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Žalski atletski lepotec odprt
V soboto dopoldne je bil v 

Športnem centru Žalec slove
sno odprt obnovljen atletski 
stadion, ki je bil zgrajen leta 
1961. sedaj pa sodi med najle
pše športne objekte v Sloveniji. 
Prireditve ob otvoritvi so se 
udeležili predstavniki minis
trstva za šolstvo, znanost in 
šport, podpredsednik Atletske 
zveze Slovenije Tomo Levovnik, 
župani spodnjesavinjskih ob
čin, mnogo nekdanjih in seda
njih atletov in športnikov ter 
več kot tisoč Žalčanov, ki so se 
zbrali na novi tribuni in ob 
njej.

Za obnovo atletskega stadiona so 
se odločili pred dvema letoma na 
pobudo Adija Vidmajerja, ravnatelja

žalske šole, zelo uspešnega adeta ter 
predsednika lani ustanovljenega 
Atletskega kluba Žalec. Ob veliki 
pomoči in razumevanju občine z 
županom Lojzetom Posedelom, 
Zveze športnih društev Žalec, 
Fundacije za šport ter ministrstva za 
šolstvo, znanost in šport in številnih 
dobrotnikov so zbrali dovolj denarja 
za obnovo objekta, ki naj bi pomenil 
nov razcvet atletike in športnega turi
zma v Spodnji Savinjski dolini. 
Vrednost obnove stadiona s tartan
sko maso je 122 milijonov tolarjev.

Na sobotni prireditvi so se v 
mimohodu in kasneje v posameznih 
veščinah predstavili predstavniki 
skoraj vseh v žalski občini delujočih 
športnih društev in klubov (skoraj 
40), pa tudi nekateri gosti, mladi pa

so zatem nastopili v osnovnih atlet
skih panogah. S posebnim kolesom 
na 800 metrov so se pomerili člani 
Zveze paraplegikov Slovenije.

V programu sta sodelovali tudi 
godbi iz Liboj in Zabukovice, uradno 
odprtje pa so opravili župan Lojze 
Posedel, predsednik Atletskega 
kluba Žalec Adi Vidmajer in sloven
ska atletska legenda Stanko Lorger, 
ki so družno prerezali trak velikega 
šopka pisanih balonov.

Atletski lepotec je sedaj na voljo 
adetom, zlasti pa mladim, ki bi mo
rah dano priložnost v največji možni 
meri izkoristiti za rekreacijo ah 
tekmovalno udejstvovanje. Prvi pa se 
bodo na njem pomerili najmlajši. V 
petek bo namreč v Žalcu Cici olimpi
jada. T. T.

Ob odprtju obnovljenega štadiona so se predstavili številni športniki.

V majski številki Utripa Savinjske doline smo skušali ujeti mladost. Ne le tisto izjemno, ko posame
zn iki kljub rosnim letom dosegajo veliko uspehe (in takih sploh ni malo), pač pa tudi tisto čisto vsa
kdanjo, ki jo  pestijo številna vprašanja, kako bo s šolo, poklicem in zaposlitvijo. Mladi se zavedajo, 
da je  mladost kljub problemom in pastem najlepši del življenja, odrasli pa morda včasih pozabimo, 
daje za srečno mladost potrebno tudi srečno otroštvo.
Kako dolgo lahko dandanes otroci sploh uživajo v otroštvu? Kdaj jih  začnemo prepričevati, da se 
morajo učiti že v vrtcu in potem  vsega, kar zahteva šola in še več, da bo dovolj točk, da se bodo lahko 
vpisali v željeno srednjo šolo, da bodo prišli na fakulteto, pa do čim višje izobrazbe, čeprav tudi ta 
ne zagotavlja službe? Ali si lahko že osnovnošolec začrta poklicno pot?
Ali učimo otroke majhnih radosti življenja? Daje življenje lepo ne le za bogate, k i si lahko privošči
jo  vse, kar jim  pade na pamet? Da celodnevno pehanje za zaslužkom človeka prikrajša za  veliko lepe
ga v življenju... Nenazadnje je  sreča otrok in vnukov najlepše plačilo v življenju človeka. In premno
gi ga niso deležni.

Marina na Jamajko
Na sobotnem atletskem 

prvenstvu Slovenije v Velenju 
je težko pričanovan in izreden 
uspeh dosegla Polzelanka 
Marina Tomič, ki je v teku na 
100 m z ovirami dosegla rezul
tat 13, 74 s.

Varovanka trenerja Braneta 
Strožerja je s tem izpolnila normo za 
letošnje svetovno prvenstvo na 
Jamajki. Na prvenstvu je kot mladin
ka dosegla tretje mesto za članicama 
Urško Beti (13,51 s) in Radmilo 
Vukmirovič (13, 73 s). S. V.

S kolesom po Savinjski dolini
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Kolesarjenje je v Evropi vse 
bolj priljubljeno, kar je prilo
žnost tudi za turizem. Tako je 
nastala evropska kolesarska 
transferzala, v katero se bo to 
soboto vključila tudi Spodnja

Savinjska dolina s povezavo
01.

Kolesarji se bodo v soboto ob 10. 
uri zbrali pred hotelom Žalec in se 
nato odpeljali po kolesarski povezavi 
01, ki vodi po vseh občinah Spodnje 
Savinjske doline in mimo vseh glav
nih turističnih zanimivosti. Na kon
trolnih točkah so določene gostilne, 
ki imajo oznako Kolesarjem prijazne 
in katerih ponudba je prilagojena 
potrebam kolesarjev. Predvidoma ob 
15. uri bodo kolesarjenje zaključili 
na istem mestu, kot ga bodo pričeli, 
na cilju pa bodo prejeli spominske 
majice. V primeru slabega vremena 
bo kolesarjenje teden dni pozneje.

K. R.
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Soseska 15, Prebold 
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vzorčna prodaja keramičnih ploščic 
polaganje keramičnih ploščic 
svetovanje in adaptacija 
kopalnic in drugih prostorov 
knjigovodske storitve
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. svetovanje

. sanacija vseh vrst streh 

. 10-letna garancija na dela
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Koncesija za pokopališke storitve ni 
____________ podeljena____________

Občina Žalec

ob bližnjem dnevu državnosti 

čestita državljankam in državljanom 

in jih vabi na osrednjo slovesnost ob prazniku, 

ki bo 21. junija ob 19. uri pred obrambnim stolpom v Žalcu.

Tudi danes pred usodnim i odločitvami

Svetniki občine Žalec so se v 
začetku maja sestali na 30. seji 
in obravnavali devet točk dnev
nega reda. V prvi in drugi 
obravnavi so sprejeli spremem
be odloka o občinskih cestah in 
se po daljši razpravi o podelitvi 
koncesije za opravljanje poko
paliških storitev in pogrebnih 
dejavnosti odločili, da koncesije 
ne podelijo.

S spremembami odloka o občin
skih cestah so določili, da prometno 
signalizacijo na občinskih cestah 
določa pristojna služba občinske 
uprave za ceste v upravnem postopku, 
razen v primerih iz 30. člena istega 
odloka in v primerih, ko je za postavi
tev, zamenjavo, dopolnitev ah odstra
nitev prometne signalizacije posledica 
odredb o prepovedi ah omejitev pro
meta na javnih cestah, za izdajo kate
rih je s predpisi o varnosti cestnega 
prometa pristojen minister za notra
nje zadeve ah minister za okolje in 
prostor.

Brez koncesije

Občina Žalec je za izvedbo javnega 
razpisa za podehtev koncesije za 
opravljanje pokopaliških storitev, 
pogrebne dejavnosti in urejanje 
pokopališč imenovala dve strokovni 
komisiji, eno za pokopališča Griže, 
Šempeter in Ponikva, drugo pa za 
pokopališča Galicija, Gotovlje in 
Žalec. Poleg občinskih strokovnih 
služb so bik v komisiji tudi predstav
niki krajevnih skupnosti in župnišč, 
kjer so pokopališča.

Na razpis sta prispeti dve ponudbi, 
ki sta ju poslala Ivan Ropotar in 
Aleksander Steblovnik. Na osnovi 
ponudb in dokumentacije sta komisi
ji predlagali oddajo koncesije 
Aleksandru Steblovniku, kar pa je 
naletelo na nasprotovanje krajevnih 
skupnosti, določena neskladja v 
ponudbi danih podatkov je nato ugo
tovil tudi odbor za okolje, prostor in 
komunalne zadeve ter prav tako pre
dlagal, da koncesije ne podelijo. Kot 
alternativni sklep so strokovne službe 
občinske uprave predlagale, da se do 
začetka prihodnjega leta v okviru 
Javnega komunalnega podjetja Žalec 
oblikuje enota, ki bo zagotavljala izva
janje gospodarske javne službe oprav
ljanja pokopaliških storitev in dela 
pogrebne dejavnosti na vseh pokopa
liščih občine Žalec. Del pogrebne 
dejavnosti (izvedba pogrebne sveča
nosti, urejanje spomenikov, individu
alnih grobov, ...) naj bi pogodbeno 
izvajali podizvajalci (pogrebna in 
druga podjetja, ki se pojavljajo na 
tržišču in opravljajo dejavnost kot 
profitno). Občinska uprava mora v 
zvezi s tem pripraviti vse potrebne 
področne predpise za operativni pre
nos dejavnosti najkasneje do 1. 1. 
2003.

V zvezi s podeljevanjem koncesije 
se je razvila precej burna razprava. 
Svetnica Irena Janič je dokazovala, da 
je bila izbira komisije napačna, in 
menila, da je drugi predlog za prenos 
dejavnosti na JKP prav tako neprime
ren in bo povzročil podražitev dejav
nosti za občane. Gvido Hribar je krite
rije v javnem razpisu za oddajo kon
cesije ocenil kot zgrešene, čeprav so 
jih skupaj s sklepom o razpisu konce
sije sprejeti svetniki.

P oročila  in  kadrovske 

zadeve

Svetniki so nato prisluhniti poroči
lom o poslovanju Razvojne agencije 
Savinja v lanskem letu, Sklada dela, 
CIPS-a - informativnega mesta Žalec, 
ISIO - svetovalnega središča Žalec in 
Turistične zveze Spodnje Savinjske 
doline, zatem pa sprejeti več premo- 
ženjsko-pravnih zadev.

V svet JZ Medobčinska matična 
knjižnica Žalec so kot predstavnika 
ustanovitelja imenovati Manjo Lesjak 
iz Žalca, v svet JZ Zavod za kulturo, 
šport in turizem Žalec pa Nado Jelen s 
Ponikve, Metko Jagodič Pogačar iz 
Šempetra in svetnika Gregorja Vovka 
Petrovskega.

Ram s tovornjaki

Precej obširna je bila točka 
Aktualne informacije. Najprej je vodja 
oddelka za varstvo okolja in urejanje 
prostora Aleksander Žolnir podrobno 
obrazložil stališče strokovnih služb do 
gradnje parkirišč za tovorna vozila. V 
občini Žalec je registriranih 10 avto- 
prevozniških družb z omejeno odgo
vornostjo in 116 samostojnih podje
tnikov, ki imajo skupaj 214 tovornih 
vozil. Doslej je bilo 9 vlog za izdajo 
soglasij za izdajo lokacijskih dovoljenj 
za gradnjo parkirišč za tovorna vozila, 
verjetno pa jih bo v prihodnosti veliko 
več. Postopke za izdajo soglasij vodi 
Upravna enota Žalec, mnenje k vlogi 
pa poda tudi občina, vendar za uprav
no enoto ni zavezujoče.

Zakon je predpisal, kako mora biti 
urejeno parkirišče za tovorna vozila, 
občinske strokovne službe pa name
sto razpršenih individualnih parkirišč 
podpirajo gradnjo osrednjega parki
rišča za tovorna vozila na severnem 
robu območja, ki ga ureja Zazidalni 
načrt Juteks, to je v bližini izvoza z 
avtoceste in ob poslovno-obrtni coni 
Amovski gozd. Po zazidalnem načrtu 
naj bi bilo tam 209 parkirnih mest za 
tovorna vozila in 214 za osebna vozi
la. Gradnjo individualnih parkirišč za 
tovorna vozila izven obrtnih in skla
diščnih con občinske strokovne slu
žbe ne podpirajo, predvsem zaradi 
pritožb stanovalcev in zaradi cest, ki 
večinoma niso zgrajene za obremeni
tve, ki jih povzročajo tovorna vozila 
nad 3,5 tonami. Občina je sprejela 
zazidalni načrt, samo parkirišče pa 
naj bi zgradil drug investitor, lahko 
tudi konzorcij avtoprevoznikov, če bo 
interes za njegovo ustanovitev. 
Pogovore z avtoprevozniki bo usklaje
vala Zbornica zasebnega gospodars
tva Žalec.

Na vprašanje Mirana Orožima je 
Aleksander Žolnir povedal, da se pro
jekt centralnega parkirišča skuša 
usklajevati z zasebnim investitorjem, 
ki bo gradil parkirišča in bencinski 
servis v okviru cone Amovskega 
gozda. Svetnik Andrej Križan je nas
protoval temu, da bi tovornjake zapi
rati v geto, centralno parkirišče naj bi 
bilo po njegovem mnenju obvezno le 
za tiste avtoprevoznike, ki ob svojih 
hišah za parkirišče nimajo prostora. 
Janko Kos pa je v imenu Ložničanov 
zahteval, da se pred gradnjo central
nega parkirišča naredi celovita preso
ja njegovih vplivov na okolje.

Ceste cvetijo

V nadaljevanju aktualnih informa

cij je Aleksander Žolnir opozoril za 
problematiko investicijskega vzdrže
vanja cest, ki so ponekod že v kritič
nem stanju. Predvsem gre za poškod
be asfalta. Vzrok za to ni le minula 
zima, pač pa tudi slabo zgrajene ceste. 
VOC Celje je izdelal program sanacije 
kritičnih cestnih odsekov, katerega 
vrednost je ocenjena na 157,9 milijo
na tolarjev, nujni pa sta še dve večji 
investiciji, in sicer obnova ceste 
Šempeter - Roje v vrednosti 27 milijo
nov tolarjev in obnova ati gradnja 
novega mostu čez Savinjo v Grižah, ki 
je ocenjena na 150 do 180 milijonov 
tolarjev. Tega denarja v letošnjem 
občinskem proračunu ni, zato bo ta 
problem potrebno upoštevati pri pri
pravi naslednjega proračuna.

Letos poleti se bo občina lotila 
odprave arhitektonskih ovir v mes
tnem jedru Žalca, zaradi katerih se 
pritožujejo invalidi. Na 40 lokacijah 
bodo ponižati robnike pločnikov, 
stroški pa bodo znašati 860.000 tola
rjev. V načrtu je bila tudi gradnja dvig
njenega prehoda za pešce pri kovačiji 
Zottel, vendar do izvedbe ne bo prišlo.

Med ostalimi aktualnimi informaci
jami je bila tudi ta, da bo podjetje 
PRO Signal, ki skrbi za varnost, odpr
lo prostore v stavbi Mestne skupnosti 
Žalec, v zvezi s problematiko kabel
skega TV sistema pa bo na naslednji 
seji posebna točka dnevnega reda.

Na predlog svetnika Jurija 
Blatnika je bila na dnevni red seje 
dodatno uvrščena točka o likvidnos
tnem položaju Krajevne skupnosti 
Griže. Kot še nekatere krajevne sku
pnosti je tudi KS Griže aprila prejela 
dopis župana, v katerem jih opozarja 
na določene prekoračitve v porabi. 
Jurij Blatnik je predlagal, da se iz 
sredstev proračunske rezerve dodeli 
KS Griže 2 milijona tolarjev, glede na 
to, da v letu 2000 KS Griže iz občin
skega proračuna ni prejela toliko 
denarja, kot ji pripada glede na števi
lo prebivalcev. Župan je predlagal, da 
se z glasovanjem o tem počaka do 
naslednje seje, ko naj bi ta problem 
(podobno kot npr. v KS Gotovlje) 
pred tem obravnavati tudi na sestanku 
v Grižah. Če je do napake v letu 2000 
res prišlo, bo le-ta popravljena na pri
hodnji seji občinskega sveta, ko bodo 
predlagane tudi druge prerazporedi
tve proračunskih sredstev.

lik  pred prvomajskimi pra
zniki, ko je bila zaradi regis
tracije koles z motorji v pri
tličju upravne stavbe v Žalcu 
še večja gneča, nezadovoljstvo 
ljudi pa izjemno, je župan 
občine Žalec Lojze Posedel 
načelniku Upravne enote Žalec 
Marjanu Žoharju poslal pro
testno pismo z zahtevo, da se s 
takojšnjimi ukrepi uredijo 
razmere.

Upravna enota, Davčni urad in še 
nekatere državne službe poslujejo v 
stavbi, ki je v lasti občine Žalec. 
Država razen preureditve kotlovnice 
v lanskem letu po reorganizaciji 
lokalne samouprave in delitvi pri
stojnosti na upravne enote in občine 
ni prispevala ničesar za ureditev stav
be in okolice, kljub temu da upravne 
zadeve tu urejajo občani vseh spod-

Ob dnevu upora je bila 
osrednja proslava v Savinjski 
dolini v dvorani Doma II. slo
venskega tabora v Žalcu. 
Soorganizirali so jo Občina 
Žalec, območni odbori borčev
ske in veteranskih organizacij 
ter Društvo izgnancev. Zbrane

njesavinjskih občin. Informacijska 
pisarna namreč deluje le v občini 
Vransko.

V protestu župan predlaga nekaj 
kratkoročnih ukrepov, kot so večje 
število delovnih mest oziroma 
pisarn, večje število zaposlenih in več 
uradnih ur. Dolgoročno pa naj bi 
urediti nov “šalterski” sistem, tudi s 
preureditvijo občinske dvorane v 
pritličju. Občina je upravni enoti za 
to že dala soglasje, vprašanje pa je, 
kdaj bo ministrstvo oziroma servis 
vlade zagotovil denar za tovrstne 
namene. V Žalcu zato željno pričaku
jejo obisk ministra za notranje zade
ve, da bi mu lahko pokazali, kako 
pereč je problem. Glede na to, da se 
bliža še iztek roka veljavnosti starih 
potnih listov in bodo tik pred dopu
sti mnogi Savinjčani želeli čim prej 
dobiti nov potni list, bo med čakajo-

je najprej pozdravil predse
dnik 0 0  ZZB Žalec Vlado 
Gorišek, slavnostni govornik 
pa je bil žalski župan Lojze 
Posedel.

Župan je med drugim poudaril 
večen boj Slovencev za svoj obstoj, ki 
mu je težko najti primerjave v svetu.

čimi še veliko slabe volje, katere 
posledice najbolj občutijo zaposleni 
na upravni enoti, izpostavi davčnega 
urada in v občinski upravi, čeprav 
slednji nimajo nič opraviti s to zade
vo. K. R.

Ne glede na to, od kod in kako 
močan je bil okupator, se je sloven
ski narod upiral in si izboril samo
stojno državo. Boj in usodne odloči
tve je treba ohranjati v narodovem 
spominu in z njimi seznanjati mlade 
rodove. Odločitev za upor v času 
druge svetovne vojne ni bila lahka, 
pa vendar so se eni odločiti prav, 
drugi pa za sodelovanje z okupato
rjem. Za izdajo lastnega naroda, po 
besedah Lojzeta Posedela, ni opravi
čila. Sicer pa mora zgodovino oce
njevati stroka, ne dnevna politika, ki 
povzroča med Slovenci vedno nove 
delitve. Danes se podobno kot leta 
1941 porajajo nove dileme, pred 
Slovenci so velike odločitve, prav pa 
je, da tudi v teh časih duh upora ne 
zamre.

V kulturnem programu so nasto
pili: Mladinski pevski zbor I. OŠ 
Žalec, pianist Gregor Deleja, harmo
nikarji DU Vrbje, Moški pevski zbor 
DPD Svoboda Prebold, vokalna sku
pina Cantemus in recitatorka Jožica 
Ocvirk. Ob tej priložnosti je v imenu 
glavnega odbora Zveze združenj bor
cev in udeležencev NOB Slovenije 
podžupan Ferdinand Haler izročil 
srebrno plaketo zveze Vinku Jugu iz 
Žalca za njegovo prizadevno delo v 
borčevski organizaciji.

K. R., foto: T. T.

v eza  d. o. o.
Vrečarjeva 14, ŽALEC

(Hmezad Export-import)

Tel.: 710-40-53

AKCIJSKA PRODAJA TALNIH OBLOG
IZ  V E L E P R O D A J N E G A  S K L A D IŠ Č A

P O  U G O D N IH  V E L E P R O D A J N IH  C E N A H  N U D IM O :

- it iso n e  - to p le  p o d e  (širine 4 m etre)
- te k a č e  - h o m o g e n o  P V C -je  v  p lo šč a h  ..

N U D IM O  D O B A V O  IN  P O L A G A N J E  R A Z N IH  T A LN IH  O B LO G .  
Delovn i ča s: od  ponede ljka do  petka  od 7. do  16. ure.

K. R. Ferdinand Haler izroča priznanje Vinku Jugu

Občina zahteva ureditev razm er
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Skozi igro v življenje
Proti koncu šolskega leta 

tudi vrtci pripravijo priredi
tve, na katerih otroci staršem 
in drugim pokažejo, kaj že 
znajo. Letošnje prireditve vrt
cev v žalski občini, ki delujejo v 
okviru vzgojno-izobraževalne- 
ga zavoda Vrtci Žalec, so bile v 
znamenju 50-Ietnice predšol
ske vzgoje, saj prvi zapis v kro
niki žalskega vrtca sega v leto 
1952, ko je pod okriljem 
osnovne šole deloval le en 
oddelek. Nato se je vsako leto 
“rodil” kakšen nov oddelek ali 
enota tudi v drugih krajih. 
Leta 1964 je bil ustanovljen 
VVZ Janko Herman, ki je v 
nekdanji občini Žalec vključe
val 22 enot z največ $1 oddelki 
in 1380 otroki. Zaradi delitve 
občine se je tudi zavod leta 
1999 reorganiziral. V sedanji 
občini Žalec deluje 12 enot, v 
40 oddelkov je vključenih 745 
otrok, za katere skrbi 116 
zaposlenih.

Ravnateljica WZ Vrtci Žalec Mara 
Mohorko je ob jubileju poudarila, da 
so se pred pol stoletja vrtci gradili 
zaradi takratnih potreb družbe in 
staršev, ki so se množično zaposlova- 
H. "Čeprav so bili včasih težji pogoji 
za gradnjo, jih je spremljal drugačen 
optimizem, veselje in zadovoljstvo. 
Zaposleni v vrtcu smo drugače čutili 
potrebo in pomembnost pri oprav
ljanju tako plemenitega poslanstva,

kot je ob družim izvajanje vzgoje 
predšolskih otrok. Vrtci smo kot 
javni zavodi odraz družbeno-eko- 
nomskih razmer v družbi,” je pove
dala v svojem govoru Mara Mohorko 
in izpostavila tudi spremenjen način 
vzgoje otrok v vrtcih. “Pred leti izva
jan način vzgoje otrok z vodenjem 
odraslih v smeri dobrega za otroke z 
vidika odraslih je zamenjal današnji 
način ustvarjanja pogojev, pod kate-

Mara Mohorko

rimi si otroci skozi lastne izkušnje 
poskusov in zmot ter reševanja pro
blemov razvijajo in krepijo samostoj
nost ter odgovornost za lastna deja
nja. Zaposleni smo si pridobili 
potrebno verifikacijo za izvajanje 
ciljev in načel kurikula, ki v ospred
je postavlja človekove - otrokove 
pravice in pravice staršev in skrbni

kov skozi razvijanje tipičnih odnosov, 
ki jih opredeljuje načelo: Moja svo
boda je omejena s tvojo pravico.”

V 50 letih je prišlo tudi do več 
organizacijskih sprememb na 
področju predšolske vzgoje. Ena 
zadnjih je delitev občine in s tem 
izločitev več enot iz enotnega vzgoj- 
no-izobraževalnega zavoda, ki so 
postale enote v okviru osnovnih šol. 
Mara Mohorko reorganizacijo oce
njuje: “S strani zaposlenih v vrtcih je

Ena od enot Vrtcev Žalec je v 
blokovskem naselju v Prežihovi 
ulici, kjer so se stanovalci prito
ževali zaradi hrupa otrok, zlasti 
malih šolarjev. V Žalcu ob tem ni 
izbruhnila afera, kot na primer v 
Ljubljani, saj se je vodstvo vrtcev 
odločilo, da namesto dokazova
nja neupravičenosti pritožb 
skuša najti čim bolj sprejemljivo 
rešitev tako za stanovalce kot 
otroke. Vse 6- in 7-letne otroke 
so premestili v enoto Žalec I. na 
Aškerčevo ulico, na Prežihovi pa 
so ostali le trije oddelki, saj zaen
krat to dopušča število otrok, 
organizacija dela pa je tako celo 
boljša.

bil jasno izpostavljen dvom o upravi
čenosti reorganizacije vrtcev na 
samostojne enote, ki v skladu z zako
nom delujejo kot enote ah kot orga
nizacijske enote v okviru šol ah dru
gih organizacij. Ob predpostavki, da 
se mora pri izvajanju predšolske 
dejavnosti upoštevati zakonodaja in 
stroka, bi to lahko pomenilo, da 
težav ni. Po podatkih, ki so danes 
prisotni in jih izvemo tudi preko 
Skupnosti vrtcev Slovenije, v okviru 
katere se obravnava in v sodelovanju 
z ministrstvom skuša reševati proble
matika vrtcev, pa lahko sklepamo, da 
vendarle imajo vrtci, ki so po novi 
zakonodaji o vzgoji in izobraževanju 
ter o lokalni samoupravi postali 
enote, večje težave kot samostojni 
vrtci, in to na strokovni, organizacij
ski in finančni ravni. Razlogov za to 
je vehko. Eden glavnih razlogov pa 
je, da je zaradi vseh družbenih spre
memb ob čisti stroki težko te spre
membe uvajati v praksi, saj vse novi
tete zahtevajo ogromno časa.” 

Ekonomski in socialni položaj 
mnogih staršev je dandanes zelo

pereč, kar občutijo tudi v vrtcih. 
“Vključenost predšolskih otrok v 
vrtec je v občini Žalec 68-odstotna, 
kar je nad republiškim povprečjem. 
Vključevanje je sicer lahko povezano 
tudi z ekonomskim kriterijem, ven
dar se ta pri nas pozna zlasti v 
(ne) zmožnosti plačevanja položnic 
in v delu v zvezi z izterjavami v vrtcu. 
Nekateri starši otroka res ne vpišejo 
v vrtec zaradi strahu pred položnica
mi, vendar je zavest o koristnosti obi
skovanja vrtca za otroka vendarle 
močnejša,” poudarja Mara Mohorko.

In kako ocenjuje položaj predšol
ske vzgoje v primerjavi s področjem 
osnovnega šolstva, ki je zaradi uved
be 9-letke v zadnjem obdobju dele
žno velikih investicij s strani občine? 
“Investicijska vlaganja v zagotovitev 
prostorskih pogojev za 9-letno 
osnovno šolanje močno vpliva na 
razporeditev denarja v državnem in 
občinskih proračunih. Dejstvo je, da 
je osnovna šola obvezna za otroke od 
časa Marije Terezije naprej, zato je 
tako odnos države kot ljudi do 
osnovnega šolanja drugačen kot do 
predšolske vzgoje. Način financira
nja šole je državen, starši v primerja
vi z dejanskimi stroški prispevajo 
malo, predvsem za šolske potrebšči
ne in hrano. Stroški dela se pokriva
jo iz državnega proračuna, zato ljud
je pravzaprav ne vedo, koliko stane 
šola. Vrtci svoje cene oblikujejo v 
skladu z zakonom, cena pa vključuje 
vse stroške, ki jih ima vrtec, razen 
investicijskega vzdrževanja. Če poe
nostavim - zakonodaja postavlja pred 
nas vrsto zahtev, ki pomenijo visoke 
stroške, hkrati pa vrtci ne moremo 
določiti tako visoke cene, ki bi pok
rila prav vse stroške. To nas ravnate
lje postavlja v zelo odgovoren polo
žaj. Zato so zahteve vrtca do občin
skega proračuna za investicijsko 
vzdrževanje tako visoke, ob finanč
nih obveznosti zaradi 9-letke pa je 
potrebe in možnosti zelo težko 
uskladiti. Zaradi predstave ljudi, 
politikov in vseh drugih proračun
skih žalitev, je področje predšolske 
vzgoje v primerjavi z drugimi dejan
sko neenakovredno. Otroci za igro in 
svoj razvoj potrebujejo enako dobre 
pogoje, prav tako bi potrebovali 
gibalne prostore in telovadnice, a to 
ostaja naša pobožna želja.”

K. R.

Šempetrani pričakujejo turiste
Središče Šempetra dobiva 

končno podobo, ki bo tudi v 
turističnem pogledu izjemna 
pridobitev, saj sta v neposre
dni bližini rimska nekropola 
in križišče, ki vodi k jami 
Pekel. Poleg gradbincev so zelo 
delovni tudi šempetrski turi
stični delavci, ki že nekaj časa 
veliko energije vlagajo v oba 
turistična objekta, ki sta že v

predsezoni zabeležila dober 
obisk.

Minulo nedeljo je bila v jami Pekel 
tradicionalna prireditev Pesem naše 
doline iz skrivnostne globine, na 
kateri so se predstavih Akademski 
pevski zbor iz Celja in učenci OŠ 
Šempeter. Čez slab mesec bo slove
sno tudi v rimski nekropoli, saj prav 
letos mineva 50 let od odkritja izko
panin. V okviru tega jubileja bodo

potekale številne prireditve. Prva bo 
povezana s počastitvijo krajevnega 
praznika. V rimski nekropoli bo od
20. do 22. junija na ogled razstava 
cvetličnih aranžmajev, s katerimi se 
bodo poleg domačih predstavih tudi 
drugi fioristi. Hkrati bodo v omenje

nem terminu vsak večer promenadni 
koncerti, na katerih bodo sodelovali: 
OŠ Šempeter, KUD Grifon Šempeter, 
Cita Galič, Kitarski duet, Mešani pla
ninski pevski zbor Žalec in še neka
teri drugi.

Težko pričakovani dan za Šempe- 
trane pa bo petek, 28. junij, ko bodo 
pripravili slovesnost ob odprtju 
obnovljene ceste oziroma prenovlje
nega središča kraja. D. N.

Nove razglednice in  zloženka
sa*

Urejeno križišče v središču Šempetra bo nadvse pom embno tud i za  oba tu ri
stična objekta.

Turistično društvo
Šempeter je izdalo štiri nove 
razglednice, in sicer dve za 
jamo Pekel in dve za Antični 
park.

V teh dneh bo zagledala luč 
sveta tudi nova zloženka, ki bo 
predstavljala Šempeter in oba 
turistična objekta. Z novimi raz
glednicami, ki so fotografsko delo 
Mirana Orožima, oblikovanje, pri
prava in tisk pa delo podjetja 
Dinocolor, in zloženko so v TD 
Šempeter obogatili svoj promocij
ski material. D. N.

Turistično društvo 
Galicija

V Spodnji Savinjski dolini 
oziroma v občini Žalec je v za
dnjem letu nastalo nekaj 
novih turističnih društev in 
tako ima sedaj vsaka KS svoje 
turistično društvo, ki sestav
ljajo novoustanovljeno Turisti
čno zvezo občine Žalec, katere 
pobudnik je župan Lojze 
Posedel. S turističnimi društvi 
se je precej razgibala turistič
na miselnost in aktivnost kra
janov na področju turizma v 
krajevnih skupnostih. To 
lahko trdimo tudi za KS 
Galicijo, kjer že prej ni manj
kalo raznih aktivnosti, poveza
nih s turizmom.

Pred kratkim so ob Domu Nine 
Pokorn pripravili zanimivo in s 
ponudbo bogato cvetlično tržnico, ki 
je bila tudi priložnost za dopoldan
sko nedeljsko druženje krajanov. 
Predsednica TD Galicija Cvetka

Pemovšek je povedala, da njihovo 
društvo trenutno šteje 55 članic in 
članov. Cvetlična tržnica je po usta
novitvi društva prva večja aktivnost, 
ki so si jo zadah v svoj program za 
letošnje leto.

“Z obiskom smo zadovoljni in 
mislim, da so s ponudbo zadovoljni 
tudi vsi, ki so danes prišli med nas. 
Cvetlično tržnico smo letos organizi
rah z enim vrtnarjem, v prihodnje pa 
bomo morda povabili še katerega,” 
je dejala Cvetka Pemovšek in dodala, 
da pripravljajo letos še več priredi
tev. V okviru Gahških dnevov bodo 
organizirah kolesarjenje, pripravlja
jo pa tudi razne družabne večere, kot 
je ličkanje koruze, izdelovanje novo
letnih voščilnic in aranžmajev.

Posebno pozornost bodo posvetih 
tudi označitvi kraja z oglasnimi ozi
roma informativnimi tablami. Do 
jeseni pa bi radi izdali turistično zlo
ženko o KS in njenih zanimivostih.

D. N.

Cvetlična tržnica je  zelo lepo uspela in popestrila nedeljsko dopoldne številnim  
krajanom.

Najlepši kraj, hiša in kmetija

Akcija se je začela
Vse občanke in občane občine Žalec vabimo, da se z ureditvijo svojih 

domov in okolice, vključijo v akcijo “Najlepši kraj, hiša in kmetija” in tako 
pripomorejo k lepšemu videzu občine Žalec ter prispevajo k trajnosti 
razvoja v urejenem kraju.

Zveza turističnih društev občine Žalec

LETOVALE OSNOVNOŠOLSKIH OTROK

Občinska zveza DPM ŽALEC bo organizirala letovanje predšolskih in osnov
nošolskih otrok na Debelem rtiču v času:

I. od 4. do 10. junija 2002, skupina 40 predšolskih otrok iz WZ Vrtci 
občine Žalec;
H. od 5. do 13. avgusta 2002, skupina 70 učencev, ki obiskujejo 
osnovne šole Griže, Petrovče, Šempeter in I. Osnovno šolo Žalec.
III. od 13. do 21. avgusta 2002, skupina 70 učencev, ki obiskujejo 
osnovno šolo v Braslovčah, na Polzeli, v Preboldu, na Vranskem in v 
Taboru.
Učenci lahko dobijo prijavnice na posamezni osnovni šoli. Prednost pri 
prijavi imajo otroci z zdravstveno in socialno indikacijo.

RAZPIS ZA VZGOJITELJA NA LETOVANJI
Komisija za letovanje pri Občinski zvezi DPM Žalec objavlja r a z p i s  za 
delo vzgojitelja na letovanju na Debelem rtiču:
- od 5. do 13. avgusta 2002: 2 plavalna učitelja in 5 vzgojiteljev,
- od 13. do 21. avgusta 2002: 2 plavalna učitelja in 5 vzgojiteljev.
Kandidati morajo imeti zaključeno najmanj srednjo šolo in osnovna znanja 
iz pedagoškega dela. Pisne prijave sprejemamo do 20. junija 2002 na nas
lov: Občinska zveza DPM Žalec, Ul. Savinjske čete 5, 3310 Žalec, s pripi
som “Debeli rtič - vzgojitelji 2002”.
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Najpomembnejši so prostorski plani
Osrednja slovesnost ob 

letošnjem prazniku občine 
Vransko je bila slavnostna seja 
občinskega sveta s podelitvijo 
priznanj občine. Udeleženci 
seje so se zbrali v dvorani kul
turnega doma.

Župan Franc Sušnik je na slavnos
tni seji najprej govoril o pomenu 
praznika, nato pa o uspehih, ki jih je 
občina dosegla v zadnjem letu. Kot je 
dejal, je glavni in najpomembnejši 
prostorski plan občine, ki ga je 
občinski svet že sprejel. Prostorski 
načrti zajemajo 11 programskih 
zasnov. Prva je območje lovskega 
doma na Tešovi, kjer je zametek lov
skega in strelskega turizma. Druga

programska zasnova je za stanovanj
sko zazidavo na Vrteh, kjer je na več 
kot 4 ha predyidenih trideset parcel 
za stanovanjsko gradnjo. V vikend 
naselju Pečovnik - Laze je predvide
na razširitev s petnajstimi parcelami, 
v Čepljah predvidevajo šest novih 
parcel, v Prekopi ureditev obstoječe
ga območja in dvanajst novih parcel, 
v zaselku Brode na več kot treh hek
tarjih iščejo programe za razvoj obrti 
in podjetništva. Podjetje Energetik je 
že odkupilo zemljišča za obrtno 
cono v Brodeh, v Čepljah in na Vrteh 
pa so zemljišča v fazi odkupa. Eden 
večjih izzivov v občini je programska 
zasnova parka tehnične kulture 
Johan Janez Puch in avtodroma, za

V Taboru so 
praznovali

V času občinskega praznika, 
ki ga v Taboru praznujejo v 
spomin na kmečki upor v 
Ojstrici in svojega farnega 
zavetnika sv. Jurija, se je zvrsti
lo veliko prireditev. Nadvse slo
vesna je bila tudi slavnostna 
seja občinskega sveta, ki je 
potekala v znamenju podelitve 
občinskih priznanj in celove
černega koncerta Mešanega 
pevskega zbora Pevskega druš
tva Tabor, ki že desetletje delu
je pod vodstvom Milana 
Kasesnika.

Na slavnostni seji, ki so se je ude
ležili tudi župani občin Prebold, 
Žalec in Vransko ter nekateri drugi 
gostje, je zbrane nagovorila županja 
občine Tabor Vida Slakan. S prispo
dobo in opisom dlani, ki predstavlja 
Savinjsko dobno, je locirala “svojo” 
občino Tabor, ki je sicer majhna po 
številu prebivalcev, a precej večja po 
površini in srčnosti, ki jo premorejo 
ljudje v teh krajih. V svojem nagovo
ru je ocenila delo občine v minulem 
letu in dejala, da so vebko časa in 
energije, pa tudi denarja porabib za 
izdelavo dolgoročnega prostorskega 
plana, ki naj bi dal občini nove 
možnosb razvoja. K uspešni bilanci 
minulega obdobja je pridala še 
izgradnjo novega športnega igrišča, 
nekaj kilometrov asfaltnih cest, pose
ben zalogaj je predstavljala cesta 
proti Veteršku, in urejevanje maka
damskih cest. Precej energije in 
denarja so porabib tudi na področju 
šolstva. Novo strešno kritino je dobi
la podružnična šola Tabor, precej 
dela in sredstev pa so vložiti tudi v 
staro nekdanjo šolo v Lokah, kjer je 
trenutno dobila svoje prostore občin
ska knjižnica. Njihovo delo je bilo 
prav tako uspešno na področju 
gasilstva. Zelo veseb in ponosni so na 
nadvse uspešno in aktivno delo posa
meznih društev.

Med letošnjimi najpomembnejšimi 
nalogami je dokončanje postopka

pridobitve prostorskega plana, ki mu 
bo sledila priprava prostorskih ure
ditvenih pogojev. Drugi cilj, ki so si ga 
zadati, je ureditev “Šentjurskega 
klanca”, kot tretji cilj pa je izgradnja 
nadomestnega poslovnega objekta, v 
katerem bo dobila svoje prepotrebne 
prostore občinska uprava, pošta, 
bančni avtomat, pozneje pa še občin
ska knjižnica, sejna soba, skladišče 
za štab civilne zaščite in morda tudi 
pisarna upravne enote. Poleg navede
nega naj bi opraviti še nekaj nujnih 
zadev na nekaterih cestah ter nadalje
vati s prizadevanji za izgradnjo pre
hoda za pešce v križišču Pihelbirt. 
Čaka jih tudi izgradnja kanalizacije v 
Ojstriški vasi, vodovod Podlog in ne 
nazadnje nadaljevanje postopka za 
gradnjo prizidka k šoti Tabor, za kar 
so realne možnosti v letih 
2004/2005.

Po prvem delu slavnostne seje je 
sledil koncert Mešanega pevskega 
zbora Tabor, ki sodi s skoraj 60 pev
kami in pevci po ocenah strokovnih 
kritikov med najbolj kakovostne 
zbore v Savinjski regiji. Pred drugim 
delom koncerta je nastopil najslav
nejši trenutek večera - podelitev 
občinskih priznanj, ki so bila pode
ljena drugič doslej, saj pred tem še ni 
bilo izdelanih kriterijev. Priznanje 
častni občan tokrat ni bilo podeljeno, 
priznanja pa so prejeti: Simon Jan, 
MoPZ Ivan Cankar in PGD Loke. Zlato 
plaketo sta prejela zakonca Milena in 
Ivan Derča in Društvo podeželske 
mladine Tabor, priznanji, ki jih na 
svojo pobudo podeljuje županja, pa 
sta prejela Marjana Rotar in Peter 
Bokal. Za presenečenje so ob koncu 
koncerta poskrbeti tudi članice in 
člani Mešanega pevskega zbora, ki so 
se svojemu pevovodji Milanu 
Kasesniku, županji Vidi Slakan in še 
nekaterim drugim zahvaliti za pomoč 
in sodelovanje in jim v ta namen 
podariti veliko uokvirjeno sliko 
zbora.

D. Naraglav

GOSTIŠČE TROBEJ - FILAČ in  SLOVAN - FILAČ
Nudimo vam: hrano po naročilu, malice, turistični menu, sve
čane obroke, skupinske obroke, ohcet po domače, pice, slado
lede, sadne kupe, sladoledne napitke, živo glasbo (priložnos
tno), prenočišča, polpenzione. TROBOJ Gornji Grad, tel.: 839 14 
50; SLOVAN Vransko, teiyfaks: 572 54 30.

ČESTITAMO OB DNEVU DRŽAVNOSTI.
S e  p r ip o r o ča m o !

S slovesnosti ob podelitvi priznanj občine Vransko

kar je pobudnik domžalsko podjetje 
Promota.

Župan Sušnik je spregovoril še o 
ostalih pridobitvah. Tako so odprti 
občinsko knjižnico in Schwentnerje- 
vo hišo, poskrbeti za opremljenost 
gasilskih društev in za nekaj kilome
trov asfaltiranih cest. Začela se je 
tudi izgradnja vzdrževalne avtocestne 
baze. Pohvalil je delo društev in se 
zahvalil svetnikom, občinski upravi 
in vsem, ki so v minulem letu kakor 
koti pomagati, da je občina Vransko 
dosegla to, kar ima.

V nadaljevanju so podeliti letošnja 
priznanja. Najvišje, grb občine 
Vransko, so prejeti: Jožef Goltnik, 
Jožef Križnik in Javni zavod Osnovna

šola Vransko - Tabor, plakete občine 
so prejeti: Rado Virjen, Dominik 
Beršnjak, Miha Golob, Boštjan Šmid, 
Prostovoljno gasilsko društvo Ločica 
- Zajasovnik - Zahomce - Limovce, 
priznanja pa kolektiv Zdravstvene 
postaje Vransko, Alojz Skok, Maks 
Korošec ter Irena in Nikola 
Vujasinovič. V kulturnem programu 
so nastopiti učenci Glasbene šole 
Risto Savin Žalec.

O dveh prireditvah, ki so še bile v 
okviru praznika občine Vransko - 
prevzem novega gasilskega vozila 
PGD Vransko in otvoritev asfaltirane 
ceste v zaselku Limovce, bomo por
očati v junijski številki Utripa.

T. Tavčar

Blagoslov kapele
V začetku tega meseca so v Dolenji 

vasi pri Preboldu blagosloviti naj sta
rejšo znano in urejeno kapelo v 
župniji sv. Pavla oziroma v občini 
Prebold. Kapelo, na kateri je letnica 
1725 in stoji pod najbrž prav toliko

staro lipo, so obnoviti njeni lastniki, 
blagoslov pa je opravil preboldski 
župnik Franc Serec. V njej je tudi 
kipec Marije brezmadežne z 
Jezusom.

D. N.

Obnova cerkve sv. Marjete m  Polzeli

Cerkev bodo polepšali
Župnijska cerkev sv. Marjete na 

Polzeti je bila res potrebna polepša- 
nja. Glede na to, da imajo letos 
birmo, so s pleskanjem pohiteti. Te 
dni pleskajo zunanjost, in sicer novi

in stari del ter zvonik, nadaljevati 
bodo s pleskanjem notranjosti nove
ga dela, medtem ko so staro cerkev 
povsem obnoviti pred nekaj leti.

T. T.

O B Č IN A  V R A N SK O

čestita  vsem  
občankam  in  občanom  
ob dnevu državnosti.

Vabimo vas na osrednjo prireditev 
ob dnevu državnosti, ki bo 

v ponedeljek, 24. junija 2002, ob 19. uri 
v centru trga Vransko.

R E P U B L IK A  SLO V EN IJA

UPRAVNA ENOTA ŽALEC
Savinjske čete 5, Žalec, 3310 Žalec tel.: (03) 713 51 80, faks: (03) 713 52 16, 

e-pošta: ue.zalec@gov.si, http://www.gov.si/uezalec/

O B V E S T I L O
Obveščamo vas, da boste lahko tehnični pregled in registracijo kolesa z 
motorjem opraviti v mesecu juniju, in sicer ob sobotah med 8. in
13. uro na sedežih naslednjih občin:

1. 6. 2002 v Preboldu 

8. 6. 2002 v Braslovčah 

15. 6. 2002 na Polzeli 

22. 6. 2002 v Taboru
Registracijo boste opraviti ob predložitvi ustrezne dokumentacije (račun, 
overjena kupoprodajna pogodba, carinska dokumentacija, homologacija, 
izjave stranke), iz katere bo razvidno lastništvo vašega kolesa z motorjem. 
Ne pozabite na osebni dokument o vaši istovetnosti.
Hkrati vas obveščamo, da boste lahko istočasno vložili vlogo za izdajo pot
nega tista ati osebne izkaznice. S sabo prinesite vaš stari osebni dokument 
in ustrezno fotografijo.

Registracija tudi na 
Vranskem

Ministrstvo za notranje zade
ve je organizacijam, poobla
ščenim za tehnične preglede, 
dovolilo, da se kolesa z moto
rjem preglejujejo in registrirajo 
tudi na terenu, saj razmere na 
sedežih organizacij niso bile več 
obvladljive. Pomoč pri tem so 
Upravni enoti Žalec takoj ponu
dile občine Braslovče, Vransko 
in Tabor, izvedba pa je bila takoj 
možna le na sedežu občine 
Vransko, kjer deluje informacij
ska pisarna žalske upravne 
enote, ki je že opremljena z 
računalniško povezavo z regis

trom motornih vozil.
Izvajanje tehničnih pregledov je 

prevzela celjska enota Avto moto zveze 
Slovenije, ki je zadnji torek pred 1. 
majem ob pomoči delavcev upravne 
enote ves dan pregledovala in registri
rala skoraj sto koles z motorjem. Sicer 
pa je rešitev takšnih zapletov, kot je 
nastal ob registraciji koles z moto
rjem, le v čim hitrejši razširitvi poobla
stil za izvajanje tehničnih pregledov 
vsem petim interesentom iz Spodnje 
Savinjske doline, o čemer se ti že dalj 
časa dogovarjajo s pristojnim minis
trom.

T. T.

S tehnčnega pregleda na Vranskem
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Voda je čista 
in kvalitetna

Okrogla miza na temo 
Kvaliteta pitne in površinske 
vode v občini Polzela je prine
sla nekaj optimističnih poda
tkov. Ob dnevu Zemlje je 
Turistično društvo Polzela 
organiziralo okroglo mizo, ki 
je bila razdeljena v tri sklope.

V prvem delu so se predstavili 
člani turističnega podmladka OŠ 
Polzela z raziskovalno nalogo 
Stopinje po bregu Savinje, s katero 
so se predstavih na območnem 
tekmovanju Ilirizmu pomaga lastna 
glava. Raziskovalna naloga, obogate
na s krajšo predstavo, je bila dober 
uvod v pogovor o pitni vodi na 
Polzeli. Učenci so v svoji raziskovalni 
nalogi ugotavljali, da je Savinja uma
zana, da bi bilo treba očistiti pot ob 
Savinji ter nameniti več pozornosti 
starim vodnjakom. Predstavnik 
Zavoda za zdravstveno varstvo Celje

Jože Kondorfer iz službe za higieno 
voda je v nadaljevanju pogovora 
povedal, da v zavodu redno kontroli
rajo vodo iz javnega vodovoda, vzor
ce pa jemljejo vsak mesec. Polzelani 
vodo dobivajo iz občine Vransko. 
Zaradi dolge poti jo klorirajo, vendar 
pa je po vseh raziskavah polzelska 
voda kakovostna.

Kar se tiče vodnjakov, ki jih v obči
ni Polzela ni malo, je Kondorfer 
povedal, da niso najbolj zanesljivi 
vodni viri. Voda za kopanje pa je pri
merna šele nad Rečico ob Savinji. 
Župan občine Ljubo Žnidar je dejal, 
da bodo po vsej verjetnosti zgradili 
novo zajetje na Bregu pri Polzeli, 
nižje od Tovarne nogavic. Prve razi
skave na tem področju kažejo na 
izjemno kakovost globinske pitne 
vode. Letos naj bi odprli vrtino za 
naselje Andraž v Dobriču.

T. Tavčar

Obnova gradu Žovnek
Redne delovne akcije za 

ohranjanje gradu so se v 
minulih dneh udeležili javni 
delavci občine Braslovče in 
župan Dušan Goričar, ki so 
tako darovali dan dopusta in 
ga namenili delu za sanacijo 
gradu.

Obnovitvena dela na gradu 
Žovnek, enem izmed največjih in naj
mogočnejših gradov, potekajo že kar 
nekaj let in so v polnem razmahu.

Podjetje Pluton iz Šempetra, ki že več 
let sodeluje pri izvedbi sanacije 
gradu, bo v teh mesecih nadaljevalo 
s sanacijo južne stene in nadgradnjo 
vhodnega portala. V sklopu tega so 
letos načrtovali tudi obnovo stene pri 
samem vhodu v grad. Sredstva za 
sanacijo gradu so pridobili z razpi
som pri ministrstvu za kulturo v 30- 
odstotnem deležu, razliko pa iz pro
računa zagotavlja občina Braslovče.

T. T.

Aktivni andraški upokojenci
Člani Društva upokojencev 

Andraž nad Polzelo so se zbra
li na rednem občnem zboru v 
Domu krajanov. Po kulturnem 
programu kvinteta ljudskih 
pevcev, učencev in vaških god
cev je o delu društva poročal 
predsednik Anton Mešič.

Povedal je, da so presegli zastav
ljen program v preteklem letu. 
Organizirali so izlete, se udeležili

čistilne akcije, pomagali pri izvedbi 
prireditve Družina poje, pripravili 
pogostitev krajanov, starejših od 70 
let, ter obiskali vse starejše od 80 let. 
Ob dnevu žena in materinskem 
dnevu so obiskali starejše žene in 
matere. Delo društva je pohvalil tudi 
podžupan občine Polzela Stanko 
Novak. Sprejet program dela za 
letošnje leto je podoben lanskemu.

T. T.

OBČINA BRASLOVČE

čestita

državljankam 
in državljanom

ob dnevu državnosti.

OBČINA BRASLOVČE
Braslovče 29, 3314 Braslovče, tel.: (03) 703 84 00, faks: (03) 703 84 10

Občina Braslovče na podlagi 36. člena zakona o kmetijstvu (Ur. list RS št.
54/00) objavlja

JAVNI RAZPIS
za pridobitev proračunskih sredstev za področje kmetijstva
v občini Braslovče za leto 2002.
1. Na razpisu lahko sodelujejo fizične osebe, ki so pokojninsko in invalid

sko zavarovane iz kmetijske dejavnosti ah so lastniki kmetijskega gospo
darstva in imajo stalno bivališče v občini Braslovče. Na razpisu lahko 
sodelujejo tudi pravne osebe s sedežem v občini Braslovče.

2. Proračunska sredstva za kmetijstvo se v letu 2002 namenijo za:
• sofinanciranje kmetijskega izobraževanja,
• redno dejavnost društev,
• pomoč gorsko višinskim kmetijam pri posodabljanju kmetijske pro

izvodnje,
• sofinanciranje obnove hmeljnih žičnic,
• sofinanciranje adaptacije sušilnic,
• nakup kmetijskih zemljišč.
3. Vlagatelji morajo posredovati svoje vloge na predpisanem obrazcu, ki ga 

dvignejo na sedežu občine Braslovče, Braslovče 29, v času uradnih ur.
4. Prijave se oddajo osebno ah pošljejo po pošti v zaprti kuverti na naslov: 

Občina Braslovče, Braslovče 29, 3314 Braslovče.
Na kuverti mora biti vidno označeno: "JAVNI RAZPIS - KMETIJSTVO".

5. Rok za prijavo na razpis je 15 dni od dneva objave v časopisu.
6. Prijavitelji bodo o izidu razpisa obveščeni v 30 dneh po poteku roka za 

prijavo na razpis.
ŽUPAN OBČINE BRASLOVČE 

Dušan Goričar

Sprejem pri županu
Na avtopoligonu ZŠAM 

Savinjska dolina v občini 
Polzela je potekalo državno mla
dinsko gasilsko tekmovanje za 
memorial Matevža Haceta. Ob 
tej priložnosti je polzelski župan 
Ljubo Žnidar pripravil sprejem 
za častni odbor in vodstvo gasil
skih zvez Slovenije in Žalec.

Župan je gostom na kratko pred
stavil občino, nato pa se vsem zahvalil 
za uspešno izvedeno tekmovanje, ki je 
gasilkam in gasilcem v Spodnji 
Savinjski dolini prineslo lepe rezulta
te. V imenu GZ Slovenije se je za spre
jem zahvalil poveljnik Matjaž Kolarič 
in izročil priznanja. Na koncu je sledil 
še ogled park. T. T.

d. o. o.

A V T O D E L I

Delovni čas: od 8. do 12. ure, od 14. do 18. ure,
sobota od 8. do 12. ure.

Savinjska ulica 31, 3311 ŠEMPETER, tel.: 03/700 16 11

O B Č IN A  P R E B O L D

ČESTITA

VSEM DRŽAVLJANKAM 

IN DRŽAVLJANOM 

OB DNEVU DRŽAVNOSTI.

Za podpis pooblastili 
_____ župana_____

Svetniki občine Prebold so 
imeli v začetku tega meseca 31. 
sejo, na kateri so obravnavali 
9 točk dnevnega reda. Med 
drugim so pooblastili župana, 
da podpiše pogodbo o moder
nizaciji kabelsko-razdelilnega 
sistema (KRS) Prebold.

Po sprejemu zapisnika prejšnje 
seje in potrditvi dnevnega reda so 
preboldski svetniki v odbor za vrača
nje vlaganj v telekomunikacijsko 
omrežje imenovali: Marjana
Golavška (predsednik), Franca 
Kukovnika, Dušana Fica, Edvarda 
Peternela in Milomirja Radeljiča. 
Razpustih so odbor za kulturni dom 
oziroma ga preimenovali v odbor za 
kulturo, ki naj bi se ukvarjal s širšo 
problematiko kulture v občini in ne 
le s prostorskimi problemi. 
Predseduje mu Marjan Golavšek, 
člani pa so: Anica Trivan, Branko 
Verk, Silvo Ramšak, Franc Škrabe, 
Andrej Zagožen, Fanika Žličar, 
Martina Kumer in Marjan Burkelc.

Svetniki so nato sprejeh sklep za 
izvedbo razpisa pogojev in rokov za 
dajanje pobud za podehtev priznanj 
občine Prebold v letu 2002. Naziv 
častnega občana, zlati grb, največ 
dva srebrna in največ trije bronasti 
grbi bodo podeljeni ob občinskem 
prazniku. Komisija bo pobude za pri
znanja sprejemala do 10. junija. V 
30-dnevno javno razpravo so dah 
osnutek programa varstva okolja, v 
skladu z izdelavo Lokalne agende 21, 
kar je obveznost občin po zakonu o 
varstvu okolja. Javna obravnava bo v 
torek, 4. junija, ob 20. uri v prebold
ski kinodvorani.

Po daljši razpravi so svetniki poo
blastili župana Vinka Debelaka, da s 
Signalom Ljutomer podpiše pogodbo 
o modernizaciji kabelsko-razdelilne- 
ga sistema Prebold, kar bo omogoči
lo uvedbo interneta prek sistema. 
Modernizacijo bo financiral Signal 
Ljutomer. Občinski svet je hkrati 
pozval trenutno 938 solastnikov 
kabelsko-razdelilnega sistema, da se 
ustrezno organizirajo in poskrbijo za 
ustrezen nadzor nad upravljanjem s 
svojo lastnino. Marjan Golavšek je 
povedal, da se ustanavlja društvo las
tnikov KRS Prebold, ki naj bi odloča
lo o vseh bistvenih vprašanjih v zvezi 
s kabelskim sistemom.

Strategijo razvoja požarnega vars
tva v občini Prebold je župan uma
knil z dnevnega reda in bo v prvi 
obravnavi najverjetneje na naslednji 
seji, pod točko razno pa so svetniki 
sprejeh več sklepov, med drugim 
tudi sklep o odkupu 50 knjig Ervina 
Fritza in dodelitvi dodatnega milijona 
tolarjev za dokončno ureditev kino
dvorane, ki jo ima občina v dolgo
ročnem najemu. Mesečna najemni
na, ki se poračunava z vloženimi 
investicijskimi deh, znaša 33 000 
tolarjev. Skupna vrednost investicij
skih del znaša 6 milijonov tolarjev.

Svetniki so se seznanili tudi s 
podatki o poslovanju gospodarskih 
družb celjske regije in občine 
Prebold. Ob koncu je župan izrazil 
nezadovoljstvo nad slabim sodelova
njem športnih pedagogov prebold
ske šole s športnimi akcijami v obči
ni, kar je med drugim pripeljalo tudi 
do neusklajenosti izvedbe akcije 
Veter v laseh - s športom proti drogi.

K. R.

Skupina krajanov Orle vasi, k i je  čistila obrežje.

Čistili nabrežje Savinje
Zbralo se je kar nekaj občanov 

Orle vasi in se odločilo, da bo očisti
lo obrežje Savinje. Z leti se je nabra
lo vehko kosovnih odpadkov, ki ne 
sodijo na breg Savinje. Po nekaj urah 
napornega dela so krajani nabrali

odpadkov kar za dva zabojnika, ki ju 
je priskrbela občina Braslovče. 
Krajani te vasi bodo v prihodnosti na 
obrežju uredili tudi sprehajalno 
stezo.

T. T.
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K a r lo  F L O R J A N Č IČ , s.p.
Vrbje 80 a, 3310 Žalec, GSM: 070 666 110

Koalicja Slovenija tudi 
v Žalcu

'Ridi v Žalcu je bila javna tri
buna Koalicije Slovenija, na 
kateri sta predsednik SDS 
Janez Janša in predsednik N.Si 
dr. Andrej Bajuk spregovorila 
o aktualnih političnih razme
rah v Sloveniji, odgovarjala pa 
sta tudi na vprašanja udele
žencev. Posebna gostja večera 
je bila neodvisna kandidatka 
za predsednico države na 
jesenskih volitvah Barbara 
Brezigar.

Javna tribuna v dvorani Doma D. 
slovenskega tabora se je pričela z 
nastopom moškega pevskega zbora 
iz Petrovč, zatem pa je zbrane nago
vorila Barbara Brezigar in pojasnila, 
zakaj se je odločila kandidirati za 
predsednico. Rojena je bila leta 
1953, po študiju prava pa se je zače
la njena strma poklicna pot, ki jo je 
od vrhovne državne tožilke in vodje 
skupine tožilcev za posebne naloge v 
času Bajukove vlade pripeljala celo 
do ministrice za pravosodje. H kan
didaturi za predsednico države so jo

po njenih besedah povabili slovenski 
intelektualci. Ob razmišljanju, kakš
no naj bi bilo življenje v naši državi, 
je izpostavila prepričanje, da ima 
Slovenija marsikaj prispevati svem, 
da mora pokazati samozavest, ob 
tem pa upoštevati in priznavati tudi 
druge. Predsednik države ima pred

vsem povezovalno vlogo in pritegniti 
mora k sodelovanju vse ljudi, ki si 
prizadevajo za skupnost. “Mislim, da 
je čas, da v javno življenje vstopimo

tudi ženske in skupaj z moškimi 
ustvarjamo boljši jutri.” Brezigarjeva 
je izrazila prepričanje, da se morajo 
ljudje v svoji državi počutiti varno in 
da je potrebno preseči napetosti med 
državo in cerkvijo, ki so za druge 
države značilne za 19. stoletje. 
Poudarila je, da se je za kandidaturo 
odločila brez taktiziranja, torej ne 
glede na to, kdo bodo njeni proti
kandidati.

Pred pričetkom razprave na javni 
tribuni sta predsednika žalskih 
občinskih odborov SDS Jurij Blatnik

in N.Si Drago Podgorelec podpisala 
pogodbo o sodelovanju strank in o 
skupnem nastopu na jesenskih 
lokalnih volitvah. K. R.

Udeleženci ja m e  tribune (od leve): Drago Podgorelec, Barbara Brezigar, Janez 
Janša, Jurij B latnik in  pred m ikrofonom  dr. Andrej Bajuk

Vpredverju velike dvorane slovenskega parlamenta.

Obisk parlam enta
Društvo svetnikov občine 

Prebold, ki mu predseduje 
Marjan Golavšek, je z županom 
Vinkom Debelakom in občin
sko upravo organiziralo zani
miv izlet v Ljubljano in 
Tehnični muzej Slovenije 
Bistra pri Vrhniki.

Udeleženci izleta, med katerimi so 
bili poleg svetnikov tudi predsedniki 
krajevnih odborov, komisij in drugih

organov krajevne samouprave, so se 
po prihodu v Ljubljano najprej sre
čah s poslancem DeSUS-a Francem 
Lenkom, nato pa skupaj z njim in 
Vojkom Zupancem odšli v stavbo 
parlamenta, kjer so se seznanili z 
njegovo zgodovino, arhitekturo, 
notranjščino in delom poslancev. V 
dvorani državnega sveta jim je nekaj 
minut posvetil Janez Janša, o vtisih 
ter delu v parlamentu pa je zbranim

spregovoril Franc Lenko.
Zatem so Preboldčani odšli na 

Ljubljanski grad, kjer so se seznanili 
z njegovo zgodovino in zgodovino 
Ljubljane. Pot jih je nato vodila do 
Bistre pri Vrhniki, kjer so dve uri 
spoznavali zgodovinske tehnične 
dosežke slovenskega človeka in nje
govo življenje. Sprehodih so se tudi 
po muzeju lovstva in gozdarstva ter 
muzeju avtomobilizma in motocikli
zma. Ob povratku v Ljubljano so si 
ogledah še zanimivo Plečnikovo cer
kev v Črni vasi ob robu Ljubljanskega 
barja. D. N.

Lep uspeh gasilcev GZ Žalec

V maju je bila volilna konfe
renca Območnega združenja 
borcev in udeležencev NOB 
Savinjske doline, na kateri so 
pregledali dosedanje delo in si 
zastavili načrte za v prihodnje.

Poročilo o delu tega 1080-član- 
skega združenja je podal predsednik 
Rado Cilenšek. Poudaril je skrb za 
članstvo ter za dobro vzdrževanje 
spominskih obeležij. Nekaj so jih v 
minulem letu tudi obnovili, pravkar 
pa prenavljajo osrednji spomenik v 
Žalcu. Udeležujejo se vseh pomemb
nih proslav širom Slovenije, posebej 
pa v Spodnji Savinjski dolini.

Na konferenci so obsodili dviganje 
glav in oživljanje kolaborantov, ki bi 
se radi izenačili z borci za svobodo. 
So proti postavljanju spomenikov, na 
katerih bi bik skupaj borci, kolabo-

brata Cigler, nato pa je Franc Povše 
predstavil delovanje DeSUS-a od leta 
1994 in rezultate, ki jih v stranki 
beležijo na področju lokalne samo
uprave, kjer so soudeleženi z dvema 
svetnikoma. V nadaljevanju je zbra
nim spregovoril poslanec Franc 
Lenko in podal svoje prve vtise o 
delu v parlamentu. Ob tem je dejal, 
da bo njegovo delo uspešno le z dob
rim sodelovanjem na terenu.

Zbranim je spregovoril tudi župan 
občine Prebold Vinko Debelak, ob 
koncu srečanja pa je sledila še pred
stavitev kandidatov, ki se bodo na 
jesenskih volitvah potegovali za sve
tnike v občinskem svetu. Glede na tri 
volilne okohše je za vsak okoliš 
izbranih pet kandidatov. Stranka upa, 
da bo njihovih 15 kandidatov dose
glo dober volilni izid in da bodo 
imeli v prihodnjem štiriletnem 
obdobju v občinskem svetu štiri sve
tnike. D. N.

ranti in žrtve povojnih pobojev. Ne 
nasprotujejo, da se tudi njihova gro
bišča obeležijo, vendar na način, kot 
si ga zaslužijo. Vehko je bilo govora o 
zelo uspešnem reševanju zahtevkov v 
zvezi z vojno zakonodajo. Upravni 
organ je obravnaval 3301 zadev za 
ureditev statusa, 479 za pravice in 19 
za spremembe statusa. Posebej so 
obravnavah zahtevke za osebe, ki so 
bile v času vojne mlajše od 15 let. 
Vloženih je bilo 18 zahtevkov, reše
nih je 9-

Pri reševanju veteranske proble
matike se Upravna enota poslužuje 
tudi obiskov težko pokretnih oseb na 
njihovih domovih ah domovih za 
ostarele. Poleg tega poteka prevedba 
invalidskih in veteranskih dodatkov. 
Vloženih je tudi 44 zahtevkov za kli
matsko zdravljenje, ki so že posredo

vani zdravniški komisiji v Celje.
Na konferenco so bik vabljeni vsi 

župani, vendar se je vabilu odzval le 
žalski župan Lojze Posedel in pohva
lil uporni duh borcev, ki je potreben 
tudi danes pri uveljavljanju nekaterih 
zahtevkov v naši demokratični dru
žbi. Borci so se nato še dolgo zadrža
li v prijateljskem druženju. I. J.

Srečanje s poslancem

tekmovanje potekalo v občini Polzela, 
je župan Ljubo Žnidar pripravil spre
jem z ogledom dvorca Šenek in njego
vega parka. Predsednik GZ Slovenije 
Ernest Eöry se je ob koncu zahvalil 
vsem, ki so kakor koh pomagali, da je 
bilo tekmovanje odlično izpeljano. 
Mlade gasilce so nagovorih tudi župa
nja občine Tabor ter župana občine 
Žalec in Polzela.

Državne mladinske prvake iz 
Grajske vasi, drugouvrščene mladin
ce z Gomilskega in tretjeuvrščene 
mladinke iz Grajske vasi je nekaj dni 
po tekmovanju sprejel tudi bras- 
lovški župan Duško Goričar, ki jim je 
čestital za izjemen uspeh in poudaril, 
da je to sad vztrajnega in trdega dela.

T. Tavčar

Pionirji in pionirke so nastopih z 
vajo z vedrovko in v štafeti s preno
som vode. Pri pionirkah je zmagala 
desetina Šmartnega na Pohorju pred 
Andražem nad Polzelo in Topolšico, 
pri pionirjih pa desetina Svetega 
Štefana pred Bakovci in desetino 
Središča ob Dravi.

Mladinke in mladinci so tekmovali 
v vaji z motorno brizgalno - mokra 
izvedba in štafetnem teku z ovirami na 
350 metrov. Pri mladinkah je zmagala 
desetina Šentilja pred Podnanosom in 
Grajsko vasjo, pri mladincih pa dese
tina Grajske /asi pred Gomilskim in 
desetino Pameče - Troblje.

Glavni pokroviteljici tekmovanja Pionirke iz  Andraža

Občinski odbor DeSUS 
Prebold, je pred nedavnim pri
pravil srečanje z novim 
poslancem DeSUS-a v Držav
nem zboru Francem Lenkom iz 
Savinjske doline, članom pre

boldskega društva upokojen
cev.

Srečanje je bilo v dvorani gasilske
ga društva Dolenja vas-Prebold- 
Marija Reka. Srečanje sta z igranjem 
na harmoniko in petjem popestrila

S srečanja s poslancem Francem Lenkom

Na avtopoligonu 
ZŠAM Savinjska dolina 
v Ločici ob Savinji je 
bilo državno mladin
sko gasilsko tekmova
nje za memorial 
Matevža Haceta 2002.
Tekmovanje, ki sta ga 
odlično pripravili GZ 
Slovenije in GZ Žalec s 
svojimi operativnimi 
člani, je potekalo ves 
dan, nastopilo pa je 
nekaj manj kot 2000 
mladih gasilcev iz vse 
Slovenije. M ladinci Grajske vasi

Največji uspeh so imele desetine iz sta bili občini Žalec in Polzela, sopo- 
GZ Žalec, ki so osvojile eno prvo, dve krotitelj pa občine Braslovče, 
drugi, eno tretje in eno šesto mesto. Prebold, Vransko in Tabor. Ker je

M ladinci iz  Gomilskega

TRGOVIMA IM SERVIS 
ZA ŠTVALNE STROJE in  PARNE LIKALNIKE

• EINA
• BROTHER
• PFAFF
• BAG AT Savinjska c. 108, Žalec

Tel.: 0 3 /7 1 0  31 44
Velika izb ira  su kan cev  in  o sta leg a  pribora.

E LIKALNIKE

£ 1

Borci Savinjske doline zborovali
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Župan Franc Sušnik je  ključe vozila izročil predsedniku PGD Ločica Ivanu Jermanu.

Novo vozilo za ločiške gasilce
Florjanova maša v podru

žnični cerkvi v Ločici pri 
Vranskem ni bila samo prilo
žnost za srečanje gasilcev. 
Ločiški gasilci so svojemu 
namenu predali gasilsko vozilo 
GV 1, znamke VW, ki je zame
njalo 26 let staro vozilo TAM.

Po maši, ki jo je daroval duhovnik 
Srečko Štibenc, je bila pred gasil
skim domom PGD Ločica slovesnost 
ob prevzemu vozila. Zbrane je naj
prej pozdravil predsednik društva 
Ivan Jerman, ki se je med drugim 
zahvabl vsem, ki so kakor kob poma- 
gaU pri nabavi vozila. Posebej se je

zahvabl županu Francu Sušniku, ki 
ima posluh za gasilstvo v občini. 
Govorila sta tudi podpredsednik GZ 
Žalec Dušan Pungartnik in predse
dnik občinskega poveljstva Anton 
Urankar. Domači pevci so zapeb 
nekaj pesmi, vozilo pa je blagoslovil 
Srečko Šbbenc. T. T.

Naslovni šk o f prof. dr. Vekoslav Grmič v Latkovi vasi

Florjanovo letos v Latkovi vasi
Prva majska nedelja je bila 

tudi letos v znamenju gasilcev, 
ki so počastili svojega zavetni
ka sv. Florjana. Dan prej so 
svojega zavetnika počastila vsa 
društva Gasilske zveze Pre
bold.

Letošnjo organizacijo te tradici
onalne prireditve so prevzeb gasilci

Člani PGD Kasaze - Liboje so 
proslavili 10-letnico delovanja 
društva ter ob tem predali 
namenu nove gasilske prosto
re in kombinirano gasilsko 
vozilo Mercedes, ki so jim ga 
podarili prijatelji iz Nemčije. 
Paradi, v kateri so sodelovali 
gasilke in gasilci iz desetih 
PGD, je sledila svečanost pred

Latkove vasi, ki bodo 29- junija slav
nostno obeležib 100-letnico delova
nja društva. Prav zaradi visokega 
jubileja so se odločib, da pripravijo 
praznovanje s sveto mašo kar pred 
svojim domom ob kapebci sredi vasi. 
Slovesnosti se je udeležilo okrog 100 
uniformiranih gasilcev s prapori, na 
čelu parade pa je bila Pihalna godba

novim gasilskim domom.
O delu in načrtih je govoril pred

sednik društva Anton Ožir. Poudaril 
je, da je večina članov društva nasle
dnikov Industrijskega gasilskega 
društva Keramične, ki je bilo usta
novljeno pred desetimi leb. Ker gasil
ci, KS in strelci niso imeb lastnih 
prostorov, so pričeh z gradnjo nove
ga doma, v katerem so garaže in

Tekstilne tovarne Prebold, ki je pred 
tem izvedla polurni promenadni 
koncert. Sveto mašo, ki je bila zaradi 
slabega vremena kar v prostorih 
gasilskega doma, je ob somaševanju 
preboldskega župnika Franca Serca 
in duhovnika Srečka Reherja daroval 
mariborski naslovni škof prof. dr. 
Vekoslav Grmič. D. N.

društveni prostori. Do sedaj je bilo 
opravljenih okob 4 tisoč ur prosto
voljnega dela.

V nadaljevanju so spregovoriti še 
podpredsednik GZ Žalec Dušan 
Pungartnik, predsednik GZ Slovenije 
Ernest Eöry, župan občine Žalec 
Lojze Posedel in gostje iz mesta 
Bergheima iz Nemčije, ki so gasilcem 
podariti vozilo in 1500 evrov. Po pre
daji vozila, ki ga je blagoslovil župnik 
Jože Planinc, so kulturni program 
izvedb učenci podružnične OŠ Liboje 
in godbeniki iz Liboj. T. Tavčar

Novi prostori in vozilo

Podelili podobe sv. Florjana
Gasilci občine Polzela so flo- 

rjanovo počastili v Andražu. V 
tamkajšnji farni cerkvi je bila 
najprej maša, ki jo je vodil 
župnik Niko Krajnc, udeležilo 
pa se je je okoli sto gasilcev iz 
PGD Polzela, Ločica ob Savinji,

Andraža in IPGD Garant ter 
Tovarne nogavic.

Ob tej priložnosti je andraško 
društvo vsem podeblo spominske 
podobe sv. Florjana, temu dejanju pa 
je sledilo družabno srečanje pod 
cerkveno tipo. Pogostitev je pripravi

lo domače društvo, dobrote pa so 
prispevati krajani Andraža in 
Dobriča.

Na dan sv. Florjana so imeb polzel- 
ski gasilci mašo v cerkvici sv. Florjana 
v Šeneku, pri Domu upokojencev, ki 
jo je daroval dekan Jože Kovačec. T. T.

Sv. Florjana so počastili tud i v andraški cerkvi.

Sveti Florjan v Grižah
Prostovoljno gasilsko druš

tvo Griže je v sodelovanju s 
PGD Zabukovica in Liboje tudi 
letos organiziralo praznovanje 
gasilskega zavetnika sv. 
Florjana in počastitev spomina

na umrle gasilce, člane gasil
skih društev, delujočih v 
župniji Griže. Posebna slove
snost pa je bila namenjena 
odkritju podobe sv. Florjana 
na domu PGD Griže.

Kot vsako leto so se gasilci najprej 
zbrali pred gasilskim domom v 
Grižah, odkoder so v paradi odšb k 
maši, ki jo je daroval župnik Jože 
Planinc, v cerkev sv. Pankracija. Še 
pred tem je zbranim spregovoril 
predsednik PGD Griže Rafko 
Gaberšek, ki je prebral seznam umr
lih gasilcev njihovega društva, kar sta 
storila tudi predsednika gasilskih 
društev iz Liboj in Zabukovice. 
Delegacije vseh treh društev so nato 
odšle na pokopabšče in na grobove 
umrlih gasilcev prižgale svečke in 
položile rdeče nageljne. Po maši so 
se gasilci znova formirati v kolono, 
na čelu katere je igrala Pihalna 
godba Zabukovica, in se podati na 
slovesnost ob domu, kjer je sledilo 
odkritje podobe sv. Florjana, ki jo je 
narisal slikar Franc Markovič - Aco, 
ki živi v Grižah. Blagoslov stike je 
opravil župnik Jože Planinc, slove
snosti pa je poleg 70 uniformiranih 
gasilcev prisostvovalo precej kraja
nov. D. N.

Gasilski dom PGD Griže od Florjanove nedelje krasi prodoba sv. Florjana.

Predstavitev gasilskega vozila
Prostovoljno gasilsko druš

tvo Groblja je pred nedavnim 
pripravilo prikaz delovanja 
gasilskega avtomobila, ki so ga 
nadvse ugodno kupili od 
poklicne gasilske brigade v 
Gorenju. Tako se je njihova 
gasilska tehnika še obogatila 
in povečala požarno-obramb- 
na sposobnost društva in GZ 
Prebold, o čemer so se na 
predstavitvi prepričali tudi 
gasilci sosednjih gasilskih dru
štev GZ Prebold in njihovi

OBVESTILO 

O PRESELITVI 

SEDEŽA ODVETNIŠKE 

PISARNE

Cenjene stranke obveščam,
; da sem 25. maja 2002 prese

lil sedež odvetniške pisarne iz 
Žalca v Celje na naslov: 
MIKLOŠIČEVA 9, 3000 CELJE. ;

Nova tel. št. moje pisarne je ! 
493 07 77, nova št. faksa pa 
493 07 76.

DRAGO TERŽAN, odvetnik

funkcionarji.
Zbrane, med katerimi je bil tudi 

župan Vinko Debelak, je najprej poz
dravil predsednik društva Franci 
Debelak, ki je na kratko osvetlil raz
loge, ki so pripeljati do nove pridobi
tve. Poveljnik društva Niko Vihar ga 
je dopolnil z nekaterimi podatki o 
vozilu in komentiranjem prikaza 
delovanja vozila ob gašenju. Vozilo je

znamke Zastava 650 AN in premore 
2000-litrsko cisterno vode, 150 1 
penila z dvema navijakoma, vodni 
top in vse, kar sodi v opremo takšne
ga vozila.

S prikazom so gasilci Groblje ura
dno predati namenu svoje gasilsko 
vozilo, ki je pred tem bilo že na dveh 
intervencijah in potrdilo svoje spo
sobnosti. D. N.

Prikaz delovanja “novega”gasilskega vozila PGD Groblja

T ud i L e tu ša n i
V aprilski številki Utripa Savinjske doline je bil na strani 6 objavljen prispevek z naslo

vom Gasilci delovni povsod. Predsednik PGD Letuš Peter Jager nas je opozoril, da med 
naštetimi ekipami, ki se bodo udeležile državnih tekmovanj, ni bilo desetine članov A iz 
PGD Letuš. Letušani so se z drugim mestom na regijskem tekmovanju v Velenju uvrstili na 
državno tekmovanje, ki je bilo ta torek v Moravskih Tophcah. O rezultatih bomo poročali 
v prihodnji številki Utripa. Mladim fantom, ki so se marljivo pripravljati na tekmovanje in 
žrtvovati svoj prosti čas, se opravičujemo, ker smo jih posredno užalili, in zagotavljamo, 
da do napake ni prišlo namerno. Uredništvo
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S Podmornico skozi življenje
V žalskem dnevnem centru 

za otroke in mladostnike 
Podmornica za vse mlade in 
mlade po srcu pripravljajo 29. 
maja ob 13. uri dan odprtih 
vrat, na katerem bodo pred
stavili svoje delo z mladimi, s 
katerimi skušajo pomagati 
staršem, ki ob svojih vsakda
njih stiskah ne zmorejo vedno 
sami zadovoljiti potreb otrok 
in jih odvračati od nevarnih 
pasti pouličnega in brezciljne
ga življenja.

Dnevni center Podmornica, ki 
deluje že sedmo leto, je dobil ime 
zaradi kletnih prostorov v žalskem 
Centru za socialno delo (CSD). V 
njem popoldneve preživljajo otroci, 
ki potrebujejo za svojo vključitev v 
družbo dodatno pomoč, pozitivne 
izkušnje, občutek varnosti in spreje
tosti ter neprestano spodbujanje za 
vsakdanje delo v skupnosti, za uče
nje in za ustvarjalno preživljanje pro
stega časa.

Dolgoročno gledano, je program 
dnevnega centra skupaj s progra
mom razširjene socialno pedagoške 
pomoči, ki ga CSD izvaja v več kot sto 
družinah Upravne enote Žalec, pre
ventiva pred zdrsom v različne mot
nje. Delo z “zdravimi” daje največ 
upanja in možnosti, da lahko tudi 
odrastejo in s svojim pozitivnim zgle
dom vplivajo na druge.

Podmornica je ob svojem nastan
ku sprva naletela na nezaupanje star
šev in učiteljev, danes pa so vsi izje

mno zadovoljni z njenim delova
njem. Tako se otroci od ponedeljka 
do petka do 13- ure zberejo v svoji 
najljubši kleti, kjer pričnejo z učnimi 
urami, nato pa so na vrsti kreativne 
delavnice s številnimi različnimi 
opravili, od kuhanja do učenja inš
trumentov, mnogi napravijo prve 
korake z računalnikom itd. Vrata 
centra so odprta tudi med počitnica
mi in takrat se učijo aktivnega preživ
ljanja prostega časa.

V CSD se pri sestavi programa 
skušajo čim bolj približati željam 
svojih varovancev, hkrati pa pri njih 
razvijati občutek povezanosti, samo
spoštovanja, delovne navade, pa tudi 
strpnost. Program je očitno privla
čen, saj se skupim otrok, ki redno 
obiskuje Podmornico, v času kre
ativnih delavnic radi pridružijo tudi 
drugi, čeprav je njihovo število zara
di prostorske stiske omejeno.

V CSD se trudijo, da bi program

izvedli čim boljše, vendar imajo zara
di omejenih finančnih sredstev pre
cej težav. Te so nekako premostili pri 
opremljanju prostora, saj jim je

Anita

zasebni mizar podaril police za knji
ge, starejša gospa pohištvo, posode 
in jedilni pribor, OŠ Petrovče tablo, 
Rok Robič pa se je odrekel honora
rjem s potopisnih predavanj, tako da

so si lahko kupili štedilnik s pečico. 
Več težav je s financiranjem stroškov

Visar

za strokovnega delavca, zaposlenega 
v Podmornici. Pomagajo si tudi s 
programom javnih del in s prosto
voljci, vendar to ni ustrezna rešitev, 
predvsem zaradi pogostih menjav 
sodelavcev, kar se močno pozna pri 
kvaliteti izvajanja programa. Zato si 
dela dnevnega centra brez stalnega 
sodelavca ni moč predstavljati in v 
CSD iščejo načine, kako zagotoviti 
denar za pokritje stroškov.
Otroci so o Podmornici pove
dali:

Anita, 11 let: “Za Podmornico 
sem izvedela od sošolke in sedaj jo 
obiskujem že tretje leto. Sodelujem 
pri učnih urah, rada imam delavnice, 
najraje pa igram računalnik. 
Podmornica mi je zelo všeč, moti me 
le to, da včasih prehitro ugasnejo 
računalnik.”

Tatjana, 12 let: “Podmornico 
sem začela obiskovati zaradi težav 
pri slovenščini in angleščini, sedaj pa 
jo obiskujem že tretje leto. Zelo rada

pomagam pri kuharskih delavnicah, 
na likovnih pa ne preveč. Všeč mi je, 
ker je odprta tudi med počitnicami, 
ko ni učnih ur, ampak hodimo na 
bazen ali izlete. Saj ne, da ne maram 
učnih ur, samo včasih se mi ne da 
učiti.”

Visar, 13 let: “Vsak dan pridem 
na učne ure, naredim domačo nalo
go in se učim. V Podmornico rad pri
dem, saj imam tu veliko prijateljev, 
ob katerih mi ni nikoli dolgčas. 
Trenutno imam najraje računalnik, 
vendar je treba vedno čakati na vrsto,

Območna organizacija 
Rdečega križa Žalec in krajev
na organizacija iz Šempetra 
sta prejšnji teden za Zavod za 
transfuzijo krvi Celje organizi
rali krvodajalsko akcijo, ki je 
bila v prostorih šempetrske 
osnovne šole. Kri je darovalo 
kar 122 krvodajalcev, kar je 
gotovo rezultat prizadevnega

saj nas je veliko, računalnika pa sta 
samo dva. Rad kuham in pečem, na 
likovnih delavnicah pa se mi ne ljubi 
sodelovati, raje se igram.”

Igor: “V Podmornico sem začel 
hoditi v tem šolskem lem. Na učnih 
urah naredim nalogo, če pa mi ost
ane kaj časa, berem in pišem spise, 
ker mi slovenščina malo nagaja. Sem 
rad pridem, ker imam dosti novih 
prijateljev in vedno se kaj dogaja. 
Najraje imam dneve, ko gremo v 
kino.”

dela tamkajšnje krajevne 
organizacije RK.

Afera v Rdečem križu na republi
ški ravni, ki je zamajala dobrodelne 
dejavnosti, na krvodajalstvo očitno ni 
vplivala. Naslednja krvodajalska 
akcija v Spodnji Savinjski dolini bo 
jutri, to je v četrtek, 30. maja, v pro
storih Doma Svobode v Grižah, in 
sicer od 7. do 11. ure. T. T.

Zoran in Igor

Krvodajalci zvesti poslanstvu
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Lepo je v naši domovini biti mlad?
Končuje se mesec maj, 

mesec, ki smo ga v socialistič
nih časih imenovali mesec 
mladosti, saj ga je prevevala 
široka aktivnost mladih, ki je 
svojo najveličastnejšo podobo 
sklenila s predajo štafetne 
palice predsedniku Jugoslavije 
Josipu Brozu - Titu. Že dolgo ni 
več tako, a maj je kljub vsemu 
mesec, ki poudarja in na nek 
način simbolizira mladost. 
Tudi sedaj ne manjka vsestran
ske aktivnosti mladih na kul
turnih, športnih in drugih 
področjih. Mladost je nekaj 
lepega, je pa tudi polna skrbi, 
odgovornosti, problemov in 
pasti. Kako je danes biti mlad, 
kakšno perspektivo imajo 
mladi in kaj bi bilo potrebno 
storiti, da bi bila mladost čim 
lepša, vesela in brezskrbna, 
smo poskušali izvedeti od nak
ljučno izbranih anketirancev 
na ulicah Šempetra in Žalca.

Sanja Alaber: “Mislim, da je

■
 mladost tisto 

obdobje življe
nja, ki se ga 
običajno vsi 
radi spominja
jo. Če odmi
slim šolo in 
obveznosti v 

zvezi z njo, potem je življenje v tem 
obdobju zelo radostno, brezskrbno 
in bogato z osvajanjem novih znanj in 
spoznanj. Žal pa na nas mlade, ki se 
hitro navdušimo za vse, kar je novo, 
drugačno in tudi noro, prežijo števil
ne pasti. Če nismo dovolj odločni, 
samozavestni in informirani, lahko 
kaj hitro zajadramo v deroče vode, iz

katerih rešitev ni preprosta. Pri vsem 
tem je danes vprašljiva tudi naša per
spektiva, saj vlada med mladimi pre
cejšna brezposelnost. Sama sem 
gimnazijka in me čaka študij prava. 
Upam, da bom uspela v svojih 
načrtih in da bom po končanem štu
diju dobila službo.”

Matej Fabiani: “Ni dvoma.

H
 Mislim, da je 

mladost nekaj 
lepega. Človek 
je poln energi
je, želja in 
načrtov. Je pa 
zagotovo res, 
da danes ni 

posebno lahko biti mlad, saj živimo v 
potrošniški družbi, ki je kruta in 
neizprosna. Ko si še otrok v pravem 
pomenu besede, pravzaprav ne veš 
kaj veliko in te tudi ne zanima, kaj se 
dogaja okrog tebe. Ko začneš hoditi v 
šolo, se že začenjajo obveznosti in 
tudi neopazni stresi, kar se stopnjuje 
skozi vsa leta šolanja. Tempo življe
nja je zelo hiter in obremenjujoč. 
Zelo žalostno pa je, če po koncu 
šolanja ne dobiš službe. Sam sicer 
teh problemov nimam, saj sem zapo
slen pri očem, hkrati pa ob delu tudi 
študiram. Dela je po mojem še vedno 
dovolj, potrebno je imeti le voljo in 
interes."

Anita Grofelnik: “Mislim, da je

■
 današnji čas 

zelo neprijazen 
in krut. 
Posebno težko 
je za tiste, ki 
nimajo službe. 
Pa tudi tisti, ki 
jo imamo in 

delamo v kakšni tovarni, kjer so

plače nizke, nismo kaj dosti na bolj
šem, saj se le s težavo prebijemo 
skozi mesec. Ob dejstvu, da smo 
mladi, ki si šele ustvarjamo svoje 
družine, pa je vse še toliko težje. Ko 
je človek še sam in brez velikih obve
znosti, razen šolskih seveda, je mla
dost dokaj brezskrbna in prepušče
na ritmu časa, trenutnemu navdihu, 
željam in hotenju. Ko pridejo otroci, 
ko si ustvariš družino, kar je običaj
no sicer nekaj lepega, prijetnega, pa 
se življenje precej spremeni. Mladi 
smo sicer še vedno, a z drugačnimi 
obveznostmi, zahtevami in željami. 
Kar pa je po svoje tudi lepo.” 

Martina Banfič: “Menim, da v

H
 naši družbi, v 

primerjavi z 
mnogimi deže
lami sveta, ni 
težko biti mlad. 
Smo demokra
tična država, v 

kateri imamo mladi svoje pravice, pa 
tudi dolžnosti in obveznosti. Res je, 
da vsi mladi ne morejo hvaliti svoje 
mladosti in življenja, saj smo priča 
raznim nasiljem v družini, pomanka- 
nju in vsem mogočim problemom, ki 
zadevajo tudi mlade. Zase lahko 
trdim, da sem zadovoljna, saj imam 
službo in ob delu tudi študiram. Leto 
dni sem delala preko študenta, 
potem so me redno zaposlili in mi 
tudi omogočili šolanje, tako da sem 
res lahko zelo vesela. Uidi sicer 
mislim, da je še dovolj priložnosti za 
službo, le prehitro ne sme človek 
vreči puške v koruzo, ampak mora 
biti vztrajen. Biti mlad je lepo, svojo 
srečo pa si kuje vsak sam.” 

Barbara Jeromelj: “Enkratno 
in super je biti mlad. Življenje zaje

mam z veliko 
žlico. Sem še 
zelo mlada in 
pred mano je 
tako rekoč še 
vse življenje, ki 
pa najbrž ne 
bo tako rožna

to, kot je sedaj, ko sem še osnovno
šolka. Čeprav tudi sedaj nisem brez 
obveznost, tiste prave šele prihajajo. 
Najprej je tu srednja šola in tako 
naprej do željenega poklica. 
Zaenkrat še nimam povsem izobliko
vanih želja, kaj bi rada počela v živ
ljenju. Precej razmišljam o tem, da bi 
postala zdravstveni tehnik. Kako bo 
dejansko, pa bo povedal čas. 
Vsekakor upam, da mi bo življenje, 
ki je pred mano, naklonjeno, da bom 
zadovoljna s poklicem, da bom imela 
službo in lepo ter urejeno družinsko 
življenje. Do takrat pa bom dala svoji 
mladosti vse možnosti, ki mi bodo na 
voljo.”

Tanja Leskovar: “Sem mlado 
dekle, v polnem zanosu mladosti, 

kar mi dela živ
ljenje prijetno 
in lepo. 
Mladost je naj
brž res nekaj 
čudovitega, 
čeprav se 
morda tega 

sedaj niti dobro ne zavedam. Vem pa, 
da vsem mladim na svem še zdaleč ni 
tako lepo, kot je nam, ki živimo v 
Sloveniji. Marsikje po svem morajo 
otroci delati kot odrasli, nimajo 
možnosti izobraževanja, veliko je 
brezdomcev in lačnih. Če to prime
rjam z našim življenjem, potem je 
naša mladost kot raj na Zemlji. Žal 
pa mdi pri nas ni lepo vsem mladim, 
za kar so krivi družinski odnosi, 
pomankanje denarja, alkohol in še

marsikaj, kar vpliva na kakovost živ
ljenja. Sama si želim, da bi uspešno 
končala šolo in se usposobila za 
poklic, ki ga bom z veseljem oprav
ljala. Prav tako pa upam, da bom 
uspešno krmarila mimo vseh čeri, ki 
jim je izpostavljeno naše življenje.” 

Aleš Bider: “Lepo je biti mlad, 
vendar če potem, ko si že šel preko 
določenih faz mladosti in izobraževa
nja, ne dobiš službe, je takšna mla
dost, milo rečeno, kar pomilovanja 
vredno obdobje življenja. Sam sem
_____________  na pragu 27 let

J z visokošolsko
izobrazbo, ven- 

H , _  _  I  dar že leto in
K I  I  P°1 ne dobim

^  a ■  ustrezne slu-
—J B f l  žbe, kljub

aktivnemu pri
zadevanju. Mislim, da je to akuten 
problem številnih mladih, saj tako 
izgubljajo svojo energijo in voljo ter 
zaupanje do države, ki bi na področ
ju zaposlovanja in še posebno zapo
slovanja mladih morala bistveno več 
narediti, kot naredi. Drug velik pro
blem pa so droge, ki so močno pri
sotne tudi v naši dolini in še posebno 
v Žalcu, ki je bil predlanskega maja 
na prvem mestu po zlorabi prepove
danih substanc. Zahvaljujoč aktivno
sti občine in nekaterih drugih se je 
marsikaj spremenilo in izboljšalo v 
tej smeri. Tudi sama infrastruktura 
se v Žalcu izboljšuje. Konkreten pri
mer je nov atletski štadion in ker 
sem tudi sam zagnan rekreativni 
športnik sem te pridobitve zelo 
vesel.”

Anton Rizmal: “Ja, lepo, prije
tno in zabavno je biti mlad, čeprav 
ima vsako obdobje življenja tako 
dobre kot slabe strani. Ko si mlad, si 
želiš čimprej odrasti, končati šolo, 
dobiti dobro službo in imeti svoj

■  denar. Ko si že 
I v letih, pa bi 
j  marsikdo dalBB̂BIB vse v

M  V5 jjPm čas mladosti,
■N* J É H  še zlasti, če je

K _ _J B  bila ta lepa in
vesela. Vsekakor pa je življenje takš
no, kot si ga naredimo sami, kar 
velja tudi zame. Človek si zada dolo
čene cilje, ki pa jih uresniči ali pa 
tudi ne. Marsikdaj se življenje obrne 
drugače, kot smo si zamišljali. 
Odločimo se za drugačno pot, ki je 
lahko boljša, lahko pa mdi slabša od 
prvotne. Tudi sam najbrž v življenju 
ne bom počel tega, kar sem sprva 
mislil, da bo moj poklic. Bi pa rekel, 
da kdor hoče delati, delo lahko 
najde."

Andreja Štajner: “Če sem
iskrena, se nad svojo mladostjo

0
 nimam kaj pri

toževati. Le-ta 
je bila in je še 
vedno lepa in 
polna vtisov na 
osnovnošolska 
in študijska 

leta. Bili so sicer mdi manj lepi tre
nutki, saj se je bilo potrebno veliko 
učiti, hoditi na predavanja, se marsi
čemu odreči, vendar to je pač obve
za, mimo katere ne moremo, če želi
mo doseči zastavljen cilj. Nedavno 
sem ga uresničila; diplomirala sem 
na Visoki šoli za zdravstvo iz fiziote
rapije ter dobilo delo - pripravništvo 
v Bolnici Celje, za kar sem zelo vese
la in z optimističnim pogledom zrem 
v prihodnost in življenje, ki je še 
pred mano. Vse tisto, kar je bilo v 
času študija težko, je sedaj pozablje
no. Življenje bo teklo svojo pot. 
Prišle pa bodo nove obveze in dol
žnosti, ki bodo v primerjavi s študij
skimi najbrž še zahtevnejše.” D. N.
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ŽELIMO, DA ŽIVITE VARNO
Ena izmed temeljnih nalog policije je varovanje človeških 

življenj in zdravja v vseh trenutkih in krajih vsakdanjega živ
ljenja. Policija pogosto naleti na ogrožanje življenja in zdrav
ja, celo pogosteje, kot si lahko mislimo, predvsem pri kršitvah 
javnega reda in mira, delovnih nesrečah, kaznivih dejanjih, 
najpogosteje pa je življenje ogroženo na cestah. Prav zaradi 
tega vas želimo seznaniti s stanjem varnostni na cestah na 
območju Žalca v prvih štirih mesecih letošnjega leta.

V obdobju od januarja do konca aprila tega leta se je na naših cestah 
pripetilo 253 prometnih nesreč, v istem obdobju lani pa 282. Ta podatek 
bi bil sicer zelo vzpodbuden, vendar pa je v teh nesrečah umrlo kar 5 ude
ležencev, medtem ko v lanskem obdobju za posledicami nesreče ni umrl 
nihče. Smrtnim žrtvam je potrebno dodati najbolj tragično prometno 
nesrečo zadnjih let, v kateri so umrli kar trije udeleženci. Torej je letos na 
naših cestah umrlo že osem udeležencev. Prav tako je bilo v letošnjem letu 
85 udeležencev telesno poškodovanih, v enakem obdobju lani pa 101.

Kljub temu, da je prometnih nesreč manj, so posledice alarmantne. Od 
253 prometnih nesreč se je kar 92 nesreč zgodilo zaradi vožnje z neprila
gojeno hitrostjo ali 36 % vseh prometnih nesreč (lani 79 tovrstnih nesreč 
ah 28 %). Med najpogostejše vzroke prometnih nesreč poleg hitrosti uvr
ščamo nepravilne premike z vozilom (37 nesreč), neupoštevanje predno
sti (34 nesreč), nepravilno stran vožnje (32) in prekratko varnostno raz
daljo (31 prometnih nesreč). Torej so bile prometne nesreče povzročene 
izključno zaradi nespoštovanja osnovnih prometnih pravil in precenjevanja 
svojih sposobnosti. Temu je potrebno dodati še podatek, da je skoraj 13 % 
vseh povzročiteljev prometnih nesreč vozilo pod vplivom alkohola.

Vsi ti podatki kažejo, da so vozniki indiferentni do lastne varnosti in 
brezskrbni do varnosti drugih udeležencev v prometu, pogosto pa celo 
objestni in nasilni. Komentarji takšnih ugotovitev so skoraj nepotrebni. 
Vsak udeleženec v cestnem prometu lahko iz navedenih podatkov ugotovi, 
da je varnost na cestah v največji meri odvisna od udeležencev samih. Ker 
pa smo vsi udeleženi v prometu tako ah drugače vsak dan, če hočemo ah 
ne, se moramo tega najprej zavedati sami in poskrbeti za svojo varnost. Če 
bomo skrbeh za svojo varnost, bodo vami tudi drugi udeleženci v prome
tu.

Kmalu se bo izteklo šolsko leto in na cestah bo ponovno več otrok. Ker 
pa se bodo začeli tudi letni dopusti, bo na cestah bistveno večja frekvenca 
prometa. Tudi o tem velja razmišljati že sedaj, predvsem pa naj o tem raz
mislijo starši in se še pravočasno pogovorijo s svojimi otroki, ki se vseh 
nevarnosti še ne zavedajo. Najpogosteje grozi nevarnost s strani tistih, ki so 
prepričani, da vozilo obvladajo in se jim tako ne more zgoditi nič.

Varnostne razmere na našem območju je oblikovala tudi kriminaliteta, 
predvsem klasična, kamor štejemo vlome v objekte in vozila. Izvršenih je 
bilo ogromno klasičnih in drznih tatvin. Storilci so zelo pogosto izrabljali 
slabo varovanje premoženja, odlaganje in puščanje predmetov na lahko 
dostopnih in vidnih krajih. Prav zaradi tega naj ponovimo, da lahko za las
tno imetje poskrbimo sami, predvsem s premišljenim samozaščitnim rav
nanjem. V prvih štirih mesecih letošnjega leta je bilo storjenih 385 kazni
vih dejanj, v lanskem lem pa le nekohko manj.

Policisti Pohcijske postaje Žalec žehnto, da bi bilo negativnih ravnanj in 
posledic čim manj. Zmanjšanje števila tovrstnih dogodkov in kakršnih koli 
posledic bo zagotovo prispevalo k lepšemu življenju na našem območju. 
Zakonodaja v večini predpisuje kazni, ki pa nikakor niso primerljive s 
posledicami, ki jih trpi oškodovanec oziroma žrtev negativnega ravnanja in 
njegovi bhžnji. Prav zaradi tega vam svetujem, da spoštujete naše nasvete, 
saj izhajajo iz vsakdanjega in resničnega življenja na našem območju. 
Lepše življenje lahko zgradimo le skupaj.

Beno BALAŽIČ, komandir Policijska postaje Žalec

Najhujša prometna nezgoda letos se je zgodila na predvečer praznika 
dneva upora,nekaj minut pred polnočjo. 22-letni voznik, doma iz Rakovelj, 
je vozil osebni avtomobil po regionalni cesti iz Šempetra proti Šentruper
tu. Na ravnem delu vozišča izven naselja Latkova vas je izgubil oblast nad 
vozilom in zapeljal desno s ceste, kjer je vozilo trčilo v stanovanjsko hišo. 
V silovitem trčenju so na kraju nesreče umrli trije fantje, stari 18, 21 in 24 
let, vsi iz okolice Braslovč, hude telesne poškodbe pa so utrpeli voznik, 21- 
letna sopotnica in 23-sopotnik. Vozilo je pri trčenju prebilo steno hiše, na 
srečo pa tistega večera v sobi ni tako kot običajno spalo dekle.

50 let žalskega inštituta
Hmeljarstvo je močno zaznamo

valo Spodnjo Savinjsko dolino. 
Nekdaj je prinašalo lep zaslužek in 
razvoj. Brez hmeljarstva dolina 
verjetno ne bi imela edine samo
stojne znanstveno-raziskovalne 
ustanove. Inštitut za hmeljarstvo 
in pivovarstvo Žalec je uspešno 
previharil vse negotove čase in 
letos dočakal polstoletni jubilej.

Inštitut za hmeljarstvo in pivo
varstvo Žalec je bil ustanovljen 1. 
avgusta 1952. leta, a ker imajo 
hmeljarji avgusta največ dela, bo 
osrednja slovesnost že junija. 
Kakšen je inštitut danes, s čim se 
ukvarja, kako se financira in kako 
kriza hmeljarstva vpliva na njego
vo delo, smo se pogovarjali z 
direktorejm mag. Andrejem 
Simončičem.

Kako je  prišlo do ustanovitve 
Inštituta za hmeljarstvo in pivo
varstvo Žalec?

Mag. Andrej Simončič: “Težnja po 
ustanovitvi strokovne inštitucije, ki naj bi 
bila v pomoč hmeljarjem, sega daleč v 
zgodovino. Že po prvi svetovni vojni, ko 
je prišlo do razcveta hmeljarstva na naših 
tleh, so hmeljarji, ki so že tedaj veljali za 
najnaprednejše kmetovalce, spoznali, da 
je za pridelovanje hmelja potrebnega 
obilo znanja. Zato so dali pobudo za usta
novitev inštituta, vendar pa razmere v tis
tem času temu niso bile naklonjene. 
Svetovna gospodarska kriza med letoma 
1928 in 1932 ter nato še dogodki pred in 
med drugo svetovno vojno so ustanovitev 
inštituta pomaknili v poznejši čas. Ideja 
je dozorela leta 1947, ko so hmeljarji na 
svojem občnem zboru sprejeli sklep o 
gradnji hmeljarskega inštituta. Gradnja 
se je pričela leto pozneje, leta 1950 pa je 
bil zgrajen do te mere, da je pričel delo
vati. Maja leta 1952 je Martin Jošt v 
imenu upravnega odbora poročal hme
ljarjem, da je hmeljarski inštitut dograjen 
in po večini tudi opremljen. 1. avgusta 
istega leta je bil po reorganizaciji 
Hmezada s strani tedanje Okrajne zadru
žne zveze uradno ustanovljen Inštitut za 
hmeljarstvo.

V tistem času je bilo v njem zaposlenih 
sedem ljudi, med njimi dva z visokošol
sko izobrazbo. Ustanovni stahlt je do
ločal, da naj inštitut proučuje in usmerja 
gospodarsko dejavnost v poljedelstvu in 
še posebej v hmeljarstvu. Glavni pobu
dnik in eden od ustanoviteljev Martin Jošt 
je dejal, da bo to ustanova, kjer se bodo 
raziskovala in razreševala vsa najpo
membnejša vprašanja naprednega hme
ljarstva.”

Kakšen je  inštitut danes, kakšne 
so njegove naloge?

Mag. Andrej Simončič: “Inštitut 
danes opravlja številne strokovno-razi- 
skovalne, svetovalne in izobraževalne 
naloge. Trenutno je zaposlenih 57 ljudi, 
med katerimi je 25 raziskovalcev. Sedem 
je doktorjev znanosti, vsi ali vsaj večina 
ostalih, vključno s štirimi magistri, pa 
bodo to poštah v naslednjem srednjeroč
nem obdobju. Od svojih začetkov, ko je 
bilo delo usmerjeno predvsem na prak
tične in aplikativne naloge na področju 
hmeljarstva ter prenosu rezultatov teh 
nalog med hmeljarje, je inštitut prerasel 
te okvirje. Postal je ena pomembnejših

raziskovalnih, svetovalnih in izobraževal
nih organizacij na področju kmetijstva v 
Sloveniji. Ob hmeljarstvu, ki je bila v 
začetku praktično edina panoga, s katero 
so se ukvarjali in ki je inštitutu vtisnila 
pečat razpoznavnosti v slovenskem in 
m ednarodnem prostoru, se je z leti delo
vanje razširilo tudi na druga področja, 
kot so pivovarstvo, zdravilne in aromatič
ne rastline, raziskave tal ter varstvo ras
tlin in okolja.

Uvajanje novih področij je v zadnjih 
letih postalo nuja, saj je prišlo tako v 
hmeljarstvu kot kmetijstvu nasploh do 
številnih strukturnih sprememb, ki so 
tudi inštitutu pustile posledice, predvsem 
v obliki zagotavljanja sredstev. Višji stro
ški raziskav, manjšanje hmeljarskih povr
šin ter čedalje težji finančni položaj hme
ljarjev so inštitut prisilili, da si je moral 
večji del potrebnih sredstev zagotoviti iz 
drugih virov. To ni bilo lahko, vendar pa 
se je v vsem tem času pri nas oblikovalo 
močno jedro strokovnjakov, ki so v težkih 
razmerah uspeh na podlagi svojega zna
nja in referenc pridobiti sredstva za svoje 
delo, predvsem od ministrstva za kmetijs
tvo, gozdarstvo in prehrano in ministrstva 
za šolstvo, znanost in šport.

Delo na inštitutu je danes organizirano 
v šestih oddelkih: oddelek za rasthne, tla 
in okolje, oddelek za varstvo rasthn, 
oddelek za agrokemijo, oddelek za pivo
varstvo, poskusno posestvo in oddelek za 
splošne posle. Poleg tega deluje pri nas 
še Hmeljna komisija, ki pa je praktično 
organ ministrstva za kmetijstvo, vendar 
zaradi racionalizacije dela na našem 
inštitutu. Ob tem moram poudariti še to, 
da je Kmetijsko-gozdarska zbornica 
Slovenije s svojimi specialisti in območni
mi svetovalci izredno pomemben povezo
valni dejavnik, preko katere tudi mi 
posredujem o znanje in informacije 
našim uporabnikom.”

Delovanje inštituta so v preteklo
sti financirali hmeljarji. Kako je  
danes?

Mag. Andrej Simončič: “Vse od 
izgradnje in ustanovitve inštituta so hme
ljarji vestno skrbeli zanj. Zgradili so ga 
izključno z lastnimi sredstvi ter vrsto let 
vzdrževali s pomočjo prispevka za stro- 
kovno-razvojno delo. Ta prispevek hm e
ljarji odvajajo vsako leto ob prodaji hme
lja. S časom pa je delež hmeljarjev pričel 
padati, saj se je po eni strani povečevalo 
število ljudi na inštitutu, po drugi strani 
pa so se pričele manjšati površine hme
ljišč. Svoje so prispevah še razpad 
Jugoslavije ter različne strukturne spre
membe v zadnjih desetih letih. Vedno 
manj površin in vedno težji ekonomski 
položaj hmeljarjev se je začel v veliki 
m eri odražati v delovanju inštituta. 
Prispevek hmeljarjev za strokovno-razi- 
skovalno delo je tako s 100 % v zadnjih 
dveh letih padel na manj kot 10 % pro ra
čuna inštituta. Inštitut zdaj pridobi pribli
žno 70 % sredstev iz državnega proraču
na, ostalo pa na trgu. Proračunska sred
stva sestavljajo približno 70 % sredstev 
ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano, 30 % pa sredstva ministrstva 
za šolstvo, znanost in šport. Pridobimo 
tudi nekaj denarja s strani ministrstva za 
gospodarstvo. Večinoma ne gre za dolgo
ročno zagotovljena sredstva, temveč 
financiranje različnih projektov in stro

kovnih nalog, ki so večinoma eno-, dve- 
ali največ triletne. Ker smo z izjemo hme
ljarskih vsebin pri vseh drugih projektih 
in nalogah soočeni s precejšnjo konku
renco na slovenskem trgu in zaradi 
pomanjkanja sredstev za te namene, je 
pridobivanje denarja za naše delovanje 
vse prej kot lahko.”

Ali je  že dorečen status inštituta?
Mag. Andrej Simončič: “Inštitut še 

vedno nima v celoti urejenega statusa. 
Delujemo namreč kot zavod s pravico 
javnosti, ki pa po trenutni zakonodaji 
nima več pravnoformalne podlage. Zato 
si skupaj z našimi ustanovitelji, to je hme
ljarji, prizadevamo, da bi pridobili status 
javnega zavoda, kar bi bilo glede na naše 
aktivnosti in delovanje tudi najbolj smi
selno. Za potrebe kmetijskega ministrstva 
opravljamo čedalje več nalog, ki imajo 
značaj javnih služb, katere pa lahko po 
novem zakonu o kmetijstvu opravljajo le 
javni zavodi. Približno polovico sredstev 
pridobimo za opravljanje tako imenova
nih strokovnih nalog in javnih služb. V 
trenutnem položaju nam je otežkočeno 
oziroma celo onemogočeno sodelovanje 
na številnih razpisih. Ne moremo pa več 
sodelovati pri posameznih razpisih za 
mnoge naloge, ki jih sicer opravljamo že 
vrsto let, ker nimamo ustreznega statusa. 
Glede tega smo pri koncu razgovorov in 
upamo, da bomo to vprašanje čim prej 
uredili.”

Poleg financiranja in statusa bi 
izpostavili še kakšne druge težave?

Mag. Andrej Simončič: “Poleg 
ureditve statusa in nekoliko bolj dolgo
ročnega financiranja nalog, kar bi nam 
omogočilo dolgoročno načrtovanje dela 
in razvoja inštituta, bi kot zelo pereč p ro
blem izpostavil problem  investiranja, 
tako v infrastrukturo in oprem o kot 
kadre. Poleg tega smo se tudi mi že sre
čali z nekaterimi neugodnimi dejavniki 
tako imenovane globalizacije. 
Informatika, knjižničarstvo, pravne slu-

Mag. Andrej Simončič, direktor IHP 
Žalec, v obnovljenem laboratoriju, ki 
g a je  lani povsem  un ičil požar, te dni 
p a  se bliža zaključek postopka za  
pridobitev mednarodne akreditacije.

žbe, priprava različnih organizacijsko 
zahtevnih mednarodnih projektov, trže
nje, stiki z javnostjo ter še nekatere druge 
dejavnosti so pomembna področja, ki so 
še vedno prepuščena zgolj posamezni
kom, ki se s temi zadevami ukvarjajo 
vzporedno s svojim strokovnim delom. 
Vemo pa, da ta področja zahtevajo speci
alna znanja in bi se zato m orah z njimi 
ukvarjati ustrezni strokovnjaki. Manjši 
inštituti, kot je naš, si seveda težko privo
ščimo tako podporo, zaradi česar bomo 
v prihodnje vedno težje konkurirali več
jim in bolje organiziranim inštitucijam.

To še posebej velja v prim eru, če si bomo 
hoteli večji del sredstev pridobiti na trgu, 
tako domačem kot tujem. Predvsem v 
okviru Evropske unije je na voljo dovolj 
sredstev preko razpisov, vendar je pot do 
njih zelo zahtevna. V bodoče bo potrebno 
temu nameniti več truda tudi sodelovanju 
in povezovanju sorodnih inštitucij z 
namenom dviga kakovosti in racionaliza
cije dela.”

Kakšne načrte še imate?
Mag. Andrej Simončič: “Pred nami 

je novo obdobje, ki bo od nas ravno tako 
kot od naših prednikov zahtevalo dobro 
organiziranost, predvsem pa veliko nove
ga znanja in zagnanosti. Še naprej si 
bomo prizadevali delovati v dobrobit slo
venskih hmeljarjev, da bi kar najbolj 
uspešno konkurirah na čedalje bolj zah
tevnem svetovnem trgu, kam or izvozimo 
preko 90 % hmelja. Seveda bomo pri tem 
potrebovali visoko usposobljene strokov
njake ter močne in enotne hmeljarje, saj 
bomo le povezani kos čedalje ostrejšim 
razmeram na trgu.

Ob aktivnostih, ki jih že izvajamo in 
uspešno prenašamo v prakso, namerava
mo razširiti naše delo na nekatera druga 
področja, predvsem na tista, za katera 
menimo, da so pri nas slabo ah pa sploh 
niso strokovno pokrita, hkrati pa za 
Slovenijo potrebna. Pri tem mislim na 
različne že prej naštete dejavnosti ter 
nekatera nova področja kmetijstva, ki se 
v zadnjih letih razvijajo kot posledica 
osamosvojitve Slovenije ter vstopa v 
Evropsko unijo. Kmetijstva v zadnjih letih 
namreč ne obravnavamo več le kot orod
je za doseganje rekordnih pridelkov in 
kratkoročno izkoriščanje naravnih dano
sti, temveč kot interdisciplinarno povezo
vanje vseh zainteresiranih za trajnostni 
razvoj našega podeželja. Pri tem lahko 
naš inštitut s svojim znanjem odigra 
pomembno vlogo na številnih področjih: 
zdravilne in aromatične rasthne, indu
strijske rasthne, pedologija, raba in vre
dnotenje tal ob hkratnem razvoju GlS-a, 
razvoj okolju in uporabnikom  primernih 
oblik namakanja, področje zdravstvenega 
varstva rastlin ter okolju prijazne upora
be fitofarmacevtskih sredstev. Zelo 
pomembna je tudi akreditacija laborato
rija za analitiko hmelja in piva. Da bomo 
lahko to uresničili, bo m orala biti rdeča 
nit vseh naših aktivnosti dvig kakovosti 
dela in vlaganje energije v lastno izobra
ževanje ter izpopolnjevanje. Tako kot do 
sedaj pa bo m oralo naše delo še naprej 
temeljiti na sodelovanju z ostalimi stro
kovnimi inštitucijami s področja kmetij
stva.”

In kako bo potekalo junijsko pra
znovanje 50-letnice inštituta?

Pričelo se bo v torek, 11. junija, ob 9- 
uri na I. OŠ Žalec s kvizom na temo hme
ljarstva in likovno delavnico. 12. in 13. 
junija bodo odprta vrata inštituta za vse 
obiskovalce, ki si ga bodo lahko ogledah 
med 10. in 18. uro. V četrtek, 13. junija, 
bo ob 20. uri v Savinovem likovnem salo
nu v Žalcu odprtje razstave likovnih del s 
hmeljarsko tematiko. V petek, 14. junija, 
bo osrednja slovesnost, in sicer ob 11. 
uri v Domu II. slovenskega tabora Žalec. 
Poleg proslave bodo predstavih mono
grafijo, ki bo izšla ob 50-letnici inštituta, 
prav tako pa bo temu jubileju posvečena 
posebna izdaja Hmeljarskega biltena. V 
sodelovanju s Filatelističnim društvom 
Žalec bodo izdali tudi spominsko pisem
sko ovojnico s poštnim žigom.

K. Rozman

Postanite tudi vi uporabnik zemeljskega plina in 
prihranite na času in denarju.

Priložnost! 
Ne zamudite !
Akcija velja od 8 aprila 2002 do odprodaje zalog.

Ponudba velja za nove uporabnike zemeljskega plina ob priključitvi na 
plinovodno omrežje Mestnih plinovodov d.o.o. v letu 2002

Za več informacij: MESTNI PLINOVODI d.o.o., PE Žalec, Ul. Ivanke Uranjek 1, Žalec 
Tel.: 03/7102603, Uradne ure: pon., sre., pet., 11.00-12.00 in 16.00-17.00

Plinske peči Vaillant 24Kws 
pretočnim bojlerjem samo za

120.000 SIT
(naravni vlek) oz.

140.000 SIT
(prisilni vlek)

Cena peči izven akcije:
- naravni vlek PR O  VUW 240-3 1 8 7 .2 6 7,2 0  SIT
- prisilni vlek PRO VUW 242-3 2 16 .5 6 3 ,0 0  SIT

MESTNI PLINOVODI
D I S T R I B U C t l A  P t  I N A d . o . o .
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SIP z roko v roki s kmetijstvom Možna ukinitev Hmezad Kmetijstva
SIP iz Šempetra, ki je eden 

največjih proizvajalcev kmetij
ske mehanizacije v Evropi, je v 
začetku maja na avtopoligonu 
ZŠAM v Ločici ob Savinji pri
pravilo dvodnevni hišni sejem 
pod naslovom SIP z roko v roki 
s kmetijstvom. Predstavitev si 
je ogledalo več kot tri tisoč obi
skovalcev.

Glavni namen prireditve je doma
čim in tujim kupcem predstaviti 
celoten proizvodni program ter nove 
izdelke. Pomemben element hišnega 
sejma je prav gotovo praktičen pri
kaz delovanja strojev. Svetovni trendi 
v kmetijstvu kmete še naprej silijo k 
večanju obdelovalnih površin in na ta 
način znižanju stroškov. Popolnoma 
jasno je, da obsežnemu proizvodne
mu programu SIP-a dodajajo pred
vsem stroje, ki so namenjeni večjim 
kmetijam ali kar profesionalcem, ki 
izvajajo usluge s stroji. V njihovem 
programu letos prevladujejo stroji za 
spravilo sena, kot so rotacijski diska
sti in bobnasti kosilniki, rotacijski 
obračalniki, rotacijski zgrabljalniki, 
nakladalne prikolice in motorni pro-

Sredi maja je bila I. osnovna 
šola Žalec gostiteljica regijske
ga podjetniškega foruma, na 
katerem so se predstavili 
mladi podjetniki, ki se prvih 
korakov podjetništva učijo v 
krožkih. Na petih regijskih 
forumih po Sloveniji sta bila 
izbrana po dva podjetniška 
foruma, najboljši pa se bodo 
srečali na vseslovenskem pod
jetniškem forumu 1. junija v 
Gornji Radgoni.

Vseslovenski podjetniški forum bo 
že sedmi zapored, organizira pa ga 
podjetje SUN Gornja Radgona, 
d.o.o., ki je že leta 1993 pripravil 
osnovnošolski projekt za pospeševa
nje razvoja podjetnosti med mladimi. 
Cilj projekta, imenovanega Podjet
niški krožek, je širjenje podjetniške 
kulture med mladimi, spoznavanje 
osnovnih podjetniških pojmov, spod
bujanje skupinskega dela otrok na 
posameznem projektu, obdelava 
konkretne ideje v mini poslovnem 
načrtu, učenje podjetniškega ravna
nja in reševanja problemov ter pred
stavitev projekta na podjetniškem 
forumu. Lani je bil že drugič objav
ljen razpis Pospeševalnega centra RS 
za malo gospodarstvo z naslovom 
Program razvoja podjetnosti in 
ustvarjalnosti mladih, na katerem je 
bilo podjetje SUN izbrano s projek-

gram. Bogat je tudi njihov program 
obiralnikov koruze, silaznih kombaj
nov ter trosilnikov hlevskega gnoja. 
Ponudbe kmetijske mehanizacije so 
dopolnili še s programom elektro 
viličarjev. Letos so poleg omenjenih 
strojev predstavih kar enajst novosti. 
V okviru hišnega sejma so pripravili 
okroglo mizo na temo Ekološko

tom Podjetniški krožek. S pridoblje
no koncesijo se je omogočila nadalj
nja širitev projektov. Na osnovi razpi
sa je zagotovljeno sofinanciranje vsa
kega krožka v višini do 50 % stro
škov, ostala sredstva pa je potrebno 
pridobiti v lokalnem okolju od spon
zorjev. To so predvsem občine, v MO 
Celje Lokalni podjetniški center, 
d.o.o., Celje, v Žalcu RA Savinja sku
paj z občino Žalec, v Slovenskih 
Konjicah pa SIC Slovenske Konjice.

V letošnjem šolskem letu so pod
jetniški krožki zaživeli na 105 osnov
nih šolah. Njihova mreža se širi s 
pomočjo štirih regionalnih manage- 
rjev, med katerimi je podjetje 
TUTELA, d.o.o., z direktorico Matejo 
Dolar, ki deluje na območju osred
nje Slovenije, kamor sodi tudi 
Savinjska dolina. To podjetje je bilo 
poleg podjetja SUN in I. OŠ Žalec 
soorganizator prvega regionalnega 
podjetniškega foruma na osrednjem 
Slovenskem. Njegovo izvedbo so 
omogočili tudi številni sponzorji, 
glavni sponzor je bila ERA, trgovina z 
živilskimi in neživilskimi izdelki, 
d.d., Velenje, ki podpira predvsem 
osnovno idejo dolgoročnega vlaganja 
v kadre, poleg tega pa sodeluje v 
raznih projektih v okviru lokalnih 
skupnosti, kjer ima svoje trgovine.

Podjetniške krožke obiskujejo 
predvsem osmošolci in sedmošolci,

kmetovanje, s poudarkom na pride
lavi in spravilu travinj, koruze, spra
vilu travinj v hribovitem svetu in upo
rabi hlevskega gnoja.

SIP-ov sejem sta zadnji dan obi
skala tudi minister za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano mag. Franci 
But in predsednik Kmetijsko-gozdar- 
ske zbornice Peter Vrisk. T. Tavčar

ponekod tudi šestošolci, na podru
žnični šoli v Gotovljah pa so to šolsko 
leto prvič poskusno izvajali program 
Podjetniški krožek junior za učence 
1. in 2. razreda osemletke, ki so nas
topih na regijskem podjetniškem 
forumu izven konkurence in prese
netili s svojimi podjetniškimi ideja

mi. Pri delu z najmlajšimi so seveda 
v vehko pomoč pedagogi, med njimi 
učiteljica razrednega pouka Mirjam 
Remše.

Skupaj je na forumu v Žalcu sode
lovalo 20 krožkov osnovnih šol iz 
enajstih občin koroške, celjske, 
gorenjske ter spodnje- in zgomjesa- 
vinjske regije. Z našega območja so 
sodelovale osnovne šole Braslovče, 
Gotovlje, Griže, Petrovče, Šempeter

Obisk ministra za kmetijs
tvo, gozdarstvo in prehrano 
mag. Francija Buta v Savinjski 
dolini, skupaj s Petrom 
Vriskom si je ogledal SIP-ov 
hišni sejem, je izkoristil regij
ski odbor Slovenske ljudske 
stranke za Spodnjo Savinjsko 
dolino in organiziral srečanje 
ministra s hmeljarji. Na sreča
nju Pri trojčkih na Polzeli so 
se dotaknili vseh problemov, ki 
trenutno tarejo hmeljarje. 
Minister But je med drugim 
poudaril, da morajo hmeljarji 
čim prej ustanoviti tako ime
novano organizacijo pridelo
valcev, kar je pogoj za izplačilo 
subvencije do lanskoletne viši
ne.

Savinjske hmeljarje mučijo še 
vedno nerešeni postopki denaciona
lizacije. Zaradi nerešenega lastništva 
zemljišč ne morejo pričeti s potreb
nimi komasacijami oziroma zložba- 
mi zemljišč, problem je visok katas
trski dohodek za hmeljišča, ki lahko 
uniči družinske kmetije, zelo neza
dovoljni pa so tudi s Hmezadom 
Kmetijstvom Žalec, katerega delniča
rji so kmetijske zadruge, čeprav so 
podjetje v stečaju odkupih kmetje.

Minister je poudaril, da je potreb
no storiti vse, da se letos zaključi z 
denacionalizacijo in da se prične z

in Žalec. Mladi podjetniki so ob pri
hodu na žalsko šolo najprej postavili 
svoje turistične kotičke, sledila je 
uradna otvoritev, na kateri sta jih

pozdravila tudi župan občine Žalec 
Lojze Posedel in direktor podjetja 
SUN Zlatko Erhh. Člani podjetniških 
krožkov so zatem svoje mini poslov
ne načrte predstavljah v dveh skupi
nah v atriju in predavalnici šole. 
Vsako skupino je ocenjevala petčlan
ska komisija, v kateri sta bila tudi po 
dva učenca. Vodja projekta pri pod
jetju SUN Nataša Lorber je povedala, 
da sta imeh komisiji težko delo. Na

M inistru Franciju B utu je  km etijske stroje predstavil generalni direktor SIP-a 
Bojan Voh.

Učencem podjetnosti in  idej ne manjka

Žalski m ladi podjetniki odhajajo na vseslovenski podjetniški forum  v Gornjo 
Radgono.

F E N I K S  d . o . o .
Cesta Žalskega tabora 10, SI-3310 ŽALEC, 

tel.: 03 713 13 00, fax: 03 5717 407, 03 717 292, http://www.feniks-omco.si

Skrbimo za  čisto okolje
P o d je t j e  v  s is t e m u

Gruppe
Q  0 - Belgija

P r o iz v o d n i  p r o g r a m :
1. Ulitki peskani iz: - sive litine kvalitete do EN-GJL-250

- legirane sive litine z vsebnostjo do 14 %  Cr
- legirane sive litine za steklarske kalupe

2. Kontinuirano vlečeni profili: - v palicah iz sive litine, kvalitete EN-GJL-250
- v palicah iz nodularne litine, kvalitete EN -G JS-500 -7
- okrogli, kvadratni, pravokotni

3. Modeli za ulitke iz lesa, kovin, umetnih m as
4. Obdelava ulitkov na C N C  obdelovalnih strojih
5. Zvonovi iz kositrovega brona, do teže 3300 kg, s  pripadajočo opremo

j ISO 8001

I é&i ŽIssa.1 S014001

delno komasacijo, ne glede na las
tništvo zemljišč. Glede Hmezad 
Kmetijstva pa je izrazil mnenje, da se 
morajo kmetje odločiti, ah naj ta del
niška družba še obstaja ah pa jo je 
bolje ukiniti. V prvem primeru je 
potrebno spremeniti sestavo nadzor
nega odbora. Doseči je treba, da se 
bodo hmeljarji vknjižili kot lastniki 
žičnic. Zaradi visokega katastrskega 
dohodka, ki velja za hmeljišča, naj bi 
na ministrstvu za finance predlagali 
znižanje. Hmeljarji morajo čim prej 
ustanoviti tako imenovano organiza
cijo proizvajalcev, ki je pogoj, da 
bodo dobili izplačano subvencijo v 
višini lanskoletne, to je 108 tolarjev 
na hektar.

Za reševanje omenjenih proble
mov so hmeljarji ustanovili poseben

odbor, ki bo v stikih z ministrstvom. 
Odbor sestavljajo: Anton Rančigaj, 
Viki Marolt, Nande Kunst, Franc 
Gajšek, Ivan Razboršek, Andrej 
Kramer in Marjan Ribič.

K. R., foto: T. T.

S 1. juhjem se bodo izvozne 
spodbude znižale za 18 %, saj so 
od 35 % do 70 % višje kot v 
Evropski uniji in jih je Slovenija v 
treh letih dolžna izenačiti. 
Namesto 5 milijard tolarjev izvo
znih subvencij za mleko bo letos 
izplačanih 4,6 milijarde. Za mle
karno v Arji vasi to pomeni 150 
milijonov manj, ki pa jih bo po 
mnenju ministra lahko nadome
stila iz drugih virov.

Pogovor m inistra s hm eljarji je  bil buren.

vseslovenski forum, ki bo 1. junija v 
Gornji Radgoni, bosta odšla podje
tniška krožka OŠ ob Dravinji 
Slovenske Konjice in I. OŠ Žalec.

Žalski podjetniki so izdelali mini 
poslovni načrt za mladinski center, 
katerega osnovno vodilo je Mladi za 
mlade. Center bi bil namenjen pred
vsem osnovnošolcem, organiziral pa 
bi zelo raznohke prireditve, od 
modnih revij do delavnic in okroglih 
miz. Trenutno primernega prostora 
za center v Žalcu res ni, a mladi pod

jetniki so od občine in šole že dobili 
zagotovilo, da bi jim na začetku 
pomagali in odstopih n. pr. kakšno 
učilnico. Za njihove ideje je pokazal 
vehko zanimanja žalski študentski 
klub, tako da bo mini poslovni načrt 
počasi prešel v fazo izvajanja. Saša 
Černilogar, Iva Virant, Tomaž 
Vipotnik, Miha Škafer in Saša Punter 
so bik navdušeni nad svojim uspe
hom, seveda pa tudi njihova mentori
ca Natalija Rednak.

K. R.

Trgovina IRA
H m e lja rsk a  15, 
3312 P re b o ld  

Tel.: 03 /  572 45 54

Albin Herman, s.p.

slikopleskarstvo 

in izdelava plastičnih fasad 

Soseska 12,3312 Prebold,

tel.: 03 /  705 30 52, 

mob.: 041 /6 2 6 1 1 6

Šlandrov trg 21, Žalec, 
tel.: 710 34 10 
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V  POSLOVNE In KADROVSKE STORITVE In TRGOVINA

•  RAČUNOVODSTVO IN POSLOVNO SVETOVANJE

• POSREDOVANJE DELA

• POMOČ NA DOMU IN VARSTVO OTROK
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KATASTER KOM. NAPRAV  
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INŽEN IRSKA GEODEZIJA
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Zakaj toplotna črpalka
Približno 15 odstotkov vse 

energije, ki jo porabijo gospo
dinjstva, se porabi za pripravo 
tople vode. Kot vir energije se 
približno v 30 % koristi elek
trika, sledita kurilno olje in les 
vsak po 20 do 25 % in z nekoli
ko manjšim deležem plin. Pet 
do deset odstotkov gospodinj
stev si vodo greje s toplotnimi 
črpalkami oziroma sončnimi 
kolektorji. Ker so cene energi
je še vedno v porastu, poveču
je pa se tudi poraba tople vode 
(večje higienske zahteve), 
znaša strošek priprave tople 
vode s klasičnimi načini gretja 
od 50 do 70.000,00 SIT na 
gospodinjstvo. Stroške lahko 
zmanjšamo z uporabo obnov
ljivih virov energije, kot sta 
toplota okolice (toplotna 
črpalka) ali sončna energija 
(kolektorji). Pred odločitvijo o 
nabavi toplotne črpalke se 
poraja veliko vprašanj, na 
katera mnogi ne dobijo ustre
znih odgovorov, poudarja Rudi 
Kronovšek, direktor podjetja 
Termo-tehnika iz Braslovč, ki 
že več kot 30 let deluje na tem 
področju.

“Slabost tako imenovanih obnov
ljivih virov je nekoliko dražja investi
cija. Vendar se pri sedanjih cenah

energije investicija v toplotno črpal
ko (okoli 250.000,00 SIT) povrne v 
primerjavi z uporabo olja ali plina že 
v 5 do 6 letih, pri življenjski dobi 20 
ali več let. Manj ugodna je investicija 
v solarni sistem, zaradi vsaj dvakrat 
višje cene (Vissmann celo blizu 1 
milijona), amortizacija blizu 15 let.

To so argumenti, da toplotne črpalke 
postajajo vse bolj iskana naprava za 
segrevanje sanitarne vode.”

Toplotna črpalka je okolju prija
zna in energetsko varčna naprava, 
katere uporabo spodbuja večina 
evropskih držav, tudi Slovenija, pou
darja Rudi Kronovšek. “Toplotna 
črpalka potrebuje za svoje delovanje 
samo 25 do 30 % energije (kompre
sor) v primerjavi s klasičnimi grelni
mi napravami. Ostali delež toplote 
odvzame direktno zraku iz okolice. 
Stroški za pripravo tople vode od 
marca do oktobra znašajo do 
15.000,00 SIT. Pri celoletnem delo
vanju pa toplotna črpalka potroši za 
približno 25.000,00 SIT. Pri tem 3- 
do 4-krat manj obremenjuje okolje z 
nevarno emisijo C02. Zaradi teh las
tnosti nakup toplotne črpalke za 
gospodinjstvo v znesku 70.000,00 
SIT subvencionira Ministrstvo za 
okolje in prostor Republike 
Slovenije. Objava letošnjega razpisa 
se pričakuje v mesecu juniju.”

Ker je povpraševanje po toplotnih 
črpalkah vse večje, so v Termo-tehni- 
ki Braslovče, kot vodilnemu sloven
skemu proizvajalcu, že pred leti raz
vili celotno novo družino toplotnih 
črpalk. Njihova odlika je predvsem v 
tehnični (funkcionalni) dovršenosti, 
všečnemu designu in vrsti možnih 
kombinacij. Tako se lahko kupec

odloči za toplotno črpalko kompak
tne izvedbe z 210 ali 3101 bojlerjem 
(tudi večjim) ah samo za agregat s 
povezavo z že obstoječim bojlerjem. 
Na razpolago so tudi izvedbe z različ
nimi grelnimi močmi od osnovnih 
moči 2kW do 5 ah več.

“Ljudje so sčasoma spoznah, da

toplotna črpalka nudi odlično kom
binacijo: poceni gretje vode in isto
časno hlajenje kleti ah shrambe. 
Prav za te namene smo v Termo-teh- 
niki razvili posebno, tako imenovano 
ločeno izvedbo toplotne črpalke. 
Bojler z agregatom je v kotlovnici, v 
shrambo ah klet pa se namesti le tisti 
del toplotne črpalke, ki dejansko 
hladi, to je uparjalnik. Povezava se 
izvede z bakrenimi cevmi. Jasno pa 
je, ko je voda segreta, je tudi hlajenja 
konec. Kljub temu pa je povprečna 
temperatura v ne prevelikem prosto
ru za 2 do 4 °C nižja kot prej. Za tiste 
potrošnike, ki bi želeli intenzivneje 
hladiti prostor (ne glede na že segre
to vodo), pa smo izdelali sistem z 
dodatnim zunanjim kondenzatorjem, 
kar omogoča, da se kljub segreti 
vodi prostor še naprej hladi do žel
ene temperature. To je še posebej 
dobrodošlo za ljubiteljske vinarje ter 
gostince, ki poleg tople vode potre
bujejo še nekoliko bolj okrepljeno 
hlajenje izbranega prostora.”

Strokovnjaki v Termo-tehniki pa
zljivo sledijo razvojnim trendom v 
svetu. Kljub temu, da so sedanje 
generacije toplotnih črpalk v prime
rjavi s konkurenco v desetletni pre
dnosti, se že iščejo nove rešitve za 
bližnjo prihodnost. Predvsem tudi 
zaradi zahtev njihovih večjih kupcev, 
kot so Gorenje GTI, Gorenje Tiki, 
Lentherm...

Med zanimivejšimi proizvodi z 
dostopno ceno bodo toplotne črpal
ke manjših moči za ogrevanje pro
storov s toploto iz okohce ah talne 
vode. Ker pa se vse več ljudi odloča 
za klimatizacijo (hlajenje) poslovnih 
ah stanovanjskih prostorov, razvijajo 
že tudi tako imenovane “chillerje”. 
To so hladilni agregati za hlajenje 
vode, ki preko konvektorja hladijo 
prostore. Prednost te rešitve v prime
rjavi z vsemi že poznanimi klima 
napravami je, da ni motečih agrega
tov na fasadi in da z eno napravo 
lahko hladimo več prostorov. Še 
posebno dobra rešitev bodo “chille- 
rji” v reverzibilni izvedbi, s katerimi 
bo mogoče ogrevati tudi prostore 
predvsem v prehodnem obdobju.

Razlogi za nakup toplotne črpalke 
so po besedah Rudija Kronovška, ki 
jih potrjujejo tudi uporabniki, 
naslednji: v prvi vrsti predvsem 
majhni obratovalni stroški, možno 
hlajenje manjših kleti ah shramb, 
možnost uporabe bojlerja v povezavi 
s kotlom, nenehno na razpolago 
dovolj tople vode, nobenega vzdrže
vanja, subvencija države in dolga živ
ljenjska doba.

Rudi Kronovšek in nov izdelek Termo-tehnike: hladilno grelna naprava 8  kW  
m oči za  hlajenje vode (chiller j  in  ogrevanje prostorov
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kupci lahko kandidirajo za subvencijo (70.000 SIT) v letu 2002

Osebno dopolnilno delo ni delo na črno
V okviru programa odprave 

administrativnih ovir je Vlada 
Republike Slovenije sprejela več 
ukrepov, ki določene postopke 
poenostavljajo ali jih celo odprav
ljajo. Med drugim je bila sprejeta 
sprememba 4. člena Zakona o 
gospodarskih družbah, ki je v veči
ni primerov odpravila odločbo o 
izpolnjevanju pogojev za opravlja
nje gospodarskih dejavnosti, ki so 
jih izdajali na upravnih enotah. 
Po tem zakonu izdajajo le še 
odločbe za gostinsko dejavnost. Je 
pa ministrstvo za gospodarske 
dejavnosti zaposlenim na uprav
nih enotah dodelilo nove naloge. 
Poleg izdajanja upravnih odločb, 
ki jih narekuje zakonodaja, mora
jo vsem strankam nuditi brezplač
ne informacije o postopkih in  
aktivnostih, potrebnih za začetek 
opravljanja posameznih gospo
darskih dejavnosti ali za razširitev 
dejavnosti, o veljavni zakonodaji 
in podatke o šifrah dejavnosti. 
Zainteresiranim dajejo informaci
je o vseh ukrepih ministrstev za 
spodbujanje podjetništva in o novi 
zakonodaji, ministrstvo pa morajo 
obveščati o administrativnih ovi
rah, ki jih zasledijo pri svojem 
delu.

Melanija Žvikart, vodja Oddelka za 
gospodarske in negospodarske dejavno
sti Upravne enote Žalec, je povedala, da 
je ministrstvo za gospodarstvo v aprilu 
izdalo dve predstavitveni brošuri, in sicer 
Program ukrepov za pospeševanje podje
tništva in konkurenčnosti za obdobje 
2002-2006, ki predstavlja operativni 
načrt izvajanja politike razvoja podjetni
škega sektorja, ter brošuro Od izzivov k 
priložnostim. Iz programa ukrepov je 
razvidno, da bo ministrstvo v letih 2002- 
2006 sofinanciralo del stroškov izobraže
valnim institucijam in podjetjem za razi
skovanje ter podjetjem za pospešeno vla
ganje v industrijske raziskave in uvajanje 
izboljšav v tehnoloških procesih, izdelavo 
projektov za vstop podjetij na tuje trge, 
pridobivanje strateških partnerjev v tuji
ni, uvajanje metode 20 ključev, povezova
nje podjetij v grozde, stroške specialistič
nega svetovanja, stroške razvoja in uvaja
nja novih turističnih proizvodov ter razvoj 
turistične infrastrukture (v okviru gostin
ske ponudbe, mladinska prenočišča  
ipd.).

Trenutno so odprti naslednji javni raz
pisi: za spodbujanje razvoja turistične 
infrastrukture (do 5. 6. 2002), za spod
bujanje novih domačih investicij v regije, 
ki zaostajajo v razvoju in imajo najvišjo 
stopnjo brezposelnosti (do 26. 6. 2002), 
za spodbujanje neposrednih tujih investi
cij (do 4. 10. 2002), za pospeševanje 
podjetništva in konkurenčnosti v letu 
2002 (do 30. 10. 2002), za spodbujanje 
uvajanja metod in orodij za povečanje 
produktivnosti (do 28. 8. 2002) in za 
usposabljanje predstavnikov držav JV 
Evrope in strokovnjakov držav Bosne in

Hercegovine, Makedonije in Jugoslavije v 
slovenskih podjetjih (do 1. 9- 2002).

“Nova naloga, ki jo opravljamo v okvi
ru Oddelka za gospodarske in negospo
darske dejavnosti Upravne enote Žalec, je 
vpis posameznikov - občanov v register 
osebnega dopolnilnega dela. Osebno 
dopolnilno delo je ena od oblik, ki se po 
Zakonu o preprečevanju dela in zaposlo
vanja na črno ne šteje kot delo na črno. 
Zakon sicer velja že od leta 2000, vendar 
se je večina določb začela uporabljati 
šele v lem 2001. Po tem zakonu se ne 
šteje za delo na črno: medsebojna sosed
ska pomoč (če se opravi brezplačno, 
obstaja bližina bivanja in je ne opravlja 
kdo, ki se s to dejavnostjo ukvarja profe
sionalno), delo v lastni režiji (izključno 
za osebne potrebe), opravljanje nujnih 
del za preprečitev nesreč, opravljanje 
humanitarnega, karitativnega, prostovolj
nega ter dobrodelnega dela, ki se oprav
lja brezplačno, ter osebno dopolnilno 
delo. Osebno dopolnilno delo lahko 
opravlja posameznik za plačilo, vpisan pa 
mora biti v seznam, ki ga vodimo na 
Upravni enoti Žalec. To delo lahko oprav
lja vsakdo: zaposlen, brezposeln, študent 
ah upokojenec. Izpolnjevati m ora nasled
nje pogoje: da je osebno delo določeno v 
pravilniku, da je vpisan v seznam zave
zancev, ki opravljajo osebno dopolnilno 
delo, in da letni prihodki iz tega naslova 
ne presegajo minimalne letne plače v 
Republiki Sloveniji iz preteklega leta (za 
leto 2001 1.051.856 SIT).

Osebno dopolnilno delo lahko razde
limo v dve skupini. Prva obsega pomoč v 
gospodinjstvu in njim podobna dela, 
nabiranje gozdnih sadežev in zelišč ter 
druga manjša dela, na prim er občasna 
pomoč v gospodinjstvu in pomoč pri 
vzdrževanju stanovanja, hiše, počitniške 
hiše in podobno, vzdrževanje pripadajo
čih zunanjih površin ter delo na kmetiji 
(Pri tem bi opozorila, da se tovrstno delo 
lahko zaračuna, opravljati pa ga ne sme 
pravna oseba ali zasebnik, ki je za takšno 
delo registriran.), občasno varstvo otrok 
in pomoč starejšim, bolnim in invalidom 
na domu (Th ne gre le za storitve, ki se 
opravljajo samo v stanovanju, ampak tudi 
izven njega, npr. prinašanje obrokov 
hrane, nakupi, spremljanje ipd.), izdelo
vanje različnih izdelkov, ki so izdelani 
pretežno ročno ah po

tradicionalnih postopkih. Tisti, ki te 
izdelke izdeluje, jih lahko tudi prodaja. 
Ne m ore pa se šteti samo prodaja takšnih 
izdelkov kot osebno dopolnilno delo. 
Nabiranje in prodaja gozdnih sadežev in 
zelišč se prav tako šteje v osebno dopol
nilno delo, vendar sadeži in zelišča ne 
smejo biti predelani (npr. v marmelado 
ah mazilo), lahko pa so posušeni. Sem 
sodita še mletje žita, žganje apna in oglja 
na tradicionalen način, občasno lokalno 
vodenje skupin posameznikov ter prevozi 
na tradicionalen način. Turistično vode
nje je omejeno na območje občine, med
tem ko se gorsko vodenje lahko opravlja 
tudi izven občine.

Drugo skupino predstavljajo izdelki

domače in umetne obrti, pri katerih je 
potrebno pridobiti pozitivno mnenje 
Obrtne zbornice Slovenije. Posameznik, 
ki žeh opravljati osebno dopolnilno delo, 
se bo priglasd na Upravni enoti Žalec. V 
ta namen bo izpolnil vlogo, ki je na voljo 
v sprejemni pisarni v pritličju in priložil 
upravno takso v višini 960,00 SIT. Drugih 
dokazil ne bo potrebno prilagati, razen 
mnenja Obrtne zbornice Slovenije za 
izdelke domače in umetne obrti. Upravna 
enota bo posamezniku v 8 dneh izdala 
potrdilo o vpisu v seznam, kar je dokaz, 
da  ta dela opravlja legalno.

Posamezniku ne bo treba izpolnjevati 
raznih pogojev glede prostorov ah določb 
zakona o varnosti in zdravju pri delu, 
prav tako mu ne bo treba vodih poslovnih 
knjig, am pak le evidenco izdanih raču
nov. Za vsako opravljeno delo bo potreb
no  izdati račun v dveh izvodih, račune pa 
hraniti 10 let. Posameznik, ki bo dosegel 
prejemke pri domačih fizičnih ter tujih 
pravnih in fizičnih osebah, bo moral 
vsake 3 mesece le-te napovedati pri davč
ni upravi. Davčna uprava mu bo obdavči
la  prejemke, zmanjšane za 10 % ali za 
dejanske stroške po stopnji 25 %. Za pre
jemke, ki jih bo dosegel pri pravni osebi 
ah pri zasebniku, bo davek obračunal in 
odvedel le-ta. Prejemke in davke bo na 
koncu le ta  napovedal v dohodnini. 
Pravilnik daje možnost vsem, ki imajo 
podjetniško zamisel, da jo preizkusijo, ne 
da bi jim bilo za to treba ustanoviti 
gospodarsko družbo ah s. p.,” dodaja 
Melanija Žvikart.

Nova naloga je tudi izdajanje dovolje
nja za opravljanje dopolnilne dejavnosti 
na kmetiji. “To dejavnost lahko opravlja 
tisti, ki se ukvarja s kmetijsko dejavnostjo 
in je lastnik, zakupnik ali drugačen upo
rabnik kmetije (polnoleten otrok, zako
nec itd.) Dejavnost m ora biti povezana s 
kmetijstvom. Nosilec m ora biti za to 
dejavnost ustrezno usposobljen in vpisan 
v register p ri Upravni enoti Žalec. 
Zahtevek za izdajo dovoljenja se vloži na 
predpisanem obrazcu, ki se dobi v spre
jemni pisarni. Postopek je enostaven, 
zahtevnejši pogoji so le pri predelavi živil 
živalskega ah rastlinskega izvora in pri 
pridobivanju energije.”

Podrobnejše informacije o vsem dobi
te na Upravni enoti Žalec pri Melaniji 
Žvikart ali Vesni Kastelic in po telefonu 
713 51 65.
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PODJETNIŠTVO IN RAZVOJ V MAJU 2 0 0 2  
RAZVOJNA AGENCIJA SAVINJA o b v e š č a  i n  p r i p o r o č a :

• JAVNI RAZPISI MINISTRSTVA ZA GOSPODARSTVO
JAVNI RAZPIS za spodbujanje neposrednih tujih investicij (UL RS št. 39,6. 5.
2002).
Rok: 4. 10. 2002. Vloge lahko upravičenci oddajo kadarkoli v obdobju od 
objave razpisa do 4 .10 . 2002.
JAVNI RAZPIS za spodbujanje novih domačih investicij v regije, ki zaostajajo 
v razvoju in imajo najvišjo stopnjo brezposelnosti (UL RS št. 39,6. 5. 2002). 
Vloga mora biti dostavljena do vključno dne 26. 6. 2002 (velja poštni žig do 
vključno 24.6. 2002 ali oddaja v glavno pisarno Ministrstva za gospodarstvo, 
najkasneje do 26. 6. 2002 do 12. ure.
JAVNI RAZPIS za spodbujanje razvoja turistične infrastrukture (UL RS št. 39, 
6. 5. 2002).
Vloge mora prispeti najkasneje v 30 dneh od te objave.

• JAVNI RAZPISI ZAVODA ZA ZAPOSLOVANJE
JAVNI RAZPIS za nadomestitev plače invalidu in težje zaposljivi brezposelni 
osebi (UL RS št. 42-43, 17. 5. 2002).
rok: Vloge se oddajajo do 5.6 . 2002, 5. 7. 2002, 5. 9- 2002,4 .10 . 2002, 5. 
11. 2002 in 5.12. 2002 oziroma vse do zaključka javnega razpisa. Zaključek 
razpisa bo objavljen v Uradnem listu RS.
JAVNI RAZPIS za subvencioniranje zaposlitev pri izvajanju pomoči na domu 
ter osebne asistence in oskrbovanja invalidnih oseb - program “Invalidi inva
lidom" (UL RS št. 42-43, 17. 5. 2002).
Vloge se oddajajo do 5. 6. 2002, 5. 7. 2002, 5. 9- 2002 ,4 .10 . 2002, 5. 11. 
2002 in 5. 12. 2002 oziroma do zaključka javnega razpisa, ki bo objavljen v 
Uradnem listu RS.
JAVNI RAZPIS za: A) sofinanciranje odpiranja novih delovnih mest za brez
poselne invalide in B) sofinanciranje prilagoditve delovnih mest za brezpo
selne invalide za leto 2002.
(UL RS št. 42-43,17. 5. 2002).

JAVNI RAZPIS bo zaključen, ko bodo s pogodbami angažirana vsa razpolož
ljiva sredstva oziroma najkasneje do
15.11. 2002. Vloge se oddajajo do 5. 6. 2002, 5. 7. 2002, 5 .9. 2002,4 .10 . 
2002 oziroma do zaključka javnega razpisa, ki bo objavljen v Uradnem listu 
RS.
JAVNI RAZPIS za nadomestitev dela stroškov za ohranitev delovnih mest (UL 
RS št. 42-43,17. 5. 2002).
JAVNI RAZPIS je odprt do 14. 6. 2002. Vloge morajo biti dostavljene do 
vključno 14. 6. 2002 (velja poštni žig do vključno 14. 6. 2002).

JAVNI RAZPISI MINSTRSTVA ZA ŠOLSTVO IN ŠPORT 
JAVNI RAZPIS za sofinanciranje znanstveno-tehnološkega sodelovanja med 
Republiko Slovenijo in Češko republiko v letih 2003 in 2004 (UL RS št. 35, 
19. 4. 2002).
Vloge morajo prispeti do vključno 1. 7. 2002 do 14. ure.
Razpis za sofinanciranje podiplomskega študija v študijskem letu 2002/2003 
(UL RS št. 35,19- 4. 2002).
Prijavo s prilogami (za vsak letnik posebej) je treba poslati do 2. 9- 2002. 
JAVNI RAZPIS za sofinanciranje znanstvenega sodelovanja med Republiko 
Slovenijo in Republiko Hrvaško v letih 2003 in 2004 (UL RS št. 39, 6. 5. 
2002).
Vloge morajo prispeti do vključno 14. junija 2002 do 12. ure.
JAVNI RAZPIS za sofinanciranje znanstveno-raziskovalnih projektov v okviru 
slovensko-poljskega znanstvenega sodelovanja v letih 2003 in 2004 (UL RS 
št. 42-43,17. 5. 2002).
Vloge morajo prispeti do vključno ponedeljka 1. 7. 2002 do 12. ure.

JAVNI RAZPISI MINSTRSTVA ZA KMETIJSTVO, GOZDARSTVO IN PREHRANO 
JAVNI RAZPIS za zbiranje zahtevkov za dodelitev nepovratnih sredstev za raz
vojne programe podeželja ter promocijo in druge dejavnosti, pomembne za 
razvoj podeželja, za leto 2002 (UL RS št. 42-43, 17. 5. 2002).
Zahtevki za dodelitev sredstev morajo prispeti najpozneje do 7. junija 2002 
do 14. ure.
JAVNI RAZPIS za sofinanciranje uvajanja sledljivosti porekla govejega mesa 
(UL RS št. 42-43,17. 5. 2002).
Vloge za razpis je potrebno poslati vključno do 28. 6. 2002 do 15. ure. 

JAVNI RAZPIS za sofinanciranje ustanavljanja in oblikovanja povezav -od

hleva do mize" z razvojem novih kolektivnih blagovnih znamk za obstoječe 
in nove posebne kmetijske pridelke oziroma živila za mesno-predelovalno 
panogo (UL RS št. 42-43,17. 5. 2002).
Vloge za razpis je potrebno poslati vključno do 28. 6. 2002.
Razpis za razdelitev dela carinskih kvot, ki se deli po metodi dražbe pravic 
do uvoza blaga v okviru carinskih kvot v skladu z Uredbo o izvajanju spora
zuma o prosti trgovini med Republiko Slovenijo in Republiko Makedonijo 
(Uradni list RS, št. 110/01), (UL RS št. 42-43,17. 5. 2002).
Ponudniki vložijo ponudbe za nakup pravice do uvoza blaga v okviru posa
mezne carinske kvote v roku 15 dni po objavi tega razpisa.

OSTALI JAVNI RAZPISI
JAVNI RAZPIS št. 3350-10/2002 za sofinanciranje stroškov organizacije stro
kovnih srečanjih in sofinanciranje stroškov izdaje samostojnih gradiv s 
področja informacijske družbe ter povezanih področij, SSG 2002 (UL RS št. 
36-37, 16. 4. 2002).
Rok za predložitev ponudb je najpozneje do ponedeljka 24. junija 2002 do 
12. ure
JAVNI RAZPIS št. 3350-9/2002 za sofinanciranje stroškov udeležbe domačih 
strokovnjakov na strokovnih srečanjih v tujini s področja informacijske dru
žbe ter povezanih področij, SSMUK 2002. (UL RS št. 36-37 ,16 .4 . 2002). 
Rok za predložitev ponudb je najpozneje do srede 5. junija 2002 do 12. ure. 
JAVNI RAZPIS za kreditiranje naložb za zmanjšanje onesnaževanja zraka in 
drugih okoljskih naložb občanov 26OB02A (UL RS št. 41 ,10 . 5. 2002). 
Kandidati se lahko prijavijo na  razpis od 10. 5. 2002 dalje. Razpis velja do 
porabe razpisanih sredstev, vendar najkasneje do 30. 4. 2003.

OSTALE INFORMACIJE
Poslovni prostori; na sedežu naše agencije imate možnost ponudbe in pov
praševanja po poslovnih prostorih in obrtnih conah na območju naše doline 
in širše okolice.
Idejni projekti; pozivamo vse, ki imate razvojno - investicijske načrte, ki 
bodo prispevali k odpiranju novih delovnih mest, dvigu kvalitete okolja, ize
načevanju življenjskih, socialnih in drugih pogojev, da nam le te zaupate in 
vgradili jih bomo v skupne razvojne dokumente naše doline.
Center za informiranje in poklicno svetovanje ČIPS; vsi, ki iščete odgovore na 
vprašanja, ki se navezujejo na izbiro poklica in iskanje zaposlitve (mladi, 
brezposelni, presežni delavci, itd), ste vsak delovni dan med 9- in 17. uro, 
ob petkih pa do 14. ure vabljeni na ČIPS - informativno mesto Žalec!
Sklad dela Savinjske regije; podjetja, ki imate težave in ugotavljajo presežke 
delavcev in podjetja, ki morate svoje zaposlene prekvalificirati ali dodatno 
izobraziti zaradi spremenjenih potreb trga, sodelujte z našim Skladom dela!

VABIMO VAS K SODELOVANJU!
Dodatne informacije dobite na naslovu: Razvojna agencija Savinja, Ulica 
Heroja Staneta 3 v Žalcu, tel.: 03/713 68 60, faks: 03/713 68 70, (Danica 
Jezovšek-Korent, Klavdija Kitek, Mirjana Bevanda, Primož Štorman) ali preko 
naših partnerjev UPI-Ljudska univerza Žalec (03/713 35 63), PPC Žalec (041 
726 546, g.Virant), Thristična zveza Spodnje Savinjske doline (03/713 68 
68), IZVIR d.o.o. Žalec (03/713 31 00, g. Kač) in drugih.

Pridružite se projektu Edinstveno iz Slovenije!
Predvidoma konec junija bo ponovno izvedeno ocenjevanje 

izdelkov v okviru projekta PCMG-ja Edinstveno iz Slovenije. 
Izdelovalci, ki bodo uspešno ocenjeni, bodo imeli možnost letos 
sodelovati na sejmih v Frankfurtu in Milanu ali na MOS-u v Celju 
pod skupno blagovno znamko, ostalim pa bo ta ocena sugestija, 
kako izboljšati izdelek

Da bi bili izdelovalci kar najbolje pripravljeni, bomo v prime
ru zadostnega zanimanja v mesecu juniju organizirali 
delavnico Kako razviti izdelek za uspešno trženje,
možno pa je organizirati tudi delavnico Delati doma in uspe
ti.

Vključitev v projekt pomeni za vse zainteresirane veliko poslov
no priložnost, ki jo je smiselno izkoristiti, saj bodo predvidoma 
do novembra 2002 odprte prve prodajne točke za trženje izdelkov 
pod skupno blagovno znamko.

Za vse informacije in prijave smo vam na voljo na naslovu: 
Razvojna agencija Savinja, GIZ, Ulica heroja Staneta 3, Žalec, tel.: 
713 68 60, faks: 713 68 70, e-pošta.podjetniški.center@zalec.si

STAVBNO KLEPARSTVO /m  
IN KROVSTVO '

_____________ J O Ž E - L I L J A N A  S T R O Ž E R ,  s . P .
K A S A Z E  69/E, 3301 P E T R O V Č E

Tel.: 03/714 01 OO, Faks: 03/714 01 01, G S M : 041/690 023, 041/608 312

SANACIJA STREH, IZDELAVA IN 
MONTAŽA ŽLEBOV

SIPR Ö
CERTIFIKAT št. 129

ISO 9001
g l Q N e t g

S T A N O V A N JS K O  PODJETJE 
3310 ŽALEC, Pečnikova 1 
tel.: 0 3 /  712-13-60, faks: 0 3 /  712-13-62, e-mail: sipro.doo@siol.net

NAJEMNINE ZA STANOVANJA se bodo v mesecu maju 2002 povečale za 0,27 %. Povprečna najemnina za stano
vanje v občini Žalec znaša v mesecu maju 2002 16.859,74 SIT in je 530,10 SIT/m2. V občini Prebold je povprečna 
najemnina za stanovanje 14.808,51 SIT, na Polzeli pa 15.951,73 SIT.
Najemnine v neprofitnih stanovanjih se bodo v mesecu maju 2002 oblikovale v skladu z Odlokom o metodologiji za 
oblikovanje najemnin v neprofitnih stanovanjih (Ur. 1. RS, št. 23/2000) in se bodo povečale ali zmanjšale v skladu z 
odlokom.

Najemnine za stanovanja in stroški upravljanja se oblikujejo v skladu s pravilnikom o metodologiji za oblikovanje 
najemnin v neprofitnih stanovanjih. Pravilnik je objavljen v Uradnem listu RS, št. 23/2000.
Najemniki stanovanj z nizkimi dohodki lahko uveljavijo pravico do priznanja znižane neprofitne 
najemnine.

Akontacije za toplotno oskrbo se v mesecu maju ne bodo spremenile in bodo znašale 130,30 SIT/m2, to je toliko, 
kot v mesecu aprilu (za najemnike stanovanj pa 125,20 SIT/m2). Akontacije veljajo od 1. 3. 2002 dalje.
Stroške lahko plačate na naši blagajni vsak dan od 7. do 15. ure, ob sredah od 7. do 17. ure in 
ob petkih od 7. do 13. ure.

Vsak dan lahko dobite tudi informacije o poslovanju za vaš stanovanjski objekt. Informacije vam 
dajemo po telefonu, pisno ali ustno.

TELEFONSKE ŠTEVILKE:
- CENTRALA 712 13 60

,  712 13 61
- TAJNIŠTVO 712 13 64
- BLAGiUNA 712 13 76
- TEHNIČNA PISARNA 712 13 72

- (upravniki) 712 13 63
- FAKS 712 13 62
- DIREKOR 712 13 66
- TEHNIČNI DIREKTOR 712 13 71

Turizem je povezovanje
Spodnja in Zgornja 

Savinjska dolina sta pred 
časom že kar dobro živeli od 
turizma, po hudi nekajletni 
krizi pa se število turistov v 
naših krajih znova povečuje. A 
za vsak turistični tolar so 
potrebni veliki napori in vedno 
nove ideje, kako ustaviti turi
ste in kaj jim ponuditi. 
Praktična majhna zgibanka, 
primerna za vsak žep, z zemlje
vidom in označenimi turistič
nimi točkami, pa še z nekaj 
zgodovinskimi podatki, pride 
prav vsakemu turistu. Idejo o 
zgibanki je uresničil in na tis
kovni konferenci v svojem 
gostišču v Letušu predstavil 
Janko Pirnat.

Janko Pirnat je povedal, da je bil 
cilj izdaje zgibanke povezati delne 
turistične ponudnike na določenem 
območju. Po Spodnji Savinjski dolini 
v smeri Ljubljane in Maribora vsak 
dan drvijo množice turistov, ki jih je 
zelo težko preusmeriti z avtoceste, 
mnogo laže pa je k obisku privabiti 
turiste, ki potujejo na osi Pavličevo 
sedlo - Šentrupert. Teh naj bi bilo 
letno okrog 170 tisoč. Ideja za zgi

banko se je porodila decembra lani, 
zatem je Janko Pirnat pristopil k pri
dobivanju oglaševalcev in poslovnih 
partnerjev. K projektu so pristopile 
vse spodnjesavinjske občine in obči-

Janko Pirnat

na Šmartno ob Paki ter 88 tako ime
novanih delnih turističnih ponudni
kov.

Avtor karte je Mladen Melanšek iz 
Žalca, časovni trak pa je izdelal mag. 
Branko Goropevšek iz Celja. Na karti 
so objavljene fotografije dr. Borisa 
Skalina, Mirana Orožima in Janka

Pirnata. Prevodi so delo Nataše 
Bizjak iz Mozirja, tiskala je tiskarna 
Gaj tisk iz Celja, karto pa je oblikoval 
Janko Pirnat. Pri projektu sta sodelo
vali tudi Razvojna agencija Savinja 
Žalec in Turistična zveza Spodnje 
Savinjske doline. Karta je izšla v 
nakladi 60 tisoč izvodov, od tega so 

naročnikom razdelili 15 
tisoč izvodov, dva tisoč so 
jih po pošti poslali šolam, 
avtobusnim prevoznikom, 
turističnim agencijam in 
drugim, prav tako jih že 
delijo v Mozirskem gaju, v 
Logarski dolini, Šaleški 
dolini, v jami Pekel in rim
ski nekropoli.

Na predstavitvi so spre
govorili tudi nekateri 
sodelujoči v projektu, med 
njimi župan občine Šmart
no ob Paki Ivan Rakun in 
lastnik muzeja motociklov 
na Vranskem Peter Grom, 
ki je med drugim poudaril: 

“lUrizem je samo povezovanje, ne 
konkurenca.” Tako velja po svetu in 
to spoznanje se počasi širi tudi med 
savinjskimi turističnimi delavci. 
Dokaz za to je zgibanka, ki naj bi 
kmalu izšla v ponatisu in nekoliko 
večjega formata.

K  R.

Predstavilo se je 
Turistično društvo Liboje
Na povabilo Turističnega društva 

Velenje, smo se odzvali tudi iz 
Turističnega društva Liboje. Na shod 
vseh TD Slovenije, smo se v soboto, 
18. maja 2002, predstavili na stojni
ci na Titovem trgu v Velenju. 
Mnogoštevilnim obiskovalcem in 
delavcem v turizmu smo predstavili 
zloženko našega kraja, samostojni 
podjetnik Matjaž Avsec je razstavil 
izdelke iz keramike, nekaj naših 
mladih gospodinj pa je speklo 
dobrote, s katerimi so se posladkali 
obiskovalci in jih tudi pohvalili.

Na odprtem odru v Rdeči dvorani 
so se s svojim pestrim programom 
predstavile še mlade flavtistke, ki

sicer redno igrajo pri Pop godbi 
Liboje. V Velenju so nas prijazno 
sprejeli, mi pa smo se marsičesa 
naučili in videli veliko zanimivega, 
kar nam bo v spodbudo za naše 
nadaljnje delo na področju turizma 
in promocije kraja. Menim, da smo 
naš kraj uspešno, na lep in nevsiljiv 
način predstavili širokemu krogu 
turističnih delavcev Slovenije. 
Veselimo se že naslednjega srečanja 
prihodnje leto, kamor se bomo 
odpravili s še kakšno zanimivostjo in 
dobroto iz Liboj, saj le-teh v našem 
kraju ne manjka.

Tatjana Jelen - Golavšek
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SE RV IS BELE  
TEH N IK E  

ter
SE RV IS  

IN  M ONTAŽA  
O U N IH  G O RILCEV  

DANILO PIKL, s.p. 
Starovaška ul. 1 
3311 Šempeter 

Telefon: 03/ 570 20 70 
GSM: 041 709 186

POPRAVILA:
• PRALNIH STROJEV,

• ŠTEDILNIKOV

-  plin, elektrika,
• BOJLERJEV,

• SUŠILCEV,

• MALIH GOSP. APARATOV,

• OSTALA ELEKT. POPRAVILA

SERVIS IN MERITVE
OLJNIH GORILCEV

A V T O  H I Š A
D A Č A ,  d .o .o .

M ig o j n ic e  140, 3 3 0 2  G R I Ž E

tel.: 0 3  /  571  8 2  2 2  
G S M :  041  6 2 9  0 9 3  

w w w . d a c a . s i

• P R O D A J A  V O Z IL
• P R E N O S  L A S T N IŠ T V A
• O D K U P  V O Z IL
• M E N J A V A  R A B L J E N O  Z A  R A B L J E N O  V O Z IL O

Delovni čas: 
o d  8. d o  17. ure  

o d  p o n e d e ljk a  d o  petka■------------------------------ ----s
UGODNI BANČNI KREDITI, 
KREDIT NA POLOŽNICE, 

LEASING DO 5 LET

V A Š E  V O Z IL O  V Z A M E M O  V  K O M IS IJ S K O  P R O D A J O  IN G A  P R O D A M O  P O  V A Š I C E N I  
P R O D A J A  P N E V M A T IK :  T O Y O , P IR E L L I,  M IC H E L IN ,  K O R M O R A N  
K O V IN S K A  IN  A L U  P L A T IŠ Č A

Z a  o b is k  s e  p r ip o ro č a m o  in s e  vam  zahva ljujem o. J

JAVNO KOMUNALNO PODJETJE ŽALEC, d.o.o.
Nade Cilenšek 5, 3310 Žalec, telefon: 03/ 713 67 50, faks: 03/ 713 67 70

Za odpravo vseh večjih okvar na javnem vodovodnem omrežju na območju občin ŽALEC, POLZELA, PREBOLD, 
BRASLOVČE, TABOR in VRANSKO je organizirana dežurna služba v popoldanskem in nočnem času. Okvaro lahko 
prijavite dežurnemu vzdrževalcu neposredno prek mobilnega telefona na številko:

041/ 612 731.
Uradne ure za stranke na DE Vodovod IN ZA IZDAJO SOGLASIJ SO: 

ponedeljek od 8. do 12. ure, 
sreda od 11. do 15. ure, 
petek od 8. do 12. ure.

Delovni čas JAVNEGA KOMUNALNEGA PODJETJA ŽALEC JE OD 7. DO 15. URE.
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NOVOSTI IZ 

STRANKE DeSUS
Že v nekaj dneh po zaključku 

kongresa stranke, ki je bil konec 
marca v Postojni, se je dnevni 
tisk na široko razpisal o zdrahah 
v vodstvu stranke. Tisti, ki so 
izgubili oziroma niso bili izvolje
ni, so skušah očrniti legitimno 
izvoljeno vodstvo, novinarji pa so 
nekorektno razpihnili manipuli
ranje s posamezniki iz vodstva 
stranke.

Da bi čimprej razčistili neka
tere trditve, je bil sklican najprej 
izvršni odbor, kmalu na to pa še 
svet stranke. Oba foruma sta tre
zno presodila nastali položaj in 
ugotovila, da je potrebno zavrni
ti vse neutemeljene izmišljotine, 
ki so se pojavile v sredstvih jav
nega obveščanja v zvezi z lastni
njenem zavarovalnic, sicer pa 
verjamemo v legitimno izvoljeno 
vodstvo. Zadovoljni smo lahko, 
da je prevladal razum, saj so 
posamezniki že sanjah o izre
dnem kongresu.

V razpravi na izvršnem odboru 
je bilo poudarjeno stališče, da je 
potrebno večje sodelovanje med 
vodstvom stranke ter poslansko 
skupino, kajti le na ta način 
lahko ima stranka večji vpliv na 
dogajanja v Državnem zboru. Pri 
vsem tem je važno, da je bil zgla
jen spor med legitimno izvolje

nim predsednikom stranke g. 
Antonom Rousom in protikandi
datom na volitvah g. Stjepanom 
Šanbertom.

O volitvah oziroma naši kandi
daturi za predsednika države 
lahko v tem trenutku povemo, da 
kandidira tudi predsednik 
Društva upokojencev Slovenije g. 
Vinko Gobec. Prav je namreč, da 
smo stranka, ki s svojim kandi
datom sodeluje na predsedni
ških volitvah, kajti tokrat se je 
potrebno zavedati, da predstav
ljamo eno tretjino volilnega tele
sa, če se tega nismo zavedali že 
na državnozborskih volitvah, ko 
je glasovalo za našo stranko le 
10% upokojencev. Prav zaradi 
tega dejstva nimamo možnosti 
sodelovanja v drugem krogu, 
posebno še, če g. Janez 
Drnovšek ne bo kandidiral.

Mnogo truda so naši predstav
niki vložili tudi v letošnji regres, 
ki bo izplačan v enem znesku, in 
sicer s pokojnino za mesec junij, 
sprva pa so nam regres želeh 
izplačati v treh obrokih. Pri 
našem prizadevanju smo imeh 
močno podporo s strani vodstva 
Zveze društev upokojencev, ki ji 
predseduje g. Vinko Gobec.

Rado Rotar

O pokopališki 

dejavnosti

Po sprejetju sklepa na zadnji seji 
občinskega sveta o zagotavljanju 
gospodarske javne službe, opravlja
nja pokopaliških storitev in dela 
pogrebne dejavnosti na vseh poko
pališčih Občine Žalec, ki se bo izva
jalo v okviru Javnega komunalnega 
podjetja Žalec, sem mnenja, da je 
bil sprejeti sklep logična in raz
umna posledica dejanj izvedenih v 
samem postopku razpisa izbire in 
podelitve koncesije o opravljanju 
pokopališke dejavnosti. Sam sklep 
je predlagal na svoji zadnji seji, 
Odbor za okolje prostor in komu
nalne zadeve, kot posledico izre
dno odklonilnega odnosa krajevnih 
skupnosti do predloga strokovne 
komisije, ki je opravljala izbor in 
vrednotenje prispelih ponudb za 
podelitev koncesije. V bodoče se 
bodo torej pokopališke storitve 
zagotavljale znotraj Javnega komu
nalnega podjetja, del teh storitev 
(izvedba pogrebne svečanosti, ure
janje spomenikov, posameznih gro
bov pa se bo predalo v izvajanje 
podizvajalcem, ki se pojavljajo na 
trgu in dejavnost opravljajo, kot 
profitno. Tako smo uspeh obdržati 
tržno komponento.

Sama podelitev koncesije bi po 
opredelitvi strokovnih služb, eno
tno uredila izvajanje te dejavnosti, 
pod enakimi pogoji za vse dele 
Občine Žalec, kar bi bilo edino 
prav, vendar pa bi po mojem mne-

LDS
Liberalna demokracija  Slovenije

nju občinske strokovne službe 
lahko bolje ocenile ne (interes) 
potencialnih izvajalcev in bolj pri
sluhnile vodstvom Krajevnih sku
pnosti, saj bi takšen sklep lahko 
sprejeli že prej, brez izvajanja 
nepotrebnih aktivnosti v zvezi s 
podelitvijo koncesije. V olajšavo pa 
naj navedem, da občinske strokov
ne službe res niso mogle predvide
ti tako majhnega interesa za oprav
ljanje te dejavnosti. Ob kriterijih za 
izbiro najboljšega ponudnika pa ne 
morem mimo tega, da je v končni 
oceni posameznega izvajalca 30 
točk predstavljala višina ponujene 
koncesijske dajatve, le 20 točk pa 
cena same storitve. Z vidika uprav- 
ljalca proračuna je to povsem ra
zumljivo, saj se na ta račun v prora
čun nateče več sredstev, čeprav je 
sama storitev dražja in gre za pri
krito koncesijsko dajatev, ki jo v 
končni fazi plača uporabnik. Sami 
uporabniki pa kar je popolnoma 
normalno težijo k čim cenejši stori
tvi. Rešitev je tako lahko le v urav
noteženem deležu točk za koncesij
sko dajatev in ceno storitve v našem 
primeru 25:25 točk, saj bi na ta 
način prišli do sorazmerno ugo
dnih finančnih učinkov tako za 
občinski proračun kot za uporab
nike in ne bi naleteli na tako odklo
nilen odnos v KS, pri podeljevanju 
koncesije najboljšemu ponudniku.

Gvido Hribar

Prispevki političnih strank niso lektorirani v uredništvu.

SREČA

Sreča je pojem, ki ljudem zbuja 
občutek zadovoljstva in samoza
upanja, ne glede na čas in dogod
ke, ki se dogajajo v tem času. O 
sreči lahko govorimo le ljudje, 
čeprav jih najbrž ni malo, ki meni
jo, da so lahko srečne tudi Živah. 
Ah še srečnejše; ampak pustimo 
to. Lahko pa o sreči govorimo tudi 
glede stvari, ki so z ljudmi tesno 
povezane in politične stranke to 
prav gotovo so, saj same na sebi 
ne bi obstajale.

Za Slovensko ljudsko stranko 
lahko rečemo, da ima srečo. Ta pa 
ji ni dana kar tako, temveč je 
odraz treznosti in sposobnosti nje
nih članov, ki vanjo vlagajo vehko 
energije in dela. Lahko se pohvali
mo, da nam je v svoji desedetni 
zgodovini z voljo vseskozi uspeva
lo obdržati krmilo trdno v svojih 
rokah. Seveda ni šlo brez težav in 
poskusi, da bi nas speljali z naše 
poti, ki smo si jo začrtali, so bili 
številni. In prav tu lahko govorimo 
o sreči, ki smo jo imeh ob izbiri 
predsednika naše stranke. Ta se 
kaže v njegovih kvalitetah, med 
katere gotovo moremo šteti 
trdnost in upornost, in v dejstvu, 
da je na to mesto prišel v najbolj 
kritičnem obdobju SLS.

Vehko prahu se je pometlo pod 
preprogo in čas je, da opravimo 
generalno čiščenje. Seveda bo 
glavno vlogo tu opravil g. predse-

Blaise Pascal, fizik, matematik in velik 
mislec, je dejal: “V življenju je tako, da je 
treba vse plačati. Odkupnina za slaba deja
nja sta nesreča in žalost. Verjeti, da usoda 
nima nobene moči nad nami, je predr
znost, za katero po nedolžnem plačujejo 
prihodnji rodovi."

S temi besedami v mislih sem odhajal iz 
dvorane po javni tribuni 13. maja, ki smo 
jo priredili skupaj s koalicijsko N.Si v 
Domu II. slovenskega tabora v Žalcu. 
Predsednika Janez Janša in dr. Andrej 
Bajuk sta predstavila politično in finančno 
situacijo v državi, Barbara Brezigar pa se je 
predstavila kot neodvisna kandidatka za 
predsednico države na jesenskih volitvah. V 
drugem delu večera so nam gostje odgovo
rih na nekaj zastavljenih vprašanj, pred
vsem v zvezi z NATO, EU, poplavo referen
dumov, nelikvidnostjo v javnih financah, 
dotaknili pa so se tudi pravnih vidikov pol
pretekle zgodovine in denacionalizacije. 
Vzdušje večera smo izkoristili uidi za pod
pis koalicijske pogodbe med občinskima 
odboroma SDS in N.Si, podpisala sta ju 
predsednika Jurij Blatnik in Drago 
Podgorelec, o skupnem nastopu na večin
skih volitvah za župana in v svete KS na 
jesenskih lokalnih volitvah.

Po končam javni tribuni so se gostje 
zadržali z ožjima vodstvoma občinskih 
odborov obeh strank na delovnem pogovo
ru v gostišču Cizej v Studenceh. Za izvirnost, 
pristnost, domačnost in prijaznost je poskr
bel šef gostišča, s tem pa si je njegov kolek
tiv prislužil izvrstne reference.

Občinski odbor se je s šahovsko ekipo 
in teniškim igralcem udeležil 4. letnih 
Športnih iger SDS. Polfinale je bil na 
Ravnah na Koroškem, kjer so šahisti zasedb 
prvo mesto, tenisač Iztok Lednik pa nehva
ležno 4. mesto. V finalu v Radovljici 20. 
maja pa so ponovno slavili naši šahisti. Že 
drugo leto zapored so se vrnili s pokalom 
Športnih iger SDS v šahu. Iskrene čestitke. 
Prihodnje leto, za tretjo zaporedno zmago, 
bomo organizirali piknik z živim šahom; 
pripomogli bomo k turistični ponudbi, pa 
še kakšen cekin se bo obrnil na ta način.

Maj je bil torej poln dogajanj. Na seji 
občinskega sveta “ni šlo" s koncesijo za 
pogrebno dejavnost, kajti prevladalo je sta
lišče, da imajo neko težo cenejše usluge in 
mnenja krajevnih skupnosti. (Galileo je

S l o v e n s k a  l j u d s k a  s t r a n k a

dnik, vendar mu moramo stati ob 
strani, kajti sicer bo od naše sreče 
ostalo bore malo. Vsak dan lahko 
v našem dnevnem časopisju zasle
dimo kakšne cvetke, ki rastejo iz 
tega prahu, a zagotavljamo vam, 
da so pognojene s pretiravanjem 
in predvolilno težnjo po očrnitvi 
SLS in našega predsednika. Nikar 
ne nasedajte tem vrstam pritiskov 
in novinarskih natolcevanj.

Maja smo gostih našega predse
dnika v Savinjski dolini. Na posve
tu z regijsko koordinacijo se je v 
prisotnosti članov občinskih 
odborov seznanil z dobrimi in sla
bimi stvarmi, ki tarejo našo 
podružnico. Dobili smo precej 
napotkov, kako se težav lotiti. 
Same od sebe se kajpak ne bodo 
rešile, zato moramo pri njihovem 
odpravljanju vsi aktivno sodelova
ti. Obljubil nam je vso pomoč pri 
izbiri kandidatov in izvedbi volitev, 
predvsem pa nam je zaželel sreč
no roko pri odločitvah.

Pravijo, da je sreča opoteča in 
da ima nekatere rajši kot druge. 
Mogoče res. A čakati, da se nam 
po naključju nasmehne, nikakor 
ne smemo. Sreča hodi z roko v 
roki z delom, tega nam pa v pre
dvolilnem času gotovo ne bo 
zmanjkalo. In tudi uspeh ne bi 
smel izostati. Pa srečno!

Ivan Jošt

S D S
pred stoletji vzkliknil: Eppur si muove - in 
vendar se premika). Verjetno bo tokrat 
vroča tema, ki jo bo občinski svet obravna
val na naslednji seji, likvidnost nekaterih 
krajevnih skupnosti. Pa nič strahu, ne gre 
za analogijo z javnimi financami države, le 
nekje se je nekaj zaradi nečesa zataknilo in 
oviro bo potrebno odstraniti.

Šolsko leto se izteka, dnevi so toplejši, 
tudi prve češnje se že pojavljajo, maturanti 
so v polnem zagonu učenja, mlajše oblega 
misel na počitnice in vse to je utrip pomla
di. A obide me mraz, ko ponovno preberem 
uvodni stavek tega zapisa. Ta številka Utripa 
je zadnja pred dnevom državnosti. Po enaj
stih letih samostojne države ni težko ugoto
viti, da so se volivci odločali napačno. 
Oblast je deset let zaupana ljudem, ki to 
barko krmarijo stihijsko in neodgovorno. 
Travme, ki jih nosijo brezposelni, travme 
žensk, ki jim grozijo z odpusti, če bodo 
zanosile, travme tekstilnih delavk in delav
cev, nezadovoljstvo sindikatov, na drugi str
ani pa brezglava razsipnost države in obla
sti ni tisto, kar je slovenski narod pričako
val 25. junija 1991, ko se je ob zvokih 
Zdravljice dvigala v večerno nebo slovenska 
zastava in oznanjala dosanjane sanje. Tista 
pričakovanja so ostala nekje v drugi dimen
ziji. Pridigajo nam preroki, katerih besede 
so milni mehurčki, dejanja pa dim in 
megla.

Ko sem bral Karla Raimunda Popperja, 
sem si zapisal naslednjo misel: “Vsak izmed 
nas ima filozofijo in če se tega zavedamo ah 
ne, nobena od njih ne velja kaj dosti. Toda 
njihov vpliv na naše delovanje in življenje je 
velikokrat poguben. Zato je nujno, da jih s 
kritiko poskušamo izboljšati.”

Ob dnevu državnosti, ki ga bomo pra
znovali še pred izidom naslednje številke 
Utripa, čestitam članicam in članom koali
cije Slovenija, občankam in občanom ter 
vsem, ki v srcih dobro mislimo.

Za 00 SDS Žalec
Januš Kasievvicz

ZAUPALE
V programu lokalnih volitev v letu 
1998 smo si v Združeni Usti postavili 
naslednje vprašanje: “Kaj hočemo?” 
Odgovor in naš slogan se je takrat 
glasil: HOČEMO UČEČO SE DRUŽBO 
IN TRAJNOSTNI RAZVOJ, ki je posta
vil temelje za videnje Tretje poti, kot 
si jo je zastavila Združena Usta soci
alnih demokratov.
Ukrepi, s katerimi lahko zagotovimo 
naše cilje, so:
• SPODBUDITI GOSPODARSKO RAST 
IN POVEČATI ŠTEVILO ZAPOSLENIH,
• UVELJAVITI SOCIALNO DRŽAVO,
• ENAKE MOŽNOSTI ZA ZDRAVJE,
• LAŽJI DOSTOP DO STANOVANJA,
• ENAKOMERNI RAZVOJ SLOVEN
SKIH POKRAJIN, ZLASTI PODEŽELJA. 
Sedaj je čas, da pregledamo doseda
nje delo in ugotovimo odstopanja od 
zastavljenih ciljev in da se ponosno 
ozremo na dobro opravljeno delo, ki 
še ni končano, je pa dobro zastavlje
no in ga je potrebno nadgrajevati. 
Pred voUtvami leta 1998 se je 
Združena Usta v občini Žalec poveza
la v koaUcijo z LDS, DeSUS, SLS in 
Zelenimi Slovenije z namenom pod
pore nestrankarskemu županskemu 
kandidatu. Takratni cilji so bili 
zastavljeni za obdobje najmanj 
osmih let, to pomeni, da smo se 
odločiU dati podporo tudi v nasled
njem mandatu leta 2002, ob predpo
stavki dobrega dela.
Lojze Posedel je po izvoUtvi dostojno 
izvajal naš skupni program, zastav
ljeni cilji pa odražajajo pripravlje
nost uresničiti nedokončane naloge. 
Pred koncem tega mandata bomo 
tudi podrobno anaUziraU naša deja
nja in ustrezno ovrednotiU dosedanje

Navidezna

resničnost

Slovenija je socialna država. V 
Sloveniji je povprečna brezposel
nost nižja ko v evropski uniji. 
Slovenija ima večjo gospodarsko 
rast kot Avstrija in druge države. V 
Sloveniji se cedita med in mleko. 
Tako nekako nas je na nacionalni 
televiziji dne 21. maja v oddaji 
Aktualno prepričeval naš finančni 
minister Tone Rop. Kdor je gledal 
oddajo se mu je lahko od tu 
zemeljskega raja v srcu milo stori
lo. AU je res tako? Moramo prizna- 
U, da peščica posameznikov, ki je 
v zadnjih desetih letih nesramno 
obogatela na račun delavcev, res 
živi kot v raju.

Finančni minister Tone Rop nam 
torej naüka virtualna očala s kate
rimi je videti naše stanje v javnih 
financah normalno in celo boljše 
kot v zahodno evropskih državah.

Na izvajanje dr. Bajuka, ki je 
menil, da vlada še naprej prikriva 
primanjkljaj v javnih financah in da 
nihče ne ve natančno koUko ga je v 
resnici, je Rop hotel vsiUti sloven
ski javnosti občutek, da se Bajuk 
na finance ne spozna in da ne zna 
računati. Torej je edini, ki zna 
računati g. Rop pa čeprav se nje
govi seštevki vedno končajo z pred
znakom minus.

Nikakor pa ni želel komentirati 
primanjkljaja v pokojninskem 
skladu in v zdravstvu, ki se bosta 
glede na demografsko in gospo-

ZDRUŽENA USTA
socialnih demokratov

delo. Z vašo pomočjo in vašimi želja
mi si bomo postavili naloge za nada
ljevanje. Prepričan sem, da bomo vse 
naloge, ki nas še čakajo, skupaj z 
našimi svetniki, ki so se že v tem 
mandatu izkazati, dobro opraviti. 
Združena tista socialnih demokratov 
je dokazala z delom svojih svetnic in 
svetnikov, da razume stanje v občini 
in da lahko sodeluje z vsemi in pod
pira vse razumne predloge. 
Navsezadnje se rezultati tega dela 
odražajo tudi v marsikateri na novo 
pridobljeni dobrini v občini Žalec. 
Volitve bodo pokazale, komu volivci 
najbolj zaupajo. Združena tista gre s 
svojimi kandidati za svetnike na te 
volitve brez strahu, saj ji je dosedanje 
delo garancija, da volivci zaupajo 
našim svetnikom, tako da pričakuje
mo v bodoče še večjo podporo. 
Obljubljam vam, da vas ne bomo raz
očarati, saj se trudimo, da v sodelo
vanju z drugimi izpolnimo naloge, 
omenjene na začetku tega članka.
V naslednjem mesecu slavimo dan 
državnosti. Dan, ki je v zgodovino 
slovenskega naroda zapisan kot mej
nik, ki ga je potrebno neprestano 
braniti in ga ohraniti. Spoštovanje 
smo si pridobiti s svojo državo, zato 
moramo dobro razmisliti, kako jo 
bomo tako tudi ohraniti.
Vsem bralkam in bralcem UTRIP-a 
izrekam v imenu ZLSD čestitke ob 
dnevu državnosti.

Roman Virant 
ZLSD

N S i
Nova Slovenija
Krščanska ljudska stranka

darsko situacijo v Sloveniji samo 
še povečevala.

Dr. Bajuk je povedal, da je komi
sija za nadzor proračuna dobila na 
mizo zaključni račun za leto 1998. 
Pri pregledu je ugotovila veliko 
nepravilnosti odgovornih javnih 
funkcionarjev, ki so na nezakonit 
način zlorabiti javne finance in pri
pomogli k temu, da je javni dolg, ki 
ga bo morala plačati slovenska jav
nost večji, kot bi lahko bil.

Na vprašanje vladi, kaj bo stori
la, da se nepravilnosti odpravijo in 
osebe, ki so zlorabile svoj položaj 
odgovarjajo pred sodiščem. Vlada 
odgovori, da so zadeve tako časov
no oddaljene, da so zastarale.

Ati ni to dokaz, da nas vladajoča 
koalicija dobesedno ropa. Brez 
odgovornosti si bodo napolnili 
žepe, potem pa oblast prepustili 
opoziciji naj se ona ukvarja s pro
blemi, ki jih bodo pustili za sabo. 
Kaj bi dejala vlada, če bi ji mi nava
dni smrtniki poslati obrazec za 
dohodnino s petletno zamudo. Ati 
smo pred zakonom res vsi enaki ?

To vprašanje bi morali postaviti 
varuhom zakonitosti, a kaj ko bi na 
njega čakali kakšnih deset let, med 
tem pa bi vprašanje zastaralo.

Občinski odbori Savinjsko - 
Šaleške regije Nsi, krščansko ljud
ske stranke vam ob dnevu državno
sti iskreno čestitam.

Drago Podgorelec
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Stoletnica šole na Vranskem
Ob letošnjem občinskem 

prazniku so se na Vranskem 
spomnili kar nekaj pomemb
nih dogodkov, med njimi tudi 
stoletnice sedanje šolske stav
be. Začetki poučevanja segajo 
že v 17. stoletje, vendar je

pouk potekal v različnih stav
bah. 12. aprila 1902 je bil 
položen temeljni kamen za 
novo šolsko stavbo, ki so jo 
svečano otvorili 12. decembra

istega leta.
Po stotih letih ista stavba, lepša in 

mogočnejša, še vedno služi prvotne
mu namenu. Tako visoko obletnico 
je pričakala večkrat prenovljena, leta 
1997 pa je dobila tudi EKO preoble
ko. Kmalu bo še lepša. Med pre

dnostnimi nalogami je izgradnja 
nove telovadnice in nekaterih učil
nic. Učenci imajo možnost sodelova
ti v več kot 40 različnih izvenšolskih 
dejavnosti. Od šolskega leta 2001/02

je šola devetletna.
Na slovesnosti ob stoletnici šole je 

zbrane najprej pozdravila ravnatelji
ca OŠ Vransko - Tabor Valerija Pukl, 
nato pa je spregovoril župan Franc 
Sušnik. V nadaljevanju so učenci 
predstavih projekt Sprehod skozi 
stoletje šole, ob petletnici EKO šole 
pa dosežke na tem področju ter tri 
raziskovalne naloge.

Prireditve so se udeležili tudi 
nekdanji učitelji in učenci šole, od 
katerih so spregovorili Mihca 
Pečovnik, Janko Križnik in Ivko 
Kreča. Posebej pohvalno sta o razvo
ju šole in njeni kakovosti v zadnjih 
letih govorih Barbara Kresal 
Stemiša, svetovalka vlade za OŠ na 
ministrstvu za šolstvo, znanost in 
šport, ter Judita Kežman Počkaj, 
predstojnica Zavoda RS za šolstvo - 
organizacijska enota Celje. Bogate
mu kulturnemu programu je sledila 
degustacija jedi naših babic, gostje 
pa so prejeh jubilejno brošuro z nas
lovom Naša šola - naš stoletni dom.

T. Tavčar

S prireditve ob sto letn ici šole

Prvi šolski filatelistični krožek
Čeprav se bliža konec šolske

ga leta, smo se vseeno odločili 
za ustanovitev prvega filateli
stičnega krožka na Osnovni 
šoli Žalec. Ta “konjiček” se 
lahko izvaja tudi v času šolskih 
počitnic, ko učenci niso obre
menjeni z učenjem, zato čas 
ustanovitve ni pomemben. 
Marsikateremu učencu bo 
počitniški čas izpopolnjen s 
koristnim in prijetnim zbira
njem filatelističnega gradiva, 
staršem, sorodnikom in prija
teljem pa ob pogledu na od
vrženo pisemsko ovojnico pre
blisk, da znamke ne sme zavre
či, saj ima doma filatelista.

Navdušenje mladih je zelo veliko, 
saj se je v krožek včlanilo kar 52 
učencev različnih letnikov. Mentor 
Toni Cetina, ki vodi krožek, je moral 
ustanoviti dve skupim, saj bi bilo

delo le v eni skupini otežkočeno. 
Toni Cetina je dolgoletni član 
Filatelističnega društva Žalec in dol
goletni navdušen zbiralec znamk, 
obenem pa ima rad delo z mladimi.

K ustanovitvi krožka je prisostvo
val tudi tajnik Filatelistične zveze 
Slovenije Bojan Bračič in zaželel

bodočim filatelistom veliko uspeha. 
Učenci so pripravili kulturni pro
gram in tako popestrili ta svečan tre
nutek, člani Filatelističnega društva 
Žalec pa manjšo razstavo znamk. 
Mladim filatelistom je obljubil pod
poro tudi ravnatelj šole Adi Vidmajer.

Cirila Haler

Ob ustanovitvi filatelističnega društva

Uspešen zaključek tretje sezone
Društvo Univerza za III. živ

ljenjsko obdobje smo ustanovi
li v oktobru leta 1999, število 
članov pa se približuje številki 
tristo. Tretje študijsko leto 
2001/2002 smo pričeli z aktiv
nostmi v “tednu vseživljenjske
ga učenja” lanskega oktobra. 
Na podlagi obsežnih prijav in 
po sklepu upravnega odbora 
smo uvedli 15 krožkov, kar je 
pomenilo ponovno širitev in 
bogatitev dejavnosti.

Večina krožkov je delovala v učil
nici Bergmannove hiše, kjer je tudi 
sedež društva. Trije krožki so dom

ovali v prostorih kluba Mestne sku
pnosti Žalec, dva računalniška krož
ka pa v specialni učilnici I. osnovne 
šole Žalec. Sadjarsko-vrtnarski kro
žek in zgodovinski krožek pa deluje
ta na primernih tehničnih lokacijah.

V maju bo večina krožkov zaklju
čila delovanje v tej sezoni. Uspešno 
so delovali trije krožki angleškega 
jezika, trije krožki nemškega jezika, 
dva krožka računalništva ter po en 
krožek ročnih del, likovne delavnice, 
energija in zdravje, zgodovinski in 
plesni krožek, krojenje in šivanje ter 
sadjarstvo in vrtnarstvo. V krožkih je 
delovalo še 215 članov.

Ob zaključnih slovesnostih krož
kov in na skupnem prijateljskem sre
čanju so vsi člani izražali željo po 
nadaljevanju udejstvovanja v tako 
prijetnem in koristnem izkoriščanju 
tretjega življenjskega obdobja. Enako 
pripravljenost so izražali tudi naši 
požrtvovalni animatorji in skrbni ter 
priljubljeni mentorji - profesorji.

Upravni odbor je sklenil, da bo v 
avgustovski številki Utripa razpisal 
natečaj za novo študijsko sezono z 
dosedanjim obsegom in novostmi. 
Vljudno vabljeni že sedaj, da se nam 
pridružite.

Janez Meglič

Evropa v braslovški šoli

Evropa v šoli
Na braslovški osnovni šoli je 

bila prireditev Evropa v šoli 
pod geslom Naša zgodovina - 
naša evropska prihodnost, na 
kateri so se predstavili učenci, 
sodelujoči v projektu, ki je 
potekal pod enakim naslovom. 
Učenci braslovške šole so sode
lovali drugič, sicer pa je v pro
jektu sodelovalo milijon ev
ropskih učencev in dijakov, od

tega 28 tisoč slovenskih.
Braslovške učence so pri literar

nem in likovnem ustvarjanju vodile 
mentorice Bernarda Predovnik, 
Jolanda Tomazin, Štefka Ručigaj, 
Anita Rojnik, Damjana Lukman in 
Julijana Veber. Udeležili so se regij
skega tekmovanja, na katerem so z 
likovnimi deh in pod mentorstvom 
Damjane Lukman, Yvonne Petek, 
Žane Kranjc, Damjane Špor in

Katarine Hanjšek zasedh prvo 
mesto. Letošnje geslo projekta je 
učence vzpodbujalo k razmišljanju o 
dogodkih in ljudeh, ki so v preteklo
sti zaznamovali zgodovino evropske
ga prostora in pomembno vplivali 
tudi na prihodnost. Mladi si žehjo 
Evropo brez meja in uresničevanje 
Prešernovega verza "... ne vrag, le 
sosed bo mejak.” V času prireditve 
so si učenci lahko ugledah tudi 
Evrobus.

T. Tavčar

Za vsako bolezen raste rož’ca
V prostorih knjižnice I. OŠ 

Žalec je bila predstavitev 
pesniške zbirke Za vsako bole
zen raste rož’ca, ki je nastala 
kot rezultat Pehtinega kultur
nega maratona tretje in

četrtošolcev I. OŠ Žalec. Zbirka 
je rezultat sodelovanja otrok, 
učiteljev, staršev in ne naza
dnje donatorjev.

Pesmi in ilustracije so nastale pod 
vodstvom mentoric Damjane Kolšek,

Ksenije Kuzma, Brede Stepan, 
Karmen Štusej, Irene Volk - Atelj, 
Irene Zajc in ob sodelovanju staršev, 
knjižico pa je natisnila tiskarna 
Bizjak iz Velenja.

T. Tavčar
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Utrinek s predstavitve

Državni posvet devetletkarjev
Na OŠ Polzela je v organiza

ciji Ministrstva za šolstvo, zna
nost in šport, Zavoda za šol
stvo ter Državnega izpitnega 
centra potekal državni posvet. 
Udeležili so se ga najvišji pred
stavniki organizatorjev, Držav
na komisija za vodenje naci
onalnih preizkusov, predsedni
ki predmetnih komisij ter 42 
ravnateljev osnovnih šol, ki so 
pred tremi leti prve pričele 
kurikularno prenovo. OŠ 
Polzela je bila izbrana kot

gostiteljica, ker je v letošnjem 
letu prejela visoko državno 
priznanje - Kumerdejevo nag
rado.

Posvet je potekal v športni dvora
ni. Vse prisotne je najprej pozdravila 
ravnateljica polzelske šole mag. 
Marinka Marovt, ki je predstavila 
šolo in dosežke zadnjih treh let uva
janja kurikularne prenove. 
Izpostavila je prednost 9-letne šole, 
predvsem izbirne predmete v zadnji 
triadi. Navzoče sta nagovorila tudi 
državna sekretarka Ministrstva za

šolstvo, znanost in šport dr. Andreja 
Barle Lakota in direktor Zavoda RS 
za šolstvo Alojz Pluško.

Posvet je bil namenjen pripravi 
druge triade uvajanja devetletke, 
nacionalnim preizkusom ter obliko
vanju zaključne ocene v 9- razredu. 
Ravnatelji celjske regije so izkoristili 
posvet tudi za zahvalo predstojnici 
Zavoda RS za šolstvo, 0E Celje, Juditi 
Kežman-Počkaj, ki je veliko pripo
mogla k uvajanju 9-letne šole.

T. T.

S posveta
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Ameriška vojska v Libojah
Združenje slovenskih častni

kov ob pomoči generalštaba 
Slovenske vojske in Centra 
vojaških šol pripravlja že od 
lanskega leta v okviru projekta 
Vojska vojski zanimiva vojaško 
strokovna predavanja po 
raznih krajih Slovenije, ki jih 
imajo pripadniki Nacionalne 
garde Kolorada.

Pripadniki te elitne vojaške garde 
so se Savinjčanom prvič predstavili 
že v začetku lanskega decembra v 
Žalcu. Pred prazniki pa so organizi
rali predavanje v Kulturnem domu v 
Libojah, kjer so jim domačini pripra
vili lep in prisrčen sprejem. Za to 
dejanje je v veliki meri zaslužen 
Matjaž Jazbec, ki je dal pobudo za 
obisk Američanov v Libojah. Slednji 
je bil namreč v času šolanja tudi na 
vojaškem usposabljanju v Ameriki.

Gostje iz Kolorada in slovenski pred
stavniki tega projekta so preživeli v 
Savinjski dolini, še posebej v Libojah, 
nekaj prijetnih uric. Matjaž Jazbec in 
člani Turističnega društva ter nekate
ri drugi so goste popeljali na ogled 
tovarne keramike KILI Liboje, 
Sadjarstva Mirosan in harmonikar
ske delavnice Frece, kjer so veselo 
zaigrali in zaplesali. Z navdušenjem 
so si ogledali tudi cerkev sv. Neže v 
Libojah. Presenečeni in veseli hkrati 
so bili obiskovalci v dvorani, ki so 
zavzeto prisluhnili. Tako kot lani v 
Žalcu je bil tudi v Libojah posebnega 
zanimanja deležen major Adam 
Scuh, ki se je zelo dobro naučil slo
venskega jezika in je eden redkih v 
ameriški vojski, ki govori naš jezik.

Predavanje je potekalo v angle
škem jeziku ob sprotnem prevajanju 
v slovenski jezik. Tokratna tema je

govorila o plačah in ostalih material
nih stimulacijah ter drugih ugodno
stih pripadnikov rezervne sestave 
oboroženih sil ZDA. Udeleženci, med 
katerimi so bili poleg slovenskih čas
tnikov iz Savinjske doline tudi unifo
rmirani gasilci, lovci, rudarji, polica
ji in drugi krajani ter učenci osnovne 
šole Liboje in Griže, so najprej spo
znali delovanje nacionalne garde 
Kolorada in organiziranost oborože
nih sil ZDA. V drugem delu sta pripa
dnika nacionalne garde govorila o 
plačah, ugodnostih in drugih stimu
lacijah, ki so jih deležni pripadniki 
rezervne sestave oboroženih sil ZDA.

Na koncu so gostje odgovarjali na 
vprašanja, ki jih ni manjkalo nidi po 
končanem predavanju. Družabnem 
srečanju pa je minilo v pravem prija
teljskem druženju dveh narodov in 
dveh svetov. D. Naraglav

Skupinska slika udeležencev predavanja z  Američani iz  Kolorada v kulturnem  domu Liboje

Športne igre upokojencev
V tem mesecu so potekale 

športne igre Zveze društev upo
kojencev občine Žalec. Že v 
začetku meseca so pripravili 
ribiško tekmovanje na jezeru 
Preserje in prvenstvo v šahu, ki 
je bilo v prostorih Šahovskega 
kluba Žalec.

Najbolj pestro je bilo v Rušah, kjer 
imajo svojo brunarico in športne 
objekte upokojenci DU Petrovče in 
kjer so se upokojenska društva žal
ske zveze upokojencev pomerila v 
balinanju, streljanju z zračno puško 
in ruskem kegljanju. Zelo pestro in 
prijetno pa je bilo tudi minulo sredo 
ob zaključku športnih iger, ko so v 
prijetnem ambientu ribnika Ivana 
Cokana na Ponikvi tekmovali v meta
nju pikada in krogov. Zaključka nji
hovih iger se je v spremstvu župana 
občine Žalec Lojzeta Posedela, pod
župana Ferdinanda Halerja in pred
sednika Območne organizacije 
DESUS-a Rada Rotarja udeležil tudi 
novi predsednik DESUS-a Anton 
Rous iz Maribora.

Glavni organizator športnih iger je 
bila Zveza društev upokojencev obči
ne Žalec s predsednikom Antonom 
Grosom in športnim referentom 
zveze Martinom Štormanom na čelu. 
Izvajalci tekmovanj so bila posame

zna društva upokojencev. Ribiško 
tekmovanje je organiziralo DU 
Šempeter, šah DU Žalec, rusko keg
ljanje, streljanje z zračno puško in 
balinanje DU Petrovče in tekmovanje 
v metanju pikada ter krogov DU 
Ponikva. Vsi organizatorji so se tru
dili biti dobri gostitelji, kar jim je 
tudi dobro uspevalo. Še posebno pri
jetno, veselo in zlasti množično je 
bilo v Rušah in na Ponikvi.

V posameznih disciplinah so bili naj

uspešnejši:
Šah: 1. Žalec, 2. Ponikva, 3-Liboje; 

streljanje - ženske: 1. Vrbje, 2. Ponikva, 
3. Šempeter; streljanje - moški: 1. Levec, 

2. Galicija, 3. Vrbje; balinanje - ženske: 1. 

Ponikva, 2. Griže, 3. Šempeter; balinanje 
- moški: 1. Ponikva, 2. Griže, 3. Žalec; 

rusko kegljanje - ženske: 1. Galicija, 2. 

Vrbje, 3. Liboje; rusko kegljanje - moški:

1. Levec, 2. Galicija, 3. Vrbje; pikado - 

ženske: 1. Vrbje, 2. Ponikva, 3. Griže; 
pikado - moški: 1. Vrbje, 2. Šempeter, 3. 

Ponikva; krogi - ženske: I. Gotovlje, 2. 

Galicija, 3. Vrbje; krogi - moški: 1. Vrbje,

2. Ponikva, 3. Griže
D. Naraglav

OPTIKA “ ( S t m o n u m KODRIN, s. p.

Rimska vesta 35, 3311 ŠEMPETER 
tel.: 03/ 700 06 30

OKULISTIČNI PR EG L ED I VIDU, P O D  ST R O K O V N IM  V O D 

STVO M  SP€C. OKULISTU - ZR  O Č R lf l IN KONTAKTNE LEČE. 

OPTIKU Š€MP€T€R ČETRTEK, 13. 6. 2002 NAROČITE

ZDRAV. D O M  P fi€BO lD  ČETRTEK, 20. 6. 2002 S€!

Veliko izbiro sončnih očal - po  naročilu z dioptrijo!

Trgovina z mešanim blagom KOŠARICA
Pernovo 17/a (pri Veliki Pirešici), Žalec 
Tel. št: 03/572 80 80

Trgovina KOŠARICA iz Pernovega pri Veliki 
Pirešici vas vedno znova preseneča, saj vam 
nudijo več izdelkov kot kdaj koli doslej po 
super ugodnih cenah, kot jih še ni bilo. 
Ponašajo se z odlično izbiro mešanega blaga 
in blaga za kmetovalce.________________

Ta hip vas želimo opozoriti na ugodne cene pijač, več vrst krmil in krmnih žit, škropiv in na odlično izbiro hrane za vaše hišne ljubljence. Omeniti 

velja tudi ugodne cene motornih olj, vrtnih kosilnic, gnojil za cvetje, prodajajo pa tudi mobilne aparate operaterja Vega.

Da pa njihov slogan KDOR VARČUJE, V KOŠARICI KUPUJE res drži, vam predstavljamo nekaj cen:

SLADKOR 50/1 kg 159,90 SIT
SADNI SIRUP 3 1, raznih okusov 699,90 SIT 
OLJE DIAMANT PVC 11 samo 199,90 SIT 
MOKA TIP 500 25/1 kg MLIN KAT1Č 92,90 SIT

KAVA BAR 100 g 149,90 SIT
MLETO ZAČINJENO MES01 kg 999,00 SIT 
ALPSKO MLEK012/11 139,90 SIT
BRIKETI HOBBY DOG 15 kg 2.990,00 SIT

ARIEL 4,5 kg 1.799,90 SIT
PŠENIČNA KRMILNA MOKA 1 kg 24,90 SIT 
KRMNI JEČMENI kg 33,90 SIT
ORANŽADA FANY 1,51 zelo ugodno 79,90 SIT

Zelo ugodna cena mladega krompirja.
Večje količine blaga lahko naročite po tel.: 03/572 80 80 in blago vam dostavimo na dom.

Izročitev priznanja za  dolgoletno aktivno delo v borčevski organizaciji Štefanu 
Likoviču

Sprejem novih članov
V dneh pred praznikom 

(dnevom upora slovenskega 
naroda) so se v Kaplji vasi na 
rednem letnem zboru zbrali 
člani in članice preboldske 
občinske organizacije ZZB z 
namenom, da pregledajo svoje 
delo v minulem obdobju in 
izvolijo novo vodstvo. Zbora 
sta se udeležila tudi župan

občine Prebold Vinko Debelak 
in predsednik Območnega 
združenja ZZB NOB Rado 
Cilenšek.

Zbor je vodil Ernest Marinc in 
uvodoma postregel z nekaterimi 
dejstvi in podatki o Kaplji vasi, ki je 
dala vvojni kar 57 življenj. V nadalje
vanju je o sedanjem političnem, 
gospodarskem In socialnem trenu

tku Slovenije, o omalovaževanju in 
poskusih razvrednotenja NOB ter 
delu občinske borčevske organizaci
je spregovoril predsednik Viljem 
Petek. Precej besed sta zbranim čla
nom borčevske organizacije, ki ima v 
občini Prebold 123 članov in članic, 
namenila tudi župan Vinko Debelak 
in Rado Cilenšek, ki sta pohvalila 
aktivno delo preboldske organizacije 
in podala nekatere svoje poglede na 
sedanji družbeni trenutek.

V nadaljevanju konference je bilo 
v organizacijo slovesno sprejetih 13 
novih članov, trem prizadevnim čla
nom Valentinu Krulcu, Štefanu 
Likoviču in Malčiju Kruleju, ki so v 
organizaciji že od vsega začetka, pa 
so bila podeljena posebna priznanja. 
Sledile so še volitve novih organov 
občinske organizacije.

Predsednik bo tudi v prihodnje 
Viljem Petek. Blagajniške in tajniške 
posle bo vodila Tonika Martinšek, 
praporščak ostaja Franc Burkeljc, v 
odboru pa so še člani, ki zastopajo 
posamezne vasi občine Prebold.

D. Naraglav

Zemljišče v dolgoročni najem
Pred prvomajskimi prazniki 

so se na svojem rednem obč
nem zboru zbrali člani Šport
nega društva Matke. Na zboru, 
ki je potekal v dvorani gasil
skega društva Matke, so pre
gledali in ocenili delo v minu
lem obdobju ter sprejeli pro
gram dela, v okviru katerega 
so razpravljali tudi o odkupu 
zemljišča, na katerem so 
postavljena igrišča in objekti 
njihovega športnega društva. 
Zemljišče bo kupila občina 
Prebold in ga dala društvu v 
dolgoročni 99-letni najem.

Zbor je s pozdravom pričel pred
sednik Boris Golavšek, ki je še pose
bej zaželel dobrodošlico županu 
občine Prebold Vinku Debelaku. V 
poročilu je Boris Golavšek povedal, 
da so imeli v spomladanskih mesecih 
in vse do poletja precej delovnih 
akcij. Te so bile na samem športnem 
kompleksu igrišč in pri njihovi druš
tveni hišici, ki ima sedaj novo fasado. 
Pomembna pridobitev je tudi oder 
ob igriščih, pločnik in škarpa ob 
hiški. Ob vsem delu pa ni manjkalo 
prireditev ob materinskem dnevu, 
prvem maju, zaključku medkrajevne

nogometne lige in podobnih prilo
žnostih. Člani Športnega društva so 
bili organizatorji turnirja v odbojki, 
posebno odmevno pa je njihovo tra
dicionalno tekmovanje Tek skozi pet 
vasi, ki bo letos avgusta že deseti po 
vrsti. Tek je že tretje leto vključen v 
akcijo Slovenija teče za zdravje. Lani

se je teka udeležilo 80 tekmovalcev iz 
vse Slovenije. Letos, ob 10. jubilej
nem teku, pa računajo, da bo števil
ka precej večja.

Ob vsem tem v društvu skrbijo 
tudi za rekreacijsko vadbo v zimskih 
mesecih in poteka za moške v telova
dnici OŠ v Trnavi, za ženske pa v mah 
dvorani GD Matke. Dejali so, da 
bodo morah več narediti za rekre

ativno vadbo tudi v poletnih mesecih 
in vanjo vključiti čimveč krajanov in 
krajank.

Med prireditvami, ki jih bodo 
izpeljali letos, je odbojka nad 15 let, 
ki sodi v okvir republiške akcije 
Veter v laseh, organizirah bodo pla
ninski izlet na Mrzlico, junija bo

Trim kolesarjenje in dva turnirja v 
malem nogometu, avgusta pa naj bi 
bil košarkarski turnir in tradicional
ni tek skozi pet vasi. Ob vsem tem 
bodo septembra tudi organizatorji 
lokostrelskega tekmovanja za sloven
ski lokostrelski pokal, organizirah 
bodo pohod na Hom, turnir v nami
znem tenisu in še kaj.

D. Naraglav

Boris Golavšek m ed podajanjem  svojega poročila

Ribiško tekmovanje upokojencev
dobremu ulovu, saj je kar lepo števi
lo tekmovalcev po triurnem ribolovu 
ostalo brez ulova. Vsi tisti, ki pa so 
imeli več sreče, so svoj ulov po kon
čanem tehtanju spustih nazaj v jezero.

Na razglasitvi rezultatov je zbrane 
pozdravil predsednik zveze Anton 
Gros, ki je skupaj s športnim refe
rentom zveze podelil pokale. Med 
posamezniki je bil najboljši Oto 
Lesjak iz DU Levec, ki je ulovil najtež
jo ribo, tehtala je kar 2,6 kg. Drugo 
mesto si je prilovil z 2 kg ulovom 
Niko Pečovnik iz DU Ponikva, tretje 
pa Jože TUmšek iz DU Griže, katere
ga ulov je bil težak 1,6 kg. Ekipno je 
prvo mesto doseglo DU Levec s sku
pnim ulovom 3,51 kg, druga je bila 
ekipa DU Ponikva z 2,1 kg in 8 nega
tivnimi točkami, tretje mesto pa je z 
enako težo, vendar z eno negativno 
točko več, osvojila ekipa DU Griže. 
Kot edina ženska ekipa so pokal pre
jele upokojenke DU Liboje, ki so 
skupno nalovile 0,85 kg rib. D. N.

Zveza društev upokojencev 
občine Žalec, ki ji predseduje 
Anton Gros, je v sodelovanju z 
RD Šempeter na ribniku 
Preserje organizirala občinsko 
prvenstvo društev upokojen
cev v športnem ribolovu.

Tekmovanja se je udeležilo šest

društev upokojencev občine Žalec, 
ki so tvorih 6 moških in eno žensko 
ekipo. Ob pomoči športnega refe
renta zveze Martina Štormana, ki je 
poskrbel tudi za dobro počutje po 
končanem ribolovu, je tekmovanje 
vodil Jože Oblak. Lepo in prijetno 
vreme tokrat žal ni bilo naklonjeno
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Okrogla miza Nasilje v privatni sferi
Društvo za nenasilno komu

nikacijo Mavrica in Vladni 
urad za enake možnosti sta 
pod pokroviteljstvom občine 
Žalec organizirala okroglo 
mizo na temo Kako nas zakon 
ščiti pred nasiljem v privatni 
sferi. Okrogle mize v sejni dvo
rani Občine Žalec so se udele
žili članice društva Mavrica, 
delavke Centra za socialno 
delo, Varne hiše Celje, pred
stavnice šol, Policijska uprava 
Celje - Urad kriminalistične 
policije, Sodnik za prekrške 
Žalec, delavci Zdravstvenega 
doma Žalec in predstavnik 
občine Žalec. Kot gostji in pre
davateljici sta sodelovali 
Uršula Rettinghaus, vodja 
oddelka za enake možnosti v 
deželni vladi Mecklenburg- 
Vorpommern, Schverin, in 
Mira Olup-Umek, direktorica 
Urada za enake možnosti pri 
vladi RS.

Zbrane je pozdravila Danica 
Jezovšek-Korent, predsednica druš
tva Mavrica, ki je predstavila delova
nje društva. Povedala je, da te dni 
minevajo tri leta, odkar so svetnice 
občin Spodnje Savinjske dobne, ki 
takrat še niso bile organizirane v 
društvo Mavrica, organizirale posvet 
in okroglo mizo z naslovom Nasilje v 
privatni sferi - kaj lahko storimo mi? 
“Med pomembnimi ugotovitvami 
takratnega srečanja je bilo dejstvo, 
da naša zakonodaja pogosto ne omo
goča učinkovitega ukrepanja proti 
nasilnežem v domačem okolju. Naše 
društvo, ki je bilo ustanovljeno letos, 
si je zato zadalo nalogo, da s ponov

no okroglo mizo na temo nasilja v 
privatni sferi poskušamo ugotoviti, 
kaj se je v treh letih spremenilo, 
predvsem pa smo se v sodelovanju z 
Uradom za enake možnosti RS osre
dotočile na vprašanje zakonodaje,” 
je povedala Danica Jezovšek-Korent.

Udeležence okrogle mize je poz
dravil tudi župan Lojze Posedel, kot 
predstavnik občine pa je predavanje 
spremljal in v razpravi tudi sodeloval 
podžupan Ferdinand Haler. Nemška 
strokovnjakinja Ursula Rattinghaus, 
ki sodeluje s slovenskim Uradom za 
enake možnosti v okviru projekta EU 
phare-Mnning je zbranim predsta
vila nemški zakon za zaščito pred 
nasiljem in akcijski načrt za zaščito 
žensk pred nasiljem. Nemčija in 
Avstrija sta namreč na področju 
zaščite žensk, žrtev nasilja v družini, 
naredbi pomemben korak. V Nemčiji 
lahko pobcija nasilnežu (najpogoste
je gre za moške storilce) na kraju 
samem za dva tedna prepove vstop v 
stanovanje. Poleg tega nemški zakon 
določa možnost časovno omejene 
prepovedi vstopanja v žrtvino stano
vanje obvezo, da se nasilnež stanova
nju žrtve na določeno razdaljo izogi
ba, obvezo, da se na določeno razda
ljo izogiba krajem, kjer se žrtev obi
čajno zadržuje, in prepoved, da se 
poskuša srečati z žrtvijo.

Nemške študije so pokazale, da je 
v Nemčiji vsaka tretja ženska vsaj 
enkrat doživela nasbje s strani par
tnerja. Do podobnih številk so prišb 
tudi na Finskem. V Angbji, na 
Nizozemskem in v Švici naj bi nasbje 
doživljala vsaka šesta, v Avstriji pa 
vsaka sedma ženska. Najpogostejša 
obbka nasilja nad ženskami je ravno

nasbje v družim.
“Ker se da stroške, nastale zaradi 

nasbja nad ženskami, dokazati, nasi
lje nad ženskami torej ni nekaj, kar 
bi si ženske enostavno izmisble, 
ampak je to pereč problem celotne 
družbe, predvsem pa problem 
moških,” je povedala Ursula 
Rettinghaus. V letu 1998 je Nemčija 
za vame hiše in materinske domove 
namenba 33 mdijonov evrov (v to ni 
vštet denar, ki ga za te namene daje
jo lokalne skupnosti). Temu je 
potrebno prišteti še stroške, ki nasta
nejo v zdravstvu, sodah, sodstvu, 
pobciji, stroške zaradi zmanjšane 
produkbvnosti in razne druge izda
tke.

Mira Olup-Umek je povedala, kaj 
je bilo v zadnjih letih narejenega na 
področju spreminjanja slovenske 
zakonodaje v smeri večje zaščite 
žensk, žrtev nasilja. Med pomemb
nejše spremembe gotovo sodi spre
memba kazenskega zakonika leta 
1999, ko je bilo kaznivo dejanje 
nasilništva dopolnjeno z nasbjem v 
družini. Leta 1998 je bb kot alterna
tivni ukrep priporu uveden ukrep 
prepovedi pribhžanja določenemu 
kraju ati osebi, pomemben pa je tudi- 
Zakon o pravdnem postopku, ki je 
leta 1999 določil, da lahko sodišče v 
zakonskem sporu na predlog zakon
ca izda začasno odredbo o izsebtvi 
zakonca iz skupnega stanovanja, če 
je to potrebno, da se prepreči nasi
lje.

Urad vebko pričakuje od Zakona 
o enakih možnostih, o katerem naj bi 
parlament kmalu odločal. Predlog 
zakona je pripravil urad v sodelova
nju s tujimi in domačimi strokovnja-

Od kmetijstva k zavarovalništvu
Romana Mirnika iz Šempe

tra mnogi poznajo po njegovi 
prejšnji službi v Hmezad 
Kmetijstvu. Zaradi stečaja je 
ostal brez dela, vendar se ni 
predal malodušju, ampak nov 
izziv poiskal v zavarovalništvu. 
Danes je eden od 25 zavaroval
nih zastopnikov, zaposlenih 
pri Adriaticu, zavarovalni dru
žbi, d.d., - poslovni enoti Celje. 
V marcu je bil celo najuspeš
nejši med njimi.

Roman Mimik je Celjan, ki ga je 
poroka pripeljala v Šempeter. Ko je 
iskal novo službo, se je odločil za kar 
precej zahtevno področje zavaroval
ništva: “Iskal sem razgibano delo na 
terenu, kar zavarovalništvo prav 
gotovo je. Nikob točno ne veš, kdaj 
in kje boš, gre za kreativnost delov
nega časa in delo s strankami.” 
Komunikativnost, prijaznost, znanje 
in strokovnost so lastnosti, ki odliku- 
jejo Romana Mimika.

“Zavarovalništvo ni enostaven 
posel. Stranke so vedno bolj zahtev
ne, obbk zavarovanja pa vedno več. 
Stranka hoče natančno vedeti, kaj 
pokriva določeno zavarovanje, kakš
ne so premije in kakšna so kritja.

Mnogi se zavedajo, kako potrebno je 
zavarovanje: “Vedno več ljudi se 
odloča za zavarovanje svojega pre
moženja, ne le avtomobilov, ampak 
tudi hiš in drugega, saj je to ekonom
ska nuja. V primera nesreče je nam
reč čedalje teže priti do denarja za 
pokritje škode. Problem je pri stran

kah, ki ti sploh ne pustijo do besed, 
da bi povedal, kaj nudiš, ker jim je 
plačevanje premij zgolj finančno 
breme,” poudarjata Roman Mirnik 
in njegov mentor oziroma organiza

tor terenske mreže Roman Komplet.
Roman Mimik nam je zaupal, da 

mu je nekdanja služba na področju 
kmetijstva pri sedanjem delu v vebko 
pomoč, saj laže oceni nekatera tve
ganja. Tudi sicer še vedno spremlja 
dogajanja na področju kmetijstva, za 
svoje telo in dušo pa v prostem času

poskrbi s plavanjem, smučanjem, 
računalništvom in spremljanjem 
novejše zgodovine. Kljub temu je za 
svoje stranke vedno dosegljiv na tele
fonski števdki 041 806 402. K. R.

Roman M im ik

kinjami za enake možnosti ter nevla
dnimi organizacijami in vladnimi 
ustanovami. Zakon, če bo sprejet v 
pripravljeni obkki, bo pravna podla
ga za sprejetje nacionalnega progra
ma o enakih možnostih žensk in 
moških, katerega sestavni del bo tudi 
področje nasilja nad ženskami. 
Nacionalni program sprejme parla
ment in je zavezujoč za vse, ki jih tak

program omenja. Predlog zakona o 
enakih možnostih nalaga ministr
stvom, da spremljajo obbke diskri
minacije, ki predstavljajo oviro za 
doseganje enakih možnosti, kot sta 
na primer nasilje nad ženskami in 
spolno nadlegovanje.

Mira Olup-Umek je še poudarila, 
kako pomembno je za Urad za enake 
možnosti sodelovanje z nevladnimi

organizacijami, ki delajo na področ
ju nasilja nad ženskami. Ravno te 
organizacije so namreč tiste, ki se 
srečujejo s konkretnimi primeri in 
so Uradu v pomoč pri dajanju 
pobud, bodisi za spremembo zako
nodaje bodisi za njegovo nadaljnje 
delovanje na tem področju.

D. Naraglav

creator
Trgovska družba
ŽA N A , d.d., ŽALEC T  ^
Mestni trg 2, Žalec ZANA

SUPERMARKET M ERCATOR Žalec  
PR O D A JN I CENTER LENA Levec 
in FRAN ŠIZNE PRO DAJALNE

Grili mesna plošča III., 1 kg
(klobasa, kare, pleskavica), MDK 1 .‘187,00 1 .2 4 9 ,0 0
Hrenovka, ovita s slanino, 1 kg 
(4 polovičke), Presno 1.632,00 1 .4 2 9 ,0 0
Sladoled na palčki GOOL, 75 ml 
Ledo 149,00 9 9 ,0 0
Napitek ACE, 1,5 I 
Kolinska 187,00 13 9 ,0 0
Tuna Rio mare Insalatissime, 150 g 
Čokolino, 1 kg
Breskov kompot Every day, 425 ml

461.00 
■1:405,00

271.00

2 5 9 .0 0  
1 .1 1 9 ,0 0

19 9 .0 0
Akcija traja od 30. 05. 2002 do 13. 06. 2002 oziroma do razprodaje zalog.

V BLAGOVNICI ŽANA Žalec in PRODAJNEM CENTRU LENA Levec vas pričakuje:
• v e č  k o t  1 7 0  iz d e lk o v  p o  t r a jn o  n iz k ih  c e n a h ,

• v e č  k o t  2 0 0  iz d e lk o v  s  t r g o v s k o  z n a m k o  M e r c a t o r ,

• v s a k  m e s e c  h ip e r m a r k e t  a k c i j e  z  v e č  k o t  8 0  iz d e lk i  p o  a k c i j s k ih  c e n a h ,

• r e d n e  m e s e č n e  a k c i je  z  v e č  k o t  5 0  iz d e lk i  p o  a k c i j s k ih  c e n a h ,

• n a j c e n e j š i  iz d e lk i  s l o v e n s k i h  p r o iz v a j a lc e v  v  S l o v e n s k i  k o š a r ic i  

(5 0  iz d e lk o v ) ,

• š t a j e r s k i  iz d e lk i  v  Š t a j e r s k i  k o š a r ic i ,

• M e r c a t o r j e v  š p a r o v č e k  - 5  a r t ik lo v  p o  s k o r a j  p o lo v i č n i  c e n i,

• a k c i j a  D o b a v i t e l j  s e  p r e d s t a v i ,

• v ik e n d  a k c i j e  in  š e  in  š e  ...

ZA še ugodnejši nakup 
M ERCA TO R  P IKA  KART ICA!

M ERCATORJEV SALON PO H IŠTVA
V  II. etaži Blagovnice Žana Žalec

Nova prodajna akcija M ercato r Pohištvo od 17. 05 .
do 17. 06 . 2 0 0 2 . Več kot 70 izdelkov po akcijskih cenah!

Kavč Solene/Sylvia,
dim.: 190 X 130 cm, v različnih barvah 48.627,00

Postelja Tina,
dim.: 200 x 160 cm, v akciji tudi druge dimenzije 59.990,00 

Postelja Zmaga,
dim.: 200 x 140 cm 
dim.: 200 x 160 cm

Spalnica Larisa,
Oreh

VABLJENI!

74.990.00
79.990.00

129.990.00

Poleg široke ponudbe priznanih slovenskih in tujih blagovnih znamk, stro
kovnega svetovanja in računalniških izrisov Vam nudimo tudi skoraj neve
rjetne plačilne pogoje.

MOŽNOST PLAČILA na 12 obrokov BREZ OBRESTI!

MMm»



N apovednik maj2002

PRIREDITVE V JUNIJU 2002
DATUM, u ra NAZIV PRIREDITVE: KRAJ PRIREDITVE: ORGANIZATOR: KONTAKTNA OSEBA: TELEFON:
I. 6. ob  10 .00 VKLJUČITEV v  EVROPSKE KOLESARSKE POVEZAVE PRED HOTELOM ŽALEC RA SAVINJA, GIZ D. JEZOVŠEK - KORENT 71 3  68  64

1. 6. ob  19 .00 KO TAMBURICE ZAZVENIJO - SREČANJE TAMBURAŠKIH SKUPIN ATRIJ GRAŠČINE ŠENEK NA POLZELI KUD POLZELA MIJA NOVAK 572 0 4  80

1 .6 . MIŠ MAŠ ROCK ŽUR LETNO GLEDALIŠČE LIMBERK KUD SVOBODA GRIŽE ALOJZ HRNČIČ 041  4 64  985

2. 6. MIŠ MAŠ LETNO GLEDALIŠČE UMBERK KUD SVOBODA GRIŽE ALOJZ HRNČIČ 041  4 64  985

2. 6. ob  17 .00 POJEMO ŽIVLJENJU - CERKVENI OTROŠKI PEVSKI ZBOR CEKINČKI POLZELA ATRIJ GRAŠČINE ŠENEK NA POLZELI ŽUPNIJA POLZELA TINA NOVAK 041 283  304

6. 6. ob  2 0 .0 0 GLEDALIŠKA KOMEDIJA: SEX, ŠTRUDL & LAŽ DOM II. SLOVENSKEGA TABORA DRUŠTVO ZAGOVORNIKOV TURIZMA ROK ŽAGAR 041 788 654

13. 6. ob  20 .0 0 LIKOVNA RAZSTAVA - ZELENO ZLATO SAVINOV LIKOVNI SALON ZAVOD ZA KUIHR0, ŠPORT LN TURIZEM ŽALEC 712 12 50

16. 6. ob  15 .00 SREČANJE MALIH VOKALNIH SKUPIN PRI CERKVI SV. MIKLAVŽA NA VIMPERKU KUD POLZELA FRANCI OGRIS 572  0 8  23

o d  20. 6. do  22. 6. CVETJE IN PESEM V ANTIČNEM PARKU (ob 50-letnici odkritja rimske nekropole) ANTIČNI PARK - ŠEMPETER TURISTIČNO DRUŠTVO ŠEMPETER METKA VOČKO 7 00  20  56

21. 6. KUITURNI PROGRAM OB DNEVU DRŽAVNOSTI IN PODELITEV PRIZNAN) UČENCEM OŠ PREBOLD OŠ PREBOLD 7 03  64  20

22. 6. od  9 .0 0  dalje POD STOLETNIMI LIPAMI SREDIŠČE VASI TURISTIČNO OLEPŠEVALNO DRUŠTVO UPA G0T0VLJE HENRIK KRAJNC 7 13  51 68

2 4 .6 .  ob  20 .00 PRIREDITEV OB DNEVU DRŽAVNOSTI VRANSKO - NA TRGU OBČINA VRANSKO ALEKSANDER BORŠTNER 7 03  28 00

29. 6. SVEČANOST OB OBČINSKEM PRAZNIKU KINODVORANA PREBOLD OBČINA PREBOLD METKA ŠRIBAR 7 03  64  02

OSTALE PRIREDITVE
2 .6 .  ob  11 .00 GASILSKA VAJA VRANSKO 2002 VRANSKO GASILSKO DRUŠTVO VRANSKO VLADIMIR REBERŠEK 031 348 330

8. 6. MESEC JAGOD IN PRAZNIK JAGOD JANČE PD ZABUKOVICA FRANCI JEŽOVNIK 571 70 78

8. 6. GASILSKO TEKMOVANJE ZA MEMORIJAL BORUTA LEBRA ŠPORTNI CENTER MATKE PGD MATKE JOŽI KUPEC 041 783 331

9. 6. SREČANJE TEKMOVALCEV IN LETALCEV LETALIŠČE KAPLJA VAS AERO KLUB PREBOLD EDO POTOČNIK 572  41  58

14. 6. ob  21 .30 NOČNO GASILSKO TEKMOVANJE ZA POKAL ANDRAŽA IGRIŠČE ANDRAŽ PGD ANDRAŽ DAVID KRK 041 783 744

15. 6. ob  18.00 PRAZNOVANJE 30.OBLETNICE PGD ANDRAŽ IGRIŠČE ANDRAŽ PGD ANDRAŽ JANEZ DUŠIČ 572 05 14

15. 6. NARAVOVARSTVENI DAN KALIŠČE PD ZABUKOVICA FRANCI JEŽOVNIK 571 70 78

15. 6. ob  15 .00 SREČANJE KRVODAJALCEV SSD LETNO GLEDALIŠČE LIMBERK - GRIŽE OBMOČNO ZDRUŽENJE RK ŽALEC MAJDA PILIH 571 66  16

1 5 .6 . OBČINSKO GASILSKO TEKMOVANJE MLADINE ŠPORTNI PARK LAIKOVA VAS GASILSKA ZVEZA PREBOLD BRANKO VERK 041 783 207
1 6 .6 OBČINSKO GASILSKO TEKMOVANJE ČLANOV IN VETERANOV ŠPORTNI PARK LAIKOVA VAS GASILSKA ZVEZA PREBOLD BRANKO VERK 041 783 207
22 . 6. ob  15 .00 GASILSKO TEKMOVANJE ZA POKAL POLZELE ŠPORTNO IGRIŠČE POLZELA PGD POLZELA IVAN KOTNIK 041  783 225

23. 6. ob  17 .00 PREVZEM NOVEGA GASILSKEGA VOZILA - DRUŽABNO SREČANJE GASILSKI DOM  POLZELA PGD POLZELA IVAN KOTNIK 041  783 225

23. 6. ob  11.30 POD RESKO PLANINO VESELO ŽIVIMO! DOM POD REŠKO PLANINO ŠPORTNO DRUŠTVO MARIJA REKA ANDREJ ZAGOŽEN 041 685 063

23. 6. ob  21 .00 V KRESNI NOČI NA GORI OLJKI GORA OLJKA ŠD ANDRAŽ VILI PIŽORN 572 03 37

24. 6. ob  20 .0 SREČANJE OBČANOV OBČINE POLZELA IGRIŠČE ANDRAŽ ŠPORTNO DRUŠTVO ANDRAŽ SIMON OGRAJENŠEK 705 05 00
24. 6. KRESOVANJE V POČASTITEV DNEVA DRŽAVNOSTI LIMOVCE VAŠKA SKUPNOST LIMOVCE GOTARD FERME 041 63 6  425

27. 6. SHOD UPOKOJENCEV SLOVENIJE DRUŠTVO UPOKOJENCEV PREBOLD IVI STEPIŠNIK 57 0  19 07
29. 6. p o p o ld an DAN GASILCEV OBČINE PREBOLD IN 100-LETNICA GASILSTVA V LAIKOVI VASI GASILSKI DOM  LATKOVA VAS PGD LATKOVA VAS DUŠAN KOSEM 041 783 325

ŠPORTNE PRIREDITVE IN POHODNIŠTVO
1. 6. IZLET OB 30-LETNICI SAVINJSKE PLANINSKE POTI DOBROVLJE PD ZABUKOVICA FRANCI JEŽOVNIK 571 70 78
1. 6. ob  9 .00 7. SREČANJE GENERACIJ IN TURNIR V NOGOMETU ŠPORTNI PARK LATKOVA VAS ŠPORTNO DRUŠTVO LATKOVA VAS NIKO VIHAR 041 783 378
1. 6. ŠAHOVSKI TURNIR ZA MEMORIAL ERNESTA ŠELERJA OŠ PREBOLD ŠAHOVSKO DRUŠTVO PREBOLD DRAGICA HRŽICA 572 46 24

1. 6. ob  7 .00 POHOD NA BOČ PRED OŠ PREBOLD PLANINSKO DRUŠTVO PREBOLD MILAN SUŠAK 041 463 215
2. 6. TURNIR V TENISU-PARI TENIS IGRIŠČE - BAZEN VRANSKO ŠPORTNO DRUŠTVO VRANSKO JOŽE KAPUS 031  553 541
8 .6 .  ob  8 .0 0 DAN NOGOMETA (Ogled prenosa tekme slovenske reprezentance, nogometni turnir, koncert.) GAJ PREBOLD LDS TOMAŽ CVAR 031 200 115
8. 6. KOLESARJENJE OBČANOV ŠPORTNO DRUŠTVO PARTIZAN PREBOLD ZLATKO BEZJAK 031 201 609
8. 6. ob  9 .0 0 MEDOBČINSKI TURNIR V ŠAHU - POSAMEZNIKI DOM KRAJANOV ANDRAŽ ŠPORTNO DRUŠTVO ANDRAŽ STANKO HRIBERŠEK 572 05 22

8. 6. ob  10 .00 LOKOSTRELSKA TEKMA ŠPORTNI PARK ŽALEC LK ŽALEC LEON URATNIK 041  663 401
8. 6. ob  8 .0 0 TENIS TURNIR MEŠANIH DVOJIC AVTOPOLIGON LOČICA TENIS CENTER “AS” VLADO ZUZA 041 736 161
9. 6. ob  7 .00 POHOD NA ŠKAF PRED OŠ PREBOLD PLANINSKO DRUŠTVO PREBOLD MILAN SUŠAK 041 463  215
10. 6. ob  7 .00 POHOD NA URŠLO GORO PRED OŠ PREBOLD PLANINSKO DRUŠTVO PREBOLD MILAN SUSAK 041 463 215
13. 6. KOLESARJENJE PREBOLD - PONIKVA - PREBOLD DRUŠTVO UPOKOJENCEV PREBOID IVAN DEŽNIKAR 572 46 14
1 5 .6 . DAN PREBOLDSKE KOŠARKE ŠPORTNO IGRIŠČE MATKE KK PREBOLD KATARINA JESENEK 703 64 00
16. 6. ob  8 .0 0 DRUŽINSKI IZLET S KOLESI ZBOR IGRIŠČE ANDRAŽ ŠD ANDRAŽ VILI PIŽORN 572 03 37
22. 6. ob  9 .0 0 RIBIŠKO TEKMOVANJE ZA POKAL OBČINE PREBOLD RIBNIK PRESERJE DRUŠTVO PRIJATELJEV RIBOLOVA PREBOLD MILAN RADELJIČ 031 531 947
2 2 . 6 .  ob  9 .0 0 KOLESARSKI VZPON OD KRANJČEVEGA MUNA DO PLANINSKEGA DOMA POD REŠKO PLANINO ŠPORTNO DRUŠTVO MARIJA REKA ANDREJ ZAGOŽEN 041 685 063
22. 6. ob  12 .00 DAN ŠPORTA (TROBOJ V ŠPORTNIH DISCIPLINAH) ŠPORTNO IGRIŠČE V MARIJI REKI ŠPORTNO DRUŠTVO MARIJA REKA ANDREJ ZAGOŽEN 041 685 063
22. 6. SREČANJE PLANINCEV NA KAMNIŠKEM SEDLU PRED OŠ PREBOLD PLANINSKO DRUŠTVO PREBOLD MILAN SUŠAK 041 463  215
22. 6. ob  8 .0 0 TENIS TURNIN DVOJICE, ženske AVTOPOLIGON LOČICA TENIS CENTER “AS” VLADO ŽUŽA 041 736 161
22 .-25 . 6. IZLET PAKLENICA - KORNATI HRVAŠKA PD ZABUKOVICA IVAN PRIVORA 031 868 188
23. 6. 15. POHOD SKOZI KRESNO NOČ NA GORO OLJKO GORA OLJKA PLANINSKO DRUŠTVO POLZELA ZORAN ŠTOK 57 0  19 92
25. 6. TRADICIONALNI POHOD NA ČRETO VRANSKO - ČRETA PLANINSKO DRUŠTVO VRANSKO MARJAN ŠTRUMBELJ 572  51 98
30. 6. POHOD OBČANOV REŠKA KOČA PLANINSKO DRUŠTVO PREBOLD MILAN SUŠAK 041 463 215

NOČNA LIGA V MALEM NOGOMETU OŠ VRANSKO NOGOMETNI KLUB VRANSKO DANI JESENIK 705  51 41

KINOSKOP
Letošnji junij bo filmsko izredno 

bogat. Zato boste v tokratnem 
Kinoskopu našli omembe le nekate
rih filmov. Začne se z V PASTI, 
letošnjim petkratnim oskarjevskim 
nominirancem, ki vzame pod 
mikroskop malo mesto,... povprečno 
družino... in prave vzroke maščevan
ja. Nadaljuje se z VSILJIVCI, kjer je 
Nicole Kidman pokazala, kako je 
kričala, ko jo je zapustil Tom Cruise 
- gotska grozljivka brez krvi, le z 
zapuščeno hišo, zastrtimi okni in 
nenehno temo. (Popravek: Nicole je 
tedaj, ko jo je zapustil Tom, verjetno 
kričala od veselja, v Vsiljivcih pa je 
veselje spremenila v grozo. Saj je 
vendar igralka.) Tam nekje nas čaka 
tudi VARUH MEJE, v katerem prva 
slovenska režiserka Maja Weiss rada 
kaže seksi slovenske igralke, kako se 
kopajo v Kolpi, opazuje pa jih Jonas 
Žnidaršič. Kdo jih ne bi? V nasled
njem tednu bo med nebotičniki New 
Yorka pletel mreže SPIDER-MAN 
(Predstavljajte si ga v Žalcu. Film bi 
trajal le pet minut. Zaradi poman
jkanja hiš.), letošnji rekorder v 
vikend dobičku v Ameriki. Njegova 
poanta: kako osvojiti punco, če imaš 
super moč, avta pa ne? Od slovenskih 
deklet v Kolpi do DEKLET ZGORAJ

(BREZ) na nemški način, kjer 
punce, nekako tako kot fantje v 
Tečnobi v hlačah, iščejo svoj prvi 
orgazem. Bicikl jim pri tem pride 
zelo prav. VELIČASTNI TENENBAUMI 
z Gene Hackmanom na čelu veličajo 
nefunkcionalno družino, kjer sprava 
pride šele... ob smrti. (Še en Oskar
jev nominiranec!) Ponavljah bomo 
oziroma vrteli v rednem programu 
otrokom in odraslim enako všečne 
POŠASTI IZ OMARE. VOJNO ZVEZD: 
NAPAD KLONOV je vredno omeniti 
predvsem zaradi efektov. Posneta je z 
video kamero, ki se od klasične ne 
razlikuje, z laserskimi meči, ki jim ni 
konca, in malim Yodo, ki počne 
stvari, kakršne doslej na platnu še ni 
počel Jedi vitez,... je vsekakor boljša 
dogodivščina kot Prva epizoda. V 
zadnjem tednu pa presedlamo na iz 
wrestlinga izhajajočega KRALJA 
ŠKORPIJONOV, ki se podi po 
Conanovski deželi ter sproti rešuje 
slabo oblečene čarovnice; njemu pa 
bo družbo delal Forrest Gumpovski 
MOJE IME JE SAM, kjer Sean Penn 
igra moškega na intelektualni ravni 
sedemletnega otroka, ki vzgaja last
nega otroka...

Peter Zupanc

SPORED KINA ŽALEC V JUNIJU
31. 5. - 2. 6. V pasti, Varuh meje, Vsiljivci 
7. 6. - 9 6. Spider-Man, Dekleta zgoraj (brez)

Pa ne še en film za mulce 
14. 6. - 16. 6. Civilna žrtev, Veličastni Tenenbaumi 
21. 6. - 23- 6. Iz pekla, Pošasti iz omare, Vojna zvezd: napad klonov 
28. 6. - 30. 6. Ladijske novice, Kralj škorpijonov, Moje ime je Sam 
Prosimo vas, da spremljate tudi tedenska obvestila na naših oglasnih deskah, 
ker se program lahko spremeni. Informacije: 712 12 50, 712 12 52.

R D E Č I  K R IŽ  S L O V E N IJ E  - 
O B M O Č N O  Z D R U Ž E N J E  Ž A L E C

o r g a n iz ir a  15. ju n ija  2 0 0 2  o b  15. uri 

v  le tn e m  g le d a l i š č u  L im b e r k  v  G r iž a h

S R E Č A N J E  K R V O D A J A L C E V
S p o d n je  S a v in j s k e  do line .

P r ija v e  sp re je m a jo  n a  s e d e ž u  O Z  R K  v  Ž a lc u ,  

Š la n d r o v  t rg  20 /a, a li p o  te le fo n u  571 66  16  

o d  3. d o  12. ju n ija  2002.

KOLESARSKI KLUB ŽALEC 
organizira deseti vzpon Letuš - Dobrovlje.
Tekmovanje bo v soboto, 8. junija 2002, ob 10. uri v Letušu. 

Prijave sprejemajo eno uro in pol pred pričetkom tekmovanja 
do 9-50 v Letušu. Startnina je 2.000,00 SIT, 

do 18. leta starosti pa 1.000,00 SIT.
V času prireditve bo popolna cestna zapora na tem območju, 

približno od 9.30 do 12. ure.
Vabljeni!

Program prireditev pripravlja Turistična zveza Spodnje Savinjske doline (tel.: 713 68 68). 
Program je okviren, za morebitne spremembe spremljajte druga obvestila.

TURISTIČNO DRUŠTVO UBOJE
vabi vse rekreativne kolesarje in ljudi dobre volje na

DRUŽINSKO KOLESARJENJE PO KS LIBOJE,
ki bo v soboto, 1. junija 2002.

Zbirno mesto bo ob 10. uri pri KILI Uboje.
Startnina za odrasle je 1.000,00 SIT, za otroke 500,00 SIT.

Gališki dnevi
V krajevni skupnosti Galicija tudi letos pripravljajo tradicionalne 
Gališke dneve, ki jih tokrat koordinira Turistično društvo 
Galicija, organizirajo pa domača društva.

2. 6. ob 8.30 - Pohod po obronkih KS Galicija, start pri POŠ Velika 
Pirešica

15. 6. ob 15.00 - šahovski turnir, v gasilskem domu Pemovo 
16. 6. ob 8.00 - turnir v malem nogometu, igrišče pri POŠ Vel. Pirešica
22. 6. ob 9-00 - Ukovno-kiparska delavnica, v POŠ Galicija

ob 15-30 - Tek prijateljstva - pohod Trje-Zavrh-Galicija
23. 6. ob 9.30 - košarka v trojkah, igrišče pri POŠ Vel. Pirešica

ob I6 .OO - streljanje, pri turistični kmetiji Jakac Hramše 
ob 20.00 - Kresna noč na Šentjungerti

24. 6. ob 20.00 - Prireditev ob dnevu državnosti, Dom krajanov Galicija
25. 6. ob 10.00 - namizni tenis, Dom krajanov Galicija

ob 15.00 - Srečanje narodno-zabavnih ansamblov, vaških godcev in 
godb na pihala, pod šotorom GD Zavrh pri Galiciji

29. 6. ob 8.00 - odprti tenis turnir KS Galicija, Asfaltna baza Vel. Pirešica
30. 6. ob 8.30 - trim kolesarjenje, POŠ Vel. Pirešica - KS Galicija

ob 18.00 - vlečenje vrvi, Bistro Janez Zavrh 
6. 7. ob 18.00 - srečanje abrahamovcev in zaključek Galiških dnevov, 

igrišče pri POŠ Vel. Pirešica
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Pestro kulturno 
delovanje

V dvorani KZ Prebold, ki jo 
ima sedaj v najemu občina 
Prebold, so se v začetku meseca 
na svojem občnem zboru zbrali 
člani in članice kulturno- 
prosvetnega društva Svoboda 
Prebold. Tako kot lansko leto je 
bil tudi tokratni občni zbor v 
prvi vrsti pestra kulturna 
prireditev, ki so jo zaznamovali 
nastopi posameznih sekcij 
društva. Predstavili so se mladi 
ansambel Bananas, plesna 
skupina Axis, plesna skupina 
Bams, Moški pevski zbor in 
gledališka skupina.

Po enournem kulturnem progra
mu je zbrane na občnem zboru poz
dravila predsednica društva Anica 
Trivan, ki je izrekla posebno dobro
došlico županu Vinku Debelaku in 
vsem trem častnim članom društva 
Pavli Mlakar, Ivanu Farčniku in pes
niku Ervinu Fritzu, ki dela in živi v 
Ljubljani, a se vedno rad vrača v svoj 
rodni Prebold.

V poročilu je izrekla kar nekaj 
kritičnih in pesimističnih besed o 
omalovaževalnem odnosu do kul
turnega poslanstva in nje same. Sicer 
pa je Trivanova izrekla vse priznanje 
občini in še posebno županu Vinku 
Debelaku, ki ima posluh za njihovo 
delo in kulturno ustvarjanje. Za njo 
so poročila podali vodje posameznih

sekcij in s tem zaokrožili komplek
sno sliko delovanja preboldske 
Svobode. V razpravi je zbranim 
veliko lepih in spodbudnih besed 
namenil Ervin Fritz in pohvalil 
predsednico Anico Trivan ter vse
splošno uspešno delo sekcij. Izrazil 
je veliko zadovoljstvo, da je v 
Svobodo vključeno veliko mladih, 
hkrati pa je podal kritiko na račun 
kina, ki v Preboldu ne obratuje več, 
ima pa svoje korenine že pred drugo 
svetovno vojno.

Precej besed je zbranim namenil 
tudi župan Vinko Debelak, ki je 
dejal, da se morajo kulturniki med 
sabo sami dogovoriti o projektih, ki 
jih bodi imeli na nivoju krajevnih 
odborov, in o projektih, ki jih bodo 
izpeljali skupaj. Predstavil je tudi 
projekte, ki že potekajo oziroma se 
bodo na nivoju občine izvajali v pri
hodnje. Sedaj obnavljajo dom god
benikov, nadaljevali pa bodo že 
začeta dela v dvorani KZ Prebold, ki 
je brezplačno na voljo vsem druš
tvom in organizacijam.

Na občnem zboru so sprejeli tudi 
program dela za tekoče leto, precej 
besed pa so udeleženci zbora izmen
jali v družabnem delu v obnovljenem 
preddverju dvorane, ki bo služila 
tudi za razne kulturne večere, preda
vanja in druge namene.

D. N.

Preboldska gledališka sku p in a

Razstava ilustracij
V Občinski knjižnici na 

Vranskem je bila do 27. maja 
na ogled razstava ilustracij.

Na otvoritvi je ilustratorje pred
stavila vodja Medobčinske matične 
knjižnice Žalec Anka Krčmar: “Z 
drobcem knjižnih ilustracij, s kateri
mi želimo obogatiti praznovanje 
občine Vransko, predstavljamo 
znane slovenske ilustratorje. Ančka 
Gošnik - Godec, Marjanca Jemec - 
Božič in Jelka Reichman so pred
stavnice zlate dobe rasti slovenske 
knjižne ilustracije. Vsa povojna ge
neracija jih pozna iz svojih čitank,

takrat še redkih slikanic, iz Čebelice, 
Cicibana in Kurirčka. V to generacijo 
spada Božo Kos, mlajša pa sta Irena 
Majcen in Marjan Manček. Z razsta
vo smo želeli olepšati praznične dni, 
mladim pa nameniti literarno 
uganko. Izžrebancem je Med
občinska knjižnica v Žalcu namenila 
knjižne nagade.”

V kulturnem programu sta 
nastopila sopranistka Nataša Krajnc 
in pianist Gregor Deleja, razstavo pa 
je odprl podžupan občine Vransko 
Vlado Reberšak.

T. Tavčar

A nka Krčmar, Vlado R eberšak, N ataša Krajnc in  Gregor Deleja
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M ed nastopom  C ekinčkov, k i jih  vodi A n ja  K okom ik.

Bomo eno zapeli...
“Bomo eno zapeli, da bomo 

vsi veseli.” Slomškove besede 
so bile vzpodbuda za srečanje 
pevskih zborov občine Polzela, 
ki je bilo v cerkvi sv. Križa na 
Gori Oljki in ljubitelji zborov
skega petja so napolnili cerkev.

Prisluhnili so ubranemu petju 
cerkvenega otroškega pevskega 
zbora Cekinčki župnije Polzela, 
vokalne instrumentalne skupine

Margareta, mladinskega pevskega 
zbora OŠ Polzela, cerkvenega 
mešanega zbora župnij Polzela in 
Andraž, vokalnega kvinteta Lastovka, 
mešanega pevskega zbora Oljka in 
Kulturnega društva Andraž ter 
mešanega pevskega zbora KUD 
Polzela. Poslušalci so se naužili lepe
ga petja in pevce nagradili z 
navdušenim aplavzom.

T. Tavčar

Poročil se bom 
s svojo ženo

Člani Kulturnega društva 
Gomilsko so uprizorili komedijo 
Marjana Marinca Poročil se 
bom s svojo ženo.

Na premiero so se Matej Košenina, 
Maja Laznik, Rožka Drča, Sara 
Štefančič, Aleš Blatnik, Bogomir 
Breznikar, Lučka Blatnik, Matjaž 
Klančnik, Aljoša Ramšak, Anica 
Rojnik, Drago Šmid in Ivi Kosem pod 
režiserskim vodstvom Toneta Ko- 
zmelja pripravljali tri mesece.

Režiser Tone Kozmelj je povedal, da 
je komedija uprizoritveno najbolj 
zahtevna dramska zvrst, zato so bile 
priprave res temeljite, nekaj težav pa 
so imeli tudi pri usklajevanju terminov 
za vaje, saj so nekateri igralci še 
študentje, drugi pa imajo službeno

obveznost. A z dobro voljo jim je uspe
lo. Več gostovanj načrtujejo za jesen
ski čas, sicer pa tukajšnje kulturno 
društvo ljubiteljske gledališke umet
nosti vsako leto razveseli z novo upri
zoritvijo. Po sobotni premieri je bilo 
prijetno in ganljivo srečanje večine 
sedanjih igralcev z igralci, ki so to igro 
Marjana Marinca uprizorili pred štiri
desetimi leti v Domu TVD v Šmatevžu. 
Igro je takrat režiral pokojni Maks 
Košenina, sedanji režiser Tone 
Kozmelj pa je takrat igral vlogo umet
nika. Maks Košenina je tudi igral, prav 
tako že pokojni Bogo Andoljšek. Svoje 
mlajše kolege pa so si ogledah nek
danji igralci: Majda Rak, Minka 
Fonda, Milena Žerič, Vinko Topovšek 
in Iva Andoljšek. T. Tavčar

N astopajoči v  kom ediji z  režiserjem  Tonetom  K ozm eljem

Od baroka do popevke
V Savinov! hiši v Žalcu je bilo 

za številne poslušalce skoraj 
pretesno, ko je Nataša Krajnc 
pripravila pevski koncert pod 
naslovom Od baroka do popev
ke. S klavirjem jo je spremljal 
pianist Gregor Deleja, gostja 
večera je bila vokalna skupina 
( anteni us pod umetniškim vod
stvom Matjaža Kača, recitirala 
pa sta Anka Krčmar in Janez 
Domitrovič.

Natašo Krajnc glasba spremlja od 
otroštva in že kot osnovnošolka je 
hodila h klavirju. Ure solo petja je 
začela obiskovati pri profesorju 
Davorju Mikuliču na Srednji glasbeni

šoli v Celju. Sedaj obiskuje četrti letnik 
glasbene pedagogike v Mariboru in

prepeva pri priznani mariborski 
skupini Canticum, ki jo vodi profesor 
Jože Fürst. Z urami solopetja nadalju
je pri znani pedagoginji profesorici 
Ireni Baar. T. T.

Vinjete izpod Krvavice
V okviru prireditev ob 

občinskem prazniku občine 
Tabor je svoje mesto našla tudi 
razstava Mirana Orožima, 
poimenovana Vinjete izpod 
Krvavice, ki je bila na ogled v 
nekdanji šoli v Lokah. S to 
razstavo se je Miran Orožim že 
drugič zapisal med raztavljalce 
fotografij, ki dokazujejo njego
vo veliko ljubezen do narave in 
vsega, kar je povezano z njo.

Miran Orožim je tudi zato izbral 
poklic, ki mu omogoča stalen stik z 
naravo. Zaposlen je na Zavodu za 
gozdove Slovenije in svojo prvo go
zdarsko pot je po končam šoli pričel 
prav na področju Tabora, torej v kra
jih, ki jim je posvetil tokratno razsta
vo.

“Spoznavanje krajev, gozdov, ljudi 
in zgodovine je v meni prebudilo 
željo po fotografskem izražanju. 
Tako so v teh krajih nastali moji prvi 
“pravi” posnetki. Mističnost teh kra
jev je še dodatno okrepila pripoved o 
usodi Veronike Deseniške v knjigi 
Anne Wambrechtsamer Danes grofje 
Celjski in nikdar več. Pravljični 
kotički pod Krvavico, ostanki gradu 
in ohranjena kulturna dediščina še 
danes obudijo življenje izpred pol 
tisočletja,” je dejal Miran Orožim, ki

se je priprave razstave lotil po dogo
voru z županjo Vido Slakan.

Poleg starejših posnetkov se je 
intenzivno lotil iskanja novih 
motivov. Z aparatom se je “zapodil” v 
skalne stene Krvavice in Brložne, 
senčne brzice in tolmune Konjščice. 
Pregledoval je čudovito ohranjene 
hiše, hleve in kašče.

“Ljudje so me radi sprejeli in ob 
slikanju še marsikaj zanimivega 
povedali o življenju, tako da je njiho
va pripoved dodatno bogatila tisto, 
kar je ostalo na filmu. Ko se je bližal 
čas razstave, se je bilo vedno težje 
odločiti, kaj naj razstavim. Skorajda 
vsak dan fotografiranja se mi je zara
di čudovitih motivov menjal prvotno 
zastavljen koncept. Kljub realizirani 
razstavi sem prepričan, da še ni 
konec začetega dela. Ker je ostalo še 
toliko lepega, skrivnostnega in neod
kritega, se bom z aparatom še vračal 
v čudovite kotičke pod Krvavico. 
Bojim pa se, da bodo nastale 
fotografije čez desetletje postale pre
sek minulega časa in uničene 
dediščine. Moja in podobne razstave 
naj bodo torej izziv, da se čudovita 
kulturna in naravna dediščina ohrani 
našim zanamcem,” je o razstavi dejal 
Miran Orožim.

D. Naraglav
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Z bogate fo togra fske razstave M irana O rožim a v  Lokah

Cankarejva likovna 
sekcija

Kulturno društvo Ivan 
Cankar Tabor ima lepo število 
sekcij. Od začetka letošnjega 
leta deluje tudi likovna sekci
ja, ki se je v času občinskega 
praznika predstavila prvič.

Sekcijo vodi Julija Juhart iz 
Tabora, vanjo pa je včlanjenih 10 
odraslih članic in članov ter 26 
učenk in učencev OŠ Tabor. Na prvi

razstavi so se predstavih s poslikava
mi na steklo, keramiko, vezenjem 
prtov, gobehnov in s številnimi slika
mi v olju, akvarelu in drugih 
slikarskih tehnikah. Sekcija je po 
ustvarjalnosti zelo raznohka in odpr
ta za vse, ki se ukvarjajo s kakršno 
koh likovno ustvarjalnostjo.

D. N.

Š tir i članice društva  m ed  razstavljen im i liko vn im i eksponati, prva  z  desne 
voditeljica sekcije  Ju lija  Juhart
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M ed nastopom  otroškega pevskega zbora OŠ Šempeter, k i ga  vodi zborovod
k in ja  Valerija Dolar.

Pelo je osemsto otrok

Petintrideset let 
prepevanja

Oprema hiše p riča  o nekdanjem  ugledu in  bogastvu Schw entnerjevih.

Kjer so živeli 
Schwentnerjevi

V dvorani Doma II. 
slovenskega tabora v Žalcu sta 
Javni sklad RS za kulturno 
dejavnost - območna izpostava 
Žalec in I. OŠ Žalec pripravila 
pod naslovom Ta nagajiva 
pesmica območno revijo 
pevskih zborov osnovnih šol 
občin Braslovče, Polzela, 
Prebold, Tabor, Vransko in 
Žalec. V dveh delih je v sedem
najstih pevskih zborih pelo 
nekaj manj kot osemsto otrok.

Nastopili so: mlajši otroški pevski

V Savinovem likovnem 
salonu v Žalcu je še do 8. juni
ja, vsak dan, razen nedelje, od 
10. do 12. in od 16. do 18. ure, 
odprta razstava likovnih del 
učencev osnovnih šol Spodnje 
Savinjske doline. IVa njej raz
stavljajo učenci z osnovnih šol 
Griže, Petrovče, Polzela, 
Prebold, Šempeter in Vransko

Člani Kulturnega društva s 
Ponikve pri Žalcu so v prvi 
polovici maja ob izdatni pod
pori domače KS pripravili in 
dobro izpeljali že dvanajsto 
tradicionalno pevsko prire
ditev oziroma srečanje pod 
naslovom “Pesem v maju”.

Vabilu je letos prisluhnilo devet 
pevskih zborov in vokalnih skupin. 
Poleg domačega MoPZ “Ponikva”, ki 
deluje od leta 1978 in ga zadnja štiri 
leta vodi Anja Krajnc-Zakonjšek, so 
nastopili še: MoPZ “Lokovica” pod 
vodstvom Zdravka Zupančiča, 
vokalna skupina iz Šentilja pod vod-

zbor Pedenj ped I. OŠ Žalec, otroški 
pevski zbori osnovnih šol Prebold, 
Petrovče, Šempeter, Braslovče, Griže 
- Liboje, Žalec, Sonček OŠ Polzela, II. 
OŠ Žalec in mlajši otroški pevski 
zbor OŠ Vransko - Tabor ter mladin
ski pevski zbori OŠ Prebold, 
Šempeter, Žalec, Vransko - Tabor, 
Braslovče, Polzela in Griže. Tako 
organizatorja kot poslušalci so bili 
navdušeni nad kvaliteto in 
množičnostjo zborovskega petja.

T. Tavčar

ter I. in II. OŠ Žalec.
Na ogled je več kot 70 likovnih del 

v raznih tehnikah. O razstavi je na 
otvoritvi govoril akademski slikar 
Željko Opačak iz Velenja. V kul
turnem programu so nastopili 
učenci Glasbene šole Rista Savina 
Žalec, razstavo je odprl žalski župan 
Lojze Posedel, nato pa so razstavljal- 
cem podelili priznanja. T. T.

stvom mlade in obetavne zborovod
kinje Romane Vasle, pevska skupina 
“Po domače” iz Velenja, ki jo vodi 
Franc Kvartič, ŽePZ “Gotovlje” pod 
vodstvom Anje Jezernik, MoPZ 
“Petrovče” pod vodstvom Metke 
Berk, MoPZ “Dobrna” pod vodstvom 
Emila Lenarčiča, in oktet 
“Zavodnje”, ki ga že več kot dvajset 
let vodi Jože Grabner. Vokalna 
skupina “Kompolčani” pa je prepe
vala pod vodstvom mag. Dragice 
Žvar.

Svoj delež k uspešnosti pevskega 
srečanja so prispevali vsi ljubitelji 
zborovskega petja, ki so se na lepo

Dvorana Doma krajanov 
Tabor je bila drugo soboto v 
maju v znamenju petja, glasbe 
in lepih besed, ki so jih 
Moškemu pevskemu zboru KI) 
Ivan Cankar Tabor ob 3 5-let
nem delovanju namenili števil
ni gostje in pevski prijatelji ter 
županja Vida Slakan. Poleg 
slavljencev so večer obogatili 
Savinjski oktet Žalec, Savinjski 
rogisti in Mešani pevski zbor 
Oljka Polzela.

Številnemu občinstvu so se najprej 
predstavili jubilanti s pevovodjem 
Markom Slokarjem. Povezovalka

jubilejnega večera Maja Leskovšek je 
z veznimi teksti med posameznimi 
sklopi pesmi poslušalce popeljala 
skozi zgodovino obstoja zbora, ki je 
bil na pobudo Lojzeta Raka, dolgolet
nega predsednika zbora, ustanovljen 
leta 1967 pri takratnem Prosvetnem 
društvu Ivan Cankar Tabor. Takratni 
zborovodja je bil Milan Lesjak. Zbor 
se je številčno krepil in vanj so se 
vključevali tudi mladi pevci z 
Gomilskega in Prekope. Po dveh letih 
prepevanja se je zbor udeležil 
občinske revije, ki je bila v Taboru, in 
bil izbran za medobčinsko revijo v 
Slovenskih Konjicah. Veliko so sode
lovali z raznimi zbori in pevce vežejo 
lepi spomini na skupne koncerte s 
prijatelji iz Griž, Polzele, Prebolda, 
Izlak, Zreč, Slovenskih Konjic, Velenja 
in Rogaške Slatine. Sodelovali so tudi 
na taborih pevskih zborov v Šentvidu 
pri Stični. Junija 1971 so navezali pri
jateljske vezi z zamejskimi Slovenci iz 
Boršta pri Trstu in jih s Prosvetnim 
društvom Slovenec ohranjajo že 
dobrih 30 let. V lem 1974 je zbor pos
nel polurno oddajo na RTV Slovenija, 
vezno besedo o takratni krajevni 
skupnosti Tabor pa je napisal Janko 
Kobale. Milan Lasjak je bil zborovod
ja 15 let, potem je zbor nekaj let vodil 
Stanko Podbregar, ob 100-letnici 
zborovskega petja v Taboru, v maju

MoPZ “P onikva" m ed nastopom

nedeljsko popoldne zbrali v domu 
krajanov na Ponikvi in nagrajevali

1996, pa je zbor ponovno prevzel 
Milan Lesjak in ga vodil vse do svoje 
smrti februarja lani.

Pod vodstvom Marka Slokarja je 
zbor nadaljeval z zastavljenim pro
gramom in nastopil na območni revi
ji pevskih zborov, sodeloval na jubile
jnem koncertu Savinjskih rogistov in 
se pripravljal na svoj jubilej. V njegov
em repertoarju je imela vseskozi 
častno mesto slovenska ljudska 
pesem, pevci pa so radi prepevali tudi 
slovenske umetne pesmi in posegali 
po pesmih tujih avtorjev. MoPZ KD 
Ivan Cankar Tabor je dobitnik več 
priznanj, med njimi priznanja KS

Tabor, priznanja in nagrade občine 
Žalec, Savinovega priznanja in priz
nanja občine Tabor, ki so ga prejeli ob 
letošnjem občinskem prazniku.

Na jubilejni slovesnosti so bila 
podeljene Gallusove značke devetim 
pevcem zbora, ki jim jih je v imenu 
Republiškega Sklada za ljubiteljsko 
kulturo slovesno izročila Jožica 
Ocvirk. Za prijetno presenečenje je 
poskrbelo tudi matično kulturno 
društvo Ivan Cankar na čelu s 
predsednikom Maksimiljanom 
Blatnikom, ki je v imenu društva vsem 
pevcem podelil posebne keramične 
pivske vrčke s podobo njihovega 
zbora. Da vrčki ne bi ostali prazni, so 
na posebnem lesenem in z rožami 
okrašenem vozičku pripeljali v dvora
no sod piva - darilo Pivovarne Laško. 
Z darilom in dežniki za vsakega pevca 
se je ob koncu uradnega dela izkaza
la tudi županja in nekateri drugi gost
je. Pred tem se je z vodenjem zbora 
zbranim predstavila domačinka 
Marjeta Rak, ki je najmlajša 
zborovodkinja v Spodnji Savinjski 
dolini. Ob koncu slavnostnega večera 
ob 35-letnici MoPZ KD Tabor je sledil 
skupen nastop zbora in rogistov, 
zapeli in zaigrali so Lovski rog, zatem 
pa še nastop vseh pevcev in rogistov.

D. Naraglav

pevce z aplavzom.
M. Hrusti

Vransko je verjetno naj
manjši slovenski kraj z 
največjim številom muzejev. 
Zasebnemu muzeju motociklov 
in gasilskemu muzeju se je ob 
letošnjem občinskem prazniku 
pridružila še Schwentnerjeva 
hiša, v kateri se je rodil zna
meniti založnik slovenske 
modeme Lavoslav Schwentner 
in ki ponuja nazoren pregled 
življenja bogate meščanske 
družine v začetku 20. stoletja.

Schwentnerjeva hiša je bila ena 
najbogatejših na Vranskem. V njej je 
ohranjen skoraj ves inventar iz 
obdobja okrog leta 1900. Hiša je bila 
v lasti družine vse do pred kratkim, 
ko je stavbo odkupila občina 
Vransko, opremo pa Pokrajinski 
muzej Celje. Oboje je potrebno 
temeljite obnove, zato so tokratni 
dogodek poimenovali Razstava pred 
razstavo. Direktorica Pokrajinskega 
muzeja Celje Darja Pirkmajer je na 
slovesnosti ob odprtju hiše poudari
la, da je za muzealca eden najlepših 
trenutkov, ko se odpira nov muzej, 
obžalovala pa je, da je izgubljen večji 
del zapuščine Lavoslava Schwent- 
nerja, na primer rokopisi del, kater
ih založnik je bil. Kustos Aleš Stopar 
je na kratko predstavil hišo, župan 
Franc Sušnik pa se je zahvalil vsem, 
ki so pred časom opozorili na dolgo 
pozabljenega rojaka Lavoslava 
Schwentnerja in si prizadevali za 
odprtje njegove rojstne hiše, med 
katerimi sta bila predsednik odbora 
za revitalizacijo Schwentnerjeve hiše 
Ivan Brišnik in pobudnik za 
postavitev spominske plošče leta 
1996 Milan Natek. Med prvimi pa so 
nanj opozorili v osnovni šoli 
Vransko. Ob 130-letnici rojstva je o 
Lavoslavu Schwentnerju izšla knjiga.

Schwentnerjevi so na Vransko 
prišli leta 1858. Sem se je priženil 
Leopold, odprl trgovinico in kot 
slovenski narodnjak postal celo 
vranski župan. Imel je dva sinova. 
Prvorojenec Karol je oženil hčer 
bogatega in zavednega Slovenca 
Franca Šentaka, ki je imel na

Zenski pevski zbor Gomilsko, 
ki ga vodi Manja Majcen, je v 
nedeljo v domači dvorani 
pripravil koncert ob zaključku 
sezone. Pevke so v goste po
vabile Moški pevski zbor iz 
Nove Cerkve z zborovodjem 
Petrom Selčanom.

Vranskem tudi usnjamo. Vsi njegovi 
otroci so umrli brez potomcev. Drugi 
sin je bil Leopold, ki se je rodil leta 
I865 na Vranskem, kasneje si je ime 
poslovanji v Lavoslava. Osnovno šolo 
je obiskoval na Vranskem, se nato 
doma učil knjigovodstva in kore
spondence, opravil na Dunaju tečaj 
iz knjigotrštva in se kot praktikant 
izpopolnjeval v Pragi. Zatem je vodil 
knjigarno v Brežicah, leta 1897 odšel 
v Nemčijo, leta 1898 pa v Ljubljani 
odprl lastno podjetje - knjigarno. Bil 
je spreten in uspešen trgovec, zelo 
izobražen in razgledan mož. K njemu 
so zahajali mnogi pomembni 
Slovenci, med njimi Ivan Cankar. Z 
maloštevilnimi izjemami je izdajal 
skorajda samo izvirne slovenske 
knjige. Najbolj znan je po delih mo
deme, čeprav je poskrbel tudi za 
mnoga draga dela, ki brez njegovega 
prizadevanja najbrž ne bi izšla. Po 
drugi svetovni vojni se je z ženo, 
Ljubljančanko po rodu, presebi na 
Vransko, kjer je umrl 29. decembra 
leta 1952. Oba z ženo sta pokopana 
na ljubljanskih Žalah. Ker nista imela 
potomcev, je družinsko premoženje 
podedovala posvojenka najstarejše 
Karlove hčere.

Ob odprtju Schwentnerjeve hiše je 
spregovoril tudi državni podsekretar 
na ministrstvu za kulturo Gojko 
Zupan in poudaril predvsem njegov 
pomen za slovensko založništvo. 
Hišo sta odprla direktorica 
Pokrajinskega muzeja Celje Darja 
Pirkmajer in župan občine Vransko 
Franc Sušnik, blagoslovil jo je 
domači župnik Jože Planinc, med 
prvimi obiskovalci pa so bili številni 
domačini. V enem od večjih pros
torov bo v kratkem urejen razstavni 
salon. Za obnovo hiše, ki finančno 
predstavlja zelo vefik zalogaj, bo 
ministrstvo za kulturo v prihodnjem 
letu namenilo 15 mihjonov tolarjev. 
Ob otvoritvi so nastopile mažoretke 
domače šole pod vodstvom Mire Les 
in godalna zasedba Glasbene šole 
Risto Savin Žalec.

K. R., foto: T. T.

Gomilški zbor šteje 33 pevk, v 
letošnji sezoni pa je nastopil na 
medobmočni reviji odraslih pevskih 
zborov v Rogaški Slatini in na 
območni reviji v Žalcu. Pevke kljub 
svojim številnim obveznostim dokaj 
redno obiskujejo pevske vaje in tako 
uspehi ne morejo izostati. K. R.

M lade likovn ike je  po zd ra vil tu d i ža lsk i župan  Lojze Posedel.

V likovnem salonu 
razstavljajo učenci

Pesem v maju

Ženski pevski zbor 
na  Gomilskem
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Tekm ovalci na 5 ,2  km  dolgi p ro g i tik  p red  startom

Tradicionalni nočni tek
Društvo za športno rekreaci

jo in telesno vzgojo Partizan 
Tabor je v okviru občinskega 
praznika občine Tabor orga
niziralo že 14. tradicionalni 
nočni tek. Kot novost so tokrat 
prvič imeli v kategoriji, v kate
rih so nastopili samo občani in 
občanke občine Tabor. Sicer pa 
je bilo tudi letos šest moških in 
šest ženskih kategorij.

Nočnega teka se je udeležilo 55 
tekmovalcev, in sicer 14 žensk in 41 
moških. Absolutna zmagovalca sta 
bila Anica Živko iz Celja, ki je 2 km 
dolgo progo pretekla s časom 7,13 
minut, in Romeo Živko iz Celja, ki je 
pretekel 5,2 kilometra v času 15,66 
minut.

Pri mlajših dekhcah je bila 
najuspešnejša Nina Piki, pri starejših 
pa Monika Cestnik, obe iz občine 
Tabor. Pri mladinkah je zmagala Ana 
Veršnik iz Kamnika, zmago pri 
mlajših članicah je slavila Martina 
Pinter iz Grajske vasi, pri starejših 
članicah pa Anica Živko, ki je bila na 
2 km dolgi progi od vseh tudi 
najhitrejša. Med veterankami je tokrat 
slavila Lojzka Felicijan iz TS Gorenje, 
ki je krepko premagala drugo in tret- 
jeuvrščeni Natašo Razberger in 
Boženo Bogožalec iz AK Rudar 
Trbovlje.

V moških kategorijah je bil pri 
mlajših dečkih najhitrejši Grega Jelen 
iz Ojstriške vasi, pri starejših dečkih

pa Aleksander Kovačič iz Trbovelj. Vsi 
omenjeni so tekmovali na 2 km dolgi 
progi. Na 5,2 km je pri mladincih 
slavil Andrej Cimperšek iz Celja, ki je 
bil za 4 minute hitrejši od svojih dveh 
zasledovalcev - domačinov Mirana 
Jelena in Jerneja Grobljerja. Pri 
mlajših članih je zmagal Aleš Lukman 
iz Tabora pred Simonom Janom iz 
Ojstriške vasi in Kristjanom 
Leskovškom iz Galicije. Zmagovalec 
pri starejših članih je bil Romeo 
Živko, ki je najhitreje pretekel 5,2 km 
dolgo progo in tako za dobro minuto 
premagal Toma Petka iz ŠD Šmartno - 
Tbhinj in Zlatka Laha iz Celja. Pri ve
teranih je bil najhitrejši Pavle Kreže iz 
AK Rudar Trbovlje, takoj za njim pa 
najstarejši udeleženec tekmovanja 
Veno Satler iz AK Žalec in kot tretji 
domačin Zmago Šoštar.

V kategoriji domačinov, starih nad 
30 let, ki so tekmovali na 1,2 km dolgi 
progi, je bila pri ženskah prva Marina 
Urankar Florjan, pri moških pa Rudi 
Gačner. Takoj za njim sta v cilj 
pritekla še Polde Topovšek in Zmago 
Šoštar.

Pokale in priznanja ter nagrade je 
absolutnima zmagovalcema ter 
občanom, ki so tekmovali na 1200 m 
dolgi progi, podelila županja Vida 
Slakan. Ostale pokale in priznanja za 
posamezne kategorije pa vodje 
posameznih sekcij športnega društva 
in predsednik PGD Ojstrlška vas.

D. Naraglav

Pohod in tek na Bmico

Pohod z  d ežn ik i

Planinsko društvo in TVD 
Partizan Liboje sta letos 
pripravila že 20. tradicionalni 
pohod po mejah krajevne skup
nosti in spominskih obeležjih 
NOB ter 9. gorski tek. Udeležba 
je bila zaradi slabega vremena 
skromnejša. Pohoda, ki se je 
pričel pri mostu čez Savinjo v 
Kasazah in končal pri koči na 
limici, se je udeležilo približno 
60 pohodnikov iz raznih krajev

Slovenije.
Absolutni zmagovalec teka je bil 

Anton Holdinger iz Lenarta, ki je za 7 
km dolgo pot potreboval 30 minut in 
17 sekund, nastopil pa je v kategori
ji članov od 30 do 40 let. Med člani 
od 20 do 30 let je zmagal Kristjan 
Leskovšek iz Galicije, od 40 do 50 let 
Milan Centrih iz Velenja, nad 50 let 
Jože Andrej iz Košnice in pri članicah 
Lojzka Felicijan iz Velenja.

T. Tavčar

Tretji v Parizu
V aprilu so v Parizu, na 

ekonomsko-pravni fakulteti 
ESSEC v Cergyu, potekale 23. 
športne igre petih žog, na 
katerih je sodelovalo 1500 
študentov iz Evrope, Azije in 
Severne Afrike. Študenti so se 
pomerili v nogometu, rokome
tu, košarki, odbojki in rug- 
byju. Igre veljajo za neuradno 
študentsko olimpijado in v 
Franciji uživajo veliko medi
jsko pozornost. Slovenske 
ekipe so sodelovale v moški 
košarki in odbojki, dekleta pa 
so nastopila samo v odbojki. 
Slovenska odbojkarska ekipa 
Univerze Maribor, v kateri so 
igrali tudi Savinjčani, je osvo
jila odlično tretje mesto.

Danijel Terglav iz OK Šempeter je 
povedal, da je ženska odbojkarska 
ekipa po hudi borbi z ekipo Reke 
izpadla v četrtfinalu, košarkarji pa so 
izgubili v polfinalu. Slovenska odboj
karska ekipa je sicer veljala za 
favorita, saj je na dveh predhodnih

tekmovanjih osvojila prvo mesto. 
Prejšnji dve leti jih je spremljala 
sreča, letos pa jim je v polfinalu 
obrnila hrbet, saj je proti Univerzi 
Beograd izgubila s 3 : 2. V predtek
movanju je študentska ekipa 
Univerze Maribor pometla z nasprot
niki iz Madrida, Rige in Sofije. V 
malem finalu pa so Mariborčani po 
besedah Terglava dobesedno razbili 
odbojkarje Univerze Luiss iz Rima. 
Ekipa je pokazala izredno borbenost 
in pozitiven odnos do dela.

Jugoslovanska odbojka je v zad
njih petih letih doživela pravi razcvet 
v vseh kategorijah, kar je njihova 
reprezentanca potrdila z naslovom 
olimpijskih in evropskih prvakov. Po 
izjavah študentov, ki so septembra 
igrah v Vojvodini, imajo pravo evfori
jo mladih navijačev in privržencev, ki 
bi radi poštah vrhunski odbojkarji. 
Svetovni in evropski prvaki Jugo
slavije v mladinski konkurenci so v 
maju igrah v Sloveniji, 19. maja tudi 
na turnirju, ki je potekal na OŠ 
Šempeter.

K. R.

V .B Ä
ry -B Ä  :

Ekipo U niverze M aribor so zastopali (o d  leve): M iha Bračko (OK G ranit), 
igralec in  tren er A lfred  B rinovec (OK Braslovče), M iha Lam pret (OK G ranit), 
D anijel Terglav (OK Šem peter), A b jz  Kerec (OK Triglav), D avid Sevčnikar (OK 
Topolšica) in  Sašo P ipenbaher (OK G ranit).

“Razpnimo jadra 
2002” v Gotovijah

V Gotovljah je 10. in 11. maja 
potekal del akcije Razpnimo 
jadra 2002 - šport in zabava za 
vse! Akcijo je organiziralo 
Športno-rekreativno društvo 
Borut iz Gotovelj pod 
pokroviteljstvom Zveze šport
nih društev občine Žalec.

V petek, 10. maja, je bil orga
niziran 1. nogometni turnir (od 
štirih) - Mini koreja 2002, ki se gaje 
udeležilo več kot sto mladih 
nogometašev in starši. V tekmovanju 
se je pomerilo 13 ekip v dveh kate
gorijah od 5. do 8. razreda. Najboljše 
ekipe so prejele plaketo in točke, ki 
se bodo seštevale za posebne končne 
pokale. V kategoriji do 5- razreda je 
zmagala ekipa iz Žalca (100 točk), 
drugo mesto je osvojila ekipa Borut

Gotovlje (70 točk), tretje pa ekipa iz 
Petrovč (50 točk). V kategoriji do 8. 
razreda je zmagala ekipa Borut 
Gotovlje (100 točk) pred ekipama 
Žalec 1 (70 točk) in Griže (50 točk). 
V soboto, 11. maja, je na dnevu 
nogometa - odprtem turnirju sodelo
valo sedem članskih ekip, med 
katerimi je zmagala ekipa z 
Vranskega, kateri sledita ekipi Borut 
Gotovlje in Novem. Te tri ekipe so 
prejele pokale, prvi tudi žogo. 
Plaketo za najboljšega igralca na 
turnirju je dobil Jelen z Vranskega 
(13 golov). Prve štiri ekipe in 
najboljši igralec so prejeh še prak
tične nagrade, ki sta jih prispevali 
podjetji Hoby les Škofja vas in Caffe 
tropic Žalec.

Aleksander Trobiš

Trener Sim on Jan in  M itja P otočnik s srebrno m edaljo z  EP

Potočniku srebrna 
medalja

Letošnjega mladinskega in 
članskega evropskega prvenst
vo v taekwondoju, ki je bilo v 
češkem mestu Trebon, se je 
udeležila tudi enajstčlanska 
slovenska reprezentanca in 
ponovno dosegla lep uspeh. 
Posamezno so mladinci osvojili 
eno bronasto medaljo, ekipno 
pa tretje mesto. Članska 
slovenska vrsta ni nastopila 
ekipno, ampak le posamezno. 
Odlično se je v kategoriji do 71 
kg izkazal Aleš Zemljič iz 
Maribora, ki je osvojil naslov 
evropskega prvaka, Mitja 
Potočnik, član teakwondo 
kluba SUN Braslovče pa je v 
super težki kategoriji nad 80 
kg nepričakovano osvojil sre
bro.

Mitja Potočnik, doma iz Silove pri 
Velenju, ki je letos dopolnil 18 let, se 
z borilnimi veščinami ukvarja že od 
leta 1997 in je član kluba SUN 
Braslovče. Kmalu je pokazal izredno 
nadarjenost za tovrstni šport in nje
gov trener Simon Jan, ki je z 
reprezentanco prav tako dosegel 
nekaj izjemnih uspehov, je to znal 
izkoristiti. Trdo delo in želja po tek
movanju sta Mitjo kmalu pripeljala v 
reprezentanco in leta 2000 je na 
mladinskem EP na Škotskem osvojil 
naslov evropskega prvaka v borbah.

Nastop na svetovnem prvenstvu v 
Severni Koreji ni bil nagrajen s kola
jno, vendar je zanj pomenil veliko 
izkušnjo. Lani je postal državni prvak 
in osvojil naslov vice prvaka Evrope v 
Španiji.

Letošnje leto je bilo za Mitja in 
njegovega trenerja še bolj napeto, saj 
je Mitja prestopil iz mladinske v član
sko vrsto. Na začetku leta je osvojil 
Open Slovenija v Mariboru ter stopil 
v boj za mesto v reprezentanci. Svoj 
nastop na EP 2002 je potrdil z 
naslovom državnega prvaka v Celju. 
Na evropskem prvenstvu se je zbralo 
več kot 400 tekmovalcev iz 35 držav. 
Pred odhodom na evropsko prven
stvo sta Simon in Mitja napovedovala 
le, da bo Mitja dal vse od sebe. V 
prvem krogu je bil prost, v drugem 
pa je bil njegov nasprotnik preko dva 
metra visoki Jugoslovan. Na koncu je 
slavil Mitja. Zatem je premagal pred
stavnika Anglije in ob tem staknil 
manjšo rano na glavi. V polfinalu je 
premagal hrvaškega državnega prva
ka, v finalu pa je bil Rus Ivanov 
premočan, po besedah Jana je zma
gal predvsem zaradi izjemne hitrosti. 
Thdi srebrna medalja oziroma naslov 
vice prvaka Evrope je izjemen uspeh 
za tako mladega tekmovalca in 
braslovški klub.

T. Tavčar

S kolesom na Čreto
Ob prazniku občine Vransko je 

Planinsko društvo Vransko pripravi
lo tretji rekreativni kolesarski vzpon 
na Čreto. Na startu v trgu Vransko se 
je zbralo približno sto kolesarjev, ki 
so se podah na 8,6 km dolgo pot s 
581 m višinske razlike. Najprej jih je

pozdravil predsednik planinskega 
društva Anton Ferme, nato pa župan 
Franc Sušnik, ki se je kasneje 
pridružil množici kolesarjev. Skozi 
trg so vzpon na Čreto pričeli znani 
Vranšani na starih kolesih, ki so 
vzbudila vehko zanimanje. T. T.

O ldtim erji na startu
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M ade Žalčanke državne prvakinje
V telovadnici I. osnovne šole 

Žalec je bil v odlični organizaci
ji Ženskega rokometnega kluba 
Žalec finalni turnir državnega 
prvenstva v rokometu za 
mladinke, letnik ‘82, na 
katerem so nastopile štiri 
ekipe.

V polfinalnih tekmah so Žalčanke 
premagale Jelovico z 19:17 (polčas 8 
: 7). Srečanje so pričele odlično, 
vodile z 8 : 3, ob koncu pa so se 
morale za zmago krepko potruditi. V 
drugi polfinalni tekmi so igralke 
Olimpije po pričakovanju premagale 
ekipo Zagorja ob Savi z 29 : 24. V

tekmi za tretje mesto sta se nato 
pomerili ekipi Jelovice in Zagorja. 
Kljub visokemu vodstvu Jelovice v 
prvem polčasu (17:8), se je srečanje 
ob koncu končalo 28: 23. V finalu sta 
se pomerili ekipi Žalca in Olimpije.

Žalčanke so finalno srečanje 
pričele dobro, v 5. minuti povedle s 4 
: 2, v nadaljevanju pa so se razigrale 
mlade igralke Obmpije, prevzele 
pobudo in povedle z 10:6. Domačink 
to ni zmedlo in ob koncu polčasa so 
gostje vodile le za en gol. Uidi v 
drugem delu je bilo srečanje 
izenačeno, ob koncu pa so Žalčanke 
povedle za 3 gole in srečanje odločile

v svojo korist z rezultatom 21:19- 
Končni vrstni red je bil: 1. Žalec, 2. 

Olimpija, 3. Jelovica, 4. Zagorje ob 
Savi. Trenerji so za najboljšo igralko 
proglasih Majo Breznik 0elovica), za 
najboljšo vratarko Mišo Marinček 
(Žalec), največ zadetkov pa je dosegla 
Jasna Medvešček - 21 (Zagorje ob 
Savi).

Žalski župan Lojze Posedel je za 
državne prvakinje in vodstvo kluba 
pripravil sprejem ter mlade 
rokometašice nagradil s knjižnimi 
nagradami.

T. Tavčar

Žalska ekipa: od leve proti desni stojijo: sekretar Roman Jaušovec, Nadja Pavlič, Barbara Bobinac, Alja Pristovšek, Nataša 
Zazijal, Nina Potočnik, Danica Jukič, Maša Ribič, Valentina Zimberi, Biljana Čulibrk, Miša Marinček, predsednik Boštjan 
Ribič in športni direktor Iztok Ščurek, čepijo: tehnični vodja Vincenc Pristovšek, fizioterapevt Jani Pristovšek, Hana 
Kladivnik, Daša Breznikar, Neli Irman, Katja Čerenjak, trener Bojan Vogler in Bojan Šeško.

Ekipa veteranske reprezentance in glasbenikov z  županom občine Vransko Francem Sušnikom med pozdravnim go
vorom.

Na Vranskem tudi pečeni vol
Nogometni klub Vransko je 

pod pokroviteljstvom INDE 
Vransko in ob pomoči neutrud
nega nogometnega delavca 
Stojana Goloba ob občinskem 
prazniku pripravil nogometno 
popoldne Slovenija gre naprej. 
Prireditev so popestrili z glasbo 
in nagradnimi igrami. Člani so 
si lahko privoščili pečenega 
vola, dobiček pa so namenili 
vzgoji najmlajših nogometašev.

Ta dan se je na Vranskem zbralo 
veliko nogometašev in glasbenikov. 
Vrhunec je bila tekma med reprezen

tanco Slovenije ‘91, nogometaši, ki so 
slovenski nogomet prvi predstavib 
Evropi, in selekcijo Vransko 2000, 
sestavljeno iz gostov, prvoligaških 
igralcev, posvečena pa je bila 
spominu na nekdanjega reprezentan
ta Matjaža Cvikla. Zmagah so 
“reprezentanti” s 5 : 1. Prvo ime 
tekme je bil direktor Hita Gorice 
Sandi Valentič, ki je dosegel tri gole. 
Po en zadetek za zmagovalce sta 
dosegla Štefan Škaper in Dušan Kosič, 
za “domače” pa Tonči Žlogar. Da je še 
vedno izjemno spreten z žogo, je 
dokazal veteran Vili Ameršek, ki je

dvakrat zatresel vrata nasprotnikove 
ekipe, po enkrat pa so bili uspešni 
Prašnikar, Bajc, Prelogar in Jarc.

V uvodni tekmi mladih do 14 let sta 
se Vransko in Factor Ježica razšla z 
neodločenim rezultatom 1 : 1 .  
Zadovoljni so bili vsi. 22 
naraščajnikov je za prikazane 
nogometne veščine dobilo značko 
nogometaša, z izkupičkom od prired
itve pa bodo poleti obiskovati šolo 
nogometa in se kopah v Medijskih 
Toplicah.

T. Tavčar

Velik uspeh planincev 
dveh dolin

Na slovenskem planinskem 
orientacijskem tekmovanju 
(SPOT), ki je bilo 18. in 19. 
maja 2002 na Koroškem, so 
ekipe planinskih društev iz 
Savinjske in Šaleške doline 
dosegle dobre uvrstitve.

V kategoriji A, v kateri nastopajo 
učenci do 6. razreda OŠ, je tekmova
lo 14 ekip. Rezultati: 1. PD Maribor - 
matica, 2. PD Velenje in 3. PD 
Dobrovlje Braslovče. Starejši 
osnovnošolci iz PD Vransko so biti 
nepremagljivi v kategoriji B, v kateri 
je tekmovalo 15 ekip.

V mladinski kategoriji C je ekipa 
PD Šoštanj v konkurenci 12 ekip za
sedla 1. mesto. Zmaga v kategoriji 
starejših članov je pripadla ekipi PD 
Dobrovlje-Braslovče, 2. mesto pa 
ekipi PD Gornji Grad.

Posebnost orientacijskega tek
movanje je, da v svoji kategoriji 
nastopajo tudi družine. Ekipa PD 
Vinska Gora je v tej kategoriji med 9- 
ekipami skupaj z ekipo PD Ruše za
sedla 1. mesto.

V lažji odprti kategoriji je sodelo

vala ekipa PD Velenje, ki je med 9- 
ekipami zasedla drugo mesto. Za njo 
se je uvrstila ekipa iz PD Zabukovica.

Za uvrstitev na SPOT je potrebna 
predhodna udeležba na področnih 
planinskih orientacijskih tekmovan
jih, na katerih je potrebno doseči 
prvo ah drugo mesto v svoji kategori
ji. Tako SPOT predstavlja zbirališče 
najboljših ekip iz osmih področnih hg 
iz vse Slovenije. Na letošnjem tek
movanju je tekmovalo skupno 74 
ekip ah preko 300 tekmovalcev, med 
katerimi je bila velika konkurenca in 
razhke med ekipami zelo male. 
Tekmovanje, ki je potekalo na 
področju med Mežico in Ivarčkim 
jezerom, so organizirati mladinski 
odseki s Koroške.

Planinska društva iz Savinjske in 
Šaleške dotine so na tekmovanju 
dokazala, da je planinska orientacija 
na tem področju zelo razvita in da 
premore veliko dobrih tekmovalcev. 
Izmed šestih naslovov državnih 
prvakov so kar štirje odšli v Šaleško 
oz. Savinjsko dolino.

Bojan Rotovnik

Odlični žalski balinisti 
v Rogaški Slatini

V Rogaški Slatini je bilo prvenstvo 
Šaleške območne balinarske zveze v 
dvojicah, na katerem je nastopilo 
šestnajst dvojic. Prvo mesto sta osvo
jila par Lotiš Kutič in Stanko Golubič. 
Pri mladincih posamezno je Danijel 
Ivšič osvojil tretje mesto, njegov 
klubski kolega Tadej Marin pa je bil

četrti. Oba sta se tako uvrstila na 
državno prvenstvo. Uspešno pa so v 
območni balinarski ligi nastopoli 
balinarji Žalca. V 1. kolu so v 
Rogaški Slatini premagati istoimen
sko ekipo 16 : 8, v 2. kolu pa doma 
igrali neodločeno z ekipo TAM 
Maribor 12:12. T. Tavčar

Državne prvenstvo republike Slovenije

Skoraj najhitrejša
Preboldčan Marko Jager in 

njegov sovoznik Kristjan Arh 
sta konec aprila tekmovala na 
raUy-ju Idrija v Mobi pokalu in 
osvojila 2. mesto. Na raUy-ju 
Saturnus v okolici Kopra sta ta 
uspeh dopolnila s tretjim 
mestom.

Marko in Kristjan tekmujeta na

avtomobilističnih dirkah v sklopu 
državnega prvenstva. Marko vozi 
škodo fabio, ki jo je dobil na podla
gi svojih rezultatov iz prejšnje tek
movalne sezone kot najboljši član 
Petrol recinga v Seicento pokalu. 
Naslednja dirka, ki se je bosta 
udeležila, bo Ina Croatia 15. junija v 
Zagrebu. K. R. Foto: Jager

Vodi ekipa Prebolda
Športno društvo Savinja 2000 iz Ločice pri Polzeli se je odločilo 

k sodelovanju pritegniti še več sosednjih košarkarskih ekip in 
pripravilo košarkarsko ligo, v kateri je nastopilo 7 ekip.

Rezultati 1. kola: Tabor ml. : Prebold 45 : 57; Prijatelji : CHIP Žalec 33 : 60, 
Savinja 2000 : Savinja 2000 ml. 41 : 36; 2. kolo: SHIP Žalec : Savinja 2000 ml. 
44 : 34, Tabor ml. : Prijatelji 58:42, Prebold : Parižlje 40 : 33; 3. kolo: Parižlje 
: Prijatelji 54 : 51, Savinja 2000 : Prebold 39 : 44, Tabor ml. : CHIP Žalec 47 : 
40.

Lestvica po 3- kolu:
Prebold 3 3 0 141 : 117 6 +24
CHIP Žalec 3 2 1 144: 114 5 +30
Tabor ml. 3 2 1 150: 139 5 + 11
Savinja 2000 2 1 1 80:80 3 0
Parižlje 2 1 1 87:91 3 -4
Prijatelji 3 0 3 126: 172 3 -46
Savinja 2000 ml. 2 0 2 70:85 2 -15

T. T.

Mali talent z nogometno 
reprezentanco Slovenije

Sicer dokaj prazne tribune beži
grajskega stadiona smo na sobotnem 
popoldanskem treningu nogometne 
reprezentance Slovenije, pred 
odhodom na svetovno prvenstvo v 
Južno Korejo in na Japonsko, napol
niti in z veselim otroškim direndajem 
popestriti otroci športne šole Mati 
talent.

“Biti ste zelo simpatični,” nam je

po končanem treningu dejal selektor 
Srečko Katanec. Petdeset otrok 
športne šole Mati talent, oblečenih v 
navijaške drese svojih idolov in 
opremljeni z drugimi rekviziti, se je 
navduševalo nad potezami nogomet
nih mojstrov, na koncu pa smo se vsi 
tudi fotografirali za spomin na 
srečanje.

M. K.

Športna šola 
“Mali talent”

Športno-počitniško varstvo 
bo potekalo v športnem taboru 
Športne unije Slovenije v 
Mozirju. Tabor se nahaja v 
neposredni bližini Mozirskega 
gaja in je zelo primeren za zaba
vo, igro in športno preživljanje 
prostega časa. Namenjen je 
otrokom od 1. do 4. razreda 
osnovnih šol.

Predvideni termini so: prvi 
termin od 1. do 5. julija 2002, drugi 
od 15. do 19- julija, tretji od 29. juli
ja do 2. avgusta in četrti termin od 
19- do 23. avgusta 2002. Cena za pet 
dni znaša 16.990 SIT in vključuje

avtobusni prevoz, kosilo, pijačo, 
sadje in strokovno varstvo.

V športni šoti Mati talent smo ljud
je, ki si želimo drugačnosti, dobre 
volje in veliko športa. Strokovnosti 
nam ne manjka in naša želja je, da bi 
otroci prosti čas med počitnicami 
preživeti kar se da aktivno. Spremlje
valci v taboru bodo študentke in 
študentje primernih smeri, koordina
tor del pa bo profesor športne vzgoje. 
Strokovno sodelujemo tudi z ZŠD 
občine Žalec.

Za informacije pokličite na 
GSM 041 353 051 (Marko).

ATLETSKI KLUB ŽALEC organizira razgovor z vsemi, 
ki se želijo vključiti v sekcijo veteranov 
in so pripravljeni izvajati rekreativno 

ali tekmovalno atletsko dejavnost.
Razgovor bo četrtek, 6. junija 2002, ob 19. uri v prostorih 

atletskega kluba Žalec (pri stadionu).
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V a b ilo  -  o b v e s t i l o !  Vse, ki menite, da imate sami, vaši svojci ali 
prijatelji težave z alkoholno zasvojenostjo, vabimo na srečanja Anonimnih 
Alkoholikov (AA) v Žalcu, ki potekajo vsako sredo ob 19. uri na Levstikovi 
15 (bivši notariat - nasproti Sodišča). Vse informacije pa posredujemo po 
dežurnem anonimnem telefonu 031 802 710 vse dni, vse ure. Vedite: Biti 
bolan ni sramotno - nič storiti zoper to pa! Pričakujemo vas! M  Žalec

Roman Brslez
pekarna - slaščičarna - trgovina 
Vransko 17, 3305 Vransko

Pekarna in trgovina Vransko, tel.: 703 30 30; trgovina Žalec 710 23 70; slaščičar
na Žalec 710 23 71 ; Pekama Velenje 58712  11 ; trgovina Griže 571 80 22; slašči
čarna Petrovče 570 79 30; trgovina Ostrožno 547 26 30; trgovina Vrbje 710 31 83.

Zvestoba pekarne in trgovine 

naša je podoba, 

kdor pri nas kupuje, 

dobro načrtuje.

SPOŠTOVANI KUPCI!
M esec m aj se  poslav lja , p rihaja  pa junij in z njim  čas , ko  bom o z a k o 
rakali v  po le tne  dni, ko  si bo m o privoščili oddih in k opan je  v  m orju, 
jezerih , bazenih  in na  drug ih  osvežujočih  m estih . S veži in spočiti 
bom o lahko  kos novim  delovn im  obveznostim  in napo ro m  te r  polni 
novih ho ten j in že lja . D a bi bili ti dnevi še  prijetnejši, s e  bom o po svo
jih  m očeh  z a  vas po tru d ili tu d i v  našem  kolektivu . K o s e  bo ste  m udili 
v  bližini kate rega  od  naših  lokalov, se og lasite  in si p rivošč ite  kaj iz 
našega p ro izvo dnega p rog ram a. Tudi to  vam  bo d a lo  m o č  in energ i
jo , p redvsem  pa vas  spom nilo  na naše geslo Z v e s to b a  se  nagraju je, 
ki je  naše in vaše za d o v o ljs tvo  in ki ga bom o tud i le tos  sredi po letja  
potrdili na naši skupni trad ic ion aln i zabav i v okviru  V ranskih  po le t
nih večerov. V  v ese lje  n a m  je , da vas od 20. m aja  d a lje  lahko p o 
vab im o v našo novo trgov in o , ki sm o jo  odprli v  Z a g o rju . Č e  se boste  
m udili v  te m  kraju , nas  ob iščite . Že  seda j pa vas v ab im o  na Poletne  
večere  na Vransko , k je r b o  znova ze lo  pestro  in vese lo .

N E  P O Z A B I T E !
Z V E S T O B A  S E  N A G R A J U J E .

_____ Kolektiv prijaznih ljudi BRGLEZ

SERVIS GOSPODINJSKIH APARATOV
Anton KITEK, s. p., Kasaze 107/g, Petrovče 

Tel.: 03/714 01 16,
632 660, 041 767 862, 031 632 660

P O P R A V I L A :
- pralnih strojev
- štedilnikov
- sušilnih strojev
- zam rzovalnikov

GSM: 041

□

P is m a  b r a lc e v

Društvo Ptica v boju 
proti zasvojenosti

Mamila so v mladi slovenski državi 
postala že popolnoma vsakdanja stvar. 
Dobiš jih že za vsakim vogalom. Pred 
osnovnimi šolami pa jih “dilerji” 
ponujajo celo po reklamnih cenah. 
Prve odmerke dobiš zastonj. In potem 
ni čudno, da nenadoma opaziš, da se 
“ta mal “ ali “ta mala” doma čudno 
obnaša. Še večji šok pa starši doživijo 
ob spoznanju, da je njihov otrok “na 
igli”, ali povedano po domače, da si v 
žilo vbrizgava vse mogoče snovi, od 
zdrobljenih tablet proti bolečinam, 
amfetaminov do heroina. In to se 
mora zgoditi ravno našemu... Kaj pa 
bodo sosedje rekli?

Vendar pa ni vsaka juha tako 
vroča, kot se skuha. Mogoče mule z 
drogo samo expeiimentira, to počne 
iz radovednosti, se s tem skuša pri
bližati ljubljeni osebi, želi biti 
enakovreden nekaterim svojim pri
jateljem, ah pa je to preprosto” kul”. 
Taki ponavadi ob ustrezni pomoči v 80 
% odnehajo. Bolj nevarna zadeva 
postane takrat, ko mladi posežejo po 
mamilih zaradi tega, ker ne poznajo 
drugega izhoda iz zapletenih življen
jskih situacij in si brez njih enostavno 
ne morejo več predstavljati življenja. 
Okolica pa to ali prepozno spozna, si 
pred tem dejstvom enostavno zatiska 
oči, ali pa enostavno ne more 
razumeti, kaj se dogaja. Mlad človek 
pa tako obupno potrebuje pomoč!

Kam torej po pomoč? V naši državi 
se s tem ukvarjata dve skupini organi
zacij, vladne in nevladne. Jedro vlad
nih organizacij tvori tako imenovani 
“Metadonski program” pod okriljem 
Ministrstva za zdravstvo Republike 
Slovenije, nevladne organizacije pa so 
razna združenja civilne družbe, ki v 
svojih programih temeljijo bolj na

V SAM-u NISI NIKOLI SAM!

VSE ZA GRADNJO  
IN OBNOVO Sftt

NOVO - NOVO - NOVO - NOVO
V prenovljeni trgovini SAM v Latkovi vasi vam nudimo

V S E  Z A  V A Š  V R T

• vrtičkarsko in kmetijsko ročno orodje
• zemlja in gnojila
• semena
• cvetlični lončki
• ograjni sistemi CAVATORTA

N A  O D D E L K U  K E R A M IK E

• talne in stenske obloge
• laminati, parketi
• kopalniški bloki

Z A  H IŠ N E G A  M O J S T R A

• električno ročno orodje
• BOD, DEWALT, ISKRA
• ročno orodje UNIOR
• pleskarsko orodje
• vijaki in okovje

IN  Š E  M N O G O  V E Č

• stavbno pohištvo
• razširjen program barv in lakov
• elektro in vodovodne inštalacije

AKCIJSKE CENE strešnih kritin TON DACH, CREATON 
UGODNE CENE KRITINE BRAMAC in AKCIJSKE CENE KERAMIKE

Dostava na dom, ugodni krediti.

T r g o v in e  z  g r a d b e n i m i  m a t e r ia l i
Latkova vas 84, 3312 Prebold, tel.: 03 570 22 50, 03 570 22 53, faks: 570 22 51

N A  E N E M  M E S T U  V A M  
N U D IM O  V S E  - O D  

T E M E L J E V  D O  ST R E H E :
betonske in opečne 
zidake, armaturne 

mreže, betonsko železo, 
cement, apno, malte, 

hidro in termo izolacije, 
betonsko galanterijo, 

barve, lake in premaze, 
keramiko, fasade in 

fasadne sisteme, stavbno 
pohištvo, vse vrste kritin, 

orodje ter opremo za 
gradbeništvo in še 

mnogo več.
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socialnem delu, skupinah za samopo
moč, preventivi, izobraževanju, 
pomoči posameznikom in na različnih 
prostočasnih dejavnostnih.

Ena izmed takih nevladnih organi
zacij, in doslej edina, ki že skoraj štiri 
leta deluje na področju Zasavja, je 
Ptica - Društvo za mlade Zasavje. 
Sedež ima v Hrastniku, Novi dom 4, 
podružnico pa v Trbovljah na Trgu 
revolucije 28. Na telefonski številki 03 
564 69 70 ah pa osebno lahko dobijo 
vsi üsü, ki imajo težave z zasvojenostjo 
ah zasvojenci, osnovne informacije o 
tem, kako rešiti svoj problem. Če želi
jo, jih potem aktivisti društva usmeri
jo v svoje programe svetovanja ah pa 
jim svetujejo kakšno drugo obliko 
pomoči. Lani in v začetku letošnjega 
leta je v tej svetovalni pisarni iskalo 
pomoč preko 20 zasvojencev in nji
hovih staršev s širšega zasavskega 
področja in delno tudi s področja 
Spodnje Savinjske doline.

Zasvojencem, ki so pokazali voljo 
in veliko odločnost prenehati z jeman
jem nedovoljenih drog, pa je društvo 
pokazalo pot v Zdravstveni dom Nova 
Gorica k priznanemu strokovnjaku dr. 
Vihju Ščuki na poseben program 
razstrupljevanja telesa, tako imeno
vano “detoksikacijo”, ki je osnovni 
pogoj za življenje brez nedovoljenih 
drog. Takšnih zasvojencev, ki so bik s 
pomočjo društva Ptica na tem progra
mu, je bilo zadnje pol leta že sedem in 
večini izmed se je posrečilo, da so 
začeh novo življenje brez drog.

Že staro reklo pravi, da je bolje 
preprečevati kot zdraviti. In tudi tega 
dejstva se v društvu močno zavedajo. 
Tako so konec lanskega leta in v 
začetku letošnjega s pomočjo svojih 
zunanjih sodelavcev izvedli niz preda
vanj o pasteh droge in alkoholizma za 
starše in učitelje na osnovni šoh Ivana 
Cankarja in Srednji tehniški šoh v 
Trbovljah. Predavanja je sofinancirala 
občina Trbovlje. Na Srednji šoh 
Zagorje pa so člani društva skupaj z 
učitelji in dijaki pripravili in izvedli 
okroglo mizo o alkoholizmu. V okviru 
društva delujejo tudi otroške delavnice 
in skupina za kreativno preživljanje 
prostega časa.

Žal pa se društvo kot nevladna 
organizacija otepa s pomanjkanjem 
denarja za svoje programe socialne 
rehabilitacije vsakega posameznika, 
kajti do sedaj večino denarja, ki ga 
država nameni za preprečevanje in 
zdravljenje zasvojenosti, dobi meta
donski program, ki pa kljub temu ne 
zmore opraviti vsega. Problem zasvo
jenosti je enostavno prevehk. 
Poizkušati nekoga odvrniti od mamil 
brez angažiranja širše družbe je jalov 
posel in stran vržen denar. Pa ga je 
lahko še toliko.

Milko Plahuta

Zahvala za pom oč

Pregovor pravi, da prijatelja spoz
naš v nesreči, prav tako spoznaš sose
da, znanca in neznanca. Nesreča ne 
počiva. Požar naju je prizadel v 
četrtek, 28. februarja 2002, ki je v 
jutranjih urah zajel delavnico v Lokah. 
Ob tej nesreči sva spoznala, da v naši 
občini Tabor obstajajo predvsem 
samo dobri ljudje.

Posebno se morava zahvaliti pros
tovoljnim gasilskim društvom Loke, 
Ojstriška vas-Tabor, Kapla-Pondor, 
podjetju Zepter Slovenka, trgovini 
Vošnjak iz Šempetra, stanovalcem 
Trebinjske 13 iz Ljubljane ter vsem 
občankam in občanom občine Tabor, 
ki so med prvimi nudili materialno in 
finančno pomoč.

Iskrena hvala vsem.
Ivica Lipovec in Vojko Vranič

Dom Nine Pokorn na 
evropskem prvenstvu
Stanovalec doma Tonček 

Šalamon je na Specialni olimpi
jadi v disciplini plavanja osvojil 
bronasto medaljo.

V mesecu marcu smo izvedeli, da se 
bo Tonček Šalamon udeležil plavalne
ga mitinga v okviru Specialne 
olimpiade v Monacu. Bih smo pre
senečeni in veseh in hitro je bilo 
potrebno pričeti s trdim delom. 
Tonček je nekaj dni v spremstvu tre
nerjev v športno-rekreacijskem centru 
Golovec prizadevno vadil, iz dneva v 
dan dosegal boljše rezultate, 10. apri
la pa je z ostalo skupino krenil na 
dolgo pot. Prvi dan v Monacu je bil 
namenjen kvalifikacijam in otvoritvi

iger, drugi dan so potekala tekmovan
ja in popoldan ogled znamenitosti te 
kneževine, tretji dan pa so se vsi 
veselih vrnitve v Slovenijo. Vse dni 
Tončkove odsotnosti je med nami, ki 
smo ga čakali doma, v Domu Nine 
Pokorn Grmovje, vladala prijetna 
napetost, ki je 15. aprila dosegla 
vrhunec. Naš plavalec se je namreč 
vrnil z bronasto medaljo. Vsi smo bili 
zelo veseh, ne samo zaradi medalje, 
ampak predvsem zato, ker je Tonček s 
ponosom in uspešno zastopal naš 
dom. Zato še enkrat velja: “Čestitamo 
Tonček!”

Novinarsko-debatni krožek 
Doma Nine Pokorn Grmovje

Drugi iz  leve proti desni je  Tonček z  bronasto medaljo

vabi vse ljubitelje lokostrelstva 
na ogled lokostrelske tekme, 
ki velja za slovenski pokal. 

Tekma bo v soboto, 8. junija 2002, 
ob 10. uri v Športnem parku v Žalcu.

Oglejte si mojstre tega lepega športa, 
med njimi tudi

svetovnega prvaka in rekorderja.

Podjetje za inženiring, trženje, gostinstvo in turizem, Reška cesta 27, 3312 Prebold

tel.: 03 / 705 30 12, faks: 03 / 705 30 13, GSM: 041 678 775

Lastnosti 

širok plaič

Globoki utori 

Radialna konstrukcija

TUDI NA DOM
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Če imaš prijatelje na 
Madžarskem,...

Vesna Ocvirk

Bodi zvezda

Že dolgo smo vedeli za odhod 
na Madžarsko. Veselili smo se, 
da bomo ponovno videli svoje 
prijatelje in spoznali nove. 
Zanje smo pripravili krajši 
program. Zadnji dnevi pred 
odhodom so bili res naporni. 
Vaje za to in ono so si kar 
sledile.

Poslovili smo se od sošolcev, 
staršev in učiteljev in tako se je 
začela pot. Sploh ni bilo tako 
naporno, na avtobusu smo si izmen
javah svoje občutke. Imeb smo kar 
nekaj postankov. Naš prvi cilj je bil 
ogled Blatnega jezera. Čeprav smo 
vedeb za njegovo vebkost, smo bili 
presenečeni, pozitivno in negativno. 
Pozitivno zato, ker si res prisluži ime 
“Madžarsko morje”, negabvno pa 
zato, ker je res “blatno jezero”. 
Napravih smo kar nekaj posnetkov in 
se hitro odpravik naprej, kajb čakal 
nas je še lep del pob. Končno smo 
prispek v Kesckemet. Vsi so nas že 
čakak v šolski jedilnici, saj smo 
prispek z zamudo. Med nami in gosk 
je vladalo napeto vzdušje. Zelo hitro 
smo spet sedek, eni pri novih in 
drugi pri starih prijateljih in njihovih 
družinah.

Zjutraj smo komaj čakak, da se 
vidimo in da si povemo vse, kar smo 
doživek zvečer. Zelo smo bik vesek, 
da lahko govorimo v svojem jeziku.

Ta dan smo si najprej ogledah 
program njihove šole, to so bik pred
vsem plesi in nekaj športa. Sledil je 
judo in spopadk so se judoisb in 
judoistke. Pri programu naše šole 
smo predstavih državo, dokno, kraj 
in šolo. Predstavljah smo se v treh 
jezikih: slovenščini, angleščini in 
madžarščini. Folklora, ki se je pred
stavila z venčkom naših narodnih 
plesov, in izrazni ples v vlogi klovnov 
sta pusbla prav poseben pečat.

Nekaterim je že prav pošteno 
krulilo v želodcu in še sreča, da je 
bilo na vrsh kosilo. Glavno vlogo 
popoldneva so imek nogometaši. 
Navijah smo in peli kot našim 
reprezentančnim nogometašem. Žal 
jim sreča ni bila preveč naklonjena, 
čeprav so se zelo trudik. Dobik so 
pokal za osvojeno drugo mesto in 
vsak svojo medaljo. Kot zadnjo skup

no stvar v tem dnevu smo si ogledah 
mesto in njegove značilnosb. Mesto 
Kescemet se širi okrog razkčnih 
cerkva. Je staro in kulturno mesto, 
kar pove tudi izgled stavb.

Družine gosbteljice so nas odpel
jale vsaka po svoje in sploh ni bilo 
slabo.

Narodni park Pušča je eden od 
mnogih na Madžarskem. Ker je bil v 
naši bkžini, smo se odpravik tja. Še 
prej smo se ustavik v mestu, kjer 
imajo stavbo, v kateri so predstav
ljeni vsi narodni parki. Vekko je 
najrazkčnejših Živah, rastlin, pokra
jin in načinov življenja.

V Pušči so uporabljak vekko stro
jev in tudi te smo videk. Na kosilu v 
značilni madžarski gostilni smo jedk 
madžarski golaž in palačinke. Igrah 
so nam cigani, s katerimi Madžari 
živijo v strpnosh.

Predstava s konji je bila zelo za
nimiva. Biči so pokah po zraku in 
konji so izgledah zelo elegantno. 
Pribkžno sto metrov stran imajo 
nekaj prašičev, ki imajo pribkžno 
deset cenbmetrov maščobe. S tem je 
bil ta izlet končan.

Ker še ura ni bila pozna, so nas 
družine peljale v nakupovalne cen
tre, restavracije... V enem od teh 
nakupovalnih centrov smo se 
srečevak na vsakem koraku.

To je bil zadnji večer. Nekateri so 
bik vesek odhoda domov, spet drugi 
pa so se tako navezah na družine, da 
bi na Madžarskem ostak še dlje časa.

Počasi smo se začek zbirah pred 
šolo in nismo in nismo hotek na 
avtobus. Za kratek čas smo posedk v 
jedilnico, kjer so nam podarili 
brošuro njihove šole in kraja, majico 
ter “madžarsko” čokolado. Ko smo 
se poslavljak, so nekateri tudi jokak, 
mahak smo, avtobus je zaprl vrata in 
odpeljak smo se.

Pred šolo so bik naši starši, odpel
jak smo se domov in življenje je spet 
steklo po ustaljenih tirnicah.

Ugotovik smo, da je lepo potovab, 
si pridobib znanje, prijatelje, raz
gledanost, spomine in spoznati 
drugačen način življenja.

Petra Hlačar, novinarski krožek 
OŠ Griže

Če ste na Kanalu A spremljali 
tekmovanje za izbor Pop Stars, 
skupino treh deklet in dveh 
fantov, ki bo v naslednjem letu 
posnela svojo zgoščenko, ste 
lahko na malih ekranih 
zasledili tudi Žalčanko Vesno 
Ocvirk, ki se je uvrstila med 15 
najboljših. Četrtošolka 1. 
Gimnazije v Celju je opisala 
dogodivščino z izbora kot 
neponovljivo in zaželela veliko 
sreče vsem zmagovalcem.

“V skupino nisem prišla zato, ker 
se ne znam pretvarjab. Ne morem bib 
nekaj, kar mi nekdo reče, da naj 
bom.”

Vesna je že v drugem razredu 
osnovne šole začela sodelovab pri 
pevskem zboru, sledila je glasbena 
šola, kjer je igrala na sinbseizer, nekaj 
časa pa je tudi plesala pri celjskem 
Forumu. Zadnjih 6 let pridno trenira 
karate in jujitsu, po končam maturi 
pa si žek študirab pravo ak poktologi- 
jo. “Na izboru sem zapela pesem, ki 
sem jo sama napisala in uglasbila. 
Pesmi zelo rada pišem, še posebej 
zlahka nastane pesem, če se mi 
pripeh kaj prelomnega,” je razkrila 
Vesna in dodala, da jo je žirija na 
izboru prosila, če bi jim svojo pesem 
prodala za Pop Stars skupino, a je 
odklonila.

Vesna pravi, da se na začetku sploh 
ni nameravala udeležbi tekmovanja. 
“Po poskusni maturi sem v celjskem 
Staknu srečala sošolko, ki mi je ome
nila, da je v Celju avdicija za Pop 
Stars. Iz radovednosb sem šla pogle
dat, zapela pesem Tony Braxton 
(Unbreak my heart) in prišla v drugi

krog. V drugem krogu sem zapela 
pesem Pour que m m 'aime encore 
Celine Dion in že je bil čas za avdicijo 
v Ljubljani,” je opisala Vesna. “Poleg 
plesanja in petja smo morah vsi tek
movalci opraviti osebnostni intervju s 
člani žirije in posebne psihološke 
teste, pri katerih smo s sestavljanjem 
puzzel dokazovak, da se znamo prila- 
gajab skupini, ne pa samo ukazovab. 
Moram priznab, da se je naša skupina 
odrezala najslabše. Sledil je še psiho
loški test preizkušanja samozavesb, ki 
me je dodobra prestrašil, saj so nas 
sotekmovalci morah ujeb pri padanju 
z enega metra in pol.”

Po Vesninem mnenju je bila žirija 
pozorna na petje, ples, videz in kariz
mo tekmovalcev, nikomur od tek
movalcem pa niso povedak, kaj točno 
iščejo in zaradi česa naj ne bi ustreza- 
k enemu izmed članov Pop Stars 
skupine. “Niso mi povedak razloga, 
zakaj nisem prišla v skupino pebh, 
ker sem enostavno že sama vedela, da 
ne spadam tja. Ne znam se pretvarjab, 
pa tudi občutek imam, da bodo 
izbranci zapadk v povprečno sloven
sko glasbeno sceno, kot je na primer 
Sebastjan, tega pa sama ne bi želela 
počeh,” je dodala Vesna.

Po naporni preizkušnji Vesna ne 
obupuje, ker ni prišla v izbor petih 
naj, saj sta jo na izboru opazila pro
ducenta glasbene založbe Menart in 
Santana, tako da se ji obeta avdicija za 
spremljevalni vokal pri Janu 
Plestenjaku ak pa pogodba za 
samostojno zgoščenko pri založbi 
Menart. Vsaka izkušnja je torej za 
nekaj dobra.

Emina Mešič

marginalija
tiskarna * desing e www * dtp

Drešinja vas 49, 3301 Petrovče, tel.: 713 10 80, fax; 714 01 44

Prva obletnica ŽMC-a
Mlade in tiste v malo manj 

rosnih letih je dodobra ogrel

P A P IR N IC A
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Z  V A M I  

Ž E  D E S E T O  

L E T O .

PAPIRNICA LAN ŽE DESETO LETO ZAPORED OMOGOČA VAŠEMU ŠOLARJU:

PREDNAROČILA OSNOVNIH IN SREDNJEŠOLSKIH UČBENIKOV 
TER DELOVNIH ZVEZKOV,

SPREJEMANJE UČBENIKOV V KOMISIJSKO PRODAJO,

UGODNE CENE KVALITETNIH ŠOLSKIH POTREBŠČIN,

UGODNE CENE ŠOLSKIH TORBIC,

AKCIJSKO PRODAJO ZVEZKOV,

MOŽNOST OBROČNEGA ODPLAČEVANJA.

O B IŠ Č IT E  N A S  IN  SE  P R E P R IČ A J T E !

koncert skupine The Drinkers, 
ki ga je organiziral Žalski 
mladinski center ob svoji prvi 
obletnici. Zbrane na žalskem 
štadionu sta poleg skupine The 
drinkers zabavali tudi pred- 
skupini Dolly Bell in 
Xanthocroid, gostje iz organi
zacije Z glavo na zabavo pa so 
pripravili igro Šofer ne jezi se, 
katere zmagovalci so prejeli 
200 praktičnih nagrad.

Na zabavi so bili za pijačo 
zadolženi člani Študentskega kluba 
Žalec, ki so “žejnim” ob potešitvi 
žeje obenem delili kupončke za 
sodelovanje v omenjeni nagradni 
igri. Člani organizacije Z glavo na 
zabavo so ŽMC-u za rojstni dan 
posvetih rap skladbo, The Drinkers 
pa so pubkko šokirah z motorno 
žago kot spremljevalnim vokalom. 
Skratka, žur do jutranjih ur.

E. M.

“V Študentskem klubu
V

Žalec ni problemov”
Gregor Audič, predsednik 

Študentskega kluba Žalec (ŠKŽ), 
je demantiral izjavo iz prejšnje 
številke Utripa Savinjske doline, 
da so se tudi v ŠKŽ pojavili prob
lemi. “V ŠKŽ nimamo nobenih 
problemov, saj smo na zadnji 
seji občnega zbora podali trans
parentno fiuiančno poročilo, ki 
dokazuje, da nismo v nobenem 
smislu povezani z afero pranja 
denarja v Klubu študentov 
celjske regije, ki se je zgodila 
pred nekaj meseci,” je zatrdil 
Audič.

Predsednik ŠKŽ je povedal, da je 
sicer stavba, v kateri se nahaja ŠKŽ, 
predvidena za rušenje, in sicer v tretji 
fazi gradnje bazena, zato se je že pred 
tremi leti začelo iskanje ustreznega 
večnamenskega prostora za zimsko- 
poletne prireditve v Žalcu, v katerem 
bi bila tadi pisarna za prostore ŠKŽ.

“Po drugi svetovni vojni je bilo v 
Žalcu 7 tovrstnih dvoran, tedanji 
župan pa je izjavil (pred tremi lek), da 
občina ne premore financiranja ene 
takšne dvorane. Tako smo se zado- 
voljik s prostori, ki jih imamo, in jih 
predlani tudi prenovik. Letos se mi je 
utrnila ideja, da bi se lahko mladi zbi- 
rak v stavbi stare trgovine RR, zato sem 
stopil v stik s Kranjcem iz Štu
dentskega servisa Maribor, ki je bil 
interesent, da bi stavbo odkupil. 
Povratna informacija žalske občine je 
bila, da bi občina sklenila pogodbo s 
kupcem in bi bila najemnica vseh 
prostorov, kjer bi bila večnamenska 
dvorana, pisarna ŠKŽ in Mariborskega 
študentskega servisa ter v spodnji etaži 
dnevni prostori za ŽMC, študentska 
menza, internet kavama in 4 do 5 sob 
youth hostl za študente, ki so na 
izmenjavi, skratka vse za mlade na 
enem mestu. Vse skupaj je padlo v 
vodo, ker je Romih prikrival, da ni 
samo on lastnik, ampak jih je več, zato 
je Kranjc umaknil svojo ponudbo. 
Tildi sam sem se umaknil, ker se mi 
zdi škoda moje energije za žalsko 
spletkarjenje,” je pojasnil Audič.

Audič je tudi izpostavil, da večina 
občinskih svetnikov, po njegovem 
mnenju, meče v isti koš tako ŠKŽ kot 
žalski mladinski center, zato je bilo 
morda zapisano, da ima tudi ŠKŽ 
probleme. “V ŠKŽ nimamo nobenih 
problemov, ne z občino ne s 
kakršnimi kok drugimi institucijami.

To, kar delam, miskm, da delam 
dobro. Če delam, se na napakah Uidi 
učim. Člani ŠKŽ so me že kkcak, češ, 
kakšne probleme pa imamo v ŠKŽ,” je 
Audič zavrnil očitke.

Predsednik ŠKŽ poudarja, da je 
prod združevanju ŽMC-a in ŠKŽ, nima 
pa nič proti temu, da bi si delih 
večnamensko dvorano. “Študentska 
scena mora ostati študentska,” je 
izpostavil in dodal, da študentski klub 
iz leta v leto pridobiva na številu 
članov, zato je njegova edina želja, da 
bi zadržal sedanje prostore in usposo
bil mlajšo generacijo za uspešno 
vodenje kluba po izteku svojega 
predsedniškega mandata. “Zato 
ločeno deluje skupina, ki je zadolžena 
za glasilo, posebej tista za kulturo, 
šport in prireditve, tako pridobimo na 
širini. Zavedam se, da sam ne zmorem 
vodik vsega in da potrebujem pomoč, 
tako da je vsaka ekipa strokovna na 
svojem področju, kjer prihaja do 
izmenjavanja mnenj in zato boljših 
uspehov,” je pojasnil Audič.

Načrti ŠKŽ za poletje so, po 
Audičevih besedah, sodelovanje na 
Podjetniškem forumu z lastno delavni
co o virtualni borzi in pripravo tek
movanja iz odbojke in velikega šaha, 
kino na prostem, jazz festival in ukčna 
gledakšča. Še posebej je Audič 
izpostavil projekt Festival Žalec, ki ga 
pripravlja ŠKŽ, v sklopu katerega naj 
bi v poletnih mesecih na razkčnih pri
zoriščih v Žalcu vsaka populacija našla 
nekaj zase. “Kljub temu, da občina ni 
odobrila finančnih sredstev za projekt 
Festival Žalec, smo se odločiti, da ga 
izpeljemo, saj smo si že lansko leto 
nabrati dovolj izkušenj, ko smo sami 
organizirali Žalsko noč za 5000 
obiskovalcev. Na Žalski noči name
ravamo organizirati koncert, na 
katerem bodo nastopati Predin, Rock 
Fonemi, Tabu, Six Pack Čukur ter dva 
DJ-a iz Švice in Zagreba. Ta projekt se 
bo začel v povezavi s festivalom v 
Novem Celju Kdo sem? Ak vem?, 
načrtujemo pa tudi predstavo Dober 
dan v žalski telovadnici in eno utično 
predstavo. Seveda pa bodo potekale 
tudi športne dejavnosti, kot sta 
košarka in odbojka,” je Audič pred
stavil načrte ŠKŽ za poletje in poudaril, 
da je prepričan, da je v Žalcu veliko 
ustvarjalne mladine, vendar nimajo 
kje pokazati svoje ustvarjalnosti.

Emina Mešič

Pridite v vrtec, se 
bomo skupaj igrali!

Tako so vabili svoje stare 
starše vnučki, ki obiskujejo 
vrtec na Polzeli. Skupaj z babi
cami in dedki so se igrali, izde
lovali lutke, rožice iz papirja, 
risali, se pogovarjali in tako 
preživeli prijetno dopoldne.

V vrtcu se zavedamo pomembnos
ti odnosa med otrokom in njegovimi 
starši. Izjemno pomembna naloga 
vrtca je sodelovanje s starši. Mnogi 
zaradi prezaposlenosti težko prihaja
jo v vrtec, nekateri delajo cele dneve, 
morda tudi ob sobotah in nedeljah.

Kaj pa stari starši? Med mladimi se 
pogosto skši, da stari starši s svojim 
vmešavanjem in razvajanjem škodu
jejo vzgoji otrok. V našem vrtcu

opažamo, da je vse več otrok, ki jih 
dedki in babice vsak dan vodijo v 
vrtec in prihajajo ponje, si zanje vza
mejo dovolj časa in tako pomagajo 
svojim otrokom pri vzgoji in skrbi za 
vnuke. Na vsakoletno srečanje z 
dedki in babicami jih prihaja vedno 
več, žareče in ponosne oči vnučkov 
so hvaležnost, ki se je ne da pre
plačati s še tako globokimi beseda
mi.

Med mladimi starši vse pogosteje 
skšimo, da so babice in dedki nepre
cenljivo bogastvo in da je vekka 
sreča, če so zdravi in žekjo pomagati 
pri vzgoji in skrbi za vnuke.

Ivica Pučnik 
OŠ Polzela - OE vrtec Polzela



maj2002 S avinjske  zgodbe

Ksenija - šahovska 
mojstrica

Pravijo, da je šah kraljevska 
igra. Če to drži, potem je Ksenija 
Novak iz Dolenje vasi pri 
Preboldu šahovska kraljica. 
Uspešna je ne le v Sloveniji, 
ampak tudi v Evropi, saj je 
postala najuspešnejša udele
ženka slovenske šahovske 
reprezentance na evropskem 
prvenstvu in se tako uvrstila na 
FIDE lestvico. Izvrstni uspehi na 
državnem in evropskem prven
stvu v Grčiji ter uvrstitev v ožji 
izbor za šahovsko olimpijado so 
ji prinesli tudi laskav naslov 
Športnica leta 2001 občine 
Žalec.

Ksenija Novak je dijakinja 1. letnika 
Gimnazije Celje - center, kjer končuje

tretji letnik tudi njen brat Jernej, ki je 
prav tako z vsem srcem predan šahu 
in športu nasploh. Z njim Ksenija igra 
že od malih nog. V svet šahovskih figur 
ju je vpeljal oče Radovan, velik lju
bitelj šahovnice.

“Mislim, da sem bila stara pet let, 
ko sem že znala igrati šah. Po vstopu v 
osnovno šolo sem se vključila v 
šahovski krožek in se začela udeleže
vati raznih občinskih in tudi regijskih 
šahovskih prvenstev. Domov sem 
začela nositi pokale in medalje. Pri 
desetih letih sem bila 3. na državnem 
prvenstvu in od takrat sem se resno 
zapisala šahu,” je povedala Ksenija ob 
najinem srečanju, le nekaj ur pred 
odhodom v Ljubljano, kjer se je 
udeležila tridnevnega treninga z 
mladinsko reprezentančno vrsto za 
šahovsko olimpijado, ki bo letos na

Bledu.
Ksenija upa, da bo izbrana v 

reprezentanco, ki bo igrala v članski 
konkurenci, saj na olimpijadi ni 
drugih ekip kot članskih. Le Slovenija, 
ki je tokratna gostiteljica, ima možnost 
imeti dve ekipi. Pri šahovski zvezi so se 
odločili, da pošljejo kot drugo v 
kaljenje mladinsko ekipo, v kateri 
bodo najuspešnejši mladi slovenski 
šahisti. Med njimi bo, če bo vse tako, 
kot si želi, tudi Ksenija Novak, ki ji 
manjka le 6 točk, da postane šahovska 
FIDE mojstrica.

“Z osvojitvijo 12. mesta na 
evropskem prvenstvu v Grčiji sem 
prišla na mednarodno FIDE lestvico. 
Moja želja in cilj sta, da postanem 
FIDE mojstrica. Imam že 2094 točk in

do tega naslova me ločuje samo šest 
točk. To pomeni, da moram dobiti še 
eno zmago z enim od močnejših šahis- 
tov, ki že ima naslov FIDE mojstra.” 

Najbrž Kseniji to ne bo tako težko 
doseči, saj že sedaj premaguje izredno 
močne nasprotnike. Ne nazadnje je 
tudi dvakratna državna mladinska 
podprvakinja, osvojila je tudi 5. mesto 
na državnem članskem prvenstvu, 
svoje šahovsko znanje pa pridno pri
dobiva tudi kot učenka višje šahovske 
šole. Oba z bratom sta člana 
Šahovskega kluba Griže in trenirala 
pod vodstvom Daniela Vombeka, ki je 
zelo vesel njunih rezultatov. O njunih 
dosežkih govorijo tudi številni pokali 
in medalje. Teh bo vedno več tudi v 
prihodnje, saj Ksenija in Jernej ostaja
ta zvesta šahovski igri.

D. Naraglav

Ksen ija Novak z  bratom Jernejem

10 let društva za promocijo zdravja
V dvorani Občine Žalec je 

prejšnji teden potekalo zanimi
vo predavanje Društva za pro
mocijo in vzgojo za zdravje 
Slovenije, ki ima sedež v Žalcu. 
Predavanju je sledil 10. jubilej

ni občni zbor društva, ki ga vsa 
ta leta vodi Viktorija Rehar.

Predavanje, ki so se ga udeležili 
tudi dijaki in dijakinje Srednje 
zdravstvene šole Celje, sta imela priz
nana strokovnjaka Škole Narodnog 
zdravlja A: Štampar iz Zagreba in 
strokovnjakinja REC Slovenia. 0 
sodelovanju javnosti in skrbi za okol

je je udeležencem spregovorila univ. 
dipl. arhitektka Milena Marega, o 
zdravstveni pismenosti, negovanju 
zdravja, o komunikaciji v zdravju pa 
prof. dr. Gordana Pavlekovič. 
Predavanje je sklenil prof. dr.

Zvonko Šošič, ki je zbranim sprego
voril o temi Človekove pravice in 
zdravje.

Po krajšem odmoru je sledil 
občni zbor Društva za promocijo in 
vzgojo za zdravje Slovenije, ki je 
edino tovrstno društvo v Sloveniji, 
ustanovljeno pred 10 leti na pobudo 
12 entuziastov, ki so začeli z udejan

janjem ideje o promociji zdravja in 
vzgojo za zdravje v Sloveniji. Iz 
poročila, ki ga je podala predsedni
ca Viktorija Rehar, je bilo moč spoz
nati nadvse pomembno vlogo društva 
v slovenskem prostoru in tudi v med
narodnem pogledu. Društvo namreč 
sodeluje z društvenimi in drugimi 
organizacijami doma in v tujini, ki 
imajo podobne namene in cilje, 
vključeno je v mednarodno zvezo za 
promocijo in vzgojo za zdravje ter v 
podobne zveze in mreže, sodeluje s 
pristojnimi inštitucijami pri spreje
manju zdravstvene in druge zakon
odaje, opozarja na problematiko in 
predlaga rešitve, skrbi za strokovni 
napredek in izobraževanje svojih 
članov, podpira, sodeluje in svetuje 
pri predstavitvi zdravja posameznika, 
skupine in družbe kot celote, soust
varja oblikovanje pozitivnih navad v 
zvezi z zdravjem in zdravim načinom 
življenja in ima še vrsto drugih 
aktivnosti, od izobraževanja do izda
janja literature in raziskovalnega 
dela.

Viktorija Rehar se je na občnem 
zboru posebej zahvalila Občini Žalec 
za podporo in prostore, ki jih ima 
društvo v Žalcu. Posebno zahvalo je 
izrekla tudi vsem članom izvršnega

odbora društva in ministrstvu za 
zdravje, od katerega so deležni pod
pore za mednarodne projekte. Na 
občnem zboru so sprejeli tudi nova 
društvena pravila in izvolili novo vod
stvo. Za predsednico so znova izvolili 
Viktorijo Rehar, sicer pa je 9-članski 
odbor društva sestavljen po terito
rialnem principu. Odbor bo nadalje
val že začete projekte in se vključeval 
v vse aktivnosti v zvezi s promocijo in 
vzgojo za zdravje tako doma kot v 
tujini. Ustanovili pa naj bi tudi več 
raznih sekcij.

Ob zaključku občnega zbora, ki ga 
je vodila Mojca Vrenko, je sledil še 
slovesen trenutek s podelitvijo priz
nanj. Viktorija Rehar je posebni priz
nanji podelila gostoma iz Škole nar
odnog zdravlja A. Štampar, ki sta tudi 
častna člana slovenskega društva za 
promocijo in vzgojo za zdravje. 
Priznanja je prejelo tudi nekaj 
najbolj aktivnih posameznih in 
kolektivnih članov društva. Oba 
gosta iz Zagreba sta poskrbela tudi za 
prijetno presenečenje, saj sta 
Društvu izročila zajeten kup knjig v 
zvezi s problematiko in delom, ki je 
osnova društvenega delovanja.

D. Naraglav

Prof. dr. Gordana Pavlekovič in prof. dr. Zvonko Šošič med izročanjem knjig 
Viktoriji Rehar

Fanüdne dobrote na  Ptuju
Štiridnevna razstava Dobro

te slovenskih kmetij na Ptuju je 
že trinajstič predstavila kuli
narične mojstrovine in dobrote 
slovenskih kmetij in tudi kmetij 
iz zamejstva. Na razstavi je 
sodelovalo 924 kmetij s 75$ 
dobrotami. Na posebnem 
prikazu etnoloških značilnosti 
slovenske pokrajine na temo 
kruh je sodelovalo še 70 kmetij 
oziroma razstavljalcev. Tudi 
tokratne razstave se je udeleži
lo nekaj Savinjčanov. Med zelo 
uspešnimi je bila ponovno 
Fanika Burjan iz Griž, ki je 
osvojila zlato in srebrno priz
nanje.

Fanika Burjan že pet let sodeluje na 
razstavi na Ptuju. V svoji zbirki ima 
štiri bronasta priznanja za sadni kruh 
in štiri srebrna priznanja za suho 
sadje. K vsem priznanjem je letos 
dodala še srebrno priznanje za sadni 
kruh in zlato priznanje za suhe 
češplje.

“Letos se razstave nisem name
ravala udeležiti, saj je vse skupaj kar 
malo naporno, pa tudi z 
zeliščarstvom, ki je še vedno na 
prvem mestu, imava z možem 
Marjanom kar precej dela. Na prigo
varjanje Andreje Žolnir iz Kmetijsko 
svetovalne službe Žalec, ki že vsa leta 
sodeluje z nami, sem se le znašla na 
Ptuju. Zelo sem vesela obeh priznanj. 
To pa še toliko bolj, ker je konkuren
ca iz leta v leto večja,” je povedala 
Fanika Burjan in dodala, da brez 
moževe pomoči tega ne bi mogla 
doseči. Posebno zahvalo je izrekla 
tudi Andreji Žolnir za njeno spodbu
janje in prijaznost.

Fanika Burjan se že osem let ukvar
ja tudi z zeliščarstvom, pred kratkim 
pa je pred strokovno komisijo v 
Olimju opravila tudi izpit I. stopnje 
zeliščarja. Zdravilne rastline nabira na 
Gozdniku, Mrzlici in drugih področjih 
Slovenije. Tako je v stalnem stiku z 
naravo, ki jo kot lovec nadvse ljubi in 
spoštuje tudi mož Marjan, ki je tako

pri sušenju sadja kot pri zeliščarstvu 
in drugih opravilih Faniki v veliko

pomoč. Dosežem priznanji sta rezul
tat njunega uspešnega medsebojnega 
sodelovanja.

D. Naraglav

Fanika Burjan s svojima priznanjema in sadnim kruhom v ospredju, ki je  bil 
pečen prav takrat kot nagrajeni in shranjen v zmrzovalnik.

V podzemlju Dobrovelj
Preboldski jamarji so imeli 

pred in po prvomajskih 
praznikih več delovnih in 
raziskovalnih akcij. Precej 
dela imajo s pripravo Snežne 
jame za turistično sezono, ki se 
uradno začenja 1. junija. 
Urejajo pa tudi drugi del klub
skih prostorov v preboldski 
graščini, kjer bosta arhiv s 
katastrom raziskanih jam in 
stalna razstava delovanja 
kluba.

V tem času so se lotili načrtnega 
pregleda nekaterih jam na 
Ponikvanski planoti, saj naj bi bil po 
mnenju znanega radiostezista v eni 
od jam mrtev že dve leti pogrešani 
Jure Plevnik iz Celja. Pregledali so 
tudi 130 m globoko brezno na 
Golteh in nekatere druge jame, ven

dar Jureta v njih niso našli. Že pred 
tem raziskovanjem so imeli precej 
opravka z jamo na Mrzlici, ki se je 
nenadoma odprla sredi ceste blizu 
stare planinske koče in je predstav
ljala nevarnost za vozila.

Najpomembnejši podvig na 
raziskovalnem področju se je zgodil 
prvi vikend v maju, ko so organizirah 
dvodnevno jamarsko-raziskovalno 
akcijo v Brezno presenečenj na 
Dobrovljah. To brezno, ki ima tako 
ime zaradi vedno novih nadaljnjih 
odkritij, so preboldski jamarji našli 
že leta 1974. V nekaj raziskovalnih 
odpravah so prišli do globine 472 m, 
kar je bilo za tisti čas kar sedmo naj
globlje brezno v Jugoslaviji. Po 
težavnosti raziskovanja tudi danes 
sodi v sam vrh slovenskih jam, saj je 
potrebno premagati številne ozke

Rok Kvas m ed spustom v eno od jam  na Golteh

pasaže in meandre in veliko manjših 
brezen, ki so nastali zaradi potočka, 
ki teče skozi jamo kot zaporedni 
slapovi. Raziskovalci so tako 
izpostavljeni nenehnemu tuširanju in 
s tem precejšnemu mrazu. V vseh teh 
letih je bilo v breznu že veliko jamar
jev tudi od drugod, vendar so se vsi 
obrnili nekje na polovici, ne da bi 
dosegli izmerjeno globino, kar 
dokazuje njegovo težavnost. Lani 
novembra so preboldski jamarji sku
paj z dvema slovaškima kolegoma 
prišli do približno 400 metrov glo
bine. Podvig so nameravali ponoviti 
že čez teden dni, a jim je ponagajalo 
vreme. Dogovorih so se, da večjo 
klubsko akcijo izpeljejo med prvo
majskimi prazniki in poskušajo 
premagati tudi ožino na 472 m ter 
tako priti še globlje v podzemlje.

Prvi majski vikend se je v brezno v 
dveh skupinah spustilo deset jamar
jev, žal pa je bil njihov korak zaus
tavljen na istem mestu kot leta 1974.

Ožina je prepuščala le vodo in vsi 
poskusi, da bi jo mehansko razširili, 
so bih neuspešni. Kljub temu pa je 
tokratni poskus pomemben dogodek 
v 32-letni zgodovini društva, saj je 
kar pet članov prišlo do sklepne glo
bine in še enkrat ugotovilo, da se 
brezno tako zoži, da nadaljevanje ni 
mogoče. K temu podvigu so svoj 
delež dodah tudi ostali člani ekipe, ki 
so pomagah transportirati vrvi in 
drugo raziskovalno opremo.

Čeprav je raziskovanje Brezna 
presenečenj zelo naporno, pa se 
bodo preboldski jamarji vanj še 
vračah in poskušali po kakšni drugi 
poti priti globlje v podzemlje 
Dobrovelj, ki so bogate z jamami in 
brezni. Prav tako bodo še naprej 
pomagali Iki Plevnik pri iskanju 
Jureta, saj je še vehko jam, ki bi bile 
lahko možni grob skrivnostno izgi
nulega mladega fanta.

D. N.
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Vrtec v naravi
Dom pod Reško planino je bil 

od 8. do 11. maja poln 
otroškega živžava, ki so ga v 
prijeten kotiček Marijareških 
hribov prinesli otroci iz pre
boldskega vrtca. Otroci so za 
nekaj dni zapustili svoje starše 
in se z vzgojiteljicami predali

ogledali opremo, ki jo mora imeti 
planinec, eden izmed njih pa se je ob 
pomoči Milana opremil v planinca z 
nahrbtnikom in čelado, na kateri je z 
zavrtljajem vgrajenega vžigalnika 
zagorel sveči podoben plamenček. S 
tem je bilo konec učne ure in mladi 
nadebudneži so se kmalu zatem

Udeleženci tabora s svojimi vzgojiteljicami

Ines Rojnik

podali na težko pričakovani pohod 
do Železnikovega vikenda.

V Domu pod Reško planino so 
imeli otroci, stari 5 do 6 let krst, saj 
je večina, če ne kar vsi, prvič 
preživela nekaj dni brez staršev. 
Morda se je komu le stožilo po 
toplem objemu mame ali očeta, a kaj 
je bilo to v primerjavi z dnevom, ki je 
bil za njih nekaj posebnega in prijet
nega. Bili so kot v raju, kjer ni man
jkalo iger, zabave, pohodov, spozna
vanja živali in pomladnega cvetja,

življenju v naravi, uživanju 
njenih lepot in zanimivosti ter 
osvajanju novih znanj in spoz
nanj.

Ko smo jih sredi popoldneva 
obiskali, so bili že pripravljeni na 
pohod, obuti in oblečeni ter z nahrbt

Bemardka Motoh

niki na ramenih bi najraje kar 
poleteli v višave. Polni energije in 
čistega zraka so težko pričakali pla
ninca Milana Sušaka, ki jim je razkril 
“skrivnosti” pravega planinca, ki ve, 
kako se je potrebno obleči in obuti, 
kaj dati v nahrbtnik, kako varno 
hoditi po planinskih poteh in ob tem 
uživati lepote narave. Otroci so si

Milan Sušak med učno uro, k ije  bila otrokom zelo zanimiva.

Sebastjan Henčič

ljudi, hiš in še marsičesa, kar jim bo 
ostalo v lepem spominu. Otroci so 
veliko peli, plešah in se veselih ob 
raznih družabnih igrah.

“Za vrtec v naravi smo se odločili 
že drugič. Lani smo bili na Pohorju in 
tamkajšne izkušnje, pozitiven pristop

Gregor Ocvirk

s strani staršev, navdušenje otrok in 
ne nazadnje tudi drugačno delo nas 
vzgojiteljev, ki smo tako dobili 
možnost podati otrokom tudi

socialne izkušnje, jim približati živ
ljenje v naravi in sožitje z njo, nas je 
vodilo v organizacijo drugega 
večdnevnega vrtca v naravi,” nam je 
pojasnila vzgojiteljica Majda Rajh, ki 
je bila te dni skupaj z vzgojiteljico 
Majdo Goršek in zunanjo sodelavko 
Lidijo Sehč nadomestek za starše. 
Seveda pa jim je pri tem veliko poma
gala tudi oskrbnica planinskega 
doma Ivanka Pišek, ki je skrbela za 
dobro in zdravo hrano.

Tjaša Mirkovič

“Letos imamo leto dni mlajše 
otroke, saj so starejši že zajeti v 
devetletno osnovno šolo. Prav zaradi 
tega smo organizirah le štiridnevni 
tabor, ker z mlajšimi še nimamo 
izkušenj. Moram povedati, da smo vsi 
prijetno presenečeni, saj ni posebnih 
razlik med lanskoletnimi in 
letošnjimi leto dni mlajšimi otroki. 
Sicer pa v našem vrtcu deluje več 
interesnih dejavnosti, med njimi tudi 
Mladi planinec pod Žvajgo, v katero 
so vključeni otroci od 5 do 6 let in ki 
letos obeležuje že desetletnico delo

vanja. Letos smo pripraviti že osem 
srečanj in zaključni izlet na Golavo. 
Vrtec v naravi pa je pika na “i” 
planinskemu programu.”

Prvi dan bivanja v Domu pod 
Reško planino so otroci opazovali 
bljižnjo okohco in se povzpeti do raz
gledne točke pod vrhom Reške pla
nine. Drugi dan jim je malo ponaga
jalo vreme, zato so dopoldanski čas

Anže Trifunovič

izkoristiti za izražanje vtisov, ki so jih 
narisati v svoj dnevnik. Popoldan jih 
je obiskal lovec Ivan Potočnik, ki je 
otrokom približal življenje živali v 
naših gozdovih, jih poučil o odnosu 
do živali in nato z njimi odšel na 
pohod do Lobnikarjeve domačije.

“Med potjo smo si iz neposredne 
bližine ogledali družino jelenjadi in 
se spoznati z mnogimi skrivnosti 
gozda, kjer imajo svoje zatočišče 
najrazličnejše živali. Srečali smo 
polže, deževnike, mravlje in druge 
manjše živali. Izkazalo se je, da imajo 
otroci izredno izostren čut za opazo
vanje narave, za neposreden stik z njo 
in njenimi prebivalci,” je povedala 
Majda Goršek, ki je s svojo har
moniko pod Reško planino razvesel
jevala udeležence vrtca v naravi.

Preden so otroci odšli na težko 
pričakovani pohod s planincem, smo 
jih povprašati o vtisih, ki so si jih 
nabrali v prvih dneh.

Bernardka Motoh je dejala, da je 
vse super. Posebej pa je uživala na 
pohodu, kjer je spoznala tudi poseb
no rožico. Ines Rojnik je povedala, da 
je “fajn”, a malo pogreša mamico in 
atija. Je pa vesela, ker je spoznala 
toliko novega. Podobnega mnenja je 
bil tudi Sebastjan Henčič, ki pa, kot

Nuša Zagoričnik

se za moškega spodobi, ni dejal, da 
pogreša ljubečo mamino roko. 
Povedal pa je, da mu je najbolj všeč 
na pohodih. Tildi Gregor Ocvirk bi bil 
najraje ves čas v naravi. Prav zato so 
pohodi kot nalašč zanj. Se pa tako 
kot vsi drugi veseli večernega plesa v 
pižamah. Zelo odločen v svoji izjavi je 
bil tudi Anže Trifunovič, ki je dejal, da 
mu ni prav nič dolgčas. “Igramo se, 
hodimo na izlete in se imamo ‘fajn’.” 
Povedal je tudi, da jih je v sobi 
sedem, tako da je veselo tudi zvečer, 
preden zaspijo. Nuša Zagoričnik in 
Tjaša Mirkovič, ki sta menda med 
najbolj zgovornimi, pa sta nam

Tjaša Goropevšek

povedali, da pod Reško planino 
preživljata res lepe dni. Vse je super, 
tudi Ivankini žganci z mlekom. Dejati 
sta, da zelo uživata v naravi, z vesel
jem pa tudi vse, kar vidita in spozna
ta, narišeta v svoj dnevnik. Lepo je 
opazovati naravo, še posebno pa jima 
bodo ostali v spominu jeleni. Njuni 
pričevanji je potrdila prav tako zgo
vorna Tjaša Goropevšek, ki je še 
dodala, da ji je bilo zelo všeč srečanje 
z lovcem, danes pa s planincem.

D. Naraglav

Kdo so...

Trije mladi glasbeniki
UNESCO-vci iz OŠ Griže na Madžarskem

Glasba je življenje in življen
je je glasba. To velja za vse, ki 
so si za svoj poklic izbrali glas
beno ustvarjanje in prehodili 
pot od nižje glasbene šole do 
glasbene akademije, med 
katere sodijo Diana Pajk, 
Andraž Slakan in Mojca lišen. 
Že nekajkrat smo jim lahko 
prisluhnili tudi v naših logih, 
od koder so tudi doma. Vsem 
trem je skupno, da svoje znan
je kljub svoji mladosti že 
prenašajo na mlajše.

Flavtistka Diana Pajk je po 
končani Srednji glasbeni in baletni

Diana Pajk

šoti v Mariboru nadaljevala študij na 
Akademiji za glasbo v Ljubljani, kjer 
je leta 1999 z odliko diplomirala pri

Mojca Ušen

prof. Rudiju Poku. Je redna članica 
Orkestra slovenske policije, sodeluje 
pa tudi v različnih komornih se
stavih, kot sta Pihalni kvintet in 
Mariborski kvartet flavt. Še vedno z 
veseljem zaigra tudi v Pihalni godbi 
Tekstilne tovarne Prebold. Svoje 
glasbeno znanje izpopolnjuje pri 
profesorju Martinu Koflerju in 
poučuje na Glasbeni šoli v Žalcu in 
na Vrhniki.

Mojca Ušen je obiskovala Srednjo 
glasbeno in baletno šolo v Mariboru,

Andraž Slakan

glasbeno pedagogiko pa je študirala 
na tamkajšnji Pedagoški fakulteti. 
Študij flavte je nadaljevala na 
Akademiji za glasbo v Ljubljani pri 
prof. Rudiju Poku in prav tako 
diplomirala z odliko. Sedaj poučuje 
na glasbeni šoli Frana Koruna 
Koželjskega v Velenju in nastopa v 
različnih komornih zasedbah.

Tretji in najmlajši glasbenik od 
omenjene trojice Andraž Slakan je 
začel glasbeno pot na nižji glasbeni 
šoti Risto Savin v Žalcu in pri prof. 
Tanji Miklavc končal šest razredov 
nižje glasbene šole iz violine, pri 
Ireni Kralj pa šest razredov klavirja 
in lani z odliko maturiral na Srednji 
glasbeni in baletni šoli v Ljubljani pri 
prof. Deanu Bravničarju. Danes 
poučuje na glasbeni šoti v Nazarjih.

D. IV.

Učenci OŠ Griže, ki je vključe
na v mrežo UNESCO-vih ASPnet 
šol Slovenije, so se od 25. do 28. 
aprila 2002 udeležili prijatelj
skega srečanja z OŠ Laszlo Toth 
v madžarskem Kecskemetu. Na 
povratnem obisku je trideset 
učencev skupaj z učitelji zasto
palo šolo Griže, občino Žalec in 
Slovenijo, ki so jo predstavili 
tudi v sliki in besedi.

Organizirana so bila športna 
tekmovanja v judu in nogometu. 
Skupina za izrazni ples se je spreme
nila v male zabavne klovne, folklorna 
skupina šole pa je predstavila sloven
ske narodne plese.

Sprejem je bil izredno prisrčen. 
Popeljati so nas na ogled starega 
mestnega jedra. Mesto Kecskemet 
leži med Donavo in Tiso, 86 km 
južno od Budimpešte. Mesto, kjer se

je rodil skladatelj Zoltan Kodaiy in 
dramatik Jozsef Katona, je izredno 
slikovito in vredno ogleda. Na eno
dnevnem ogledu Nacionalnega parka 
Puszta - Bugac smo uživati v konjeni
ški predstavi. Kljub neznanju 
madžarskega jezika smo se lahko 
sporazumevati. Obisk bo vsem ostal v 
trajnem spominu in ob slovesu 
nismo skriti solz, ki so spolzele po 
licu. Breda Veber
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Leto 1942 (2. del)
Teror se je nadaljeval. 30. 

marca 1942 je bil med desetimi 
talci v Mariboru ustreljen 
Jernej Kajtna iz Griž, ki je bil 
aretiran v novembru. Doma so 
ostali štirje otroci. Kot mnoge 
druge ga je izdal Divjak iz 
Žalca. H Kajtnovim je prišel s I. 
Štajerskim bataljonom, ki je 
od tu krenil na Brežiški pohod. 
Divjak je dezertiral in se 
predal Nemcem.

3. aprila 1942 sta bila v Mariboru 
med tridesetimi talci ustreljena 19- 
letni Jože Naprudnik iz Griž in Franc 
Ornik, ki je v poslovilnem pismu 
zapisal, da pošilja mami “zadnje poz
drave na dan svoje smrti in na dan 
obletnice smrti našega gospoda 
zveličarja”. Ustreljeni so bili na veli
ki petek. Streljanje je sledilo streljan
ju. 11. aprila je bilo v Mariboru 
ustreljenih trideset talcev, med njimi 
prvi partizanski zdravnik dr. Josip 
Potrata iz Griž. Med stotimi talci, ki 
so bdi 22. julija 1942 ustreljeni v 
Celju, je bil tudi duhovnik Mihael 
Grešak, rojen v Grižah. V poslovil
nem pismu očetu je zapisal: “Lepo 
Vas prosim, sporočite moje zadnje 
pozdrave mojim faranom (Lapor- 
čanom) .... upam in sem prepričan, 
da se bomo vsi nekoč v nebesih 
skupno veselili.”

15. avgusta je bila med petindevet
desetimi talci v Celju ustreljena 
Amalija Strožer iz Grajske vasi. V 
poslovilnem pismu se poslavlja od 
domačih in prosi, da imajo njen 
rožni venec v spomin nanjo. Med 
142 talci, ki so bili ustreljeni 2. okto
bra 1942 v Mariboru, je bil tudi Alojz 
Cimperman s Polzele, ki v poslovil
nem pismu prosi mamo in vse ostale, 
da poskrbijo za njegove otroke. 
Ustreljena je bila Rozika Rajovec iz 
Grajske vasi, ki je v pismu zapisala: 
“Poljubček vsem mojim malim, ki 
sem jih tako ljubila. Molite zame.”

Franc in Frančiška Sevčnikar, brat 
in sestra s Polzele, sta bila ustreljena 
skupaj. Oba sta se poslovila v pismu. 
Prav tako sta na ta dan skupaj padla 
pod okupatorjevimi streh sin Julij 
Šušter in mati Marija Šuster s 
Polzele.

Zadnje množično strelišče v letu 
1942 je bilo 4. novembra 1942 v 
Mariboru, ustreljenih je bilo 97 tal
cev.

Oseb, ki so padle pod streh v 
Starem piskru in drugje po 
Spodnjem Štajerskem in ki so jih 
objavih z razglasi, ni obsodilo 
nobeno sodišče. Smrtno kazen je 
osebno izrekel komandant varnostne 
pohcije.

Vlado Miklavc iz Mozirja v delu 
“Moja pot skozi gorje” med drugim 
opisuje, da so v noči od 28. na 29- 
julij 1941 pripeljali v zapore v 
Krškem skupino fantov in eno dekle. 
Bih so ilegalci iz Krškega, dekle pa je 
bilo Ivanka Uranjek iz Griž. Fante so 
zaprh v cehco, dekle pa v kopalnico. 
Po zaslišanju so jih 30. juhja zjutraj 
ustrehh. Že istega dne so bih 
izobešeni rdeči plakati o njihovi 
likvidaciji. Miklavc sklepa, da so 
plakate natisnili že prejšnji dan, to se 
pravi po zajetju skupine. Že tedaj so 
se odločili, da bodo ujetnike 
ustrehh. Miklavc zapiše: “To je 
pomenilo, da so bih zajeti aktivisti v 
pohcijskem upravnem postopku 
brez vsake pravne zaščite prepuščeni 
na milost in nemilost gestapovskim 
krvnikom, ki so si sami vzeli pravico 
izrekah smrtne kazni.” Leta 1942 je 
gestapo na takšen način ubijal talce.

K streljanju so prihajali skoraj sami 
Celjani, verjetno celjski Nemci, in se 
naslajali nad smrtjo talcev.

S poslovilnimi pismi, ki so jih 
dovohh pisah na smrt obsojenim, so 
okupatorji imeh namen doseči 
dvoje. Želeh so, da bi bilo poslovilno 
pismo, napisano v smrtnih mukah, 
nazadnje podkrepljeno z ustrelitvijo 
pisca in objavljanjem njegove smrti s 
posebnim letakom, živ, nepozaben 
opomin svojcem. Gotovo pa je bil nji
hov glavni namen s poslovilnimi 
pismi talcev zasejati razdor med 
zavedne prebivalce in člane ter pri
padnike Osvobodilne fronte. Namen 
ni bil dosežen, nasprotno, prav v 
času pisanja pisem (10. X. 1941 do 
2. X. 1942) se je položaj za okupa
torja na Spodnjem Štajerskem vidno 
slabšal. Njihov edini namen, da bi z 
množičnimi umori, mučenjem, s 
prisilnim delom, izseljevanjem, 
izgonom v koncentracijska tabo
rišča, nasilnim raznarodovanjem, s 
prisilnim mobiliziranjem v nemško 
vojno, s požigom slovenskih domov 
in plenjenjem premoženja iztrebili 
slovenski narod, ni bil uresničen. 
Nasprotno, odpor se je krepil.

Okupator ni uspel z mučenjem. V 
Celju je mučenje izvajal na treh 
meshh, in sicer v jetnišnici, v pros
torih Ljudske posojilnice (sedaj 
prostori Ljubljanske banke) ter v 
zaporih okrožnega sodišča. V stari 
kopalnici so imeh mučilne naprave, 
m so jetnike obešali za noge.

Junaško je kljuboval hitlerjevskim 
hranom Vinko Kupec iz Šentlovren- 
ca. Pri zaslišanju je molčal, dokler ga 
niso do smrti pobih. Ni znano, kje je 
pokopan. Na razglasu o ustrelitvi ni 
vpisan. Med zasliševanjem so ubili 
tudi Maksa Kovčeta, po domače 
Grenkovega Maksa, ki je v vasi 
Trnava in okolici delal za OF.

Pred najmnožičnejšo akcijo 
aretacij partizanskih družin, avgusta 
1942, je 25. junija 1942 izšlo 
Himmlerjevo dopolnilno strogo 
zaupno povelje, v katerem je med 
drugim pisalo: “Moške člane 
družine, ki se pogrešijo, in včasih 
tudi vso sorodstvo je treba likvidirati. 
Ženske je treba aretirati in odpeljati 
v koncentracijska taborišča, otroke 
je potrebno ločih od staršev in jih 
namestiti v posebnih “vzgojnih” 
ustanovah (beri taboriščih) na 
območju starega Rajcha.” Prvo 
povelje o deportaciji talcev je izdal že 
21. januarja 1942. Nemci se niso 
zadovoljili samo z ubijanjem talcev. 
Njihovo nasilje je seglo tudi po druži
nah talcev. Smrtni žrtvi zasužnjeni in 
uporni domovini je sledilo množično 
umiranje v nemških koncen
tracijskih taboriščih. Že na nemških 
štabnih razgovorih 18. februarja 
1942 je zastopnik varnostne službe 
izjavil, da bodo svojci umorjenih tal
cev izseljeni in da bo njihovo pre
moženje zaplenjeno.

Iz dokumenta Štajerske domo
vinske zveze (v njo so bih vključeni 
tudi “folksdojčerji”, ki so pred oku
pacijo živeli v Sloveniji) je razvidno, 
da je 19. marca 1942 deportacijo 
svojcev ustreljenih talcev predlagal 
vodja Štajerske domovinske zveze 
Anton Dorfmajster.

(se nadaljuje)
Franci Ježovnik

DPD Svoboda Prebold se 
zaveda svojih tradicij

Na osrednji borčevski 
proslavi v Žalcu je ob dnevu 
upora, 26. aprila 2002, nastopil 
moški pevski zbor Delavsko 
prosvetnega društva Svoboda 
Prebold. Že sam program 
pesmi, ki so jih zapeli pevci, in 
ohranjeno ime poudarjata 
dejstvo, da se društvo zaveda 
svojih tradicij. Niso pozabili na 
delavske tradicije in narodno
osvobodilni boj, ohranili so 
delavsko ime in znajo peti “par
tizanske pesmi”. Torej niso med 
tistimi društvi, ki so pozabili na 
tradicijo, na svojo zgodovino in 
iz naslova društva izbrisali ime 
“Svoboda”, kot nekateri, za 
katere lahko rečemo, da so se 
“pomeščanili”.

Dejstvo je, da poleg jubilejev v 
Preboldu, o katerih se je vehko pisa
lo, tudi DPD Svoboda letos praznuje 
petdeset let. V letu 1950 je v Savinjski 
dolini, samo v Št. Pavlu pri Preboldu, 
delovalo “Sindikalno kultumo-umet- 
niško društvo”. Leta 1952 so začeli 
ustanavljati SVOBODE, ustanovni kon
gres je bil 23. avgusta 1952 v 
Trbovljah. V decembru 1952 sta na 
področju Savinjske dohne delovali 
Svobodi v Preboldu in v Libojah. 
Delovanje na kulturnem področju 
ima svoje korenine v delovanju 
Društva kmečkih fantov in deklet pred 
H. svetovno vojno. V Savinjski dolini 
so bila ustanovljena naslednja 
društva: leta 1925 v Orh vas, leta 1929 
v Sv. Juriju pri Taboru, leta 1932 v Sv. 
Lovrencu, kasneje je bil sedež prene
sen v Sv. Pavel pri Preboldu. Zopet

jubilej - 70 let ustanovitve DKFD v Sv. 
Lovrencu oziroma Sv. Pavlu pri 
Preboldu.

Glavne naloge društva so bile: izo
brazba mladih, mlade vzgajati v 
kmečkem duhu, negovati tovarištvo, 
opozarjati na gmotni in socialni 
položaj kmetov in delavcev. Društva 
so delovala na kulturnem področju.

Višek kulturnega dela je bila upri
zoritev igre Bratka Krefta “Velika pun- 
tarija”. V Ljubljani je bila igra pre
povedana, zaigrah so jo 26. in 27. 
novembra 1938 v Sv. Pavlu ob 90-let- 
nici odprave tlačanstva. V Grudi, 
glasilu DKFD, so zapisah, da so bih 
gledalci globoko pretresem nad 
krvavim početjem pokvarjene 
gospode.

Marija Završnik v svojih spominih 
obuja spomine na ustanovitev društva 
leta 1932 v Sv. Lovrencu. Pobudnika 
za ustanovitev društva sta bila 
Aleksander Turnšek in Jože Kač. 
Spominja se, da je imelo društvo 
knjižnico pri Kačevih. Spregovorila je 
o namenu društva, ki je temeljilo na 
izobrazbi kmečke mladine in 
splošnem preporodu vasi. Spominjala 
se je raznih zborovanj, predavanj, tek
movanj v kmečkih opravilih in delo
vanja pevskega zbora. Nekje drugje je 
zapisano, da je v društvu deloval tam
buraški zbor. Jubileji so tu!”

In še za konec: tekmovanje v košnji 
v Sv. Lovrencu ima korenine v 
predvojnih tekmovanjih.

Ohranjen je plakat, ki vabi na igro 
Velika puntarija in je hranjen v muze
jski zbirki.

F. Ježo vnik

V letu 2001 smo prezrli
Lani je bila 50-letnica 

otvoritve gasilskega doma v 
Žalcu. 7. oktobra 1947 je bil 
izvoljen gradbeni odbor. 
Gasilci so načrtovali, da bodo 
dogradili stavbo, ki jo je začel 
graditi okupator. Stavba je 
stala ob sušilnici Kukec. Med 
okupacijo je bila v njej nemška 
garnizija. Gradnjo so pričeli v 
letu 1947 in z udarniškim 
delom je hitro napredovala. V 
istem letu je bilo opravljenih 
939 udarniških ur, 122 
delovnih ur s parom konj in 27 
ur z enim konjem.

V začetku leta 1951 na občnem 
zboru ugotovijo, da je dom v glavnem 
gotov. 2. septembra 1951 je bila v 
Žalcu svečana parada, nato svečana 
otvoritev novega gasilskega doma in 
odkritje padlim in umrlim v NOV: 
Jože Zagode, tajnik, umrl v taborišču

leta 1942, Štefan Herman, šolski 
sluga, umrl v taborišču leta 1942, 
njegov sin Janko, rojen leta 1924 je 
bil ustreljen kot talec 27. decembra 
1941, Dolf Štajner, uradnik, Franc 
Pajenk, trgovec in Jernej Venkovič, 
delavec, ustreljeni kot talci 27. 
decembra 1941 v Mariboru, Branko 
Krašovic, ustreljen kot talec 11. apri
la 1942, Dolfi Kraser, ključavničar, 
padel kot borec NOV 3- oktobra 
1944, Zoran Piki, uradnik, padel kot 
borec NOV novembra 1942 na 
Gorjancih. Ob napadu na Jugoslavijo 
leta 1941 je organiziral Sokole, da so 
čuvah savinjski most Josip Jug, sed
lar, padel kot borec Tomšičeve 
brigade. Na njegovem domu je bila 
partizanska javka, Vinko Korent, 
železničar. Ob izgradnji novega 
gasilskega doma je bila nanj vzidana 
spominska plošča.

F-J-

Dopolnitev sestavka
“Se še spominjate”

V sestavku z zgornjim 
naslovom, ki je bil objavljen v 
marčevski številki Utripa, sta 
bili omenjeni dva perišči v 
Žalcu. G. Vinko Jug pa nas je 
opozoril še na dva.

Prvo je bilo za nekdanjo Kekčevo 
hišo. Na področju Cankarjeve ulice

pa je bila zajezena Godomlja, ob 
kateri je bilo perišče. V bližini sta 
stala kapela in drevored, ki je vodil iz 
Žalca proti Ložnici.

Drugo perišče je bilo na Grabnu, 
tudi ob Godomlji, nasproti Žalskega 
spitala.

(Naj bo uganka, kje je to bilo?)

UTRIP SAVINSKE DOLINE
Heroja Staneta 3, Žalec 

Telefon: 03 713 68 88, telefaks: 03 713 68 90 
F,-mail: utrip@zalec.si

Trideset let orientacije
Mladinski odsek Planinskega 

društva Zabukovica je aprila letos 
organiziral 4. tekmo Savinjske ori
entacijske lige 2001/2002. Tekma je 
bila posvečena 30-letnici orientaci
je in mednarodnem letu gora.

Leta 1972 sta dve ekipi Planinskega 
društva Zabukovica tekmovali na ori
entacijskem tekmovanju na Šmohorju, 
leta 1973 so planinci PD Vransko - 
Tabor pričeli organizirati orientacijska 
tekmovanja na Čreti, leta 1975 sta prvi 
tekmovanji organizirala Planinsko 
društvo Zabukovica, ki še danes redno 
letno organizira tekmovanje in 
Planinsko društvo Prebold, ki je na 
Marija Reki organiziralo več kot deset 
tekmovanj. Ta tekmovanja so bila zelo 
priljubljena.

Ob 30-letnici so v Planinskem 
društvu Prebold izdali bilten o 
zgodovini društva. V njem so zapisah, 
da so bila zelo priljubljena orientacij
ska tekmovanja. Zapisah so, da so tek
movali na občinskih tekmovanjih, na 
različnih republiških tekmovanjih itd. 
Pozabili so na tekmovanja v Marija 
Reki. Kot rečeno je PD Vransko - 
Tabor prvo organiziralo orientacijsko 
tekmovanje v Spodnji Savinjski dolini.

Sledilo je PD Zabukovica in PD 
Prebold, potem leta 1976 PD Žalec, 
leta 1977 PD Polzela, tekmovanja so 
organizirah jamarji (leta 1979 in 1981 
jamarsko-planinska orientacija leta 
1983 itd.). Leta 1987 so se začela tek
movanja v Vinski gori. Priključi se PD 
Braslovče in druga društva. Društva so 
se dogovorila in organizirala ori
entacijsko hgo Spodnje Savinjske 
dohne. V sezoni 2001/2002 so bila 
štiri tekmovanja. Tekmovalci iz PD 
Zabukovica in ostalih društev so tek
movali doma in širom po Sloveniji, 
tedanji Jugoslaviji, pa tudi preko meje. 
Leta 1985 postaneta Bojan Jevševar in 
Marko Lorenčak prvič republiška 
prvaka. Nizajo se uspehi za uspehom. 
V kroniki PD Zabukovica za leto 1986 
najdemo zapis: “Bojan Jevševar, 
Marko Lorenčak, Srečko Mohorko in 
Nuša Hribar nizajo uspeh za uspe
hom”. Bojan Jevševar je leta 1987 
postal prvič prvak tedanje Jugoslavije. 
Prvak Slovenije je bil desetkrat. V 
tridesetih letih so tekmovalci v ori
entaciji prehodih zelo uspešno pot. 
Generacije so se menjavale, uspehi so 
ostali.

F-J-

Sveti Lovrenc
K prispevku “Zvonik bo pre

oblečen” v aprilski številki 
Utripa lahko zapišemo, da je 
leto 2002 v Sv. Lovrencu “leto 
jubilejev”. Pred 70. leti je bilo 
ustanovljeno Društvo kmečkih 
fantov in deklet, pred 610. leti, 
leta 1392, pa se v pisnem doku
mentu prvič omenja cerkev v 
Sv. Lovrencu.

Priložnost za praznovanje je tu. 
Vsakoletno tekmovanje v košnji, ki je 
naslednik predvojnih tekmovanj 
DKFD, lahko posvetimo sedemde
setletnici. Zaključek del na zvoniku 
lahko prav tako povežemo s sedemde
setletnico. Mogoče še kje raste “šent- 
lovrenka”, trta s srednjeveškimi, tem
nomodrimi grozdi. Deževen “Lovren” 
nam bo to vino posladil in s tem vinom 
bomo lahko nazdravili ob obeh jubile
jih. Ne bomo pa uporabili “lovreka” - 
malega žepnega noža. Ob prispevku o 
obnovi zvonika je prav, da polistamo 
po knjigi Ivana Dolinarja “Pogled v 
preteklost vasi Sv. Lovrenc v Savinjski 
dolini”. Avtor omenja najstarejšo listi
no o vasi iz leta 1247, listino iz leta 
1392 in še marsikatero drugo ter 
objavi: “Leta 1392 je šentpavski stalni 
vikar Wülfing tržaškemu škofu 
Henricu predstavil Gregorja, sina 
Alberta iz Šentruperta pri Braslovčah, 
imenovanega za službovanje v 
podružnični cerkvi sv. Lovrenca...” Iz

teksta razberemo, da v Sv. Pavlu še ni 
fare, da je stalni vikariat braslovške 
fare, ki ima podružnico v Sv. Lovrencu, 
v Grižah itd.

Škoda, da v sestavku “Zvonik bo 
preoblečen” ni omenjena plošča nad 
vhodom v zvonik. V že navedeni 
Dolinarjevi knjigi je prevod te plošče: 
“Z božjo pomočjo je bil v času župni
ka Andreja Pečovnika, okrajnega 
glavarja Ivana Lichtenegerja in Ivana 
Verdnika na željo marljivih, dobro
dušnih faranov, predvsem iz vasi Sv. 
Lovrenc in Šešč, leta 1843 od temeljev 
postavljen ta zvonik.” Obnova zvonika 
je priložnost, da se plošča obnovi in 
namesti še prevod plošče. Z obnovo 
plošče obudimo spomin na zelo 
znanega župnika Andreja Pečovnika, 
ki je bil župnik v Sv. Pavlu med leti 
1840 in I865. Ob požaru v Kapli vasi 
je pisal v časopis. Dolinar navaja v 
bližini cerkve domačijo, ki je ah še 
ima na juhozahodnem vogalu zelo 
slabo ohranjen peščen, zelenkast kip 
- moškega, v letu 1864 imenovan 
Kalensanüus Stein (Calumus - pastirs
ka piščal, pisalni trs, Stein - kamen). 
Se ne bi ob obnovi zvonika obnovil še 
ta spomenik?

Predvsem pa se moramo zahvaliti 
Ivanu Dolinarju, ki je napisal obširno 
delo o Sv. Lovrencu. Tako bo prazno
vanje jubileja cerkve vehko lažje.

F. Ježo vnik

Zalčani, še veste?
6. oktobra 1946 $0 v Žalcu 

igrali “Mlinarjevega Janeza”.
Kaj za vas pomeni leto 1947? 

Začela se je graditi kanalizacija v 
Žalcu. Delali so vsi prebivalci trga, 
gasilci pa so opravili 250 ur.

Tega leta se je pričela rekonstruk
cija glavne ceste skozi Savinjsko 
dohno in začel se je graditi nadvoz 
pri Koloficu. V Janičevi hiši je bila 
menza za delavce. H. celjska mladin
ska delovna brigada “Ivanke 
Uranjek” je po dvomesečnem delu 
na progi Šamac-Sarajevo nadaljevala 
delo na trasi ceste Celje-Šempeter. 
Junija 1947 se je II. celjska mladin
ska delovna brigada nastanila v žals

ki šoh in pričela s podiranjem drevja 
ob cesti. V Žalcu je bilo treba znižati 
nivo pri cerkvi in nasuti del pri 
Godomlji (Roblek). Postavila je 
ozkotirno progo in vozila material od 
Pikla do Robleka. Ko je brigada z 
delom končala, je z delom nadalje
vala žalska mladina.

4. septembra 1948 je bil okrajni 
festival na posestvu v Arji vasi, na 
katerem so nastopali tudi gledališki 
amaterji. Žalski gledališčniki so 
igrah “Celjske grofe”.

Iddi takšni dogodki so vredni 
spomina, ne samo orlovske peruti.

Iz zgodovine GD Žalec 
Vinko Jug
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Nagradna križanka
Rešitve križanke, objavljene v aprilski številki Utripa: SLOVENSKI-PROIZV̂ JALEC-PVC-TALNIH-OBLOG- 
JUTEKS-PROD/\JNI-SALON-JUTEKS-TALIVA-OBLOGA-STROIVG.
Izžrebani reševalci križanke so: 1. Anica Lebič, Latkova vas 251, Prebold; 2. Cveta Keiner, Gotovlje 102/b;

3. Slavica Breznik, Lopata 17, Celje. Izžrebani nagrajenci se zglasite v uredništvu Utripa, kjer boste prejeli nagrade, 
ki jih poklanja Juteks, d. d., Ložnica 53/a, Žalec.
Pokrovitelj križanke, objavljene v tej številki Utripa, je PIZZERIA TAURUS, Miran Kajtna, s. p., Levec 40, 
Petrovče. Vrednost nagrad je 5.000, 3.000 in 2.000 SIT. Rešitve križanke (samo gesla) pošljite izključno na 
dopisnicah do 13- junija 2002 na uredništvo Utripa, Ul. Heroja Staneta 3, Žalec.
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Bodoči vrtnarji poznajo tudi 
špargelj - kraljevo rastlino

Na Vrtnarski šoli v Celju deluje v okviru 
dodatnih dejavnosti tudi poskusno- 
pridelovalna postaja, imenovana 
Vrtnarska postaja Celje, kjer izvajamo 
poskuse enoletnih in trajnih vrtnin. Med 
slednjimi je gotovo zanimiva prestižna 
vrtnina, imenovana špargelj.
Kot vsako leto doslej smo tudi letos 
priredili “Dan špargljev Vrtnarske šole 
Celje”. Letos smo dan špargljev proslavili 
v sredo, 15. maja 2002.
Namen dneva špargljev je, da približamo 
to zdravilno vrtnino pridelovalcem vrtnin 
in kmetom kot možnost dopolnilne 
dejavnosti na kmetiji, vrtnarskim in 
kmetijskim strokovnjakom in vsem 
potrošnikom. Obiskovalcem smo
prikazali poskusni nasad, kjer
preizkušamo 11 kultivarjev špargljev, 
gojenih na način beljenega in zelenega 
šparglja, demonstrirah smo pobiranje 
šparglja s posebnimi noži, spregovorili o 
zdravilnih učinkih te rastline ter ponudili 
degustacijo različnih špargljevih jedi.

Kaj sploh je špargelj?
Špargelj (Asparagus officinalis), nekateri 
jo poimenujejo tudi beluš, vrtni beluš, 
gojena beluša, pojalnica, pojanka, 
smrečica, je zelnala trajnica, ki jo najde
mo prosto rastočo Uidi v naravi. Po 
najnovejši botanični razvrstitvi spada v 
družino beluševk (Asparagaceae). Na 
istem mestu jo lahko gojimo Uidi 20 let. 
V Sloveniji rastejo štiri vrste beluša oziro
ma šparglja, in sicer: navadni špargelj, 
lasasti špargelj, obmorski špargelj in 
ostrolistni špargelj.
Pomembno za gojenje v kulinarične in

zdravilne namene je, da pred odganjan
jem poganjkov rastlino zgodaj spomladi 
obsujemo z zemljo v tako imenovane 
grebene. Spomladi, nekje druga polovica 
aprila, iz njih pobiramo beljene šparglje

oz. beluše. Na ta način dobimo šparglje 
milejšega okusa, saj vsebujejo tudi manj 
grenčin v primerjavi z vijoličnim in zelen
im špargljem, pri katerem pustimo obar
vati mlade poganjke na svetlobi in jih 
poberemo v velikosti 20 do 30 cm.
Ta zanimiva in vsestransko zdravilna 
rastlina izvira iz Male in Vzhodne Azije in 
je poznana že kakih 4000 let. Kot tako so 
jo ceniti stari Egipčani, Grki in Rimljani, 
prvič pa jo omenja kot zdravju koristno 
sam Hipokrat že 400 let pred našim štet
jem. Znano je, da so nekateri narodi, 
med njimi še posebej Rimljani, šparglje 
zelo ceniti oz. oboževali, pa čeprav je bila 
njihova cena tako visoka, da so jih biti 
deležni le najpremožnejši.
Tildi kasneje, v srednjem veku, se po 
zaslugi Ludvika XIV. kulinarična in 
zdravilna vrednost šparglja veča. Še 
vedno pa je uživanje šparglja predstavlja
lo prestiž kraljev, knezov, duhovščine ter 
drugih aristokratov. Od takrat dalje se 
ponaša špargelj z vzdevkom “kraljevska 
vrtnina”. Vendar pa se kljub vsemu 
počasi, a vztrajno prične gojiti na vrtovih 
premožnejših meščanov v posebnih gli
nenih zvonovih, pod katerimi so pridelati 
zelo okusne beljene šparglje.
Gojenje na večjih površinah se začne po 
leta 1800. Razširjeno je po vsem sveta, 
največ v vseh zmerno toplih območjih. 
Največje nasade lahko občudujemo v 
Zahodni Evropi (Nemčija, Avstrija, Italija, 
Francija, Belgija, Holandija...), ZDA ter 
Tajvanu.

Kako pridelovati šparglje?
Špargelj dobro uspeva na odcednih,

lahkih tleh, bogatih z organsko snovjo, 
kjer je nivo talne vode vse leto pod enim 
metrom. Pred samo zasnovo nasada je 
priporočljivo izvesti analizo tal, kar nam 
da podatek o potrebnosti založnega gno

jenja, preden se lotimo potrebnega 
rigolanja do globine 70 cm.
Zelo pomembna je izbira sadilnega mate
riala in kultivarja. Možnosti je več, tako 
lahko sadimo enoletne korenike, sadike 
s koreninsko grudo ali pa z neposredno 
setvijo, kar vpliva na začetek rodnosti 
šparglja. Najbolj razširjeno je sajenje 
enoletnih korenik v času jesenskega in 
spomladanskega mirovanja rastline, ko 
so tla ogreta na vsaj 12*C. Pri izbiri kul
tivarja je veliko možnosti, najbolj so 
razširjene selekcije v tipu Precoce de 
Argenteull, ki se odlikujejo po visoki 
rodnosti, zgodnosti ter izenačenosti 
pridelka.
Za sajenje izkopljemo jarke v smeri sever 
- jug, globine do 25 cm, širina dna jarka 
znaša vsaj 25 cm, medtem ko razmik med 
vrstami prilagodimo strojni obdelavi tal 
(l,5m do 2,8m). Zelo pomemben je 
razmik v vrsti, ki za beljene šparglje meri 
35 do 40 cm, za zelene pa 28 do 35 cm. 
Sadike enakomerno razporedimo po dnu 
jarka, tako da so brsti na sadiki razpore
jeni v smeri vrste, in nasujemo 10 cm plast 
fine strukturne zemlje. Jarek dokončno 
zasujemo pred zimo, ko porežemo 
nadzemne dele rastlin. Pomembna je 
oskrba nasada prvi dve leti z odstranje
vanjem plevela, namakanjem, dognoje
vanjem, nasad pa je potrebno zaščite Uidi 
pred boleznimi in škodljivci ter ozimovan- 
jem korenik. V tretjem leta že pričakuje
mo prve pridelke, zato je potrebno pri 
gojenju beljenih špargljev nasad nad 
vrstami ogrebsti, s čimer oblikujemo 
posebne grebene. Bolj natančni smo pri 
oblikovanju grebenov, večjo kakovost 
pridelka lahko pričakujemo.
Prepričana sem, da je prvo pobiranje 
špargljev radostno in sila zanimivo 
opravilo. V ta namen zemljo na grebenu 
odgrnemo, opazimo obeljene poganjke, 
nož zapičimo tesno ob poganjku ter 
špargelj spodrežemo. Greben ponovno 
zagrnemo.
Zelene šparglje ne ogrebamo in jih reže
mo pri tleh, ko so veliki 20 do 30 cm. 
Pobiranje špargljev naj poteka v zgodnjih 
jutranjih urah ali pozno popoldne, saj 
čas pobiranja in kakovostna priprava za 
prodajo bistveno vplivata na sam 
kakovostni razred in s tem višino proda
jne cene.
Kako vemo, da je kupljen špargelj svež? 
Pozorni smo na barvo, izgled vršička, 
rezno ploskev, saj mora biti beljen 
špargelj enakomerno obeljen “od nog do 
glave”, povrhnjica pa ne sme biti 
nagubana. Poganjek in rezna ploskev 
morata biti sveža. Pri tem opravimo 
preizkus tako, da s prstoma stisnemo 
odrezan del šparglja ati pa vanj zarežemo 
z nohtom. Če se pri tem izcedi dišeč, aro
matičen sok, pomeni, da je špargelj svež 
in je vreden nakupa.
V šparglju je veliko pomembnih snovi za 
naš organizem. Svojo zdravilnost pa 
prispevajo Uidi vitamini A, B in C ter žele
zo, fosfor, kalcij in mangan.
Iddi kulinarika nudi veliko domišljije, 
saj jih lahko pripravimo kot hladne jedi 
in solate, juhe ter tople jedi.
Na koncu lahko ugotovimo, da si špargelj 
res zasluži vzdevek “kraljeva vrtnina”, saj 
naj bi bila nepogrešljiva vrtnina vsakega 
družinskega vrta.

Štefanija Kos Zidar 
Vrtnarska šola Celje

Stran ureja Tilka Potočnik

Krvava srakonja (Digitarla sanguinalis)
Krvava srakonja (Digitarla 

sanguinalis), imenovana tudi 
srakonoga, je plevelna rastlina 
iz vrste trav. Po rasti je ni/ka 
in v vrtni trati razpre tako 
nizko rozeto, da je vrtna kosil
nica tudi v najnižjem položaju 
ne doseže.

Po vzniku je dobro vidna, saj s svo
jimi kratkimi in na hitro ošiljenimi 
širokimi tisti trato močno kazi. Če ima

prostor za razraščanje po deh, se uko
reninja tadi na kolencih, če se le-ta 
dotikajo zemlje. Pretežno se raz
množuje s semenom. Kati spomladi. 
Prijajo ji s hraniti dobro založena lažja 
da, kakršnih na vrtovih ne manjka. 
Vraste se tudi na nerodovitnih deh. Na 
bilki je 2-12 vejic (prstov). Največkrat

jih je 5-7 in ne izraščajo vse iz enega 
nivoja kot pri pesjaku (Cynodon 
dactylon). Dorasle rastline se obarva
jo rdečkasto do vijolično in obrodijo 
številna semena, ki dosežejo tudi kori
ta balkonskih rož. Srakonja ima nekaj 
različic, ki se med seboj razlikujejo v 
podrobnostih.

Zatiranje srakonje na obdelanih 
površinah ni težavno, saj lahko poleg 
različnih orodij uporabimo tadi herbi

cide. V vrtni trad ima uspešno zatiran
je srakonje težišče bolj v skrbi za 
ugodne rastne razmere trave in v 
preprečevanju razraščanja plevelov v 
okolici in dotoka semen z drugih 
površin kot z mehanskim ali 
kemičnim uničevanjem tega travnate
ga plevela. Glavni vzrok, da se naseli v

vrtni trati, je slaba preslegasta trata, ki 
je največkrat rezultat nezadostne 
preskrbe trave s hranili, predvsem z 
dušikom in kalijem, zbitost in slaba 
zračnost tal, pogoste suše in trav v 
ruši, ki zaradi slabe prekrivnosti ne 
morerjo dušiti plevelov. Zaradi sestave 
travne mešanice so lahko razlike v 
številu bilk na kvadratni centimeter 
zelo velike, nekajkratne. Tako ima 
npr. travna ruša, sestavljena iz navad
nih travniških trav, približno 2 bilki na 
kvadratni centimeter, ruša, zasejana z 
mešanico selekcioniranih trav, npr. 
SUPRA (Wolf), ki zelo dobro uspeva 
tudi na senčnih legah, pa približno 10.

Skrajnostne vremenske razmere 
zadnjih nekaj let, ko so si menjaje 
sledile močne suše in dolgotrajni 
nalivi, so prizadele in oslabile tadi 
vrtne trate. Tildi letošnja spomladan
ska suša jim ni bila naklonjena, 
posebno ne tistim, ki jim je priman
jkovalo hranil že proti koncu vegetaci
je v lanskem letu. Pri oslabljenih 
tratah obstoji nevarnost, da bodo 
vznikniti ob srakonji še drugi ozkotist- 
ni travnati pleveli, kot so muhviči, 
kostreba, Ojstrica in tudi trave, ki ne 
spadajo na vrt. Če niso preštevilni, jih 
je najbolje populiti takoj po vzniku in 
se sprijazniti z nerazveseljivim stanjem 
in dejstvom, da so za lep vrt, vrtno 
trato ati njivico brez plevelov potrebne 
številne pozornosti. Nemalokrat so te 
tudi kamenček v mozaiku dobrih 
sosedskih odnosov, ki so nam morda 
bolj potrebni, kot se tega zavedamo.

Milan Veronek

Strokovna srečanja za hm eljarje
Tudi v letu 2002 se v času 

rasti hmelja nadaljujejo redna 
strokovna srečanja hmeljar
jev, ki so že utečena oblika 
posredovanja izkušenj in 
dosežkov Inštituta za hmel
jarstvo in pivovarstvo Žalec. 
Srečanja so namenjena vsem 
hmeljarjem v Sloveniji, tehno
logom v zadrugah in terenskim 
svetovalcem.

Na sestankih, ki so v času rasti 
hmelja vsakih 14 dni oziroma tri 
tedne, poleg svetovalcev specialistov 
predstavijo posamezne aktualne 
teme tudi ostali raziskovalci na 
Inštitutu za hmeljarstvo in pivovar
stvo Žalec, zunanji sodelavci in hmel
jarji. Da so sestanki bolj pestri in

zanimivi, jih obogatimo tudi z 
demonstracijami.

V letu 2002 bomo od marca do 
avgusta pripravili 9 srečanj. Vsebina 
sestankov zajema aktualne teme s 
področja agrometeorologije, 
fenologie, tehnologije pridelave 
hmelja, varstva hmeljišč ter spravila 
pridelkov. Sestanke bomo orga
nizirali na hmeljarskih posestvih v 
vseh pridelovalnih območjih. 
Želimo, da ti sestanki ne bi služili le 
podajanju snovi z naše strani, temveč 
da bi bila to aktivna srečanja, na 
katerih bi si hmeljarji ob ogledih 
hmeljišč izmenjali izkušnje ter se 
aktivno vključili v razpravo. 
Zavedamo se, da sestanki na terenu 
brez posluha gostiteljev za tovrstne

oblike strokovnih srečanj hmeljarjev 
ne bi bili mogoči, zato se vsem 
iskreno zahvaljujemo.

Letos smo organizirati že štiri ses
tanke. Kljub mnenju nekaterih hmel
jarjev, ki se naših srečanj redno 
udeležujejo, da so ti sestanki za
nimivi ter koristni, pa je udeležba na 
sestankih manjša kot v preteklem 
letu. Gotovo je eden od vzrokov obi
lica pomladanskega dela v nasadih 
hmelja. Je pa to najhitrejši način, da 
hmeljarji dobijo odgovore na 
vprašanja v zvezi z morebitnimi aktu
alnimi problemi v hmeljiščih.

Vse hmeljarje vabimo, da si vza
mete čas in se udeležite prihodnjih 
srečanj.

Irena Friškovec

Izobraževanje vinogradnikov
Letošnji program dela 

Društva savinjskih vinograd
nikov zajema tudi bogat izo
braževalni program.

Na zadnjem strokovnem sestanku 
so obravnavati oskrbo starih in novih 
vinogradov, kamor sodi pletev 
poganjkov, vezanje in odstranjevanje 
zatistnikov, prikrajševanje mladik in 
vršičkanje ter gnojenje in škropljen
je. Praktični prikaz, ki sta ga vodila 
Roman Štabuc in magister Konrad 
Beber s Kmetijsko-gozdarskega zavo
da Maribor, je bil organiziran v vino
gradu Rudija Trobiša in Lojzeta 
-Borenška na Sveti Jedrti nad 
Gotovljami. Strokovnjaka sta odgo
varjala na številna vprašanja več kot 
šestdesetih vinogradnikov, med 
drugim tudi o obremenjenosti trte.

T. T. Med praktičnim prikazom v vinogradu Rudija Trobiša
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Pomladni čas in alergije
 ̂ Obvladovanje alergij

Pomladni čas, sonce, narava 
se prebuja, drevesa in rastline 
ozelenijo, se razcvetijo, srce 
nam zaigra... Vendar ta čas ni 
prijeten za vse.

Razširjenost alergij se veča po 
vsem svetu. Danes ima že skoraj 20 
% svetovnega prebivalstva ali četrtma 
mladih katero od alergijskih obolenj 
kože ah dihal. Po predvidevanjih 
specialistov bo imelo čez 15-20 let 
alergijo že 50 % prebivalcev.

Alergije so preobčutljivostni 
odzivi na določene snovi v 
našem okolju, v hrani, v 
zraku. Vsak dan se srečujemo z 
novimi, okolju škodljivimi snovmi, 
kemikalijami in živili. Človeško telo 
se nanje vse pogosteje odziva z 
značilnimi znaki alergije: seneni 
nahod, astma, reakcije na koži - der
matitisi in celo z alergijskim šokom, 
ki brez nujne zdravniške pomoči 
lahko ogrozi naše življenje. 
Pogostnost alergij se povečuje zlasti v 
razvitih mestnih in industrijskih 
okoljih z modernim načinom življen
ja, prometnimi razmerami in z 
dejavniki stresa.

Edino učinkovito sredstvo, ki 
prepreči pojav alergije, je izogibanje 
alergenom - snovem, ki povzročajo 
alergijo. Običajno je to nemogoče. 
Pa vendar, pri vse bolj pogosti alergi
ji na pršice v hišnem prahu, skr

bimo, da nadležen prah sproti 
odstranjujemo. Priporoča se sesanje 
z globinskimi sesalci. Izberimo 
primemo posteljnino in zmanjšujmo 
vlažnost zraka v stanovanju. Zaradi 
alergičnih težav, ki jih povzroča cvet
ni prah, v času cvetenja ne zračimo 
stanovanja čez dan in ne hodimo v 
naravo v sončnih in suhih dneh. Na 
sprehod se odpravimo po dežju, ko 
dež spere cvetni prah, in v večernih 
urah. Priporočljivo je, da redno 
sledite informacijam o koncentraciji 
alergenov v zraku.

Kako se spopasti z alergijski
mi težavami, ko se nenadoma 
pojavijo?

Alergijske reakcije je potrebno 
obravnavati resno, še posebej pri 
otrocih do šestih let, pri nosečnicah 
in doječih materah, če jih spremlja 
bruhanje, driska, obolelo grlo, 
povišana telesna temperatura, vzne
mirjenost, razbijanje srca, pekoča in 
srbeča koža. Dodatni zapleti lahko 
nastopijo ob povišanem krvnem 
tlaku, težavah z dihanjem in alergijah 
na zdravila.

Ob hujših težavah je potrebno 
obiskati zdravnika, ki nam predpiše 
zdravila, s katerimi lajšamo nepri
jetne znake alergije. Za nasvet pa 
lahko povprašate tudi farmacevta, ki 
vas bo napotil k zdravniku, če bo to 
potrebno, ah vam svetoval, kako si

lahko drugače pomagate. Obilne 
izcedke iz nosu lahko ublažite z 
ustreznimi pripravki, tudi srbeče in 
pordele oči lahko primemo oskr
bite. Neprijetnosti na koži lahko 
pomirite s primernim mazilom in 
poskrbite, da v telo vnesete nekaj več 
kalcija, ki je dobrodošel dodatek pri 
zdravljenju alergij. Svetuje se tudi 
uporaba sistemskih zdravil v obliki 
tablete, ki jo zaužijemo enkrat 
dnevno.

Neprijetnosti na koži pa se lahko 
pojavijo tudi zaradi prekomernega 
izpostavljanja sončnim žarkom. 
Pazite, da vam "alergija na sonce” ne 
pokvari težko pričakovanih dopust
niških dni. Pri sončenju upoštevajte 
zmernost, posebno pri otrocih, 
izogibajte se direktnemu sončenju 
med enajsto in tretjo uro. V poletnih 
dneh pijte veliko brezalkoholnih 
pijač. Kožo negujte s pripravki, ki 
ščitijo pred škodljivimi vplivi iz okol
ja. Izberite ustrezen zaščitni faktor za 
vašo polt. V poletnih dneh in še pose
bej pred odhodom na počitnice torej 
ne bo odveč obisk v lekarni in 
pogovor s farmacevtom.

Uspešno se spopadite z alergijo ter 
uživajte v pomladi in prihajajočem 
poletju!

Lidija Pavlovič, mag. farm.

SAVINJSKA VETERINARSKA POSTAJA, d .o .o ., ŽALEC
C e lj s k a  c e s t a  3 /a , Ž a le c  :

T e le fo n ; 0 3  /  7 1 3  2 0  5 2 ,0 3 /7 1 3  2 0  50; m o b ite l d e ž u rn i:  041  6 1 6  7 8 6  j

N A SV E T I IN  N A R O Č A N J E  O B ISK O V ;

P O N E D E L J E K  - S O B O T A  od 7. d o  9. ure, N E D E L J A  IN  P R A Z N IK I o d  7. d o  a  U RE. 

A M B U L A N T A  Z A  M A L E  Ž IV A L I:

P O N E D E L J E K  - P E T E K  o d  7. d o  11. ure in od  16. d o  18. ure, 

S O B O T A  o d  7. d o  9. ure.

IZP O S T A V A  V R A N S K O  
telefon: 03 / 703 34  90

Delovni č a s :  
od  ponede ljka  d o  petka  

o d  8. d o  9. ure.

IZ P O S T A V A  P O L Z E L A  
telefon: 03 /  703 34 80

KONJENIŠKO DRUŠTVO 
PEGAZ
vabi na

konjeniški
turnir,

ki bo 7., 8. in 9- junija 2002 
v parku dvorca Novo celje.

irDZDMV 
P MITJU?

v

21. junij
koncert za mlade pred OŠ Petrovče

22. junij
dopoldne mladinsko gasilsko 
tekmovanje, zvečer zabava za 

krajane pred OŠ Petrovče.
Vabita TD Petrovče 

in PGD Dobriša vas - Petrovče

Farma
VETERINARSKA

AMBULANTA

Podlog 1,3311 Šempeter
Telefon, faks: (03) 700 15 75 
Dežurna služba: 050 646 202

Ambulantni čas: 
pon,- pet.: 7.00 - 9.00, 

17.00-18.00
sobota, nedelja: 7.00 - 9.00

RO+SO
SKALETOVA 13, HUDINJA - CEUE

Telefon 03 425 40 80 
SERVIS IN PRODAJA VOZIL

AKCIJA
FABIA 

5 KLIMO
od 1.997.453 SIT
POSEBNO UGODNI KREDITI 

KREDIT NA POLOŽNICE 
Trgovina z

• rezervnimi deli
• montaža gum
• rabljena vozila
• kleparska in ličarska dela.

mm

§fj
G A R A N T  d.d. P O L Z E L A

In d u str ijsk a  p ro d a ja ln a  P O L Z E L A  

tel.: 03/703 71 30, 7 0 3  71 31

U G .Q D N A  P O N U D B A  P O H IŠ T V A  V  J U N IJ U

DODATNI POPUST NA PROGRAM VEGA -20%
REGAL IZ PROGRAMA G-2000, dolžina 3,44 m (barva oreh) ZA SAMO 137.794 SIT

NUDIMO POHIŠTVO ZA OPREMO: SPALNIC, DNEVNIH SOB, PREDSOB, OTROŠKIH IN 
MLADINSKIH SOB, OMARE V RAZLIČNIH BARVAH, KOSOVNO POHIŠTVO, KUHINJE, 

RAČUNALNIŠKE IN PISALNE MIZE TER VZMETNICE.

U g o d n i  p la č iln i p o g o j i:

Č E K I ,  K R E D IT I

D e lovn i č a s  p rodaja lne : 

nedeljka d o  p e tk a  o d  8. d o  18. ure, 

o b  so b o ta h  o d  8. d o  12. ure.

In fo rm ac ije  p o  tel.:
71 30, 03/703  71 31 

E -m a il: in fo @ g a ra n t,s i 
Internet: w w w .ga ra n t.s i

IIŠTVO ZA VAS DOM!

T EH N IČ N A  TR G O V IN A -SER V IS , d.o.o.
Šempeter, R im ska  cesta  35, Tel.: 703 84 50, faks: 703 84 52, servis: 703 84 53 

D e lo v n i č a s :  TRGO VINA: 8. do 19., SO B O T A  8. do12. ure,

SERVIS: od ponedeljka do petka 8. do 12. ure in od 13. do 17. ure.

BELA TEHNIKA - GORENJE, CANDY, BOSCH

ZA
IZREDNO UGODEN KREDIT

BELO TEHNIKO IN TV GORENJE NA 6 ALI 12 MESECEV
P R A L N I  S T R O J  G O R E N J E  

P S  1 1 4 2  S  (1100 o b ra to v )  

85 .9 00 ,00  S IT

t f m t

Z A M R Z O V A L N A  O M A R A ,  *  

3 1 0  litrov  (izvozn i m o d e l)  

3 B JeO .O O -SJT

83 .900 ,00  S IT mm

Y
j

M IK R O V A L O V N A  

P E Č I C A  Z A N U S S I  

z  ž a r o m

23.900 .00  S IT  

b re z  ž a ra

19 .900 .00  S IT

H L A D IL N IK  

285  litrov, 

š ir in e  66, 

v iš in e  149 c m  

3 P ^ OO,OO-SIT  
59 .900 ,00  S IT

K

G R E L N IK  V O D E  

8 0  litrov  23.900,00  S IT  

50  litrov  20.900,00  S IT

T V  S P R E J E M N I K  E V E L U X  

d ia g o n a la  70  c m  76.900,00 S IT  

d ia g o n a la  63  c m  68.500,00  S IT

A K C IJ A  T R A J A  D O  R A Z P R O D A J E  Z A L O G Vse slike so simbolične!

B R E Z P L A Č N A  D O S T A V A R E Z E R V N I  D E L I  Z A  G O S P O D IN J S K E  A P A R A T E

A

N I Č  V A S  N E  Z A P E L J E  K O T  C I T R O E N

AVTOHIŠA KOS, KOSSAN d.o.o.
Ločica 2/b, Polzela 
Telefon: 03/703 83 88

Lepo je živeti
http://c3.citroen.si
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Matični podatki
Podatki (pripravlja jih Upravna enota 
Žalec) veljajo za obdobje od 25. marca 
do 1. junija 2002.

UMRLI:
Jožef Medved (70 let) iz Šempetra, 
Stanislav Debelak (63 let) iz Šempetra, 
Jožef Završnik (82 let) iz Prapreč, 
Janez Lokan (67 let) iz Prebolda, 
Justina Ribar (90 let) iz Orle vasi, 
Magda Vrbanič (74 let) s Polzele, 
Karolina Tratnik (83 let) iz Latkove 
vasi,
Neža Trčak (79 let) iz Prihove,
Štefan Svetanič (62 let) iz Rakovelj, 
Angela Ropotar (74 let) iz Šempetra, 
Antonija Ferme (65 let) iz Limove, 
Irma Rössner (92 let) iz Braslovč, 
Anton Kveder (61 let) iz Zabukovice, 
Mihael Ferme (69) iz Limove,
Erazem Hozjan, (26 let) iz Celja,
Anton Kamičnik (69 let) iz Prekope, 
Marija Jančič (89 let) iz Žalca, 
Leonid Ajdnik (24 let) iz Kamene, 
Tadej Puncer (22 let) iz Sp. Gorč, 
Žiga Rožič (19 let) iz Braslovč,
Hana Antloga, (3 leta) iz Gotovelj, 
Janez Svet (74 let) iz Pongraca,
Ana Irmančnik (78 let) iz Drešinje 
vasi,
Drago Hrastnik (49 let) iz Pongraca, 
Marija Veber (81 let) iz Griž,

Jožef Kodre (90 let) iz Malih 
Braslovč,
Ljudmila Erman (74 let) iz 
Zabukovice.

POROKE
Poročilo se je 14 parov, od tega: 
v Žalcu:
Samo Sadnik in Janja Habjan, oba iz 
Žalca,
Jožef Dolar iz Tešove in Nina Sadnik iz 
Šmarja Sap,
Matija Grivec in Zdenka Šalamun, oba 
iz Arje vasi,
Matej Šmigovc iz Šempetra in Nataša 
Lešer iz Gotovelj,
Leon Gros in Branka Jelen, oba iz 
Šempetra,
Matjaž Voga in Jerneja Nina Jerman, 
oba iz Žalca,
Ivan Levak iz Sv. Lovrenca in Sabinca 
Dobravc iz Latkove vasi,
Albin Majhenič in Dragica Denžič, 
oba iz Vranskega.

- data poroka: Alojzij in Frančiška 
Krebs iz Šešč pri Preboldu.

na Vranskem:
Jernej Pečovnik iz Velenja in Špela 
Pider iz Brod.

Motorist v avto
V četrtek, 23. maja, se je zgodila 

nekaj minut pred 18.00 uro na 
lokalni cesti izven naselja Čeplje, UE 
Žalec. 19-letni (B.H.) voznik oseb
nega avtomobila je vozil iz smeri 
Čepelj proti Pondorju. Izven naselja 
Čeplje je nasproti pripeljal 16-letni 
(J.O.) voznik kolesa z motorjem. 
Med voziloma je prišlo do čelnega 
trčenja v katerem se je voznik kole
sa z motorjem huje ranil, voznik 
osebnega avtomobila pa lažje.

Padec na tirih
V soboto, 18. maja ob 15.45 uri 

se je na lokalni cesti Dobriša vas - 
Žalec, izven naselja Žalec zgodila 
hujša prometna nesreča. 62-letna

(N.S.) kolesarka je v bližini tovarne 
krmil, kjer se cesta križa s tovornim 
železniškim tirom, zapeljala čez dr, 
pri tam pa je s prednjim kolesom 
zapeljala med tirnice in padla. Pri 
padcu se je huje ranila.

V drevo
V torek, 7. maja, se je ob 20.30 uri 

na Hmeljarski ulici v Žalcu zgodila 
hujša prometna nesreča. 76-letna M. 
M. iz Celja je z osebnim avtomobilom 
na ravnem delu ceste zapeljala desno 
na travnato površino, kjer je trčila v 
drevo. Pri tem se je hudo telesno 
poškodovala in je bila z reševalnim 
avtomobilom prepeljana v celjsko 
bolnišnico.

Oj težka pot, oj zadnja pot, 
ko od srca srce se loči 
in spremljajo te žalujoči, 
saj ti na veke greš od tod!
Oj solzna pot, oj zadnja pot, 
ti v kraje moraš nam  neznane 
od koder več vrnitve ni!
Oj zbogom drago srci ti!

(S. Gregorčič)

ZAHVALA
Ob tragični in boleči izgubi dragega sina

LEONA AJDNIKA
iz Braslovč

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, pri
jateljem in znancem, sodelavkam in sodelavcem za izrečena 
sožalja in izkazano materialno, finančno in fizično pomoč. 
Hvala vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob 
strani, izrekli sožalje in nas bodrili.
Hvala za darovano cvetje, sveče, svete maše ter za potrebe 
cerkve.
Zahvala gospodom župnikom: Jožetu Zidanšku, Ivanu
Rojniku in monsinjoiju Francu Puncerju za lep in častitljivo 
opravljen obred. Hvala planicem in planinskemu društvu 
Dobrovlje za častno stražo, nabrano planinsko cvetje in 
sočutne besede.
Hvala sošolcem osnovne šole za izkazano pomoč in ganljive 
verze. Prav tako hvala g. Francu Debelaku za lep govor ob 
odprtem grobu.
Hvala vodstvu in študentom Fakultete za kmetijstvo, dobro
veljskim pevcem za odpete pesmi in odigrano žalostinko. 
Hvala pogrebni službi Morana in vsem, ki ste ga tako 
množično pospremili na njegovi prerani zadnji poti.

Še enkrat iskrena hvala vsem in vsakemu posebej!

V neizmerni žalosti njegovi: mama, ati in brat Iztok

MALI OGLASI
PRODAM VEČJO KOLIČINO 

HLEVSKEGA GNOJA. 
Inf. po tel.: 705 61 70 

(v večernih urah).

K SODELOVANJU VABIMO MON
TERJA hladilnih in klimatskih 
naprav. Pogoj je opravljena V. 
ali VI. stopnja elektro smeri. 

Prijave in dodatne informaci
je: Termo-tehnika, d. o. o., 

Braslovče, Orla vas 27/a, 3314 
Braslovče, tel.: 03/700 16 20

ZA DELO V ČASU POČITNIC 
IŠČEMO dva študenta 
zgodovine za urejanje 

podatkov o NOB in dva študenta 
ali dijaka za delo v turistično- 

informacijski pisarni. 
Informacije: Občina Prebold, 

tel.: 703 64 00

Zahvale

za junijsko štev ilko  
Utripa sprejem am o  
v uredništvu  Utripa  

Savinjske d o lin e  
do petka, 21. jun ija  

2002.

Uredništvo je v  
Žalcu, u lica  H eroja  

Staneta 3, 
tel.: 713 6 8  88 , 

faks: 713 6 8  90 .

N isi odšel ljubljeni sin, 
ostal si tu, 
samo malo drugače.

ZAHVALA

Kruta usoda nam je v 22. letu starosti 
vzela ljubljenega sina

TADEJA PUNCERJA
iz Spodnjih Gorč.

V najtežjih trenutkih so nam nesebično pomagali in nam 
bili v oporo vaščani Sp. Gorč: družina Krašovic, znanci, 
sorodniki in prijatelji. Vsem iskrena hvala.

Hvala duhovnikom g. Jožetu Zidanšku, g. Ivanu Rojniku in 
monsignorju Francu Puncerju - stričeku za lepo opravljen 
cerkveni obred in govornikoma za ganljive besede slovesa. 
Posebna zahvala Slovenski vojski 132 - gorskemu bataljonu 
- alpsko izvidniški vod iz Bohinjske Bele za izredno 
pozornost, ki so jo izkazali Tadeju in nam.

Iskrena zahvala Borutovim sodelavcem - kriminalistom 
Ljubljana-Bežigrad, pogrebni službi Morana, KZ Braslovče, 
Veterinarski postaji Žalec, g. Francu Smajsu in vsem 
Tadejevim sodelavcem, pogrebcem, pevcem, za vsa izražena 
pisna in ustna sožalja, vsem, ki so darovali za potrebe 
cerkve in vsej množici ljudi, ki je Tadeja pospremila na nje
gov zadnji dom, ga zasula s cvetjem in svečami.
Iskrena hvala gostišču Ferlič, cvetličarni Darjan Žalec, 
foto Rojnik iz Sp. Gorč, ga. Setnikaijevi in braslovškim 
mlekarjem ter radijskima postajama Goldi in Polzela.

Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Globoko žalujoči: mami Marta, ati Jože, 
brat Borut s Sonjo in naši zlati sorodniki

Sp. Gorče, Žalec, Laško, London, Ljubljana, Parižlje, 
Dobrič, Smatevž, Prebold, Črna na Koroškem

Kogar im aš rad, 
nikoli ne umre, 
le daleč je.

ZAHVALA
Ob tragični izgubi našega prijatelja 

gasilca

ŽIGA ROŽIČA
iz Braslovč

se iskreno zahvaljujemo vsem, 
ki ste se odpovedali cvetju 

in svečam v korist našega društva.

ŽIGA
nikoli te ne bomo pozabili.

Tvoji prijatelji članice in člani PGD Braslovče.

ZAHVALA

V četrtem letu starosti nas je 
zapustila naša ljubljena

HANIKA.
Vsem, ki ste v tem kratkem času njenega težkega življenja 
storili karkoli za njeno dobro, se iskreno zahvaljujemo. 
Hvala tudi vsem, ki ste se 7. maja 2002 v tako velikem 
številu in lepo poslovili od nje.

HANA s tem dejanjem si veliko pridobila, mi vsi tvoji, pa 
veliko izgubili.

Tvoji najdražji

V SPOMIN

31. maja bo minilo pet let, odkar smo 
za vedno izgubili 

našo drago

ROZALIJO TOMINŠEK.

Hvala vsem,
ki z lepo mislijo nanjo postojite ob njenem grobu 

in prižigate sveče.

Vsi njeni

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame, 
babice in prababice

MARIJE OREŠNIK, roj. Cokan,
iz Gotovelj

(23. 10. 1918 - 17. 5. 2002)
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri
jateljem in znancem za darovano prelepo cvetje, številne 
svete maše in izražena sožalja.
Iskrena hvala gotoveljskim pevcem za odpete pesmi, g. 
Stanislavu Pinteiju za poslovilni govor, g. župniku Branku 
Zemljaku za lep pogrebni obred, g. Vilku Ograjenšku za odi
grano Tišino. Zahvala praporščakom, pogrebni službi 
Ropotar in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Vsi pjeni

N i dneva 
ne noči,
povsod si v srcih 
z  nam i ti.

V SPOMIN

25. maja 2002 je minilo eno leto, odkar 
nas je za vedno zapustil

MARIJAN ŠTORMAN
iz Kasaz.

Že leto dni na tvojem grobu svečke gorijo, v žalostnih 
očeh solze se iskrijo.
V naših prsih bolečina je skeleča, saj v grob s teboj odšla 
je naša sreča.
Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem grobu 
in mu prižigate svečke.

Hčerka Mojca z družino
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N i sm rt tisto, kar nas loči, 
in življenje ni, kar druži nas, 
so vezi močnejše, 
brez pom ena zanje so razdalje, 
kraj in čas.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi ljubljenega

ŽIGA ROŽICA
iz Braslovč 2 

(6. 9. 1983 - 26. 4. 2002)

se iskreno zahvaljujemo sosedom, prijateljem, znancem, 
sorodnikom ter vsem, ki ste sočustvovali z nami, nam stali 
ob strani in pomagali v težkih trenutkih.
Hvala vsem, ki ste darovali cvetje, sveče, svete maše in 
denar v korist PGD Braslovče in za potrebe cerkve ter ga 
v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. 
Hvala tudi pogrebni službi Ropotar.

Z bolečino v srcu: mamica, ati, Eva in vsi njegovi

Sa j sm rti ni, 
le drugačne so poti, 
drugačna luč, 
drugačni kraji, 
drugačne ljubljene vezi.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, babice 

in prababice

MARIJE LAZNIK
iz Šempetra, Lepa ulica 7,

(4. 1. 1915 - 15. 5. 2002)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri
jateljem in znancem, ki ste jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti, izrazili sožalje, darovali 
cvetje, sveče in svete maše.
Hvala pogrebni službi Ropotar in iskrena hvala g. župniku 
Škofleku za lepo opravljen obred, pevcem Pevskega društva 
Šempeter ter g. Ograjenšku za odigrano žalostinko.

Žalujoči: sin Franci in hčerka Slavica z družinama, 
vnuki in pravnuki

Prazen dom  je  in dvorišče, 
zam an oko te naše išče.
N i več tvojega smehljaja, 
le trud  in delo tvojih 
p rid n ih  rok ostaja.
Ljuba mama, m im o spi, 
za vse stokrat hvala ti!

ZAHVALA
Ob izgubi ljube mame, žene, babice, 

tašče in sestre

MIRE GRM
iz Griž

(13. 12. 1928 - 21. 4. 2002)
se želimo iskreno zahvaliti vsem sorodnikom, prijateljem in 
sosedom za izrečena sožalja, darovane sv. maše, cvetje, 
sveče ter številno spremstvo na njeni zadnji poti.
Hvala tudi gospodu župniku Jožetu Planincu, pogrebni 
službi Ropotar za organizacijo pogreba, KS Griže, delavcem 
Garanta Polzela, bolnišnici Maribor, družinama Tanšek in 
Novak ter prijateljici Olgi za pomoč.
Še posebej se zahvaljujem sodelavcem ZD Žalec, ki ste mi 
v času mamine bolezni in ob njeni smrti nudili čustveno 
oporo.

Žalujoči vsi, ki si jih imela rada.

POGREBNE STORITVE

Ulan Ropotar s.p.
ut.: 700 16 85 

GSM: 0(>1 613 269 
GSM: 061 768 906 

StaroUaška ut. 12, Šempeter 
DetoOni čas: od 00. do 26. ure

POGREBNO SLUŽBO in CUETUČORNO

MORANA
Aleksander Steblovnik s.p., Parižlje 11 c, Braslovče

TEL 03 700 06 40

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom in sosedom za izrečena 
pisna in ustna sožalja, cvetje, sveče in darovane sv. maše. 
Hvala društvu upokojencev za poslovilni govor in pevskemu 
zboru. Hvala Elektru Celje za venec.
Zahvalo smo dolžni patru Viktorju za opravljen cerkveni 
obred. Lepa hvala dr. Tasiču za dolgoletno zdravljenje ter 
zdravnikom in osebju internega oddelka Bolnice Celje. 
Posebna zahvala pogrebni službi Ropotar za organizacijo 
pogreba.

Še enkrat hvala vsem in vsakemu posebej.

Žalujoči: žena Amalija, sin Ivo in hči Metka z družina
ma, sestra Milica in brat Vinko ter ostalo sorodstvo

Za tvoj 89. rojstni dan  
pospremili smo te 
na drugo stran!

ZAHVALA

Ob boleči izgubi mame, stare mame in 
prababice

ANTONIJE JANČIČ
iz Žalca

(25. 4. 1913 - 23. 4. 2002)

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste darovali sveče in cvet
je ter jo pospremili na njeno zadnjo pot.
Hvala patronažni sestri Idi in dr. Djuriču za skrb v času 
njene bolezni, govorniku za lepe besede, Savinjskemu okte
tu, godbi na pihala iz Zabukovice, g. Daniju Kisovaiju in 
pogrebni službi Strahovnik.
Hvala vsem za izrečena sožalja.

Žalujoči: sin Zoran, Zvonka, Maja in ostalo sorodstvo

ZAHVALA
V 69. letu nas je po težki in dolgo
trajni bolezni zapustil naš dragi

ANTON KARNIČNIK
iz Prekope.

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem za 
darovano cvetje, pisna in ustna sožalja ter sveče.
Iskrena hvala osebju Zdravstvenega doma Vransko, ki so mi 
bili v pomoč v vsakem težkem trenutku.
Zahvaljujem se g. župniku in pevskemu zboru Vransko. 
Hvala tudi pogrebni službi Ropotar.
Posebno zahvalo pa izrekam gasilcem iz Prekope, ki so ga 
v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoča žena Kati in vsi njegovi

ZAHVALA
Na pragu pomladi se je od nas 

poslovila
draga mama, babica, prababica 

in sestra

MARIJA PERGER
iz Kasaz 

(1920 - 2002).

Hvala vsem,
ki ste nam v teh težkih trenutkih 

stali ob strani.

Vsi pjeni

V SPOMIN

Mineva deset let, odkar nas je 
zapustil

ljubeči mož in ata

FELIKS REBERŠEK.
Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, 

mu prižigate svečke 
in z lepo mislijo počastite spomin nanj.

Vsi njegovi

Pomlad se na zemljo vrne, 
petje slavcev nas zbudi.
S  cvetjem polje se zagrne, 
zate p a  pomladi ni.

ZAHVALA
V 61. letu starosti nas je zapustil naš 

dragi oče, ata, brat in stric

ANTON KVEDER
iz Zabukovice 

(20. 4. 1941 - 12. 4. 2002).
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za darovano cvetje, sveče, izrečena sožalja ter 
darovane svete maše. Posebna hvala g. Planincu za lepo 
opravljen obred in cerkvenemu pevskemu zboru ter organ
istki. Iskrena hvala rudarjem in gasilcem za častno stražo. 
Hvala tudi kolektivu Juteksa, godbi na pihala iz Zabukovice 
ter pogrebni službi Ropotar in vsem, ki ste ga v tako 
velikem številu pospremili na zadnji poti.

Žalujoči: sin Andrej in Janko z družino

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše ljube mame, 

babice in prababice

TEREZIJE POLAJŽER
iz Alja vasi

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri
jateljem, sodelavcem in znancem, ki so jo pospremili na 
njeni zadnji poti, nam pisno in ustno izrazili sožalje ter s 
cvetjem in svečami prekrili njen zadnji dom.
Lepa hvala patroma Manesu in Vanču za opravljen obred, 
pevcem za odpete pesmi, govorniku za ganljivo izrečene 
besede slovesa in pogrebnemu podjetju Strahovnik.
Še enkrat hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo boste 
ohranili v lepem spominu.

Žalujoči: hčerki Cveta in Marija, sinovi Anton, Alfonz, 
Mirko, Maijan in Branko z družinami



maj2002 Z animivosti

Delavki inštituta p ri privezovanju hmeljskih pogankov

Najmanjši njivi zelenega zlata
Ob vstopu v občino Žalec v 

Levcu in pred Domom II. 
slovenskega tabora v Žalcu sta 
že tretje leto nasada hmelja 
kot spomin na čase, ko je ta 
grenka rastlina rasla in 
dozorela na lesenih drogovih - 
hmeljevkah. Hkrati sta nasada 
tudi najmanjši njivici “zelene
ga zlata” v Savinjski dolini, ki

je bila in ostaja prepoznavna 
po tovrstni rastlini, brez 
katere si ne bi mogli zamisliti 
prijetne grenkobe, ki jo ima 
pivo.

V začetku maja so delavci Inštituta 
za hmeljarstvo Žalec, ki letos 
obeležuje 50-letnico obstoja, 
postavili drogove ob hmeljske 
sadike, jih obrezah in privezali na

drogove, da bodo lahko nadaljevali 
svojo pot rasti proti vrhu hmeljevke. 
Hkrati so majhni njivici tudi pogno
jili in okopah.

V sredini avgusta, ko bo hmelj 
dozorel, ga bodo na star način tudi 
obrali. Vsekakor pa bo vse do takrat 
lepo opozarjal obiskovalce doline iz 
celjske strani, da prihajajo v dohno 
hmelja. D. N.

Gobe v maju
Tinko Vaš iz Gotovelj (na posnetku) je ob Savinji v začetku maja nabral pri

bližno tristo smrčkov. Povedal je, da so smrčki zaradi redkosti visoko cenjeni 
na svetovnem trgu. Kot gomoljevka spadajo med zaprtotrosnice, doma so v 
Italiji, Franciji, Švici in na ameriškem srednjem Zahodu. V Minnesoti imajo 
celo vsakoletni festival smrčkov. Po nekaterih zapisih rastejo tudi na 
pogoriščih in prav zaradi tega nekateri navdušenci iz Provanse v Franciji pre
vidno kurijo v gozdovih v upanju, da bodo spomladi na svetlo pokukali smrčki. 
Njihov okus spominja na slanino. Za zamrzovanje te gobe niso primerne, zelo 
okusne so vložene, še najbolj pa sveže. M. C.

Prikaz starih kmečkih opravil
Letošnji Šentjurski sejem je 

ponovno postregel z nekaterimi za
nimivostmi. Posebno poglavje zavze
ma prikaz nalaganja hlodovine in 
prevoz lesa z vozovi, ki je potekal v 
Ojstrici pod Krvavico in potem mimo 
sejma do Šempetra. Nič manj zanimi
vo pa ni bilo na samem sejmišču, 
kjer je posebno zanimivost zbujala 
razstava malih Živah v oranizaciji 
Društva gojiteljev malih Živah 
Spodnje Savinjske dohne, pa sprevod 
in razstava oldtimerskih motorjev in 
avtomobilov in ne nazadnje tudi 
prikaz nekdanjih kmečkih opravil, ki 
ga vsako leto pripravijo možje in fan
tje iz Črnega vrha nad Taborom. 
Letos so prikazali, kako so včasih s 
posebno ročno žago rezah deske 
oziroma plohe. Pri tem nič kaj 
lahkem opravilu je bilo potrebno kar 
nekaj močnih in tudi natančnih rok.

D. N.

Utrip Savinjske doline, naslov uredništva: Ulica Heroja Staneta 3, 3310 Žalec, telefon: 03/713-68-88, telefaks: 03/713-68-90, 
elektronska pošta: utrip@zalec.si; nenaročenih tekstov in fotografij ne honoriramo, izdajatelj: Zavod za kulturo, šport 
in turizem Žalec, odgovorna urednica: Ksenija Rozman, člani uredniškega odbora: Peter Gominšek, Lojze Posedel, Rado 
Rotar, Marijan Turičnik, Roman Virant, Ivan Jošt, Drago Podgorelec, Ksenija Rozman; uredništvo: Darko Naraglav, Tone 
Tavčar, Ksenija Rozman, tajnica uredništva: Marija Cilenšek, lektorica: Nina Markovič, tehnični urednik: Marginalija - 
Vasja Knapič, oblikovanje in prelom Marginalija - Darinka Knapič, tisk: Delo TČR, d.d., Dunajska 5, Ljubljana, naklada: 
14.000 izvodov, cena časopisa je 250 SIT.

Biblijski
prizor

Tako bi lahko zapisah pod to 
fotografijo, ki je nastala prve dni 
maja v Zabukovici pod Gozdnikom. 
Sredi dneva, ko je sonce kar močno 
grelo, si je počitek privoščil tudi trop 
ovac. Kot so povedali domačim, jih 
večkrat vidijo počivati ob stari 
kapelici, ki je prav hvaležen fotograf
ski motiv. Skupaj z ovcami daje za
nimivo podobo, ki spominja na 
motive iz bibhjskega sveta.

D. N.

Salamiada in pohod Ponkovljanov
Turistično in športno društvo 

Ponikva sta v aprilu orga
nizirali ocenjevanje domačih 
salam s ponkovškega terena. V 
ocenjevanje je prispelo 28 
salam. Komisija je imela težko 
delo, saj je bilo povprečje 
izdelkov zelo dobro. Prvo mesto 
za salamo je prejel Franc Kos, 
ml., drugo mesto Milan Pečnik 
in tretje mesto Rudi Super. Še 
isti večer je bila razglasitev in

degustacija domačih dobrot ob 
domači glasbi.

Kljub vehkemu številu udeležencev 
je od pojedine ostalo še veliko salam, 
zato smo se v odborih društev odločili, 
da organiziramo skupen prvomajski 
pohod in na cilju ponudimo preostale 
salame. Na pohod smo povabih vse 
člane krajevnih društev, pa tudi ostale 
krajane. Zbrali smo se 1. maja ob 10. 
uri pri Verdevovih v Podkraju in peš 
krenili v Vinsko Goro čez Gonžarjevo

Peč do Lovsekga doma. Po dveumi 
hoji smo prijetno utrujeni posedli za 
mize pred domom in se okrepčali z 
domačimi dobrotami - salamami, 
kruhom iz kmečke peči ter vinom. 
Rekli smo, da dobrote poklanjajo 
Ponkovljani Ponkovljanom. Sledile so 
športne igre za vse udeležence. Čas je 
hitro minil in v zgodnjih večernih urah 
smo se po isti poh vrnili do Verdeva. 
Preživeli smo prijeten prvomajski dan.

Nada Jelen

Ponkovljani na^ohodu^

Čebele pa kar na kolo... Mesec maj je mesec, ki ga čakamo 
vsi čebelarji. Čudovit je pogled na 
vrvenje čebel, ki s prepolnimi koški 
cvetnega prahu obiščejo na tisoče 
cvetov. Ko se začnejo čebelje paše, 
imamo čebelarji s svojimi ljubljenka
mi dosti dela. Med drugim je zelo 
pomembno preprečevanje rojenja, 
ki pa ni vedno uspešno in marsiko
mu se kakšen roj čebel izmuzne iz 
panja in se odpravi na svoje potovan
je. Tako je bilo tudi z rojem čebel, ki 
pa so se, glej ga zlomka, na svojem 
potovanju ustavile kar na kolesu. 
Lastnica kolesa je morala domov peš 
in šele ko je čebelar ogrebel čebele v 
čebelarski zaboj, je dobila svoje 
kolo.

Jani Puckmeister

PwjXôvoÌ^

Ul. Ivanke Uranjek 1,3301 ŽALEC 
Tel.: 03/ 57 1 -76 -16  
GSM: 041 / 6 27  162 
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TEČAJ CPP
3. junij 2002 ob 10. in 16. uri

NOVO! NOVO! NOVO! NOVO! NOVO!

PRI NAS LAHKO OPRAVITE IZPIT ZA ”A” 
KATEGORIJO BREZ OMEJITEV!

(motorji: Yamaha 125 ccm ter 250 ccm 
in BMW 650 ccm)

VABLJENI!


